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°۲۳تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)75,780درهم امارات

0 (%0)32,900لير ترکيه

0 (%0)43,250يوان چين

0 (%0)220,500دلار کانادا

0 (%0)305,500فرانک سوئيس

0 (%0)3,550افغاني

0 (%0)4,300روبل روسيه

0 (%0)207,400دلار استراليا

0 (%0)278,270دلار

0 (%0)315,570يورو

0 (%0)387,470پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)122,040,000سکه امامي

0 (%0)116,510,000سکه بهار آزادي

0 (%0)61,450,000نيم سکه

0 (%0)37,430,000ربع سکه

0 (%0)23,100,000سکه گرمي



 

1- ادامه ریزش بورس هاي جهانی - روزنامه تعادل

2- رابطه نرخ بهره و قیمت دارایی هاي مالی - روزنامه تعادل

3- تحولات افغانستان و افزایش 100 هزار تومانی سکه - روزنامه تعادل

4- هدف ما تغییر شرایط به نفع مردم است - روزنامه تعادل

5- انعقاد تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري گیلان و شرکت الکتریک ایران رشت - کاشف اسرار

6- «حضور بدون تشریفات» در سفرهاي استانی براي شناخت مشکلات از نزدیک است - روزنامه شهرآرا

7- هویت رضوي؛ ضامن توسعه پایدار شهر - روزنامه شهرآرا

8- رونق اقتصادي در مشهد باید براساس هویت رضوي باشد - روزنامه شهرآرا

9- سکه 100 هزار تومان گران شد - روزنامه تجارت

10- رئیسی: دولت بدهی بالایی به دستگاه هاي مختلف دارد - روزنامه تجارت

11- مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز راه انداري می شود - روزنامه تجارت

12- کارآفرینی مهم ترین مسئله کشور است - روزنامه ابتکار

13- بلاتکلیفی مافیاي خودرو تا یکشنبه! - روزنامه کائنات

14- رفع سیاست زدگی از امور زنان و خانواده - شعار سال

15- ایرادات طرح آزادسازي مشروط واردات خودرو - شعار سال

16- مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز راه انداري می شود - برنا نیوز

17- پرداخت بدهی پیمانکاران اولویت دارد - دانشجو

18- نیت اصلی سفر به مشهد زیارت است نه گردشگري - روزنامه خراسان

19- واحد فرآوري شیشه در نهبندان احداث شود - شبستان

20- خراسان جنوبی در صدر تولید محصولات استراتژیک - باشگاه خبرنگاران جوان

21- استاندار: مشکلات خوزستان با شکوفایی اقتصاد آن حل می شود - ایرنا

22- رییس جمهوري پاي صحبت نمایندگان اقشار و نخبگان خراسان جنوبی - ایرنا

23- چرایی باقی ماندن مشکل بیمه افراد شاغل در تعاونی هاي صیادي؟ - شعار سال

24- هدف ما تغییر شرایط به نفع مردم است - اکو فارس

25- نظر رئیس جمهور درباره بازگشت محصولات کره اي به کشور | اجازه نمی دهیم واردات بی رویه تولید کشور را تحت

الشعاع قرار دهد - همشهري

26- برگزاري کلاسهاي آموزشی ترویجی مهارتی پرورش زنبورعسل براي 430 نفر -روز در عجب شیر - ایانا

27- افتتاح کارخانه تولید خوراك آبزیان در شهرستان جلفا - ایانا

28- نحوه محاسبه مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی - پول نیوز

29- رئیسی: رفع مشکلات کشور نیازمند اقدام و عمل است - روزنامه نوآوران

30- صنایع دستی تولید کنید، حمایت شوید - خبرگزاري فارس



31- افزایش 2 برابري صادرات غیرنفتی تا سال 1404 - ایمنا

32- 445میلیارد تومان وام اشتغال مددجویان آذربایجان غربی تخصیص یافت - باشگاه خبرنگاران جوان

33- سکه 100 هزار تومان گران شد - جوان آنلاین

34- زندگی و درآمد خوبی داشت، اما اعتقادش او را به دفاع از حرم کشاند - جوان آنلاین

35- پرداخت تسهیلات حمایتی به فعالان فرهنگی، هنري و رسانه اي - خبرگزاري قرآن

36- مهلت 20روزه براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران - روزنامه حمایت

37- جمعه هاي جهادي - روزنامه حمایت

38- هدف ما تغییر شرایط به نفع مردم است - روزنامه جام جم

39- افزایش قمیت 100 هزار تومانی سکه طی هفته گذشته متاثر از تحولات افغانستان/ احتمال تداوم روند صعودي در بازار طلا

و سکه - با اقتصاد

40- رییس جمهوري: حل مشکلات به اولویت بندي و کار میدانی نیاز دارد - روزنامه اخبار صنعت

41- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

42- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

43- تاثیر اتفاقات اخیر افغانستان بر قیمت طلا در شهریور 1400 - تیتر برتر

44- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

45- قطب کشاورزي ایلام، تابستانی بدون تولید را سپري کرد - خبرگزاري صدا و سیما

46- تحقق مهاجرت معکوس با اشتغال زایی در روستاي وسفونجرد قم - خبرگزاري صدا و سیما

47- نحوه محاسبه مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی - قلم پرس

48- تفاهم نامه توسعه فرهنگ مهارت آموزي شیلات در استان بوشهر منعقد شد - ایرنا

49- تحول رفتاري نیرو هاي انقلاب با رویکرد «حل مسائل واقعی مردم» قابل تقدیر است - دانشجو

50- لزوم توجه دولت به مشکلات عشایر خراسان جنوبی/ منطقه آزاد تجاري باید در استان راه اندازي شود - شبستان

51- مسئولین به مشکلات جوانان توجه بیشتري داشته باشند - شبستان

52- مذاکره هسته اي با کشورهاي غربی ها به سبک و سیاق گذشته معنایی ندارد - شبستان

53- وزیر صنعت و معدن: صادرات غیرنفتی تا سال 1404 دوبرابر می شود/ حمایت از کویرتایر براي صادرات ماشین آلات

لاستیک - تسنیم

54- بسیجیان خوزستان در خط مقدم کمک به ایتام هستند - تسنیم

55- استاندار جدید خوزستان اعلام کرد:لزوم تخصیص100درصد سهم نفت به خوزستان/ منابع ثروت خوزستان صرف عمران و

آبادي کشور می شود - آرا نیوز

56- ظرفیت تولید 26 میلیون متر چادر مشکی در کشور - موج

57- خدمتی منطقه اي با راه اندازي مرکز جامع زنان و ناباروري/موفقیت استان در بهداشت و درمان مشهود است - موج

58- راه اندازي اولیه شرکت الکتریک طی 50روز آینده - رکنا

59- تأکید رئیس جمهور بر کار میدانی مدیران - تفاهم آنلاین

60- رئیسی: وضعیت کنونی ایران با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست - آفتاب

61- رئیس قوه قضاییه به زندان دماوند رفت / واکنش اژه اي به بازگشت چهاردهمین بار یک فرد به زندان چه بود؟ - سلام نو



62- ناگفته هاي تلاطم در بازار کالا و ارز پس از خروج آمریکا از برجام - حلقه وصل

63- عملکرد شاخص هاي بورسی جهانی امروز 1400/06/19 - ریسک نیوز

64- هدفگذاري توسعه همکاري اقتصادي مناطق آزاد با کشورهاي همسایه - روزنامه خریدار

65- سکه 100 هزار تومان گران شد - روزنامه قدس

66- توصیه هاي مهم ائمه جمعه درباره مذاکره، حکومت در افغانستان، تغییر استانداران و فرمانداران - تیک

67- سکه 100 هزار تومان گران شد - روزنامه جام جم

68- رئیسی: سفر هاي ما بدون تشریفات است - خبرخودرو

69- بیکاري 310 هزار آمریکایی در هفته اي که گذشت - آرمان اقتصادي

70- ارزش 45 میلیارد دلاري بازار اقتصاد دیجیتال ایران - آي تی آنالایزر

71- دستور ویژه رئیسی براي رفع مشکلات کارگران یک معدن - شبکه ایران

72- برپایی شور عاطفه ها در گیلان - 8 دي خبر

73- دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ/ پیش بینی طرح هاي توسعه اي معادن زغال

سنگ براي افزایش اشتغال و کاهشواردات - شاتا

74- تحول رفتاري نیروهاي انقلاب با رویکرد «حل مسائل واقعی مردم» قابل تقدیر است - خبرگزاري فارس

75- قیمت سکه 100 هزار تومان گران شد - بهار نیوز

76- تاثیر تحولات افغانستان بر بازار طلا و ارز ایران - تابناك

77- ضرورت فعال سازي ظرفیت هاي معدنی خراسان جنوبی - وزارت صنعت معدن و تجارت

78- زخم کاري کرونا به اشتغال - روزنامه اقتصاد ملی

79- توسعه بخش تعاون با هدف ایجاد اشتغال پایدار و گفتمان اقتصادي عادلانه - روزنامه قدس

80- 11 درصد ذخایر قطعی معدنی کشور در خراسان جنوبی است - اکو فارس

81- اولین مدرسه تابستانه مجازي فناوري دانشجویی کشور برگزار می شود - دانا خبر

82- انجام مسئولیت هاي اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، ریشه در فرهنگ غنی ما دارد - روزنامه کرمان امروز

83- انجام مسئولیت هاي اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، ریشه در فرهنگ غنی ما دارد - روزنامه کرمان امروز

84- نرخ بیکاري اصفهان به 8.9 درصد کاهش یافت/ سهم ناچیز اشتغال تعاونی هاي ایران در دنیا - قلمنا

85- بیمه سامان عنوان برگزیده «رهبري دیجیتال» را از آن خود کرد - روزنامه نوآوران

86- سکه 100هزار تومان گران شد - ناطقان

87- دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ - پایگاه دولت

88- بعد از 13 ماه انتظار؛ کابینه جدید دولت لبنان تشکیل شد - روزنامه 19 دي

89- سکه 150 هزار تومان گران تر شد - عصر ایران

90- درخواست ائمه جمعه استان تهران از دولت / مدیران '' انقلابی'' براي حلال مشکلات مردم انتخاب کنید - تسنیم

91- انتقاد امام جمعه بندرعباس از وضعیت نامناسب محور مواصلاتی بشاگرد/باید فکر اساسی براي جاده شود - تسنیم

92- افزایش 150 هزار تومانی قیمت سکه - رویداد 24

93- سکه 100 هزار تومان گران شد - شبکه ایران



94- وعده خودرویی وزیر صمت محقق می شود؟ - روزنامه گسترش صمت

95- دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ/ پیش بینی طرح هاي توسعه اي معادن زغال

سنگ براي افزایش اشتغال و کاهش واردات - شما و اقتصاد

96- ارزش 45 میلیارد دلاري بازار اقتصاد دیجیتال ایران - بولتن نیوز

97- شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی - خبرگزاري علم و فناوري

98- توجه به اقتصاد گردشگري موجب ایجاد اشتغال و رونق وضع موجود می شود - میراث آریا

99- خیز اشتغالزایی 80 درصدي زندانیان تا پایان سال - جوان آنلاین

100- بیکاري 310 هزار آمریکایی در هفته اي که گذشت - خبرگزاري مهر



 

ادامه ریزش بورس هاي جهانی

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/06/20

با بیشتر شدن شانس تصویب لایحه حمایتی یک تریلیون دلاري، نگرانی ها از پیامدهاي تصویب این لایحه با توجه به اینکه
دولت بایدن پیش تر 3.5 تریلیون دلار در چند مرحله به اقتصاد تزریق کرده بود

با بیشتر شدن شانس تصویب لایحه حمایتی یک تریلیون
دلاري، نگرانی ها از پیامدهاي تصویب این لایحه با توجه به
اینکه دولت بایدن پیش تر 3.5 تریلیون دلار در چند
مرحله به اقتصاد تزریق کرده بود باعث افزایش نگرانی
فعالان بازار از سخت تر شدن کار بانک مرکزي امریکا براي
مهار تورم و همچنین کاهش رشد اقتصادي شده است.
تحلیل گران بانک جی پی مورگان در گزارشی، برآورد خود

از رشد اقتصادي امریکا در سه ماهه سوم سال را به 2.9 درصد کاهش دادند. مرکز آمار اتحادیه اروپا گزارش نهایی خود از رشد
اقتصادي دومین فصل سال 2021 را منتشر کرد که بر این اساس، متوسط رشد اقتصادي 19 کشور عضو منطقه یورو و 27 کشور
عضو اتحادیه اروپا به ترتیب 2.2 درصد و 2.1 درصد بوده است. این رشد در مقایسه با رشد سه ماهه قبل در منطقه یورو 2.5 درصد و
در سطح اتحادیه اروپا 2.3 درصد افزایش پیداکرده است. همچنین رشد اقتصادي سالانه طی بازه زمانی فوق در منطقه یورو به طور
متوسط 14.3 درصد و در اتحادیه اروپا به طور متوسط 13.8 درصد بوده است. نرخ بیکاري بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه
آگوست بازهم کاهشی شد و رقم 5.2 درصد را ثبت کرد. این نرخ بیکاري، کمترین نرخ بیکاري این کشور در 26 ماه اخیر است. از
آوریل پارسال که نرخ بیکاري امریکا با رسیدن به 14.8 درصد رکوردشکنی کرد، روند نزولی نرخ بیکاري امریکا ادامه داشته است. طی
این مدت شمار بیکاران با تغییري محسوس نسبت به ماه قبل به هشت میلیون و 380 هزار نفر کاهش پیدا کرد یعنی این رقم 318
هزار نفر کمتر شده است. باوجود کاهش نرخ بیکاري، سرعت ایجاد مشاغل جدید نیز نسبت به ماه هاي قبلی کمتر شده و تداوم این
مسائله یک زنگ هشدار براي رسیدن نرخ بیکاري به زیر چهار درصد است. طبق یک آمار دیگر، در ماه آگوست اقتصاد امریکا 235
هزار فرصت شغلی ایجاد کرده که این رقم، کمترین عدد ثبت شده هفت ماه اخیر بوده است. میزان فرصت هاي شغلی ایجادشده به
ویژه در شهرهاي کوچک تر، پایین ثبت شده و اشتغال سیاه پوستان نیز نسبت به ماه هاي قبلی کمتر شده است. چین باهدف تقویت
نقش بازار سرمایه در رشد اقتصادي تصمیم گرفته است یک بازار بورس جدید تأسیس کند. به گفته شی جین پینگ، رییس جمهور
چین مقر اصلی این بازار در پکن خواهد بود و تمرکز آن روي ورود شرکت هاي کوچک تر چینی به بازار است. رییس جمهور چین
بابیان اینکه کشورش متعهد به حمایت از کسب وکارهاي کوچک و متوسط است از در پیش بودن اصلاحات ساختاري جدید خبر داد.
در حال حاضر بورس شانگهاي بزرگ ترین بورس در سرزمین اصلی چین است. در خبري که می تواند حاکی از کند شدن سرعت
رشد اقتصادي چین باشد، میزان رشد تولیدات کارخانه اي این کشور در ماه آگوست به 50.1 واحد رسیده که این رقم 0.3 واحد کمتر
از رقم ثبت شده ماه قبل و کمترین رشد از فوریه سال 2020 تاکنون بوده است یعنی زمانی که اقتصاد چین تحت تأثیر قرنطینه و
کاهش تقاضا به کمترین رشد دو دهه اخیر خود رسید. کاهش فعالیت کارخانجات چینی در ماه آگوست هم مربوط به بخش تولیدات
و هم مربوط به سفارشات بوده است. دیوید اسپیکا، کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه گاید استون کپیتال گفت: به صورت
کلی، تمایل معامله گران به فروش سهام خود با بهبود چشم انداز اقتصادي خیلی کمتر از قبل شده است. بااین حال ریسک هاي



زیادي وجود دارد که می تواند روند را به طور کامل معکوس کند: گونه دلتا ویروس کرونا نیز با توجه به قدرت سرایت بالایش به یک

 
نگرانی مهم تبدیل شده است. ما نگرانی هاي تورمی و احتمال افزایش تنش ها بین چین و امریکا را نیز کماکان داریم. 

در وال استریت همه شاخص ها نزولی بودند؛ تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح پایین تري از روز قبل خود بسته
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.43 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 879.38 واحد بسته شد.
شاخص «اس اند پی 500» با 0.46 درصد ریزش تا سطح 4493.28 واحدي پایین رفت و دیگر شاخص مهم بورسی امریکا یعنی
«نزدك کامپوزیت» با 0.25 درصد ریزش در سطح 15 هزار و 248.25 واحدي بسته شد. در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص
«فوتسی 100» بورس لندن با 1.01 درصد ریزش نسبت به روز قبل و در سطح 7024.21 واحد بسته شد. شاخص «دکس 30»
بورس فرانکفورت در آلمان با افزایش 0.08 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و 623.21 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص
«کک 40» بورس پاریس با پیشروي 0.24 درصدي در سطح 6684.72 واحد بسته شد. در مادرید شاخص «ایبکس 35» 0.43 درصد
پایین رفت و به 8800.60 واحد رسید. در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد بدي داشتند؛ تا جایی که شاخص «نیک کی
225» بورس توکیو ژاپن با ریزش 0.57 درصدي تا سطح 30 هزار و 8.19 واحدي پایین رفت. شاخص «هانگ سنگ» بورس هنگ
کنگ 2.30 درصد پایین رفت و در سطح 25 هزار و 716 واحد بسته شد. در چین شاخص «شانگهاي کامپوزیت» ریزش 0.04
درصدي را تجربه کرد و در سطح 4970.01 واحد بسته شد. در استرالیا شاخص «اس اند پی اس اند ایکس 200» بورس سیدنی با
1.90 درصد کاهش و ایستادن در سطح 7369.27 واحدي به کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص

«تاپیکس» ژاپن نزولی بود.



رابطه نرخ بهره و قیمت دارایی هاي مالی

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/06/20

همیشه فعالان بازار سهام نگران افزایش نرخ هاي بهره (سود) هستند و دیدم این هفته برخی از آنان حتی از کاهش نرخ بهره
نیز ابراز نگرانی کرده و نرخ 21 درصد را با شرایط امروز اقتصاد،

 
دکتر احمد یزدان پناه 

همیشه فعالان بازار سهام نگران افزایش نرخ هاي بهره (سود) هستند و دیدم این
هفته برخی از آنان حتی از کاهش نرخ بهره نیز ابراز نگرانی کرده و نرخ 21 درصد
را با شرایط امروز اقتصاد، مناسبترین نرخ دانسته بودند.مدت هاست می خواهم
چند کلمه درباره رابطه نرخ بهره یا سود و نرخ تورم به عنوان دو متغییر مهم
اقتصاد کلان تأثیرگذار بر بازار سرمایه بنویسم که فرصتی دست نداد تا امروز. اغلب
بازار سهام عکس العمل و پاسخ سریعی به تغییرات نرخ بهره می دهد، قطعاً سریعتر
از سایر قسمت هاي اقتصادي، که گاهی تا 12 ماه هم شده که اثرگذاري مزبور
طول کشیده تا به آنها برسد. این امر می تواند فرصت هاي بسیاري را براي معامله

گران و تحلیل گران بازار سهام فراهم آورد، چه براي خرید سهام و نگهداري آن و چه وقتی می خواهند در کوتاهترین زمان از نوسانات
بازار سهام بهره مند شوند یعنی با نگرش سفته بازانه به بازار سرمایه آمده اند.نرخ هاي بهره و قیمت سهام رابطه تنگاتنگی با یکدیگر
دارند.. - نرخ هاي بانکی: این همان نرخی است که بانک ها بر پایه آن بهم قرض می دهند. همچنین این نرخی است که به طور
مستقیم بازار سهام را تحت تأثیر خود قرار می دهد و دیده اید که فعالان بازار سهام آن را به طور دقیق و منظم رصد می کنند. به این
نرخ بیشتر «نرخ بهره بین بانکی» گفته می شود. - نرخ هاي بهره مصرف کننده: این نرخ هایی هستند که براي وام هاي مصرف
کنندگان به کار می رود، مثل وام هاي رهنی یا وام خرید اتومبیل. این نرخ ها می توانند بر مبنا و پایه نرخ هاي بانک باشند ولی
مستقل از آنها هستند و مجبور نیستند از تغییرات اخیر آنها متابعت کنند (وقتی فروشنده یک لوازم خانگی می گوید 2 درصد بیشتر
نکشیدم روي جنس که مدت دار خریدید گاهی دعایش هم می کنیم چون از بهره سالانه و ماهانه مطلع نیستیم و «گویا همه «سواد
مالی» لازم داریم.) گرچه این دو نوع نرخ بهره یا سود متفاوت و مجزا از یکدیگرند، ولی رابطه تنگاتنگی با هم دارند. وقتی بانک ها به
هم با پول ارزان تري قرض می دهند یعنی نرخ بهره کمتري از هم می گیرند، بانک قرض گیرنده از بازار بین بانکی هم از مشتریان و
متقاضیان وام و تسهیلات خود نرخ بهره کمتري طلب می کند. این انتقال کاهش قیمت پول بر رفتار و تقاضاي قرض گیرندگان و
معامله گران اثر می گذارد و بر قیمت سهام اثرگذاري دارد و باعث جزر و مد قیمت ها در بورس ها می شود (ما بازار بورس نداریم چرا
که خود بورس یک بازار متشکل و خود تنظیمی است!) بانک هاي مرکزي با اهداف خاصی براي اثرگذاري بر اقتصادها نرخ هاي بهره را
سمت و سو می دهند. به عنوان یک قاعده کلی: - نرخ هاي بهره بالاتر ممکن است رشد اقتصاد را کند نماید. استقراض گران تر شده
و انگیزه مردم براي پس انداز بیشتر می شود و این می تواند باعث تشویق آنها به کمتر خرج کردن شود. - نرخ هاي بهره پایین تر
ممکن است رشد اقتصادي را افزایش دهد. استقراض ارزان تر شده و انگیزه مردم براي پس انداز را کاهش می دهد. بنابراین، آنها
ممکن است به خرج درآمدهاي خود تشویق شوند. بانک هاي مرکزي سعی دارند در راستاي رسالت خود در تثبیت قیمت ها و اشتغال
با برقراري نرخ هاي بهره بین بانکی این وظایف نرخ بهره را کنترل و مدیریت نمایند. چگونگی اثرگذاري نرخ هاي بهره بر سهام:



اثرگذاري نرخ هاي بهره بر سهام به دو روش صورت می گیرد: مستقیم و غیرمستقیم. کسب و کارها به طور مستقیم تحت تأثیر نرخ
بهره بین بانکی هستند، زیرا آن نرخ ها بر میزان توانایی یک شرکت در قرض گیري اثرگذارند. وقتی نرخ بهره افزایش می یابد، براي
شرکت ها استقراض سرمایه و تأمین سرمایه گران تر تمام می شود و لذا طرح هاي رشد و توسعه اي آنها کاهش می یابد و این اثر
منفی بر عایدات و سود آنها می گذارد. وقتی نرخ بهره کاهش می یابد، استقراض سرمایه براي شرکت ها با هدف دستیابی به رشد و
توسعه شرکت ارزان تر می شود و این امر می تواند مشوقی براي بالا رفتن قیمت هاي سهام باشد.کسب و کارها به طور غیرمستقیم
نیز تحت تأثیر تغییرات نرخ بهره قرار می گیرند، زیرا نرخ بهره بالاتر در سطح وسیعی میانگین درآمد قابل تصرف (درآمد بعد از
کسورات از جمله مالیات) کاهش می دهد. با کاهش درآمد ناشی از عوامل تولید مثل کار و سرمایه و غیره بدان معنی است که از
مخارج صرف شده براي خرید و تهیه کالا و خدمات کاسته می شود و این دوباره بر درآمدها و سود شرکت ها اثر منفی دارد و موجب
کاهش قیمت سهام می شود. برعکس، وقتی نرخ بهره پایین تر می آید مردم بیشتر خرج می کنند و این براي کسب و کارها خوبست

 
و کمک می کند قیمت سهام شرکت ها بالا روند و شرکتها از طریق بورس ها رشد قوي تري را تجربه کنند. 

نکته مهمی که در تغییرات نرخ بانکی وجود دارد آنست که تغییرات مزبور موجب «نوسانات» بازار سهام می شود که اغلب موجب
فرصت براي معامله حول و حوش تغییرات قیمت سهام می شود. به فرض اگر نرخ بهره بالاتر رود و قیمت هاي سهام کاهش یابند، این
امر براي معامله گران بورس فرصتی فراهم می آورد که انتظار داشته باشند قیمت ها در نهایت در طول زمان دوباره روند صعودي به
خود می گیرند.وارن بافت، سرمایه گذار صاحب نام درباره رابطه نرخ بهره و قیمت سهام می گوید نرخ بهره همچون «نیروي جاذبه»
براي بازارهاي مالی عمل می کند. وقتی این نیرو افزایش می یابد (یعنی وقتی نرخ هاي بهره بالا می روند) قیمت تمامی سایر دارایی
ها می بایست خود را پایین بیاورند تا با نرخ پایین بازده پول خود را تطبیق دهند (یادتان باشد که نرخ بهره در واقع نرخ بازده پول
است که بانک مرکزي آن را نظم و نسق می دهد.) وقتی نیروي جاذبه کاهش می یابد (یعنی وقتی نرخ بهره یا قیمت پول پایین می

آید) قیمت سایر دارایی هاي مالی (مثل سهام) همچون بادکنک باد می شوند و به سمت بالا پر می کشند.



تحولات افغانستان و افزایش 100 هزار تومانی سکه
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روز پنجشنبه در بازار آزاد ارز، قیمت دلار 27 هزار و 591 تومان، قیمت یورو 31 هزار و 481 تومان، پوند انگلیس 38 هزار و
211 تومان و درهم امارات 7 هزار و 510 تومان اعلام شد.

 
گروه بانک و بیمه | محسن شمشیري | 

روز پنجشنبه در بازار آزاد ارز، قیمت دلار 27 هزار و 591
تومان، قیمت یورو 31 هزار و 481 تومان، پوند انگلیس 38
هزار و 211 تومان و درهم امارات 7 هزار و 510 تومان
اعلام شد. قیمت طلاي 18عیار هر گرم یک میلیون و
172هزار تومان، قیمت سکه تمام بهار آزادي طرح جدید
12 میلیون و 100 هزار تومان بود.همچنین نرخ دلار در

صرافی هاي بانکی پنجشنبه 18 شهریور با 82 تومان افزایش نسبت به روز گذشته به 26 هزار و 882 تومان رسید .قیمت فروش یورو
به 31 هزار و 607 تومان رسید.قیمت خرید هر دلار 26 هزار و 350 تومان و نرخ خرید هر یورو نیز 30 هزار و 982 تومان بود.قیمت
دلار از خردادماه حرکت آرامی را به سوي کانال 25 هزار تومان شروع کرد و بیش از دو هفته در این کانال نوسان داشت و وارد کانال
26 هزار تومان شد و سپس در صرافی بانکی به قیمت 27 هزار تومان فروخته می شد. در طی هفته گذشته روند نزولی قیمت دلار
شروع شده که وارد کانال 26 هزار تومان شد، چند روزي است که در این کانال قیمتی تثبیت شده است.قیمت سکه نیز با 80 هزار
تومان کاهش به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسید سکه تمام بهار آزادي طرح قدیم با رقم 11 میلیون و 650 هزار تومان معامله
شد.همچنین نیم سکه بهار آزادي با کاهش قیمت به رقم 6 میلیون و 150 هزار تومان معامله شد.بر اساس این خبر قیمت ربع سکه
سه میلیون و 700 هزار تومان و سکه یک گرمی 2 میلیون و 300 هزار تومان قیمت خورد.علاوه بر این، در بازار طلا نیز نرخ هر گرم
طلاي 18 عیار با کمی افزایش به رقم یک میلیون و 179 هزار تومان رسید. همچنین هر اونس جهانی طلا نیز یک هزار و 793 دلار و
85 سنت قیمت خورد.مهم ترین عوامل موثر در رشد قیمت طلا و سکه، بالا رفتن دلار و اونس جهانی است. بر این اساس قیمت دلار

 
طی هفته گذشته روند نزولی داشت و چند روزي است در صرافی هاي بانکی در کانال 26 هزار تومان آرام گرفته است. 

 
تاثیر تحولات افغانستان بر بازار طلا و ارز ایران سکه 100 هزار تومان گران شد 

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش اونس
جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالی است که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در نوسانات نرخ
ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در بازارهاي داخلی ادامه دار باشد. ایوب اکبري پور، با
بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر
اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس
طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه)



وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار،
نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارایه می دهد) منتشر کند و
همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در امریکا پیش بینی ها براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر
اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران
خاطرنشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري امریکا ضمن اینکه ارزش سهام در امریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در
حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛ بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر
اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمانECB) اتخاذ
شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد
جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد
بود.همان طور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا به 1800
دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل سیاسی در
امریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم.اکبري پور با بیان اینکه
تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به تحولات سیاسی افغانستان،
اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیرپذیرفته است و سبب نوسانات نرخ ارز و طبیعتا تغییرات قیمت
ها در بازارهاي داخلی شد.عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار
سکه و طلاي داخلی و تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی
نسبت به ابتداي هفته به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان
هفته 11 میلیون و 650 هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالی است که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550
هزار تومان حباب داشته است.در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه
میلیون و 700 هزار تومان و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها
در ابتداي هفته، بدون تغییر مانده و ثبات داشته اند. عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که
گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود
12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همان طور که اشاره شد 1800 دلار ثبت
شده است.اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر،
همچون روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا

 
در این دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است. 

 
صعود آرام قیمت سکه و طلا متاثر از رشد نرخ دلار 

طی یک هفته گذشته قیمت تمامی قطعات سکه و طلا متاثر از کاهش 35 دلاري اونس جهانی و رشد 540 تومانی نرخ دلار سیر
صعودي آرامی را در پیش گرفت. قیمت سکه طرح جدید در روز نخست هفته سوم شهریور ماه 11 میلیون و 960 هزار تومان معامله
می شد و از روز یکشنبه وارد کانال 12 میلیون تومان شد و تا پایان هفته در این محدوده قیمتی حرکت رفت و برگشت آرامی داشت
و پایان هفته در این محدوده قیمتی دفتر معاملات خود را بست. نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران در رابطه با وضعیت یک
هفته اخیر بازار سکه و طلاي داخلی، گفت: اونس جهانی در روز پنجشنبه در مقایسه با روز نخست 35 کاهش قیمت داشت. محمد
کشتی آراي ادامه داد: برخلاف کاهش 35 دلاري قیمت اونس جهانی طلا، بهاي دلار در بازار آزاد در پایان هفته 27 هزار و 750
تومان بود که در مقایسه با اول هفته 540 تومان گران شد بنابراین دوعامل مذکور موجب شد برخی قطعات سکه و طلا طی هفته
گذشته رشد قیمت داشته باشند. وي گفت: روز (پنجشنبه، 18 شهریورماه) سکه طرح قدیم 11 میلیون و 650 هزار تومان بود که
نسبت به اول هفته 150 هزار تومان افزایش قیمت داشت. همچنین سکه طرح جدید 12 میلیون و 160 هزار تومان قیمت خورد که



در مقایسه با اول هفته 110 هزار تومان گران شد. نیم سکه، ربع سکه و سکه یک گرمی بانک مرکزي به ترتیب 6 میلیون و 150 هزار
تومان، سه میلیون و 750 هزار تومان، 2 میلیون و 300 هزار تومان در پایان هفته تعیین قیمت شد که نسبت به اول هفته بدون
تغییر بود.قیمت هر مثقال طلاي آب شده با 65 هزار تومان افزایش در روز پنجشنبه، به پنج میلیون و 110 هزار تومان رسید و هر
گرم طلاي 18 عیار با 15 هزار تومان افزایش هفتگی قیمت در 18 شهریورماه به یک میلیون و 180 هزار تومان افزایش یافت. وي با
بیان اینکه قیمت اونس جهانی و نرخ ارز بر قیمت سکه و طلا تاثیر مستقیم دارند، افزود: طی هفته گذشته بهاي ارز افزایش یافت و
قسمتی از این رشد با کاهش نرخ اونس جهانی پوشش داده شد و در نتیجه شاهد رشد اندك 110 هزارتومانی سکه در طول هفته

 
بودیم. 

 
حباب سکه 570 هزار تومان شد 

کشتی آراي گفت: حباب سکه روز پنجشنبه 570 هزار تومان بود که نسبت به اول هفته 30 هزار تومان کاهش داشته است و دلیل
این کاهش رکود بازار طلا بود. در هفته گذشته عرضه و تقاضا در بازار طلا متعادل بود و چون تقاضایی در بازار وجود نداشت عرضه
هم نبود و این رکود به دلیل ایام سوگواري سالار شهیدان است. نائب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران تاکید کرد که در خصوص
وضعیت بازار طلا در هفته آینده نمی توان پیش بینی داشت. وي دلیل کاهش قیمت اونس جهانی طلا را بهبود شاخص هاي اقتصادي
امریکا دانست و گفت: علاوه بر بهبود نرخ بیکاري در امریکا، ارزش سهام در بازارهاي جهانی نیز بالا رفته و در اثر این دو عامل قیمت

 
اونس جهانی طلا 35 دلار کاهش یافت. 

 
دو نیمه متفاوت بازار ارز در هفته اي که گذشت 

بازار ارز در هفته اي که گذشت دو نیمه متفاوت را سپري کرد. در نیمه ابتدایی هفته، دامنه نوسان در بازار محدود بود و نمودار بهاي
معاملات، جهت صعودي یا نزولی را نشان نمی داد، اما در نیمه دوم هفته، بار دیگر قیمت ارز روند صعودي به خود گرفت.پیش از آغاز
به کار معاملات هفته اي که گذشت، تحلیلگران فنی پیش بینی کرده بودند، با توجه به محدود شدن دامنه نوسانات بهاي دلار در
سطح 27 هزار تومان تا 27 هزار و 300 تومان، سطوح تعیین کننده ادامه بازار کف 26 هزار 800 تومان و سقف 27 هزار و 800
تومان باشد و اگر در معاملات ارز، دلار بتواند از یکی از این دو مرز گذر کند، آینده صعودي یا نزولی بازار مشخص خواهد شد و حال
در پایان کار معاملات بازار ارز در این هفته بهاي دلار در محدوده مرز 27 هزار 800 هزار تومان معامله شد و حتی در لحظاتی تا 28
هزار و 900 تومان نیز افزایش یافت.بررسی روند تحولات بازار ارز در هفته اي که گذشت، حاکی از آن است که حتی می توان تمایل
بازار را در روزهاي ابتدایی هفته، به سمت کاهش قیمت ها ارزیابی کرد. تمایلی که البته چندان جدي نبود و با مقاومت برخی از
معامله گران در مرز 27 هزار تومان براي سه روز متوقف می ماند. البته در معاملات روز دوشنبه حتی براي ساعاتی بهاي دلار در کانال
26 هزار تومان نیز معامله شد. به باور کارشناسان اقتصادي، معامله گران و فعالان اقتصادي در ابتداي هفته ترجیح می دادند تا در
خرید یا فروش ارز احتیاط کنند چرا که آنها براي کاهش بیشتر قیمت ها در انتظار روشن شدن سیاست هاي اقتصادي دولت و
همچنین تعیین رییس کل جدید بانک مرکزي بودند.بنابراین در چهار روز ابتدایی هفته، به صورت عمده این اخبار ضد و نقیض در
رابطه با مذاکرات هسته اي و احیاي برجام بود که نوسانات محدودي را در بازار ارز ایجاد می کرد. این روند احتیاط و آرامش در بازار
ارز تداوم داشت تا آنکه سرانجام از عصر روز سه شنبه بازار پس از ده روز آرامش روند صعودي به خود گرفت. در نتیجه این روند
افزایشی که شیب نسبتا زیادي هم دارد قیمت ها در بازار آزاد با سرعت به سمت 28 هزار تومان براي دلار و 33 هزار تومان براي یورو
حرکت کرد. این درحالی است که قیمت ها در صرافی هاي بانکی و همینطور در سامانه نیما، همچنان همان روند ثابت گذشته رو
تداوم دادند.با این وجود معاملات این هفته در محدوده 27 هزار و 800 تومان براي دلار به پایان رسید و بر اساس پیش بینی تحلیل
گران فنی، بعد از گذر قیمت از این مرز احتمال افزایش تقاضا به بازار ارز است و همین مساله برخی معامله گران کاهشی را امیدوار
کرده است که با آغاز به کار معاملات ارز در هفته آینده و ورود با تدبیر بازارساز، این موج افزایشی شکسته شود. به اعتقاد این گروه از



فعالان اقتصادي، این موج افزایشی می تواند کوتاه مدت بوده و به زودي مدیریت شود.بررسی روند تحولات بازار ارز در هفته اي که
گذشت نشان می دهد شاخص ارزي در شش روز فعالیت صرافی ها، با نوسان در کانال بیست و شش هزار تومانی همراه بوده است.
این در حالی است که در بازار آزاد و معاملات غیررسمی، بهاي دلار امریکا به کانال بیست و هفت هزار تومانی هم رسید.در این میان،
در اولین روز هفته (شنبه سیزدهم شهریورماه 1400) میانگین قیمت فروش هر اسکناس دلار امریکا به مردم در صرافی هاي بانکی و
مجاز سطح کشور به رقم 26610 تومان رسید که نسبت به پایان هفته قبل تر، 40 تومان ارزان تر شده بود.اما در دومین روز هفته
(یکشنبه چهاردهم شهریورماه 1400) این روند در صرافی هاي بانکی و مجاز تغییر کرد و هر اسکناس دلار امریکا با رشد 76 تومانی
نسبت به روز قبل، به طور میانگین به قیمت 26686 تومان به متقاضی دریافت ارز فروخته شد.فعالان بازار ارز در سومین روز هفته
(دوشنبه پانزدهم شهریورماه 1400) در حالی که اولین روز کاري بازار جهانی آغاز شده بود، شاهد ثبات بهاي دلار در صرافی هاي
بانکی و مجاز سطح کشور بودند و نرخ فروش دلار امریکا همانند روز یکشنبه به قیمت 26686 تومان به متقاضی دریافت دلار فروخته
شد.اما معامله گران ارز در چهارمین روز هفته، شاهد تغییر مسیر دلار از ثبات نسبی به روند افزایشی بودند. به گونه اي که همزمان با
رشد نرخ دلار بازار آزاد در کانال بیست و هفت هزار تومانی، بهاي دلار توسط بازارساز با افزایش همراه شد. این تغییر نرخ گذاري با
هدف مدیریت تقاضاي کاذب در بازار بود. بر این اساس میانگین قیمت فروش هر اسکناس دلار امریکا در صرافی هاي بانکی و مجاز
سطح کشور در معاملات روز سه شنبه شانزدهم شهریورماه 1400 به رقم 26737 تومان رسید که نسبت به روز دوشنبه 51 تومان
گران تر شده بود. این روند صعودي در پنجمین روز هفته (چهارشنبه هفدهم شهریورماه 1400) نیز تداوم یافت و این بار بهاي فروش
دلار امریکا به متقاضی دریافت ارز در صرافی هاي بانکی و مجاز با افزایش 63 تومانی نسبت به روز سه شنبه، به رقم 26800 تومان
رسید.در نهایت فعالان بازار ارز در ایستگاه پایانی هفته (پنجشنبه هجدهم شهریورماه 1400) نظاره گر رشد بیشتر شاخص ارزي
بودند؛ به گونه اي که در پایان معاملات آخرین روز هفته، هر اسکناس دلار امریکا در صرافی هاي بانکی و مجاز سطح کشور به قیمت
26882 تومان به متقاضی دریافت دلار فروخته شد که نسبت به روز چهارشنبه، 82 تومان افزایش داشت.بنابراین با پایان شش روز
فعالیت بازار ارز در هفته منتهی به هجدهم شهریورماه، میانگین قیمت فروش هر اسکناس دلار امریکا در صرافی هاي یاد شده، با

 
افزایش 232 تومانی نسبت به پایان هفته قبل تر، مواجه شد و در کانال بیست و شش هزار تومانی، رشد داشت. 

 
بازگشت طلا به کانال 1800 دلار 

قیمت هر اونس طلا امروز با نیم درصد افزایش به 1803 دلار و 54 سنت رسید.در حالی که ارزش دلار شاهد کاهش بوده است،
قیمت طلا امروز جمعه شاهد افزایش بود، اما گمانه زنی ها در مورد تداوم قصد فدرال رزرو براي کاستن از برنامه ماهانه خرید اوراق
قرضه اش سبب شد تا رشد قیمت محدود باشد.بر اساس این گزارش، قیمت هر اونس طلا امروز با نیم درصد افزایش به 1803 دلار و
54 سنت رسید. با وجود افزایش قیمت نسبی قیمت طلا در مسیر ثبت کاهش قیمت بیش از یک درصدي قرار گرفته است. قیمت فلز
زرد در معاملات آتی امروز براي تحویل در ماه دسامبر هم با 0.03 درصد رشد به 1800 دلار رسید. میشله بومن، یکی از اعضاي هیات
مدیره فدرال رزرو نیز این هفته به خیل آن دسته از سیاست گذارانی پیوست که معتقدند آمارهاي ضعیف بازار کار امریکا در ماه اوت
احتمالا بانک مرکزي این کشور را از قصد خود مبنی بر کاهش سیاست خرید ماهانه اوراق قرضه در اواخر امسال منصرف نخواهد کرد.

 
ارزهاي دیجیتالی به نفس نفس افتادند 

اخبار مثبت از پذیرش بیت کوین در کشورهاي مختلف هم نتوانسته است رمزارزها را به حرکت درآورد.لایحه به رسمیت شناخته
شدن ارزهاي دیجیتالی در اوکراین پس از چندین ماه تلاش موافقین طرح با اکثریت آرا در پارلمان این کشور تصویب شد تا بدین
ترتیب اوکراین نیز به جمع کشورهایی بپیوندد که ارزهاي دیجیتالی را به رسمیت شناخته اند. اخبار رسیده از منابع خبري حاکی از
آن است که در پاناما و جمهوري دومینیکن نیز برخی از نمایندگان مجلس در حال تلاش براي تصویب طرح هایی مشابه در کشورهاي
خود هستند تا به تراکنش هاي مرتبط با رمزارزها رسمیت ببخشند. جدال بین دیدگاه هاي صعودي و نزولی در بازاررمزارز به شدت



بالا گرفته و فشار فروش نیرومند باعث شده است تا حتی اخبار بسیار مثبت بازار نظیر آغاز بررسی لایحه قانونی اعلام شدن بیت کوین
و ارزهاي دیجیتالی دیگر در پاناما نیز نتوانند منجر به یک صعود نیرومند شوند. برخی از تحلیلگران معتقدند بازار در ماه سپتامبر وارد
فاز استراحت و حتی اصلاح خواهد شد پیش از آنکه حرکت صعودي اش را از سر گیرد. بیت کوین به عنوان ارز رسمی السالوادور
قابلیت معامله پیدا کرد. مک دونالد اعلام کرد در شعبات این برند در السالوادور امکان پرداخت با بیت کوین وجود خواهد داشت. از
سوي دیگر هنوز بسیاري از کشورها از جمله روسیه با تردید به رمزارزها نگاه می کنند. کرملین با صدور بیانیه اي اعلام کرد به دلیل

 
آسیب هاي احتمالی به نظام مالی روسیه، این کشور هنوز آمادگی پذیرش بیت کوین یا هیچ ارز دیجیتالی دیگري را ندارد. 

 
عقب رفتن دلار در پی رسیدن تورم چین به زیر یک درصد 

افزایش تقاضا براي یوان پس از انتظار آمار تورمی باعث کاهش قیمت دلار شد.تورم چین در 12 ماه منتهی به آگوست به مثبت 0.8
درصد رسید. این نرخ تورم که 0.2 درصد کمتر از تورم ماه قبل و 0.1 درصد بیشتر از نرخ پیش بینی شده توسط کارشناسان بوده،
بیش از همه تحت تأثیر افزایش تورم حمل و نقل قرار گرفته که تورم آن به مثبت 5.9 درصد افزایش پیدا کرده است. این کمترین
تورم ثبت شده پنج ماه اخیر در چین بوده است. مواد غذایی با تورم منفی 0.8 درصدي اصلی ترین عامل کاهنده تورم بوده است.تورم
فرهنگ و آموزش 3.0 درصد و آب و برق 1.1 درصد اندازه گیري شده است. شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از

ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.15 درصد کاهش نسبت به روز گذشته در سطح 92.507 واحد بسته شد.



هدف ما تغییر شرایط به نفع مردم است

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/06/20

سید ابراهیم رییسی شامگاه جمعه در دیدار نمایندگان اقشار مردم، ایثارگران، نخبگان و علماي استان خراسان جنوبی که در
محل فرهنگسراي شهر بیرجند برگزار شد، اظهار داشت:

سید ابراهیم رییسی شامگاه جمعه در دیدار نمایندگان
اقشار مردم، ایثارگران، نخبگان و علماي استان خراسان
جنوبی که در محل فرهنگسراي شهر بیرجند برگزار شد،
اظهار داشت: نکته اي که نماینده ولی فقیه در خراسان
جنوبی در این نشست اشاره کردند که وضع موجود براي
مردم تبیین شود و عدد و رقم وضعیت اقتصادي و شاخص
هایی که امروز کشور تحویل دولت جدید شده، سخن
درست و حقی است. وي گفت: باید وضعیت موجود را براي

مردم ترسیم کنیم لذا از فرهیختگان، صاحبنظران به ویژه اقتصاددانان که خودشان شرایط را درك می کنند و وضعیت اقتصادي را می
بینند درخواست می کنم که حتما در سخنان خود و تریبون ها براي مردم تبیین کنند وضعیتی نیست که بنده به عنوان مسوول
دولت بگویم و امروز همه صاحب نظران و کارشناسان واقف هستند شرایطی که دولت تحویل می شود، چه شرایطی است. رییس دولت
سیزدهم افزود: چون بناي من در این دوره کار و فعالیت و تلاش است، با همه همکارانم ظرفیت خود را بسیج کردیم که شرایط را به
نفع مردم و کسب و کار و سفره مردم تغییر دهیم لذا بسیج شدیم که بتوانیم شرایط جدید را در کشور رقم بزنیم. وي گفت: علی رغم
همه مشکلات پیش رو آینده را بسیار روشن و امیدوارکننده می بینم و به عنوان کسی که اطلاع دارم از شرایط می گویم با کمک
مردم، نخبگان و با مشارکت همگان به لطف خدا شرایط را در حال تغییر می بینیم و حتما نصرت الهی همراه خواهد بود. رییس
جمهوري گفت: پس باید اعتمادآفرینی کرد و کسی نگوید بخشدار و کارمند معمولی هستم؛ هرکسی به نام نظام اسلامی در هر کجا
خدمت می کند باید تلاش او باعث اعتمادآفرینی در مردم شود و کاري کند که مردم اعتمادشان روزبه روز به کارآمدي نظام اداري و
بخش هاي مختلف افزون شود. وي ادامه داد: یکی از نکات مهم گفته شده در این نشست رعایت حقوق شهروندي است که مردم
حقوقی دارند و تکالیفی هم دولت دارد پس حق و تکلیف با هم است. رییسی گفت: رعایت حقوق مردم و حقوق زنان، زنان سرپرست
خانواده، حقوق زنان نقش آفرین در کشور، مردان فرهیخته اي که می توانند در جامعه ایفاي نقش کنند اینها زمینه سازي آن به

 
عهده دولت است و کار مهمی است که باید همه مسوولان و دولتمردان دنبال کنند. 

رییس جمهوري گفت: در خراسان جنوبی علی رغم کمبود نزولات آسمانی و خشکسالی ها، ظرفیت هاي زیادي دارد که اگر از این
ظرفیت ها استفاده شود، این استان آباد می شود. وي افزود: مقام معظم رهبري در سفر به خراسان جنوبی که قبلا استان نبود،
فرمودند اقتصاد منطقه مبتنی بر معدن است، سنگ هاي بسیار قیمتی در خراسان جنوبی وجود دارد که می تواند براي استان حرف
اول را بزند و باید روي این معادن کار شود. رییسی با اشاره به محصولات استراتژیک کشاورزي خراسان جنوبی گفت: باید در این
خصوص پژوهشکده ها فعال شود و ما هم از این موضوع براي استفاده بهتر از این محصولات خوب و ارزشمندي که در خراسان جنوبی
وجود دارد، حمایت خواهیم کرد. وي با تاکید بر اینکه جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی به این استان از جمله کارهایی است که



باید در عمل دنبال شود اضافه کرد: این به عنوان برنامه کفایت نمی کند و باید دنبال کرد که کارآفرینان و سرمایه گذاران به استان
جذب شوند و این استان سرمایه گذاران خوبی می تواند داشته باشد و باید حمایت شوند تا سرمایه گذاري کنند. رییس جمهوري با
اشاره به ظرفیت معدنی خراسان جنوبی به خصوص معادن زغال سنگ طبس گفت: اگر زیرساخت هاي این معادن تکمیل شود، چند
برابر نیروي اشتغال امروز می توانیم در این معادن شغل ایجاد کنیم و از طرفی نیاز کشور به واردات در این زمینه برطرف شود. وي
افزود: چرا زمانی که چنین ظرفیت هاي غنی در کشور داریم، واردات انجام دهیم و این واردات بی رویه مراکز تولیدي داخل کشور را
دچار مشکل می کند. آیت االله رییسی تامین آب را از جمله مسائل اساسی خراسان جنوبی ذکر کرد و گفت: این موضوع باید از طریق
انتقال از دریاي عمان به عنوان یک کار ضروري دنبال شود و وزیر نیرو موضوع انتقال آب از دریاي عمان به خراسان جنوبی را دنبال
می کنند. وي افزود: در این زمینه تا میزانی کار شده و کارهاي بسیار دیگري هم دارد که برنامه ریزي شده تا افق 1404 این طرح
اجرایی شود اما باید زمان اجرا محدود تا زودتر به نتیجه برسد. رییس جمهوري عنوان کرد: مساله استفاده از آب چاه هاي ژرف که
تاکنون در سیستان و بلوچستان نتیجه داده و در این خصوص سه حلقه چاه حفر شده، در خراسان جنوبی هم می توان از آن به عنوان
یکی از منابع آبی استفاده کرد. رییسی گفت: مساله دیگر در خراسان جنوبی ستاد احیاي قنوات در این استان است و باید این ستاد
فعال شود و مسوولان دولتی هم از این ستاد حمایت مالی کنند. وي افزود: زمانی که تولیت آستان مقدس رضوي را برعهده داشتم
اقدامی در مورد احیاي قنوات خراسان رضوي، خراسان جنوبی و خراسان شمالی انجام دادیم که نتیجه بخش اما کار ما کار محدودي
بود. رییس جمهوري گفت: این کار باید به صورت کشوري انجام شود و خراسان جنوبی می تواند یک مرکزیتی پیدا کند، فعال شدن
ستاد احیاي قنات براي این استان بسیار برکت دارد و خود مردم هم در این زمینه پاي کار هستند. وي با اشاره به اینکه نیروهاي
ارزشمند از جمله عشایر، مرزنشینان و مرزبانان در خراسان جنوبی وجود دارد گفت: مرزبانان ما نشان دادند که علی رغم تهدیدات
مرزي، دین، فرهنگ و امنیت کشور را تضمین و تامین کردند. وي اظهار داشت: برخی آمار و ارقام نشان می دهد که علی رغم نقاط
مرزي در این استان که در مواردي از جمله ورود مواد مخدر تهدیدآفرین هم است، در خراسان جنوبی سطح جرم و جنایت بسیار
پایین است و دلیل آن هم فرهنگ بالاي مردم است، مردم شیعه و سنی با فرهنگ غنی در برابر تهدیدات مصونیت دارند. آیت االله
رییسی تاکید کرد: باید عالمان، فرزانگان و دانشگاهیان استان فرهنگی خراسان جنوبی همواره بر فرهنگی بودن و دین مداري مردم

 
استان تاکید کنند. 

وي با اشاره به اظهارات مدیرعامل شرکت کویر تایر در این نشست و تقدیر از این مجموعه گفت: قبول داریم که باید فشار مالیاتی
نسبت به این مراکز کاهش پیدا کند و باید به مراکز تولیدي فرصت داد که تولید کنند و اگر مهلت و استمهال می خواهند با

 
درخواست آنان موافقت کرد. 

رییس جمهوري با تاکید بر اینکه باید مالیات را براي فعالیت هاي اقتصادي غیرمولد وضع کنیم اضافه کرد: فعالیت هاي مولد باید
مالیات کمتري بپردازند تا رونق بیشتري داشته باشند و این موضوع در دولت برنامه ریزي می شود. وي گفت: باید فعالیت هاي مولد
حتما از فرصت ها و امکانات به خوبی بهره مند شوند و این موضوع در سیاست هاي دولت دنبال می شود. رییس جمهوري با بیان
اینکه افزایش صادرات امري بسیار ضروري است گفت: به وزیر صمت و وزاري مربوطه تاکید می کنم حتما ساز و کاري تعریف کنند،
به سطح سازمانی کار ندارم اما ساز و کار فعال براي حمایت از داخلی سازي و حمایت از صادرات داشته باشند.وي افزود: در این زمینه
یک ممیزي فعال براي واحدهاي تولیدي که به صادرات بیشتر تشویق شوند، داشته باشند و این مهم باید دنبال شود. رییسی بیان
کرد: شرایط تحریم در کشور نسبت به زندگی مردم مشکلاتی ایجاد کرد اما برخی از این تهدیدها فرصت ها ساختند و یکی از بخش
هاي صنعتی که از این قضیه فرصت ساخت، کارخانه کویر تایر بود که به پیش رفت. وي گفت: عین این کار را در کارخانجات تولیدي
لوازم منزل داریم که در این مدت خیلی خوب پیش رفتند، جلوي برخی کارخانه هاي محصولات کره اي را گرفتند و نگذاشتند
محصولات آن به کشور ما وارد شود و دفاتر تولیدي و توزیعی را نسبت به ایران اسلامی محدود کردند نتیجه این شد که کارخانجات
لوازم خانگی به راه افتاد و الان نیاز کشور را برطرف می کند، اکنون که نیاز کشور برطرف می شود برخی دم از این می زنند که دوباره
این محصولات کره اي وارد کشور شود. رییس جمهوري تصریح کرد: ما اجازه نخواهیم داد واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت



الشعاع قرار می دهد، صورت بگیرد یعنی نوع واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار دهد، نمی گذارد کشور در مسیر

 
تولید و اقتصاد مستقل و مقاومتی قرار بگیرد. 

وي گفت: این نباید اتفاق بیفتد و باید تولیدکنندگان لوازم داخلی و در یک کلمه داخلی سازي باید در کشور رونق پیدا کند، این
سیاست دولت است و همین سیاست را دنبال خواهیم کرد. رییس دولت سیزدهم با اشاره به مشکل نهاده هاي دامی که توسط یکی از
تولیدکنندگان در این نشست مطرح شد، گفت: اینکه ارز ترجیحی چه میزان به سفره مردم آمد، بحث قابل توجهی است اینها را
بررسی و کارشناسی کردیم و میزان ارز ترجیحی براي اینکه مردم در سفره خود دچار مشکل نشوند، اختصاص داده شد اما چون
نظارت درستی نشد به جاي اینکه سهولتی در زندگی مردم ایجاد کند به دست دلالان افتاد لذا دلالان سود بردند اما مردم سودي
نبردند. وي گفت: به جاي اینکه گوشت، مرغ و بسیاري از کالاها با قیمت مناسب به دست مردم برسد اما این اتفاق نیفتاد و در دولت
در دست بررسی داریم که سه تا چهار جلسه ستاد اقتصادي به این موضوع اختصاص پیدا کرد و در دستور کار ما است. آیت االله
رییسی اضافه کرد: حتما آنچه مقام معظم رهبري دستور فرمودند پیوست عدالت نسبت به همه تصمیم گیري ها و تصمیم سازي ها ما
نیز موظف به اجرا هستیم. وي افزود: حتما باید اختصاص پیدا کردن ارز چه براي نهاده هاي دامی چه براي هر کالایی با نگاه عدالت
محور دنبال شود که تاثیر مستقیم بر سفره مردم داشته باشد لذا این وضعیت در حال بررسی است و امیدواریم هم ثباتی بر بازار حاکم
شود و هم تصمیم سازي ها براي مردم تبیین شود و یقین داریم مردم نیز مساعدت لازم را خواهند کرد. رییس جمهوري با بیان اینکه
مساله هدفمندي یارانه ها مساله مهمی است که مورد توجه دولت قرار گرفته است گفت: کارشناسان از همه بخش هاي مختلف، چه
کسانی که مسوول کارهاي اجرایی هستند چه در بخش هاي دانشگاهی و پژوهشی، نظرات آنها گرفته می شود تا بتوانیم کار جامعی

 
در این باب صورت دهیم و حتما به نحو مقتضی مردم را در جریان قرار خواهیم داد. 

وي در پایان خطاب به مردم خراسان جنوبی اظهار داشت: مسائلی که نسبت به استان بیان شد چه بخشی که تاکنون بررسی شده و
چه بخش هایی که مورد پیشنهاد است ولی کار کارشناسی نشده معتقدم در کارگروه هاي علمی و اجرایی که افراد صاحب نظر و
مجریان در میدان نقش داشته باشند، امور کارشناسی و ابعاد آن سنجیده شود و بدانند نظرات و نگاه هاي کارشناسی شما مد نظر قرار
خواهد گرفت. وي گفت: امیدوارم همه شما در جهت تولید قدرت براي کشور بکوشید و تولید قدرت فقط به معناي قدرت نظامی
نیست اما این قدرت، قدرت اقتصادي، قدرت علم و فناوري بسیار مهم و داشتن نیروهاي فرهیخته قدرت آفرین است. نماینده مردم
استان خراسان جنوبی در مجلس خبرگان رهبري افزود: امیدوارم همه شما در تولید قدرت نقش آفرینی کنید و دولت هم بتواند به
وظایف خود عمل کند. رییسی گفت: باید با فعل ماضی با مردم سخت گفت نه با فعل مضارع و مستقبل و از کارهایی که انجام شده
است سخن بگوییم نه کارهایی که می شود لذا ان شاء االله کارهایی خواهد شد اما گزارش آنچه شده است به استحضار مردم و
فرهیختگان خواهد رسید. وي افزود: خداوند متعال علماي این شهر از جمله مرحوم آیت االله تهامی، آیت االله آیتی و آیت االله ربانی،
شهداي بزرگوار و علماي فرهیخته و صاحب نامی که افتخار این شهر و دیار هستند و هرکسی به این استان خدمت کرده، ارواح مطهر
شهیدان را با شهداي کربلا محشور و عاقبت همه ما را بخیر کند. رییس جمهوري که ظهر امروز در ادامه سومین سفر استانی خود از
شهرستان طبس به مرکز استان آمد، با حضور در گلزار شهداي بیرجند به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. وي صبح دیروز به همراه
جمعی از اعضاي هیات دولت در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده از طریق شهرستان طبس وارد استان
خراسان جنوبی شد و ضمن دیدار با مردم طبس در حرم امامزاده حسین بن موسی الکاظم(ع)، از معدن زغال سنگ پروده طبس هم
بازدید کرد. وي عصر از محله کاظمیه شهر بیرجند بازدید کرد و با جمعی از اهالی این محله به گفت وگو پرداخت. حضور در نشست

شوراي اداري استان از دیگر برنامه هاي این سفر یک روزه است.



انعقاد تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري گیلان و شرکت الکتریک ایران رشت
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کاشف اسرار-تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري گیلان و شرکت الکتریک ایران رشت در محل پارك علم و فناوري
استان به امضا رسید. به گزارش ایگاه خبري کاشف اسرار،این تفاهم نامه با محوریت صیانت از تولید داخلی و حمایت از کالاي

ایرانی و حمایت از صاحبان ایده و ایجاد کسب و کارهاي جدید (...) نوشته انعقاد ...

کاشف اسرار-تفاهم نامه همکاري بین پارك علم و فناوري گیلان و شرکت الکتریک ایران رشت در محل پارك علم و فناوري

 
استان به امضا رسید. 

به گزارش ایگاه خبري کاشف اسرار،این تفاهم نامه با محوریت صیانت از تولید داخلی و حمایت از کالاي ایرانی و حمایت از صاحبان

 
ایده و ایجاد کسب و کارهاي جدید در حوزه کسب و کار الکترونیک تدوین شده است . 

از جمله موضوعات این تفاهم نامه اجراي برنامه ها و رویداد هاي کارآفرینی و فناوري به صورت مشترك و استفاده از ظرفیت هاي
آزمایشگاهی، کارگاهی، تجهیزات و مشاوران تخصصی و کسب و کار طرفین براي کمک به صاحبان ایده و رشد و توسعه شرکت هاي

 
فناور در حوزه تجارت الکترونیک می باشد. 

ایجاد زمینه تعامل دو جانبه بین شرکت الکتریک ایران رشت و پارك علم و فناوري گیلان به منظور تسهیل تجاري سازي ایده ها و
محصولات دانش بنیان و همچنین انتخاب ایده هاي مناسب سرمایه گذاري و فراهم کردن زمینه هاي لازم براي جذب سرمایه گذاران

 
داخلی وخارجی از دیگر موضوعات این تفاهم نامه است. 

رئیس پارك علم و فناوري گیلان در این باره ،گفت : امید است با استفاده از توان اجرایی، علمی و فناوري پارك علم و فناوري گیلان

 
در اجراي طرح هاي تحقیقاتی شرکت الکتریک ایران رشت تعامل سازنده و مستمري را در راستاي تحقق اهداف طرفین شاهد باشیم. 

علی باستی افزود: استفاده از واحدهاي فناور مستقر در پارك علم و فناوري گیلان جهت دستیابی به طرح ها و ایده هاي جدید در
زمینه فعالیت شرکت الکتریک ایران رشت و معرفی فناوران توانمند به این شرکت جهت تولید انبوه و تجاري فناوري و نوآوري ایجاد

شده از جمله تعهداتی هست که این سازمان پیگیري می نماید.



«حضور بدون تشریفات» در سفرهاي استانی براي شناخت مشکلات از نزدیک

است
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در ادامه رویکرد مردمی، انقلابی، جهادي و مدیریت در میدان دولت سیزدهم، آیت ا... سیدابراهیم رئیسی، در سومین سفر
استانی خود با اولویت استان هاي محروم کشور و در سفري از پیش اعلام نشده به خراسان جنوبی رفت و در نخستین مقصد در این

 
استان، در شهرستان طبس، ازسوي مقام هاي این استان مورد استقبال قرار گرفت. 

رئیس جمهور در اولین برنامه سفر خود، در امامزاده حسین بن موسی الکاظم(ع) طبس حضور یافت. وزیران کشور، راه و شهرسازي و
صنعت، معدن و تجارت، رئیس سازمان برنامه و بودجه، رئیس دفتر رئیس جمهوري و معاون اجرایی رئیس جمهور، رئیسی را در سفر به

 
استان خراسان جنوبی همراهی کردند. 

 
وظیفه دولت، خدمتگزاري به مردم به ویژه در مناطق کمتربرخوردار است 

به گزارش «ایسنا»، آیت ا... رئیسی در بدو ورود به شهرستان طبس با بیان اینکه سفر به استان هاي مختلف به دور از تشریفات معمول
انجام می شود، از استان خراسان جنوبی و شهرستان طبس به عنوان خطه مردمان صبور، مقاوم و پرتلاش نام برد و با اشاره به ظرفیت 
هاي بالقوه استان خراسان جنوبی گفت: معادن از ذخایر ارزشمند این استان است که اگر فعال شود، هم مشکل اشتغال، هم مشکل
تولید و رونق تولید و هم مسائل اقتصادي حل می شود. رئیس جمهور، کشاورزي را از دیگر موضوعات مهم استان عنوان کرد و افزود:
به دلیل کمبود نزولات آسمانی در این منطقه، کشاورزي مردم با مشکلاتی مواجه شده است اما مردم این مناطق نشان داده اند که
تهدیدها را به فرصت ها تبدیل می کنند. وي با بیان اینکه هدف از سفرهاي استانی، بررسی مشکلات و محرومیت هاي استان و تصمیم 
گیري براي رفع آن با مشارکت مردم و مدیران استان است، افزود: نیروهاي کارآمد ارزشمندي به ویژه جوانان برومند را در استان
خراسان جنوبی داریم که می توانند نقش آفرین باشند و با کمک این نیروي انسانی، دولت خواهد توانست در جهت رفع مشکلات
استان گام هایی بردارد. رئیس جمهور همچنین با تأکید بر اینکه مسئله آب، مشکل بسیاري از استان هاي کشور است، گفت: این
موضوع را در دولت به صورت ویژه دنبال می کنیم و با راهکارهاي کوتاه مدت و بلندمدت ازجمله انتقال آب از دریاي عمان، اقداماتی را
در دستور کار قرار داده ایم تا مشکل دسترسی مردم به منابع آبی برطرف شود. آیت ا... رئیسی درباره درخواست و اشتیاق مردم طبس
براي دیدار با رهبر معظم انقلاب نیز گفت: بدون شک ایشان هم همین اشتیاق را براي دیدار با مردم دارند ولی شرایط کرونایی اجازه
نمی دهد مثل قبل دیدارها صورت بگیرد اما به بنده نیابت دادند که سلام ایشان را به مردم عزیز در استان خراسان جنوبی و طبس
برسانم و ایشان هم همواره براي مردم دعا می کنند و همیشه نگران مسائل و مشکلات استان هاي مختلف به ویژه استان هاي

 
کمتربرخوردار هستند. 

 
فعل ماضی «انجام شد»، به جاي «انجام می شود» براي ترمیم اعتماد عمومی 

رئیس جمهور در ادامه دیدارهاي مردمی خود در استان خراسان جنوبی، طی سخنانی در اجتماع مردم طبس در محل امامزاده حسین 
بن موسی الکاظم(ع) این شهرستان، با بیان اینکه استان خراسان جنوبی و طبس، از سرمایه جوانان توانمند، فعال و اندیشمند برخوردار
است، گفت: توسعه و سازندگی کشور در بخش هاي مختلف با پیگیري دولت و همت مردم و دستان توانمند جوانان کشور انجام می 
شود و امروز دولت آمادگی دارد که در خدمت فرهیختگان و صاحب نظران باشد و از مشارکت و نظرات کارشناسی آنان استفاده کند.
آیت ا... رئیسی با بیان اینکه مردم این خطه در موضوع کرونا بسیار خوب عمل کردند، افزود: در توجه و کمک مومنانه به محرومان و
کسانی که مشکل مالی داشتند، مردم این منطقه از زن و مرد، پیر و جوان، کارهاي خداپسندانه اي انجام دادند. رئیس جمهور با اشاره 
به ظرفیت هاي شهرستان طبس افزود: این منطقه از ظرفیت هاي بسیار ارزشمندي از جمله معادن برخوردار است که متأسفانه بخش



زیادي از آن معطل مانده و باید با تلاش و اقدامات فوري احیا و فعال شود. همچنین چهارفصل بودن محصولات کشاورزي شهرستان از
ویژگی هاي این منطقه است و همه محصولات هم متنوع و استراتژیک هستند. فعال شدن اقتصاد گردشگري در این شهرستان نیز می 
تواند هم اشتغال ایجاد کند و هم وضع موجود را رونق دهد و اینکه مضجع نورانی حضرت حسین بن موسی الکاظم(ع) میلیون ها زائر
دارد، می تواند اقتصاد گردشگري را در منطقه فعال کند. رئیس دولت سیزدهم در ادامه با اشاره به اینکه وزیر راه و شهرسازي براي
اصلاح راه هاي استان بررسی هاي خوبی انجام داده و اجراي آن ها در دستور کارشان است، گفت: همه این موارد دنبال خواهد شد؛
البته همه این کارها، چه وضعیت راه، چه وضعیت معادن و وضعیت کشاورزي منطقه، نیازمند دست تواناي شما مردم است. آیت ا...
رئیسی با اشاره به سفرهاي استانی هیئت دولت خاطرنشان کرد: امیدواریم ان شاءا... در این سفرهاي استانی که بدون تشریفات معمول
انجام می شود، بتوانیم اصل کار را دنبال کنیم. حضور خارج از تشریفات ما در استان ها براي این است که از نزدیک با مسائل استان ها
آشنا شویم و اولویت ها را مشخص کنیم و براي رفع مشکلات با اولویت دست به اقدام بزنیم. بناي ما این است که با فعل ماضی با
مردم سخن بگوییم؛ یعنی بگوییم این اقدامات «انجام شد». « انجام می شود» زیاد گفته شده است و ما نمی خواهیم به «می شود»ها
اتکا کنیم، ولی چیزي را که برنامه دولت است، دنبال می کنیم. وي افزود: ان شاء ا... مشکلات یکی پس از دیگري حل خواهد شد و این
به شناخت مشکل، مسئله شناسی و شناخت راهکارهاي برون رفت از مشکلات و حل مسئله و تعیین اولویت ها و عزم و اراده جدي

 
براي یک کار میدانی نیاز دارد که مجموع این اقدامات هم به اعتماد عمومی تبدیل می شود. 

 
بازدید از معدن زغال سنگ پروده 

رئیس جمهور پس از سخنرانی در جمع مردم طبس، با بالگرد به معدن زغال سنگ پروده این شهرستان رفت و از نزدیک در جریان
وضعیت کار و فعالیت این معدن قرار گرفت. آیت ا... رئیسی در این بازدید با کارگران و مهندسان معدن پروده گفت وگو کرد و مسائل و
مشکلات آنان را شنید. وي همچنین در بازدید هوایی با بالگرد، معادن حاشیه اي و ظرفیت هاي شهرستان را بررسی کرد و با
توضیحات مدیران استان و شهرستان در جریان توانمندي ها، مسائل و مشکلات منطقه قرار گرفت. آیت ا... رئیسی همچنین در ادامه
سفر یک روزه به استان خراسان جنوبی، وارد بیرجند، مرکز این استان شد. وي در بدو ورود به فرودگاه بین المللی شهید کاوه بیرجند
مورد استقبال نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی و امام جمعه بیرجند، استاندار خراسان جنوبی، نمایندگان خراسان جنوبی در

مجلس شوراي اسلامی و جمعی دیگر از مسئولان این استان قرار گرفت.



هویت رضوي؛ ضامن توسعه پایدار شهر
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مسعود سلطانی - تا پیش از شیوع ویروس کرونا و زمانی که هنوز بساط مسافرت جمع نشده بود، فعالان حوزه خدمات
گردشگري و به طور ویژه کسانی که با زائران سروکار داشتند، معتقد بودند که ماندگاري زائر در مشهد به کمتر از دوونیم روز رسیده
است. اما بعد از شیوع کرونا و کم شدن حجم مسافرت ها، دغدغه فعالان حوزه گردشگري به مسائل حداقلی مثل بیمه بیکاري تنزل
کرد و دیگر حرفی از این زده نشد که چطور زائران را به مدت بیشتري میهمان مشهد مقدس کنیم.براي اینکه بفهمیم از نظر
اقتصادي، خراسان رضوي و مشهد مقدس تا چه میزان وابسته به اقتصاد زیارت هستند، باید نگاهی به آمارهاي اعلامی درباره خسارات
ناشی از شیوع ویروس کرونا بیندازیم. در آخرین روزهاي زمستان سال99 بود که امیر سزاوار، رئیس جامعه هتلداران خراسان رضوي،
اعلام کرد: باتوجه به آمارگیري هایی که سازمان میراث فرهنگی انجام داده است، متاسفانه از زمان شیوع ویروس کرونا، کل سیستم
گردشگري مشهد بیش از 4هزار میلیارد تومان خسارت دیده است.این رقم تنها مربوط به یک سال نخست شیوع ویروس کروناست و
معلوم نیست تاکنون رقم خسارت فعالان حوزه زیارت و گردشگري به چه میزان رسیده است. اما اکنون بعد از تزریق گسترده واکسن
کرونا شرایط تغییر کرده است. اکنون در برخی نقاط جهان، زندگی مردم به روال عادي بازگشته است و در آینده نه چندان دور ایران
ما نیز چنین شرایطی را تجربه خواهد کرد، از این رو شاید زمان بررسی دوباره مشکلات و مسائل قبل از کرونا فرارسیده است؛ مسائلی
همچون اینکه براي برندسازي شهري، افزایش ماندگاري زائر و معرفی مشهد به عنوان شهري با هویت رضوي چه کاري باید انجام

 
دهیم. اگر نگوییم توجه به این مسائل دیر شده است، دست کم باید بگوییم که باید در این باره عجله کنیم. 

 
ماندگاري زائر قبل از کرونا؛ 5/2روز 

براساس آمارها، مشهدالرضا، پایتخت معنوي کشور و دومین کلان شهر مذهبی دنیا، سالانه پذیراي حدود 30میلیون زائر است که
5/1میلیون نفر آن ها، زائر خارجی هستند. پیش بینی شده است تا سال1404 شمار زائران ثامن الحجج(ع) به 40میلیون نفر برسد. بنا بر
اظهارنظرهاي مختلف مسئولان استانی تا پیش از شیوع کرونا، ماندگاري زائر در مشهد به حدود 5/2روز رسیده بود، درحالی که در

 
سال هاي قبل این رقم حدود 5روز بوده است. 

دکتر علی عقیلی، کارشناس اقتصادي، درباره چگونگی برندسازي در مشهد گفت: شهرها در سرتاسر دنیا می توانند با کالاهاي مصرفی
براي خود برندسازي و با سایر شهرها و مکان ها رقابت کنند. امروز مردم به راحتی می توانند به سرتاسر دنیا سفر کنند و شهري که
بتواند مسافران بیشتري را به سمت خود جلب کند، براي شهروندانش اقتصاد و درآمد پایدار بیشتري را فراهم می کند. وي ادامه داد:
برندسازي یکی از مسائل مهم در حوزه بازاریابی به حساب می آید. کمتر از نیم قرن است که راهبردهاي برندسازي شهري شکل گرفته

 
است اما شهرهایی که در این زمینه موفق بوده اند، بهتر توانسته اند درآمد سرانه شهروندان خود را افزایش دهند. 

 
هویت رضوي مشهد در تراز بیانیه گام دوم انقلاب 

وي گفت: در ایران نیز اقداماتی در این زمینه انجام گرفته است. مثلا شیراز به دروازه ملل، رامسر به عروس شهرهاي ایران یا اصفهان به
نصف جهان، معروف و شناخته شده است. فلسفه وجودي شهر مشهد وجود مضجع شریف علی بن موسی الرضا(ع) است و این بستر
زیست مومنانه با هویت رضوي را می توانیم پیدا کنیم و الگوي سبک زندگی خادم، زائر و مجاور را به اجرا دربیاوریم و مشهد را به 

 
عنوان یک الگوي ساخت یافته شهري در دوره انقلاب اسلامی مطرح کنیم. 

عقیلی افزود: در هرکدام از دوران هاي تاریخی، یکی از شهرهاي ایران مطرح شد. اصفهان به عنوان پایتخت پادشاهان صفوي رشد کرد



و الگوي شهر دوره صفویه شد. شیراز در زمان زندیه و تهران در زمان قاجار به همین شکل مطرح شدند. حال ما باتوجه به ظرفیت هاي
مشهد می توانیم این شهر را به عنوان الگوي شهري در تراز انقلاب اسلامی در گام دوم انقلاب مطرح کنیم. شهري مدرن، متکی بر
ظرفیت پذیرش زائر و خدماتی که به مجاوران خود می دهد. وي بیان کرد: درحال حاضر مشهد زیرساخت هایی نظیر فرودگاه، راه آهن
و پایانه اتوبوس بیرون شهري در استانداردهاي تراز جهانی را ندارد و لزوم تبدیل و ارتقاي جایگاه و انتقال و استانداردسازي آن باید در
دستورکار قرار گیرد .عقیلی گفت: درکنار توجه به گردشگري زیارت، توجه به جنبه هاي دیگر گردشگري می تواند به توسعه اقتصادي
و شکوفایی شهر کمک کند. مثلا ایجاد مراکزي براي جذب و راهنمایی و کمک به گردشگران کشورهاي همسایه که به توسعه
گردشگري سلامت و گردشگري سیاحت و خرید سوغات و بهره مندي از امکانات تفریحی مانند شهربازي و رستوران و ییلاقات اطراف
مشهد و کسب وکارهاي مرتبط با آنان کمک کند، می تواند بر زمان ماندگاري زائر اثر بگذارد و ضمن ایجاد اشتغال پایدار به توسعه

 
بلندمدت شهر بینجامد . 

 
نقش اصناف در حفظ هویت مشهد 

همچنین دبیر اتاق اصناف مشهد در گفت وگو با شهرآرا، با بیان اینکه بیشترین تعامل زائران امام رضا(ع) با اصناف است، گفت: هرقدر
که واحدهاي صنفی به خصوص واحدهایی که در اطراف حرم مطهر رضوي مستقر هستند، رفتار بهتري با زائران داشته باشند، آن ها با
ذهنیت بهتري از مشهدي ها به شهر خود برمی گردند. در اتاق اصناف تأکید می کنیم که نباید اجازه دهیم تخلفات عده معدودي از

 
افراد، چهره شهر را تخریب کند. 

عبدا... افشاري افزود: در همین راستا قبل از کرونا اقدام به راه اندازي کمیته اي به نام کمیته حریم نور کردیم. این کمیته وظیفه دارد
ضمن رصد تعامل واحدهاي صنفی با زائران، آموزش هاي لازم درباره نوع رفتار با افرادي را که به مشهد می آیند، به آن ها بدهد.

 
متأسفانه بعد از شیوع کرونا جلسه هاي کمیته تعطیل شد و امیدواریم با کاهش روند شیوع کرونا، دوباره این جلسات برگزار شود. 

دبیر اتاق اصناف مشهد با بیان اینکه جنبه هاي معنوي و ارزشی رفتار مناسب با زائران، براي شهر ما رونق و برکت را به همراه می آورد،
گفت: وقتی واحدهاي صنفی یا اقامتگاه ها و اصناف با زائران به خوبی رفتار کنند و از آن ها مبلغ اضافی دریافت نکنند، سبب می شود

 
زائران رغبت پیدا کنند که مدت بیشتري را در مشهد بمانند یا در فاصله کوتاه تري دوباره به زیارت بیایند. 

افشاري تأکید کرد: ترویج فرهنگ رضوي در بین تمام اقشار شهر و ازجمله افرادي که به زائران خدمات می دهند، سبب می شود که
برند خوش نامی مشهدي ها در همه جاي کشور ثبت شود. این موضوع به شکوفایی بیشتر شهر منجر می شود. وي بیان کرد: ازسوي
دیگر در اتاق اصناف مشهد سعی کرده ایم با سرعت بخشیدن به روند رسیدگی شکایت هاي زائران از واحدهاي صنفی، بر میزان رضایت
آن ها بیفزاییم و از این طریق نشان دهیم که اگر تخلفی هم رخ می دهد، مسئولان به هیچ وجه به آن بی توجه نیستند و سریع با

متخلفان برخورد می کنند.



رونق اقتصادي در مشهد باید براساس هویت رضوي باشد

منبع: روزنامه شهرآراشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/06/20

رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی، زیارت، گردشگري و رسانه شوراي اسلامی شهر مشهد گفت: کرونا ثابت کرد نیت و قصد
اصلی افرادي که به مشهد سفر می کنند زیارت است، نه مقوله گردشگري. حجت الاسلام حسن منصوریان با بیان اینکه در بحث
زیارت، نسبت به اقداماتی که تاکنون انجام شده، نیازمند اتفاقات وسیع تري هستیم، افزود: اقتصاد مشهد را در مقوله زیارت سهیم می 
دانیم و به دنبال این هستیم که از بحث اقتصادي زیارت براي مدیریت شهري استفاده کنیم. وي بیان کرد: شهرهاي دیگر در شرایط
کرونایی میزبان مسافران مختلفی بودند ولی در مشهد این گونه نبود و مسافري نداشتیم. منصوریان افزود: زائري که وارد
مشهدالرضا(ع) می شود، باید متناسب با خود، سهمی براي رونق اقتصاد شهر داشته باشد؛ براي مثال، سوغات می تواند بازار خوبی براي
شهروندان مشهدي ایجاد کند و به برکت وجود زائر می توان اشتغال زایی و ایجاد درآمد کرد. رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی
شوراي شهر با بیان اینکه یکی دیگر از نکات مدنظر شوراي ششم شهر مشهد در بحث زیارت، ماندگاري زائر است، تصریح کرد: به
میزانی که ماندگاري زائر افزایش پیدا کند، رونق اقتصادي نیز بیشتر خواهد شد و ظرفیت هاي کارآفرینی فعال تر می شوند. وي گفت:
رونق اقتصادي در مشهد باید براساس هویت رضوي باشد و برهمین اساس شوراي ششم به مقوله «زیارت»، به عنوان یک پتانسیل قوي

نگاه می کند تا بتوان آن را فعال کرد.



سکه 100 هزار تومان گران شد

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/06/20

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در

نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در ...

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران،
طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت
افزایش اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو
شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه
تاثیر خود را در نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب
شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در

 
بازارهاي داخلی ادامه دار باشد. 

ایوب اکبري پور در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما
در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته
گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز
بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر
ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي
غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي

 
جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 



اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به
12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650
هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته

 
است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



رئیسی: دولت بدهی بالایی به دستگاه هاي مختلف دارد

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/06/20

رئیس جمهوري در جلسه شوراي اداري استان خراسان جنوبی گفت: دولت بدهی بالایی به دستگاه هاي مختلف دارد که ما
وارث این بدهی هستیم.

رئیس جمهوري در جلسه شوراي اداري استان خراسان
جنوبی گفت: دولت بدهی بالایی به دستگاه هاي مختلف

 
دارد که ما وارث این بدهی هستیم. 

سیدابراهیم رئیسی جمعه شب در پایان سفر یک روزه به
استان خراسان جنوبی در جلسه شوراي اداري استان، با
اشاره به گزارش هاي ارائه شده از سوي مدیران در مورد
توسعه خراسان جنوبی تاکید کرد: به برکت انقلاب اسلامی

 
اقدامات و کارهاي خوبی در استان انجام شده اما همچنان کارهاي زیادي باید در این منطقه انجام شود. 

او اظهار داشت: متاسفانه دولت بدهی هاي زیادي به دستگاه هاي مختلف دارد و ما وارث این بدهی برجاي مانده هستیم اما
پایبندبودن به تعهدات و پرداخت مطالبات پیمانکارانی را که با دولت کارکرده اند، ضروري می دانیم و دولت اولین جایی است که باید

 
نسبت به تعهدات و پیمان هایی که منعقد می کند، پایبند باشد. 

رئیس جمهوري با بیان این که همه عزیزان دولت و دستگاه هاي اداري در همه سطوح باید به تعهدات خود پایبند باشند، گفت: هرگز

 
تعهدات را نقض یا کمرنگ نکنید که این کار نه شرعی است و نه اخلاقی. 

رئیسی با تاکید بر این که توزیع منابع در کشور باید عادلانه باشد، گفت: بهترین راه براي توزیع عادلانه منابع در کشور بودجه ریزي بر

 
اساس آمایش سرزمینی است. 

رئیس جمهوري در ادامه سخنان خود با اشاره به مشکلات کارگران پیمانی که در بازدید از معدن زغال سنگ طبس مطرح شده است،
گفت: نظام پیمانکاري در کشور نیازمند یک تجدید نظر جدي است و نباید اجازه دهیم به هیچ عنوان حق کارگران ضایع شود. نظام
پیمانکاري باید در ارتباط با کارگر کاملا عادلانه تعریف شود و از جمله مواردي که باید پیوست عدالت داشته باشد ارتباط کارگر و

 
کارفرما است و ما باید نسبت به کارگران احترام و توجه جدي قائل باشیم. 

رئیسی با اشاره به نیاز استان به کریدور ریلی و راه هاي مواصلاتی اظهار داشت: وزیر راه و شهرسازي در جلسه اي با بانک هاي عامل

 
مشکل استان در این زمینه را مورد بررسی قرار دهند و براي مشکلات استان در این زمینه چاره اندیشی شود. 



او در ادامه فعال کردن پروژه هاي نیمه تمام در استان را مورد تاکید قرار داد و گفت: اگر چنین پروژه هایی که زیرساخت هاي آن
آماده است فعال شوند ضمن ایجاد اشتغال مشکلات اقتصادي استان نیز برطرف خواهد شد و این موضوع باید به عنوان اولویت مورد

 
پیگیري قرار گیرد. 

رئیس جمهوري با تاکید بر استفاده از ظرفیت کویر در استان در جهت رشد و توسعه اظهار داشت: استان خراسان جنوبی از ظرفیت

 
بسیار خوبی در این زمینه برخوردار است و لازم است مطالعات دانشگاهی که در این زمینه انجام شده، مورد بهره برداري قرار بگیرد. 

رئیسی توسعه کشت گلخانه اي در استان را اقدامی بسیار ارزشمند توصیف کرد و گفت: استان از دانشجویان و فارغ التحصیلان
دانشگاهی با استعدادي برخوردار است و با حمایت ها و ارائه تسهیلات لازم می توان بخش گلخانه اي استان را توسعه داد. ضمن این
که باید براي فرآوري محصولات استراتژیک استان از جمله زرشک، عناب و زعفران اقدامات تکمیلی با اولویت انجام شود و بی تردید

 
سرمایه گذاري در این مسیر هزینه نیست و نتیجه آن موجب گسترش و توسعه کشاورزي استان و به سود کشاورزان خواهد بود. 

او همچنین پیگیري علت تعطیلی کارخانه شیر استان و نیز لزوم بررسی سند توسعه نهبندان را مورد تاکید قرار داد و گفت: اگر

 
سندي نیاز به بازنگري داشته باشد از طریق معاون اجرایی بررسی می شود تا در صورت لزوم مجددا در دولت مطرح شود. 

رئیس جمهوري اضافه کرد: قنوات استان از سرمایه هاي ارزشمندي است که نباید بگذاریم از دست مردم خارج شود و باید با ارائه

 
تسهیلات و با جدیت نسبت به احیاي قنوات اقدام شود. 

رئیسی با اشاره به ظرفیت بالاي استان در زمینه معادن گفت: معادن بسیار ارزشمندي در استان وجود دارد و باید بررسی شود که چرا

 
حدود 50 معدن که مجوز دریافت کرده اند، مورد بهره برداري قرار نمی گیرد؟ 

او اهمیت بازارچه هاي مرزي را در رونق اقتصادي استان هاي مرزي و افزایش صادرات مورد تاکید قرار داد و گفت: یکی از راه هاي

 
توسعه صادرات فعال کردن بازارچه هاي مرزي است. با این کار همچنین مراودات تجاري استان هاي مرزنشین نیز افزایش می یابد. 

رئیس جمهوري خاطرنشان کرد: باید براي استان هایی همانند خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان که جاذبه هاي لازم براي

 
سرمایه گذاري را ندارند، جاذبه هاي خاص تعریف کنیم تا سرمایه گذاران نسبت به فعالیت در این استان ها تشویق شوند. 

او با اشاره به این که اقتصاد استان باید در حوزه هاي مختلف معدن، گردشگري، کشاورزي، صنعت و صادرات از طریق بازارچه هاي
مرزي تقویت شود، اظهار داشت: استان خراسان جنوبی از نیروي کارآمد انسانی به ویژه جوانان تحصیلکرده، وحدت و یکپارچگی بین
شیعه و سنی، امنیت پایدار و فرهنگ اصیل دین مداري و پایبندي به ارزش هاي انقلاب برخوردار است و این پشتوانه ها در کنار

 
ظرفیت هاي مادي فراوانی که استان دارد می تواند زمینه توسعه یافتگی و پیشرفت استان را فراهم کند. 

رئیسی با بیان این که معتقدم هیچ مشکل حل نشدنی در کشور وجود ندارد، گفت: از وقتی که به دستگاه اجرایی وارد شده ام نسبت
به این موضوع بیشتر اعتقاد پیدا می کنم و به شدت باور دارم که تمام مشکلات به دست جوانان و مردم با ایمان ایران حل شدنی

 
است و هر چقدر اتکا به خداوند و اعتماد به داشته هاي خودمان بیشتر می شود راه هاي بیشتري پیش روي مان گشوده می شود. 

رئیس جمهوري گفت: آمریکا و غربی ها تاکنون هیچ گرهی از مشکلات ملت ها باز نکرده اند و باز هم باز نخواهند کرد؛ همچنان که
20 سال مردم شریف افغانستان را به بدبختی کشاندند و جز قتل و کشتار هیچ ارمغانی براي این مردم نداشتند.





مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز راه انداري می شود

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/06/20

رئیس امور مالی و پشتیبانی شرکت گاز هرمزگان از راه انداري مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز در این استان خبرداد.

به گزارش خبرگزاري برُنا در هرمزگان، بهمن بازگیر، در دیدار با مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس، ضمن اشاره به
راه انداري مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز در استان، اظهار کرد: استفاده از ظرفیت هاي علمی و دانشگاهی در صنایع بویژه صنعت
گاز می تواند به توسعه و شکوفایی جامعه کمک شایانی کند که در این راستا می بایست از تجربیات بخش هاي دانشگاهی و صنعت

 
استفاده کرد. 

 
  

وي افزود: با وجود ظرفیت ها و پتانسل هاي بسیار خوب در دانشگاه هاي آزاد اسلامی استان و همچنین شرکت گاز استان از طرح راه
اندازي مدارس عالی مهارتی ویژه صنعت گاز استقبال می نماییم و از تمام امکانات و تجهیزات خود در این خصوص استفاده خواهیم

 
کرد. 

بازگیر اظهار کرد: ایجاد زمینه مناسب براي آموزش هاي تخصصی براي کارکنان رسمی، پیمانکاري و شهروندان هرمزگانی و استفاده
از کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه آزاد در سراسر استان، از دیگر مواردي است که در دستور کار شرکت گاز هرمزگان در سال

 
جاري قرار دارد. 

 
  

در ادامه این نشست، مرتضی باوقار، معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس با بیان اینکه ایجاد
مدارس عالی مهارتی فاصله بین مدرك دانشگاهی و اشتغال را به حداقل می رساند، افزود: هدف از تاسیس دانشکده مهارت و
کارآفرینی در دانشگاه آزاد اسلامی به همین منظور بوده است و این دانشکده در تعامل تنگاتنگ با سازمان فنی و حرفه اي ، اهداف

 
مهارتی، شغلی و کاربنیان را دنبال می کند.  

وي به تشریح مدارس عالی مهارتی در دانشگاه آزاد اسلامی پرداخت و افزود: مدارس عالی مهارتی هم مهارت کافی را به مهارت آموزان
آموزش می دهند تا بعد از فارغ التحصیلی براي خود شغلی ایجاد کنند و هم مشکلات صنایع را حل می کنند و از طرفی بحران

 
بیکاري در جامعه را با توانمند سازي نیروها حل می نماید. 

 
  

باوقار به گواهینامه هاي صادره در پایان این دوره ها اشاره کرد و یاد آور شد: با توجه به تعامل صورت گرفته بین دانشگاه آزاد اسلامی
و سازمان فنی و حرفه اي ، گواهینامه هاي صادره در پایان این دوره ها به تایید این دو نهاد خواهد رسید و قابل ترجمه براي اشتغال

 
در خارج کشور نیز می باشد. 



 
  

 گفتنی است؛ در ادامه این نشست نیز، سایر کارشناسان و مسئولین در جلسه، نظرات خود را در خصوص موضوعات فوق مطرح و در
این خصوص به بحث و تبادل نظر پرداختند.



کارآفرینی مهم ترین مسئله کشور است

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/06/20

مدیرعامل بانک کارآفرین نوآوري و کارآفرینی را از مهم ترین مسائل امروز کشور دانست و تاکید کرد: دو موضوع اشتغال و
کسب وکار به بحث کارآفرینی گره خورده اند. محمدرضا فرزین روز سه شنبه در مراسم افتتاح پایگاه خبري کارآفرین نیوز با

اشاره به نام گذاري بانک کارآفرین توسط موسسین آن خاطرنشان کرد: نام جامع ...

مدیرعامل بانک کارآفرین نوآوري و کارآفرینی را از مهم ترین مسائل امروز کشور دانست و تاکید کرد: دو موضوع اشتغال و

 
کسب وکار به بحث کارآفرینی گره خورده اند. 

محمدرضا فرزین روز سه شنبه در مراسم افتتاح پایگاه خبري کارآفرین نیوز با اشاره به نام گذاري بانک کارآفرین توسط موسسین آن
خاطرنشان کرد: نام جامع کارآفرین به این دلیل براي بانک انتخاب شده است که مسیر اصلی حرکت آن حمایت از کارآفرینی و

 
کارآفرینان کشور باشد. 

وي حرکت در این مسیر را اولویت اصلی و راهبردي بانک کارآفرین دانست و گفت: متاسفانه امروز برخی بانک ها در کشور که با
اهداف خاصی نام گذاري شده اند، در مسیر آن هدف گام بر نمی دارند اما در بانک کارآفرین مصمم هستیم  در مسیري که موسسان

 
آن در جهت حمایت از کارآفرینی بنا نهاده اند، حرکت کنیم . هرچند این بانک درگذشته در این راستا گام برنداشته است. 

وي پرداخت تسهیلات به کارآفرینان را از اولویت هاي کاري این بانک دانست و گفت: اطمینان داریم حرکت در این مسیر آثار خوبی

 
براي کشور و کارآفرینان داشته باشد. 

 دکتر فرزین در بخش دیگري از سخنان خود به افتتاح رسمی پایگاه خبري کارآفرین نیوز اشاره و اظهار امیدواري کرد که این پایگاه
خبري در انجام اهداف و ماموریت هایی که براي آن طراحی شده موفق عمل کند. مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: از همان ابتدا

 
اهداف متعددي براي این پایگاه خبري طراحی شده و تاسیس آن در راستاي ماموریت هاي بانک است. 

وي حمایت و پوشش خبري حوزه کارآفرینی را یکی از اهداف تاسیس این پایگاه خبري دانست و تاکید کرد انتظار می رود این رسانه

 
مرجع اصلی براي تهیه و انتشار خبرهاي حوزه کارآفرینی کشور در همه بخش ها باشد. 

مدیرعامل بانک کارآفرین افزود: قرار است هر سال به همراه یونسکو کارآفرین برتر کشور را انتخاب کنیم و پایگاه خبري نیز در بخش

 
تبلیغات و پوشش اخبار این برنامه همراهی و حمایت خواهد کرد. 

دکتر فرزین، تقویت رابطه بین کارآفرینی و فعالیت هاي کارآفرینانه در همه حوزه ها را یکی دیگر از اولویت کاري پایگاه خبري
کارآفرین عنوان و تصریح کرد: براي تحقق این هدف مهم نیاز است که دست اندرکاران این پایگاه برنامه ریزي هاي لازم را انجام

 
دهند. 

پایگاه خبري کارآفرین نیوز با حضور دکتر محمدرضا فرزین، مدیرعامل بانک کارآفرین، معاونین بانک کارآفرین و  جمعی از مدیران و
کارکنان شعب که به صورت آنلاین در این مراسم حضور داشتند، افتتاح شد، هدف اصلی از تاسیس این پایگاه خبري تقویت حوزه

اطلاع رسانی کشور به ویژه حمایت همه جانبه از کارآفرینان و حوزه کارآفرینی در همه بخش ها است.



بلاتکلیفی مافیاي خودرو تا یکشنبه!

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/06/20

گزارش کائنات در مورد طرح مجلس براي واردات خودروي خارجی بلاتکلیفی مافیاي خودرو تا یکشنبه! حسین جان بیگی -
بیش از سه سال است که ورود خودرو هاي خارجی به کشور ممنوع شده، اما چند روزي می شود که زمزمه از سرگیري واردات خودرو
بر سر زبان افتاده است. بسیاري بر این باورند که ورود خودروي خارجی به کشور، حق طبیعی متقاضیان است و از سویی دیگر، این
رویکرد می تواند انحصاري که به دست دو خودروساز کشور افتاده را بشکند و تا حد قابل ملاحظه اي، فضا را رقابتی و به تبع آن،

 
کمیت و کیفیت خودرو هاي داخلی را افزایش دهد. 

علی جدي عضو کمیسیون صنایع مجلس می گوید: تولید خودرو هاي داخلی به لحاظ کمی، جوابگوي تقاضاي مردم نیست و
همچنین کلاس خودرو ها آن طور که باید مورد نظر و علاقه بسیاري از مشتریان قرار نگرفته است. وي گفت: طرح ساماندهی بازار
خودرو در مجلس دهم تدوین و با بررسی نمایندگان مجلس یازدهم به شوراي نگهبان فرستاده شد، پس از ایراد شوراي نگهبان به
ماده 4، دوباره بررسی ها در کمیسیون آغاز و با رفع ایراد اکنون منتظر ورود طرح به صحن مجلس هستیم که ان شااالله پس از تصویب
دوباره به شوراي نگهبان ارجاع شود. نماینده شیروان تصریح کرد: ما در اصلاح این طرح، به دنبال این رفتیم که واردات خودرو را به
صورت محدود آزاد کنیم. از این رو براي آن، شرایطی را وضع کردیم که از محل صادرات قطعات خودرو و یا صنایع نیرو محرکه و
همچنین از محل ارز هاي بدون منشا، یعنی کسی که ارز در خارج از کشور داراست و تعهدي هم به بانک مرکزي ایران ندارد بتوانند
خودرو را وارد کنند. جدي اظهار داشت: واردات هم به این صورت است که شوراي رقابت هر شش ماه یکبار میزان مورد نیاز خودروي

 
خارجی را اعلام می کند و بر آن اساس، خودرو وارد کشور می شود. 

این عضو کمیسیون صنایع مجلس با اشاره به اینکه در این طرح کاري کردیم که انحصار واردات از بین برود، افزود: شرطی گذاشتیم
هر که می خواهد بتواند خودرو را وارد کند و ضرورت ندارد، فرد حتماً خدمات پس از فروش به صورت ثبت شده در کشور داشته
باشد، چون اگر این کار را نمی کردیم کار واردات به دست تعداد معدودي از افراد می افتاد. وي یادآور شد: البته این موضوع به این
معنی نیست که اهلیت فرد واردکننده خودرو بررسی نشود. ضمناً فرد واردکننده باید تعهد دهد که وقتی خودرو را وارد کرد خدمات
پس از فروش را هم ارائه دهد، از این رو می تواند با یک شرکت خدمات فروش براي ارائه این خدمات قرارداد امضا کند. جدي در
پایان خاطرنشان کرد: احتمال دارد طرح، یکشنبه براي راي گیري به صحن مجلس بیاید و اگر راي لازم را کسب کرد به شوراي
نگهبان ارجاع می شود و اگر ایرادي گرفته نشود می توان منتظر بود تا در یکی، دو ماه آینده پس از سه سال، خودروي خارجی وارد

 
کشور شود. 

 
کدام خودروهاي خارجی مجوز واردات می گیرند؟ 

طرح آزادسازي واردات خودرو به کشور در کمیسیون صنایع و معادن مجلس تصویب شده است. اما آنگونه که پیداست هر خودرویی
مجوز واردات به ایران را ندارد و محدودیت هایی براي نوع خودروي وارداتی و واردکننده آن وضع شده است. این محدودیت ها کدام
است؟ طرح آزادسازي واردات خودروي خارجی به ایران هم شامل خودروهاي نو می شود و هم خودروهاي کارکرده اي که سه سال از

 
سال ساخت آنها گذشته باشد. اما هر فردي نمی تواند واردکننده خودرو به کشور باشد و هر خودرویی هم مجوز واردات نمی گیرد. 

مهم ترین شرط واردات خودروي خارجی به ایران این است که هیچ ارزي براي واردات خودرو از کشور خارج نشود. در این طرح اعلام
شده که هر شخص حقیقی و حقوقی که بخواهد می تواند خودرو وارد کند مشروط به اینکه واردات خودروي خارجی «در ازاي

 
صادرات کالا» یا «واردات بدون انتقال ارز» باشد. 

اما جز این دو شرط کلی براي واردات خودرو، شروط دیگري هم براي واردات خودروي نو و کارکرده وجود دارد. سید جواد حسینی



 
کیا، نائب رئیس کمیسیون صنایع مجلس گفته چند فاکتور در واردات خودروي خارجی مهم است. 

1- خودروهاي خارجی وارداتی باید هیبریدي (تمام برقی) باشند.2-خودروهاي بنزینی و گازسوز تنها در صورتی مجوز واردات می
گیرند که داراي برچسب انرژي B و بالاتر باشند و یا شاخص ایمنی سه ستاره یا بالاتر داشته باشند.3- واردات خودروي کارکرده هم

 
مجاز است مشروط به اینکه نهایتا سه سال از ساخت آنها گذشته باشد. 

 
چه کسانی می توانند خودرو وارد کنند؟ 

اگرچه در ابتدا گفته شده بود که واردات خودرو به کشور براي هر شخص حقیقی و حقوقی مجاز است اما حالا حسینی کیا شروطی را
براي واردکننده خودرو اعلام کرده است.1-تنها افرادي می توانند خودرو وارد کنند که به صادرکننده قطعات خودرو و یا دیگر کالاها
باشند.2- تنها صادرکنندگانی می توانند خودرو وارد کنند که تعهد ارزي به دولت نداشته باشند یا بنا به هر دلیلی منابع ارزي در

 
خارج از کشور داشته باشند و بخواهند از آن براي واردات خودرو استفاده کنند. 

براین اساس تنها افراد حقیقی و حقوقی مجوز واردات خودرو را می گیرند که صادرکننده باشند و اینکه تعهد ارزي به دولت نداشته

 
باشند یا اینکه صادرکننده خودرو و قطعات خودرو به دیگر کشورها باشند. 

اگرچه در این طرح واردات خودرو براي همه آزاد است اما از جرئیات این طرح بر می آید که واردات خودرو قرار است به خودروسازان
سپرده شود. آنها خودرو و قطعات خودرو به دیگر کشورها صادر کنند و در مقابل خودروي خارجی وارد کنند.این طرح احتمالا به این
معناست که انحصار واردات خودرو هم مانند تولید آن، به خودروسازان داخلی سپرده شود.دبیر انجمن واردکنندگان خودرو گفته بود:
این مصوبه نکته دیگري هم دارد که نشان می دهد می تواند به انحصار در بازار خودرو منجر شود. در تبصره دو این ماده آمده است
که «سقف تعداد خودروهاي مجاز وارداتی، هر شش ماه یک بار توسط شوراي رقابت و بر اساس میزان کمبود عرضه نسبت به تقاضاي
موثر خودروي سواري طی یک سال گذشته تعیین می شود.» چنانچه این بند توسط نمایندگان مجلس تغییر نکند، ممکن است

 
دوباره به انحصار بازار دامن بزند! 

 
آیا خودرو هاي خارجی با آزادسازي واردات ارزان می شوند؟ 

به گفته دبیر انجمن واردکنندگان خودرو، در صورت آزادسازي واردات خودرو هاي خارجی، قیمت آنها در بازار افت قابل توجهی پیدا
می کند. مهدي دادفر در مورد واردات خودرو هاي خارجی گفت: تصویب اولیه طرح واردات خودرو در کمیسیون صنایع و معادن، در
ازاي صادرات این کالا و یا با استفاده از ارز با منشا خارجی توسط همه اشخاص حقیقی و حقوقی بسیار طرح مطلوبی است.دبیر انجمن
واردکنندگان خودرو با اشاره به اینکه ساماندهی بازار خودرو دغدغه مجلس شوراي اسلامی در این دوره و دوره قبل بوده است افزود:

 
این طرح تاکنون چندین بار به صحن مجلس رفته و بازگشته و هم اکنون در حال بررسی بیشتر براي بهتر شدن است. 

وي با بیان اینکه یکی از بند هاي این طرح هم اکنون به کمیسیون صنایع و معادن بازگشته است گفت: طرحی که هم اکنون به
تصویب رسیده بسیار مطلوب بوده و شرایط خوبی دارد,، زیرا شرایط را براي اشخاص حقیقی و حقوقی در ازاي صادرات خودرو یا اقلام

 
مرتبط با خودرو و قطعات خودرویی به رسمیت شناخته و براي همه با ارز منشا خارجی فراهم خواهد کرد. 

 
واردات، قیمت خودرو را در بازار کاهش می دهد 

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو با اشاره به اینکه با اجراي طرح واردات خودرو هاي خارجی، شاهد افت 50 درصدي قیمت خودرو
هاي خارجی موجود در بازار خواهیم بود گفت: این موضوع به نفع مصرف کننده است و البته قانون گذار باید خود را جاي مصرف

 
کننده قرار دهد نه تولیدکننده. 

وي افزود: این درحالی است که در کشور ما تولید کننده، ناظر و دولت یکی هستند و هم اکنون دولت مالک شرکت هاي خودروسازي

 
است. طرح واردات خودرو هاي خارجی می تواند بازار را به خوبی کنترل کند. 

 
راهکارهاي ساماندهی بازار خودرو 

وي افزود: راهکار دیگر ساماندهی بازار خودرو این است که دولت تعرفه واردات مواد اولیه، قطعات و یا تجهیزاتی که در زنجیره تولید

 
خودرو سازي مصرف می شود را صفر کند که این موضوع می تواند 35 تا 40 درصد قیمت هم اکنون خودرو را در بازار کاهش دهد. 

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو با بیان اینکه بند 4 طرح واردات خودرو هاي خارجی، می تواند بازار را به سمت مثبت و البته به نفع
مردم تغییر دهد گفت: اگر مجلس این طرح را درصحن علنی تصویب کند و واردات براي اشخاص حقیقی و حقوقی به رسمیت



 
شناخته شود بازار شرایط مناسبی به نفع مصرف کننده پیدا خواهد کرد. 

دادفر با اشاره به اینکه ارتباط مستقیمی بین واردات و تولید داخل وجود ندارد، اما این دو بر یکدیگر اثر گذار خواهند بود گفت: با آزاد
شدن واردات خودرو، انحصار بازار ایران خودرو و سایپا شکسته نمی شود، اما از حالت انحصار مطلق به انحصار چند جانبه تغییر خواهد

 
یافت و این به نفع مردم است، زیرا گزینه هاي بیشتري براي انتخاب دارند و می توانند با هزینه کمتر خودرو ایمن تر خریداري کند. 

وي با اشاره به اینکه سهم دو شرکت خودرو ساز سایپا و ایران خودرو از بازار 93 درصد است گفت: این سهم باید کمتر شود، اما نه با
دستور قانونی، زیرا دخالت در اقتصاد سبب آشفتگی بازار می شود، اما در حال حاضر با ورود آرام برخی تولید کنندگان به بازار این

 
انحصار کم کم شکسته خواهد شد. 

 
افزایش قیمت ها حاصل خودتحریمی ها 

دادفر با تاکید بر اینکه بخشی از این افزایش قیمت ها بابت خود تحریمی و برداشت هاي بد از فرآیند اقتصادي است گفت: بزرگترین

 
مانع در تولید و واردات خودرو تصمیم گیري اداره کل خودرویی وزارت صمت است که اجازه تغییر مناسب شرایط را نمی دهد. 

وي ادامه داد: چهار سال پیش که رهبري فرمودند به سمت تولید داخل بروید؛ همه واردکنندگان خودرو به سمت احداث کارخانه در
داخل کشور کردند و البته ما در انجمن وارد کنندگان خودرو مصوب کردیم که یا واردات خودرو بافناوري بالا و یا کارخانه تاسیس
شود، اما متاسفانه اداره کل خودرویی وزارت صمت، در سال رفع موانع تولید، جلوي هر کدام از این وارد کنندگان، مانعی قرارداده

 
است. 

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو گفت: آقاي وزیر در صحبت هایشان گفتند من سالانه سه میلیون خودرو تولید خواهم کرد این
درحالی است که همین واردکنندگان در کارخانه هاي احداث شده در داخل کشور، می توانند 150 هزار خودروي خارجی مونتاژ شده
در داخل را تولید کنند و در کنارش نیز طرح واردات خودرو هاي خارجی، تصویب شود این رویه بازار را رقابتی و قیمت را کاهش

 
خواهد داد. 

 
ایرادات مرکز پژوهش هاي مجلس 

همان طور که عنوان شد مرکز پژوهش هاي مجلس، پیش از ارجاع طرح اصلاحی ماده 4 به صحن علنی، ایراداتی را متوجه آن خوانده
است. در ماده 4 اصلاحی آمده است که هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند به ازاي صادرات خودرو یا قطعات یا سایر کالاها و
خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه یا از طریق واردات بدون انتقال ارز نسبت به واردات خودروي تمام برقی یا دو نیرویی
(هیبریدي) یا واردات خودروي بنزینی یا گاز سوز با بر چسب انرژي B و بالاتر یا داراي شاخص ایمنی سه ستاره یا بالاتر بر اساس

 
گواهی هاي استاندارد معتبر، معدل ارزش صادراتی اقدام کند . 

به این ترتیب در نص صریح این ماده اولا بر حذف انحصار واردات خودرو از طریق نمایندگی ها تاکید شده و دوم اینکه واردات در ازاي
صادرات انجام خواهد شد. مرکز پژوهش در ایراد به این ماده تاکید کرده به رغم اینکه مصوبه مذکور در حمایت از تولید داخلی و
ارتقاي کیفیت و رقابت پذیري در تولید، واردات خودروهاي تمام برقی و هیبریدي را منوط به صادرات خودرو و سایر کالا ها یا
خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه کرده؛ لاکن ابهام در عبارت «سایر کالا و خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه»
موجبات تفسیرهاي مختلف در رویه اجرایی را فراهم خواهد کرد. در ادامه آمده است که عملا مشمولان این بند و تشخیص دقیق
اقلام موضوع این بند به راحتی امکان پذیر نیست، زیرا محدوده صنایع نیرو محرکه محدود به صنعت خودرو نیست و اطلاق سازوکار

 
پیش بینی شده قابلیت ترویج کالاهاي خارجی به ازاي خدمات مرتبط با صنعت خودرو را دارد. 

در ادامه مرکز پژوهش هاي مجلس این ماده را رافع ایراد شوراي نگهبان درباره بندهاي 8 و 9 سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی
مبنی بر «ترویج مصرف کالاهاي داخلی همراه با برنامه ریزي براي ارتقاي کیفیت و رقابت پذیري در تولید» و «اصلاح و تقویت همه
جانبه نظام مالی کشور با هدف پاسخگویی به نیازهاي اقتصاد ملی، ایجاد ثبات در اقتصاد ملی و پیشگامی در تقویت بخش واقعی»
نمی داند. همان طور که عنوان شد ایراد دوم مرکز پژوهش هاي مجلس به پیش بینی واردات خودرو بدون انتقال ارز است. در این
زمینه تاکید شده که این مصوبه به معناي عدم امکان رهگیري و شناسایی منشأ ارز خارجی مورد استفاده براي واردات خودرو توسط
بانک مرکزي است، بنابراین شناسایی عبارت «واردات بدون انتقال ارز» اولا بسترساز عدم نظارت بانک مرکزي در طرق تامین مالی

 
واردکنندگان کالا خواهد شد؛ ثانیا موجبات ورود ارز با منشأ غیرشفاف به چرخه اقتصاد کشور را فراهم می کند. 



به این ترتیب این بند نیز از نظر بازوي پژوهشی مجلس مغایر بند 7 سیاست هاي کلی تولید ملی، حمایت از کار و سرمایه ایرانی
مبنی بر مدیریت منابع ارزي با تاکید بر تامین نیازهاي تولید ملی و کارآفرینی و ثبات ارزش پول ملی و نیز مغایر «نظام اداري
صحیح» موضوع بند «10» اصل سوم قانون اساسی خوانده شده است. اما ایراد دیگر این مرکز به عبارت «گواهی استاندارد معتبر» در
ماده 4 است و آن را مبهم خوانده است. در این زمینه تاکید شده از این جهت که مرجع تشخیص یا شاخص اعتبارگواهی استاندارد
مشخص نیست، بنابراین ابهام مذکور مغایر اصول قانون نویسی موضوع بند «9» سیاست هاي کلی نظام قانون گذاري است. در انتها
نیز بازوي پژوهشی مجلس از مصوبه اصلاحی ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو نتیجه گیري و اعلام کرده که سازوکار شناسایی
شده جهت واردات خودرو از طریق صادرات خودرو و بدون انتقال ارز اولا قابلیت ترویج خودروي خارجی در قبال خدمات مرتبط با
صنعت خودرو را دارد و ثانیا واردات بدون انتقال ارز بسترساز عدم نظارت بانک مرکزي در طرق تامین مالی واردکنندگان کالا و ورود
ارز نامشروع به چرخه تامین کالا و اقتصاد کشور خواهد شد، بنابراین اصلاحات صورت گرفته رافع ایرادهاي شوراي نگهبان به نظر نمی

رسد.



رفع سیاست زدگی از امور زنان و خانواده

منبع: شعار سالشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/06/20

شعارسال: انسیه خزعلی، معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده امروز پنجشنبه، 18 شهریورماه در نشست با فعالان
سیاسی و اجتماعی حوزه زنان و خانواده که در دفتر معاونت برگزار شد، با تأکید بر اینکه اهداف معاونت در کنار همکاري

فعالان سیاسی و اجتماعی دست یافتنی است، اظهار کرد: سیاست زدگی و تشریفاتی بودن ...

شعارسال: انسیه خزعلی، معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده امروز پنجشنبه، 18 شهریورماه در نشست با فعالان سیاسی
و اجتماعی حوزه زنان و خانواده که در دفتر معاونت برگزار شد، با تأکید بر اینکه اهداف معاونت در کنار همکاري فعالان سیاسی و
اجتماعی دست یافتنی است، اظهار کرد: سیاست زدگی و تشریفاتی بودن معاونت یعنی اینکه صرفاً عنوان شود براي زنان، دفتري

 
تشکیل شده، دو مسئله و آسیبی است که در مورد معاونت امور زنان را مطرح بوده است. 

خزعلی ادامه داد: هرگز این معاونت قدرت لازم را براي اجرا و نظارت نداشته هر چند معاونت ستادي و برنامه ریز و سیاست گذار در

 
امور زنان است. 

معاون رئیس جمهوري با تأکید بر اینکه برنامه ما این است به سمت معاونتی دور از سیاست زدگی، اما معاونتی که فرهنگی و
اجتماعی باشد، حرکت کنیم، تصریح کرد: می خواهیم به دور از سیاست زدگی مشکلات زنان مرتفع شود و محرومیت زدایی در همه

 
عرصه هاي اقتصادي، علمی، پژوهشی و اجتماعی از قشر زنان به وجود آید. 

وي تأکید کرد: معاونت تلاش می کند به سمت عدالت فراگیر در سراسر ایران قدم بردارد و در بحث بین الملل هم زن ایرانی را

 
بشناساند و اجماع هایی را حول محور بین الملل داشته باشد. 

خزعلی با بیان اینکه معاونت تلاش دارد قدرت اجرایی و بازوي اجرایی خوبی را در وزارتخانه ها و استانداري ها فعال کند و سیاست
گذاري ها را به مرحله اجرا برساند، اظهار کرد: ضمن اینکه نظارت بر کیفیت اجرا هم داشته باشد که امیدواریم در این راه موفق

 
باشیم. 

 
دختران انتظار دارند که نقشی اثرگذار در اقتصاد کشور داشته باشند 

در ادامه این نشست در ادامه این نشست، تعدادي از فعالان اقتصادي، سیاسی و اجتماعی حوزه زنان و خانواده به صورت مجازي
مسائل و مشکلات خود را مطرح کردند. ازجمله فاطمه مقیمی، دکتراي مدیریت استراتژیک و بازاریابی و عضو هیئت رئیسه اتاق
بازرگانی تهران گفت: کانون زنان بازرگان تنها تشکل ثبت شده اتاق بازرگانی ایران به عنوان پارلمان بخش خصوصی با 22 شعبه در
سراسر کشور است که قریب بیش از سه هزار عضو دارد. خرسندیم که دکتر خزعلی به عنوان یکی از چهره هاي شناخته شده

 
دانشگاهی مسئولیت خطیر معاونت زنان را برعهده گرفتند. 

عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی تهران ادامه داد: دختران ما با مشقت زیاد تحصیل خود را انجام می دهند و این انتظار را دارند که
نقشی اثرگذار در اقتصاد کلان و خرد کشور داشته باشند. در جایگاه کارکرد فردي و اثربخشی در یک جامعه باید به سنت ها و عرف



ها و بحث هاي اعتقادي و مذهبی جامعه توجه ویژه شود و نمی توانیم تمام مقولاتی که در دنیا رخ می دهد، عیناً در ایران تکرار

 
کنیم. 

 
 

مقیمی در پایان فرصت سه دقیقه اي خود اظهار کرد: نگاه دانشگاهی و علمی خانم خزعلی می تواند مؤیدکننده حرف هایم باشد و

 
امیدوارم با معاونت ایشان فرصت هاي بسیار خوبی براي دختران و زنان ایرانی در راستاي اثربخشی سازنده در جامعه مهیا شود. 

محمد روشن، عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی و محمدصادق بیجندي، معاون آموزشی و کارآفرینی جهاددانشگاهی نیز در

 
ادامه این نشست از انتخاب شایسته خانم خزعلی به عنوان معاون رئیس جمهوري در امور زنان و خانواده سخن به میان آوردند. 

 
خانواده جزئی از فرآیند حمایت گري جامعه است 

فهیمه حسین زاده، دکتري جامعه شناسی مداخله گر و مشاور اجتماعی معاونت اجتماعی ناجا در حوزه آسیب هاي اجتماعی نیز در
این نشست گفت: اینکه خانم خزعلی بر اجرایی کردن سیاست هاي حوزه زنان به دور از سیاست زدگی تأکید دارند، مسئله خیلی مهم

 
است. 

وي ادامه داد: در حوزه آسیب هاي اجتماعی گروه هاي زیادي در جامعه مشغول فعالیت هستند، اما کاهش و کنترل آسیب هاي
اجتماعی در جامعه رخ نخواهد داد مگر اینکه دو اتفاق در خانواده رخ دهد، اول اینکه خانواده مسیر تاب آوري خود را به درستی طی
کند و دوم اینکه خانواده جزئی از فرآیند حمایت گري، تاب آور شدن و ظرفیت افزایی جامعه محسوب شود. اگر مقوله خانواده را جدا

 
از اتفاقات جامعه بدانیم هیچ کدام از اقدامات نهاد ها و مؤسسات این حوزه اثربخش نخواهد بود. 

 
 

در ادامه این نشست بخشی از فعالان حاضر در نشست هم به بیان دیدگاه خود پرداختند. یکی از فعالان حاضر در نشست لیلا وطن
خواه، مشاور زنان و خانواده در معاونت استانداري اصفهان و مدرس دانشگاه و حوزه بود که ضمن انتقاد از عدم توجه به مطالبات بر



حق زنان در هشت سال گذشته و بسنده کردن به امور جزئی در حد برپایی همایش و سمینار، گفت: با توجه به اینکه خیلی از اولویت
ها در حوزه معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري به صورت شعاري عنوان می شود. متأسفانه درگذشته به اولویت هاي دست دوم و
سوم در حوزه زنان پرداخته شد. امروز سه اولویت باید به صورت ویژه در امور زنان خانواده پرداخته شود اولین اولویت هم مقوله طلاق
و فروپاشی خانواده است که باید در رأس همه امور معاونت زنان ریاست جمهوري قرار گیرد. دومین مقوله بحث ایجاد امنیت روانی و
ایجاد نشاط اجتماعی است که باید در این راستا با ساماندهی ازدواج به موقع جوانان قدم مؤثري براي افزایش جمعیت و جوان تر
شدن جامعه برداشته شود. اولویت سوم که مهم ترین چالش کشور است مقوله افزایش سن ازدواج در کشور است که باید به صورت فرا

 
سازمانی به آن پرداخت. 

معاون رئیس جمهوري نیز در پایان این نشست بعد از شنیدن سخنان فعالان حوزه زنان و خانواده از تمامی حاضران در این نشست
تشکر و قدردانی کرد و گفت: مطرح کردن اولویت ها و ارائه راهکار می تواند مسائل را عینی تر و حل آن ها را تسهیل کند. همچنین
وجوه و محور هاي مشترکی که بین بانوان وجود دارد مد نظر قرار دهید تا هم افزایی خوبی بین همه سازمان هاي فعال در حوزه زنان

 
برقرار شود. 

خزعلی تأکید کرد: باید بتوان فارغ از هرگونه نگاه جناحی و وابستگی حرکت و گام خوبی براي زنان برداریم. امیدوارم در جلسات

 
بعدي بتوانیم گزارش هاي خوبی ارائه دهیم و قدم کوچکی در اعتلاي زنان و آنچه شایسته آن هستند برداریم. 
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ایرادات طرح آزادسازي مشروط واردات خودرو

منبع: شعار سالشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/06/20

شعارسال: در ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو تاکید شده «واردات خودرو هاي سواري تمام برقی و تمام هیبرید تا زمان
تولید آن ها در داخل از دریافت و ارائه گواهی اسقاط خودرو معاف هستند». شوراي نگهبان این ماده را مغایر بند هاي 8 و 9

سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و در نتیجه مغایر بند (1) اصل 110 قانون ...

شعارسال: در ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو تاکید شده «واردات خودرو هاي سواري تمام برقی و تمام هیبرید تا زمان
تولید آن ها در داخل از دریافت و ارائه گواهی اسقاط خودرو معاف هستند». شوراي نگهبان این ماده را مغایر بند هاي 8 و 9 سیاست
هاي کلی اقتصاد مقاومتی و در نتیجه مغایر بند (1) اصل 110 قانون اساسی خواند و طرح را به مجلس عودت داد. با این حال اعضاي

 
کمیسیون صنایع با تغییر جهت ماده 4 طرح ساماندهی، آن را در مسیر آزادسازي مشروط واردات قرار دادند. 

اما بند هاي اصلاحی کمیسیون، مشمول واردات خودرو توسط
اشخاص حقیقی و حقوقی، واردات در ازاي صادرات و بدون انتقال
ارز، نقش شوراي رقابت در تعیین سقف تعداد خودرو هاي مجاز
وارداتی و همچنین ورود خودرو هاي کارکرده خارجی به کشور

است. شنبه گذشته اعلام شد که مصوبه اصلاحی کمیسیون صنایع در هفته جاري براي تصویب نهایی در صحن علنی مجلس به شور
گذاشته خواهد شد، این در شرایطی است که با در نظر گرفتن طرح هاي اولویت دار مجلس، ممکن است امروز مصوبه اصلاحی مورد
بررسی قرار گیرد. با این حال، اما بازوي پژوهشی مجلس روز گذشته و پیش از ارجاع ماده 4 به صحن علنی، ایراداتی را متوجه طرح

 
یاد شده کرد. اما آنچه مشخص است ظاهرا مرکز پژوهش ها با کلیات آزادسازي مشروط واردات خودرو موافق به نظر می رسد. 

این مرکز در ایرادات خود، صیانت از تولید داخل را اصل شمرده و واردات بدون انتقال ارز را سر منشأ ورود ارز نامشروع به چرخه
تامین کالا و اقتصاد کشور خوانده است. به این ترتیب بازوي پژوهشی از اعضاي کمیسیون صنایع و معادن خواسته که به طور مشخص
این دو ایراد مصوبه اصلاحی ماده 4 را پیش از طرح در صحن علنی بازبینی کنند. واردات از طریق صادرات و بدون انتقال ارز، در دولت
دوازدهم نیز مطرح بوده این در شرایطی است که با مخالفت جدي رئیس کل بانک مرکزي، ورود خودرو به کشور از این مسیر مهیا
نشد. حالا نیز مرکز پژوهش هاي مجلس به این بند ایراد گرفته و معتقد است که واردات بدون انتقال ارز می تواند منجر به ورود ارز

 
نامشروع به اقتصاد کشور شود. 

 
ایرادات بازوي پژوهشی مجلس 

همان طور که عنوان شد مرکز پژوهش هاي مجلس، پیش از ارجاع طرح اصلاحی ماده 4 به صحن علنی، ایراداتی را متوجه آن خوانده
است. در ماده 4 اصلاحی آمده است که هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند به ازاي صادرات خودرو یا قطعات یا سایر کالا ها و
خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه یا از طریق واردات بدون انتقال ارز نسبت به واردات خودروي تمام برقی یا دو نیرویی
(هیبریدي) یا واردات خودروي بنزینی یا گاز سوز با بر چسب انرژي B و بالاتر یا داراي شاخص ایمنی سه ستاره یا بالاتر بر اساس



 
گواهی هاي استاندارد معتبر، معدل ارزش صادراتی اقدام کند. 

به این ترتیب در نص صریح این ماده اولا بر حذف انحصار واردات خودرو از طریق نمایندگی ها تاکید شده و دوم اینکه واردات در ازاي
صادرات انجام خواهد شد. مرکز پژوهش در ایراد به این ماده تاکید کرده به رغم اینکه مصوبه مذکور در حمایت از تولید داخلی و
ارتقاي کیفیت و رقابت پذیري در تولید، واردات خودرو هاي تمام برقی و هیبریدي را منوط به صادرات خودرو و سایر کالا ها یا
خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه کرده؛ لاکن ابهام در عبارت «سایر کالا و خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه»
موجبات تفسیر هاي مختلف در رویه اجرایی را فراهم خواهد کرد. در ادامه آمده است که عملا مشمولان این بند و تشخیص دقیق
اقلام موضوع این بند به راحتی امکان پذیر نیست، زیرا محدوده صنایع نیرو محرکه محدود به صنعت خودرو نیست و اطلاق سازوکار

 
پیش بینی شده قابلیت ترویج کالا هاي خارجی به ازاي خدمات مرتبط با صنعت خودرو را دارد. 

در ادامه مرکز پژوهش هاي مجلس این ماده را رافع ایراد شوراي نگهبان درباره بند هاي 8 و 9 سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی
مبنی بر «ترویج مصرف کالا هاي داخلی همراه با برنامه ریزي براي ارتقاي کیفیت و رقابت پذیري در تولید» و «اصلاح و تقویت همه
جانبه نظام مالی کشور با هدف پاسخگویی به نیاز هاي اقتصاد ملی، ایجاد ثبات در اقتصاد ملی و پیشگامی در تقویت بخش واقعی»
نمی داند. همان طور که عنوان شد ایراد دوم مرکز پژوهش هاي مجلس به پیش بینی واردات خودرو بدون انتقال ارز است. در این
زمینه تاکید شده که این مصوبه به معناي عدم امکان رهگیري و شناسایی منشأ ارز خارجی مورد استفاده براي واردات خودرو توسط
بانک مرکزي است، بنابراین شناسایی عبارت «واردات بدون انتقال ارز» اولا بسترساز عدم نظارت بانک مرکزي در طرق تامین مالی

 
واردکنندگان کالا خواهد شد؛ ثانیا موجبات ورود ارز با منشأ غیرشفاف به چرخه اقتصاد کشور را فراهم می کند. 

به این ترتیب این بند نیز از نظر بازوي پژوهشی مجلس مغایر بند 7 سیاست هاي کلی تولید ملی، حمایت از کار و سرمایه ایرانی
مبنی بر مدیریت منابع ارزي با تاکید بر تامین نیاز هاي تولید ملی و کارآفرینی و ثبات ارزش پول ملی و نیز مغایر «نظام اداري
صحیح» موضوع بند «10» اصل سوم قانون اساسی خوانده شده است. اما ایراد دیگر این مرکز به عبارت «گواهی استاندارد معتبر» در
ماده 4 است و آن را مبهم خوانده است. در این زمینه تاکید شده از این جهت که مرجع تشخیص یا شاخص اعتبارگواهی استاندارد
مشخص نیست، بنابراین ابهام مذکور مغایر اصول قانون نویسی موضوع بند «9» سیاست هاي کلی نظام قانون گذاري است. در انتها
نیز بازوي پژوهشی مجلس از مصوبه اصلاحی ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو نتیجه گیري و اعلام کرده که سازوکار شناسایی
شده جهت واردات خودرو از طریق صادرات خودرو و بدون انتقال ارز اولا قابلیت ترویج خودروي خارجی در قبال خدمات مرتبط با
صنعت خودرو را دارد و ثانیا واردات بدون انتقال ارز بسترساز عدم نظارت بانک مرکزي در طرق تامین مالی واردکنندگان کالا و ورود
ارز نامشروع به چرخه تامین کالا و اقتصاد کشور خواهد شد، بنابراین اصلاحات صورت گرفته رافع ایراد هاي شوراي نگهبان به نظر
نمی رسد. با توجه به ایرادات مرکز پژوهش هاي مجلس، اما علی جدي، عضو کمیسیون صنایع در گفتگو با «دنیاي اقتصاد» عنوان می
کند که نمایندگان در اصل به دنبال این بودند که از مسیر این پیشنهاد علاوه بر اینکه ایراد شوراي نگهبان را درباره طرح ساماندهی

 
صنعت خودرو رفع کنند، مسیري هم براي واردات خودرو به کشور ایجاد شود. 

نماینده شیروان ادامه می دهد بحث استفاده از منابع ارزي براي واردات با توجه به شرایط حاکم بر اقتصاد کشور به گونه اي طراحی
شده تا نه تنها فشاري به بازار ارز وارد نشود، بلکه بانک مرکزي نیز مطمئن باشد صادرکنندگانی که تعهد ارزي دارند، این ارز ها را

 
وارد چرخه واردات خودرو نخواهند کرد. 

جدي در ارتباط با نحوه حضور شوراي رقابت با توجه به وضعیت حاکم بر بازار خودرو می گوید: در وضعیت فعلی که قیمت گذاري
دستوري حاکم است شوراي رقابت نمی تواند تقاضاي موثر خودرو را مشخص کند، اما می تواند از آیتم هایی مانند تعداد خودروي
فرسوده، تعداد خانوار بدون خودرو و نیز تعداد خودروي موجود در کشور به فرمولی برسد تا به نوعی تقاضاي موثر را در بازه زمانی



 
تعیین شده، مشخص کند. 

این عضو کمیسیون صنایع می گوید این احتمال وجود دارد که واردات خودروي کارکرده که در مصوبه کمیسیون گنجانده شده بنا به

 
دلایلی حذف شود و این تبصره در صحن علنی مطرح نشود. 

 
دو روي سکه آزادسازي مشروط 

فارغ از مخالفت کارشناسان مرکز پژوهش هاي مجلس درباره نحوه اصلاح ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو که مورد مخالفت
اعضاي شوراي نگهبان قرار گرفته، به نظر می رسد این مسیر مزایا و معایبی در دل خود دارد. برخی از کارشناسان ایجاد جو روانی
مثبت در بازار خودرو، کاهشی شدن نمودار قیمت خودرو و ایجاد رقابت در بازار را از مزیت هاي این طرح می خوانند. با این حال
هستند کارشناسانی که دخیل کردن شوراي رقابت را در پروسه تعداد و انتخاب نوع خودرو هاي وارداتی به کشور به عنوان پاشنه
آشیل ایده نمایندگان عضو کمیسیون صنایع دانسته اند. در این ارتباط فربد زاوه، کارشناس خودرو به «دنیاي اقتصاد» می گوید مسیر
هایی که از سوي نمایندگان عضو کمیسیون صنایع پیشنهاد شده به نوعی می تواند مسیر واردات خودرو را هموار کند. این کارشناس
خودرو ادامه می دهد البته برخی از بند ها مانند پر و بال دادن به شوراي رقابت براي اعلام نظر درباره تعداد و نوع خودرو هاي وارداتی
را می توان پاشنه آشیل پیشنهاد نمایندگان براي برداشتن قفل از در واردات خودرو دانست. زاوه تاکید می کند در شرایط تحریم به
نوعی مجبور هستیم از ارز هایی که خارج از کشور وجود دارد استفاده کنیم، بنابراین نمایندگان تلاش کردند در کنار استفاده از ارز
حاصل از صادرات قطعه و خودرو (که چندان عملیاتی به نظر نمی رسد) از واردات خودرو بدون انتقال ارز (ارز هاي موجود در خارج از
کشور) استفاده کنند تا از این مسیر فشاري به منابع ارزي بانک مرکزي وارد نشود. این کارشناس خودرو می گوید محدود نکردن
واردات از مسیر شرکت هاي نمایندگی می تواند گام بلندي در زمینه شکستن انحصار در بازار خودرو هاي وارداتی باشد که به درستی
مدنظر نمایندگان مجلس قرار گرفته است. زاوه به بحث واردات خودرو هاي دست دوم با عمر کمتر از سه سال نیز به عنوان نقطه قوت
طرح مذکور نگاه می کند و می گوید چنانچه این اتفاق عملیاتی شود شرایط براي شکستن انحصار موجود در بازار خودرو نیز فراهم
خواهد شد. زاوه با اشاره به کسب حداقل 3 ستاره ایمنی به عنوان شرط ورود خودرو به کشور می گوید در حال حاضر محصولات

 
چندانی در اروپا وجود ندارند که 3 ستاره ایمنی را کسب کند و قالب محصولات 4 یا 5 ستاره ایمنی را در کارنامه خود ثبت کرده اند. 

مهدي دادفر، دبیر انجمن وارد کنندگان نیز در این ارتباط به خبرنگار می گوید: ایده نمایندگان عضو کمیسیون صنایع براي اصلاح
ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو به جز بحث مربوط به شوراي رقابت تماما مزیت محسوب می شود. دادفر ادامه می دهد در حال
حاضر واردات خودرو به کشور مسدود است و این طرح می تواند علاوه بر باز کردن قفل واردات، تاثیر مثبتی روي بازار خودرو نیز

 
داشته باشد. 

دبیر انجمن وارد کنندگان می گوید بهتر بود نمایندگان به جاي دخیل کردن شوراي رقابت در پروسه واردات یک فرمول مشخص را
جایگزین آن می کردند که قابل تفسیر نباشد و به صورت اتوماتیک تعداد خودرو هاي وارداتی را در بازه زمانی تعیین شده، مشخص

 
کند. دادفر معتقد است این قانون به نفع مصرف کننده خواهد بود، زیرا بازار را تبدیل به یک بازار رقابتی خواهد کرد. 

علی خسروانی، کارشناس خودرو نیز به خبرنگار می گوید: نحوه اصلاح ماده 4 طرح ساماندهی صنعت خودرو آن طور که نمایندگان
عضو کمیسیون صنایع پیشنهاد داده اند می تواند اتفاق هاي مثبتی براي بازار خودرو به همراه داشته باشد. از نظر این کارشناس
خودرو ایجاد جو روانی مثبت در بازار خودرو را می توان اولین مزیت آن دانست. خسروانی معتقد است چنانچه این پیشنهاد در صحن

 
علنی مجلس راي بیارود حتی پیش از اجرا نیز اثر خود را روي بازار خودرو خواهد گذاشت. 



وي ادامه می دهد انتشار این خبر باعث خواهد شد تا بسیاري از افرادي که خودرو در اختیار دارند و به هر دلیل از عرضه آن به بازار
خودداري می کنند تصمیم بگیرند که خودرو هاي خود را وارد بازار کنند و همین اتفاق سبب کاهشی شدن قیمت ها در بازار خواهد
شد. خسروانی تحریک بخش صادرات را از دیگر مزیت هاي پیشنهاد کمیسیون صنایع عنوان می کند و می گوید در حال حاضر بخش
صادراتی کشور این نگرانی را دارد که نتواند ارز حاصل از صادرات خود را به کشور برگرداند چنانچه این مسیر باز شود این امکان براي
صادر کنندگان ایجاد می شود که کالاي خود را صادر کرده و پول حاصل از صادرات را در اختیار وارد کننده قرار دهند و در داخل

 
ریال دریافت کنند. به اعتقاد وي این چرخه می تواند بخش تولید را براي صادرات تحریک کند. 
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مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز راه انداري می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/06/20

رئیس امور مالی و پشتیبانی شرکت گاز هرمزگان از راه انداري مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز در این استان خبرداد.

رئیس امور مالی و پشتیبانی شرکت گاز هرمزگان: مدرسه
عالی مهارتی صنعت گاز راه انداري می شود رئیس امور
مالی و پشتیبانی شرکت گاز هرمزگان از راه انداري مدرسه

 
عالی مهارتی صنعت گاز در این استان خبرداد. 

به گزارش خبرگزاري برُنا در هرمزگان، بهمن بازگیر، در
دیدار با مسئولان دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس،
ضمن اشاره به راه انداري مدرسه عالی مهارتی صنعت گاز
در استان، اظهار کرد: استفاده از ظرفیت هاي علمی و
دانشگاهی در صنایع بویژه صنعت گاز می تواند به توسعه و
شکوفایی جامعه کمک شایانی کند که در این راستا می
بایست از تجربیات بخش هاي دانشگاهی و صنعت استفاده

 
کرد. 

وي افزود: با وجود ظرفیت ها و پتانسل هاي بسیار خوب در دانشگاه هاي آزاد اسلامی استان و همچنین شرکت گاز استان از طرح راه
اندازي مدارس عالی مهارتی ویژه صنعت گاز استقبال می نماییم و از تمام امکانات و تجهیزات خود در این خصوص استفاده خواهیم

 
کرد. 

بازگیر اظهار کرد: ایجاد زمینه مناسب براي آموزش هاي تخصصی براي کارکنان رسمی، پیمانکاري و شهروندان هرمزگانی و استفاده
از کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه آزاد در سراسر استان، از دیگر مواردي است که در دستور کار شرکت گاز هرمزگان در سال

 
جاري قرار دارد. 

در ادامه این نشست، مرتضی باوقار، معاون آموزش هاي عمومی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی واحد بندرعباس با بیان اینکه ایجاد
مدارس عالی مهارتی فاصله بین مدرك دانشگاهی و اشتغال را به حداقل می رساند، افزود: هدف از تاسیس دانشکده مهارت و
کارآفرینی در دانشگاه آزاد اسلامی به همین منظور بوده است و این دانشکده در تعامل تنگاتنگ با سازمان فنی و حرفه اي ، اهداف

 
مهارتی، شغلی و کاربنیان را دنبال می کند. 

وي به تشریح مدارس عالی مهارتی در دانشگاه آزاد اسلامی پرداخت و افزود: مدارس عالی مهارتی هم مهارت کافی را به مهارت آموزان
آموزش می دهند تا بعد از فارغ التحصیلی براي خود شغلی ایجاد کنند و هم مشکلات صنایع را حل می کنند و از طرفی بحران



 
بیکاري در جامعه را با توانمند سازي نیروها حل می نماید. 

باوقار به گواهینامه هاي صادره در پایان این دوره ها اشاره کرد و یاد آور شد: با توجه به تعامل صورت گرفته بین دانشگاه آزاد اسلامی
و سازمان فنی و حرفه اي ، گواهینامه هاي صادره در پایان این دوره ها به تایید این دو نهاد خواهد رسید و قابل ترجمه براي اشتغال

 
در خارج کشور نیز می باشد. 

گفتنی است؛ در ادامه این نشست نیز، سایر کارشناسان و مسئولین در جلسه، نظرات خود را در خصوص موضوعات فوق مطرح و در
این خصوص به بحث و تبادل نظر پرداختند.



پرداخت بدهی پیمانکاران اولویت دارد

منبع: دانشجوشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/06/20

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، آیت االله سید ابراهیم رئیسی جمعه شب در شوراي اداري خراسان جنوبی اظهار
کرد: خراسان جنوبی یک استان فرهنگی است و محصول اصلی و مهم آن نیروي انسانی فرهیخته است که از قدیم در

خراسان حوزه هاي فرهنگی فعال بوده است. رئیس جمهور با اشاره به اینکه باید از سرمایه انسانی ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، آیت االله سید
ابراهیم رئیسی جمعه شب در شوراي اداري خراسان جنوبی
اظهار کرد: خراسان جنوبی یک استان فرهنگی است و
محصول اصلی و مهم آن نیروي انسانی فرهیخته است که

 
از قدیم در خراسان حوزه هاي فرهنگی فعال بوده است. 

رئیس جمهور با اشاره به اینکه باید از سرمایه انسانی و
فرهنگی خود صیانت کنیم، بیان کرد: هر روستا و شهري باید توسعه یافتگی خود را داشته باشد و ارتباطات اقتصادي و اجتماعی را

 
پیگیري کند، اما باید مراقب فرهنگ اصیل ارزشمند خود نیز باشیم. 

رئیسی با بیان اینکه توسعه یافتگی باید در کنار حفظ فرهنگی دینی باشد، گفت: علی رغم اینکه کار هاي خوبی براي توسعه یافتگی

 
خراسان جنوبی انجام شده، ولی باز هم باید براي رفع محرومیت ها تلاش شود. 

وي با اشاره به اینکه بدهی دولت در شرایط فعلی در بخش هاي مختلف بالا است، افزود: با این وجود پرداخت بدهی پیمانکاران

 
اولویت دارد. 

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید به تعهدات خود به عنوان دولت پایبند باشیم، گفت: نسبت به کریدور ریلی وزیر راه و شهرسازي با

 
بانک هاي عامل جلسه اي بگذارد تا مشکل حل شود و میزان پرداخت براي جاده هاي مواصلاتی و ریل اقدام شود. 

رئیسی با اشاره به اینکه توزیع منابع در کشور باید به صورت عادلانه باشد، اظهار کرد: براي سال 1401 باید بر اساس اولویت ها

 
تخصیص منابع را داشته باشیم. 

 
وي گفت: اگر پروژه هاي نیمه فعال را فعال کنیم حتماً اشتغال زایی زیادي در استان صورت خواهد گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به ضرورت استفاده از ظرفیت کویر اظهار کرد: در حوزه کویر مطالعات و تحقیقات زیادي صورت گرفته که باید

 
از این ظرفیت ها استفاده و بهره برداري شود تا زمینه اي براي رشد استان صورت گیرد. 



رئیسی با تأکید بر ارزشمند بودن کار نهضت گلخانه اي بیان کرد: اگر در این زمینه نیاز است تخصیص اعتبار انجام شود چرا که نیاز

 
به آب کمتري دارد و یکی از راه هاي اشتغال است. 

وي با بیان اینکه در حوزه محصولات استراتژیک باید فرآوري مورد توجه قرار گیرد، یادآور شد: در حوزه فرآوري اقدامات ناقصی صورت

 
گرفته در حالی که این موضوع می تواند سود بیشتري نصیب کشاورز کند موجب امید آفرینی شود. 

رئیس جمهور با بیان اینکه به زمان بندي براي اجراي پروژه ها معتقد هستم، گفت: این موضوع براي پایش نظارت مردمی و دستگاه

 
ها نیز مفید است. 

رئیسی با بیان اینکه امروز اعلام کردند در استان کارخانه شیر فعال نداریم، بیان کرد: وقتی یک کارخانه، چون کارخانه شیر در

 
خراسان جنوبی تعطیل شده است باید بررسی کنیم که چرا این اتفاق رخ داده است. 

 
سند توسعه نهبندان بازنگري شود 

وي با تاکید بر اینکه باید سند توسعه نهبندان بازنگري شود، بیان داشت: معاون اجرایی این موضوع را پیگیري کند تا به این منطقه

 
توجه خاص و ویژه شود. 

رئیس جمهور با اشاره به گلایه هاي کارگران معدن زغال سنگ طبس، یادآور شد: به نظر من در سطح کشور باید بازنگري هایی
نسبت به نظام پیمان کاري داشته باشیم تا حق کارگران به معناي واقعی محقق شود چرا که در نظام اسلامی کار کارگر ارزشمند

 
است. 

رئیسی گفت: نظام پیمان کاري و ارتباط بین کارگر و پیمان کار باید بر اساس عدالت صورت گیرد و ما به عنوان دولت حق پیمانکار و

 
پیمانکار هم حق کارگر را بدهد. 

وي بر تشکیل ستاد احیاي ستاد قنوات تاکید کرد و افزود: زیرساخت هاي در این زمینه موجود است و باید براي احیاي قنوات با

 
کمک هاي دولت و مردم منطقه ورود کنیم. 

رئیس جمهور اظهار کرد: براي 50 معدن در خراسان جنوبی مجوز بهره برداري صادر شده، ولی هنوز هیچ اقدامی صورت نگرفته است

 
که باید چرایی آن مورد بررسی قرار گیرد. 

 
براي سرمایه گذاري در خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان جاذبه ایجاد کنیم 

رئیسی یادآور شد: بازارچه هاي مرزي خراسان جنوبی باید حتماً فعال شود و به صادرات با کشور افغانستان توجه بیشتري داشته

 
باشیم تا وضعیت اقتصادي مرزنشینان نیز بهبود یابد. 

وي یادآور شد: براي کارآفرینی و سرمایه گذاري در استان خراسان جنوبی و سیستان و بلوچستان باید جاذبه هاي بیشتري در نظر

 
بگیریم تا سرمایه گذار براي سرمایه گذاري در خراسان جنوبی تشویق شود. 



 
رئیسی یادآور شد: ما در خراسان جنوبی اقتصاد معدن، اقتصاد کشاورزي و گردشگري و فرصت مرز را داریم که باید آن را فعال کنیم. 

وي گفت: سرمایه خراسان جنوبی امنیت، دو هزار شهید، وحدت بین شیعه و سنی و وجود نیرو هاي کارآمد است که پشتوانه توسعه

 
یافتگی خراسان جنوبی است. 

رئیس جمهور یادآور شد: هیچ مشکل حل نشدنی در خراسان جنوبی و کشور وجود ندارد و همه گره ها به دست جوانان توانمند و با

 
توکل بر خدا باز می شود. 

رئیسی با اشاره به اینکه آمریکا و غرب از هیچکس مشکلی رفع نکرده است، گفت: آنچه که آمریکا با کشور افغانستان کرد و در 20
سال اشغال خانه هاي بیشماري را ویران و کودکان زیادي را مجروح و معلول کرد براي همگان یک عبرت است.



نیت اصلی سفر به مشهد زیارت است نه گردشگري

منبع: روزنامه خراسانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/06/20

نیت اصلی سفر به مشهد زیارت است نه گردشگري

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شوراي اسلامی شهر مشهد مقدس گفت: کرونا ثابت کرد، نیت و قصد اصلی افرادي که به
مشهد سفر می کنند، زیارت است و نه مقوله گردشگري، شهرهاي دیگر در شرایط کرونایی میزبان مسافران مختلفی بودند ولی در

 
مشهد این گونه نبود و مسافري نداشتیم. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شورا، حجت الاسلام منصوریان با بیان این که در بحث زیارت، درخصوص اقداماتی که تاکنون انجام
شده، نیازمند اتفاقات وسیع تري هستیم، اظهار کرد: مقوله زیارت را در اقتصاد مشهد سهیم می دانیم و به دنبال این هستیم که از

 
بحث اقتصادي زیارت براي مدیریت شهري استفاده کنیم. 

وي گفت: زائري که وارد مشهدالرضا(ع) می شود، باید متناسب با خود، سهمی براي رونق اقتصاد شهر داشته باشد، به عنوان مثال،

 
سوغات می تواند بازار خوبی براي شهروندان مشهدي ایجاد کند تا به برکت وجود زائر بتوان اشتغال زایی و ایجاد درآمد کرد. 

حجت الاسلام منصوریان با بیان این که یکی دیگر از نکات مدنظر شوراي ششم شهر مشهد در بحث زیارت، ماندگاري زائر است،
تصریح کرد: به میزانی که ماندگاري زائر افزایش پیدا کند، رونق اقتصادي نیز بیشتر خواهد شد و ظرفیت هاي کارآفرینی فعال تر می

 
شوند. 

وي اظهار کرد: رونق اقتصادي در مشهد باید براساس هویت رضوي باشد و بر همین اساس، شوراي ششم به مقوله «زیارت»، به عنوان
یک ظرفیت قوي نگاه می کند تا بتوان آن را فعال کرد.



واحد فرآوري شیشه در نهبندان احداث شود

منبع: شبستانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/06/19

جرجانی با تاکید بر اینکه سیلس در نهبندان با عیار 99 درصد وجود دارد، گفت: براي استفاده از این ظرفیت و پتانسیل
درخواست داریم تا واحد فرآوري شیشه در این شهرستان جهت کمک به توسعه اقتصاد احداث شود.

جرجانی با تاکید بر اینکه سیلس در نهبندان با عیار 99
درصد وجود دارد، گفت: براي استفاده از این ظرفیت و
پتانسیل درخواست داریم تا واحد فرآوري شیشه در این

 
شهرستان جهت کمک به توسعه اقتصاد احداث شود. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «عباس
جرجانی» دقایقی پیش در شوراي اداري خراسان جنوبی که با حضور رئیس جمهور در حال برگزاري است، اظهار داشت: در حوزه

 
معدن خراسان جنوبی 13 هزار نفر و در حوزه تجارت این استان 87 هزار نفر فعالیت دارند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان جنوبی به محصولات تولیدي خراسان جنوبی اشاره کرد و گفت: در این استان

 
محصولاتی از جمله تایر، کنسانتره مس، کک، مواد شوینده، کاشی و سرامیک و خوراك دام و غیره تولید می شود. 

وي در ادامه بیان کرد: سازمان صمت خراسان جنوبی در جهت حل مشکلات واحدهاي صنعتی این استان طی پنج ماه اخیر بیش از

 
42 جلسه برگزار کرده است. 

جرجانی با بیان اینکه بالغ بر 800 میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي تولیدي استان پرداخت شده است، گفت: با پیگیري هاي انجام

 
شده 11 پروژه بالاي 60 درصد پیشرفت فیزیکی براي ایجاد فرصت اشتغال براي هزار و 500 نفر در حال اجرا شدن است. 

رییس صمت خراسان جنوبی با اشاره به فعالیت معدن طلا در خراسان جنوبی گفت: پیش بینی می شود 700 کیلو طلا تا پایان سال

 
در استان استحصال شود. 

وي با اشاره به اینکه 48 ماده معدنی شناخته شده در این استان وجود دارد، افزود: منیزیت، خاك هاي صنعتی، کک، سنگ هاي

 
تزئینی، فلورین، پتاس، سرب و روي بی نظیري در این استان وجود دارد. 

جرجانی با بیان اینکه 34 هزار واحد صنفی در استان داریم، ادامه داد: به ازاي هر 22 نفر یک پروانه صادر شده است و متاسفانه حوزه

 
صنعت و معدن به سمت اصناف حرکت کرده است. 

رییس سازمان صمت خراسان جنوبی به بحث فرش استان اشاره کرد و گفت: 50 هزار بافنده در استان خراسان جنوبی مشغول به



 
فعالیت هستند و در زمینه فرش 2 برند جهانی از استان خراسان جنوبی ثبت شده است. 

جرجانی با بیان اینکه 30 درصد از صادرات کشور در خراسان جنوبی رخ می دهد، ادامه داد: در همین راستا درخواست داریم تا توجه
ویژه اي به مرز و بازارچه هاي مرزي این استان داشته باشید چرا که زیرساخت هاي کافی براي رونق تجارت در این استان وجود

 
ندارد. 

وي در ادامه عنوان کرد: کوله بري در استان خراسان جنوبی وجود ندارد و براي همه مرزنشینان کارت پیله وري صادر شده است و

 
صادرات بدون واردات اجرا می شود. 

وي با اشاره به اجراي طرح هاي ریسندگی و بافندگی در طبس و بشرویه گفت: متاسفانه هنوز اصلاحیه لازم براي اجراي این طرح ها
در استان صادر نشده است و سرمایه گذار آن آماده همکاري است و درخواست داریم تا هر چه سریع تر مشکلات این طرح برطرف

 
شود. 

رئیس سازمان صمت خراسان جنوبی با تاکید بر اینکه سیلس در نهبندان با عیار 99 درصد وجود دارد، ادامه داد: براي استفاده از این

 
ظرفیت و پتانسیل درخواست داریم تا واحد فرآوري شیشه در این شهرستان جهت کمک به توسعه اقتصاد احداث شود. 

جرجانی با بیان اینکه در دولت هاي مختلف اعلام کردیم تا مشوق هاي خاص براي خراسان جنوبی در نظر گرفته شود، افزود: این

 
استان مستثنی از دیگر استان ها نیست و خواهشمندیم تا مشوق خاصی جهت جذب سرمایه گذار در نظر بگیرید. 

رییس سازمان صمت خراسان جنوبی در پایان به مشکلات واحدهاي تولیدي استان اشاره کرد و گفت: واحدهاي تولیدي استان جهت
تامین گاز دچار مشکل هستند و درخواست کمک جهت تامین زیرساخت هاي لازم به خصوص براي واحدهاي معدنی استان هستیم.



خراسان جنوبی در صدر تولید محصولات استراتژیک

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/06/19

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی گفت: در تولید محصولات استراتژیک رتبه هاي اول تا دهم کشور از آن
خراسان جنوبی است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از بیرجند، قوسی رئیس سازمان جهاد کشاورزي
خراسان جنوبی در جلسه شوراي اداري گفت: در حوزه
محصولات استراتژیک با اینکه رتبه دار هستیم اما در حوزه
فرآوري با مشکل مواجهیم که درصد بالایی از این
محصولات خام فروشی می شود و تنها 22 درصد از
زعفران، 18 درصد از عناب، 15 درصد از انار و 32 درصد از

 
زرشک استان فرآوري می شود. 

او افزود: کاهش شدید میزان آبدهی قنوات و کاهش مواد آلی و کیفیت آن بهره وري محصولات را پایین می آورد و براي افزایش

 
بهروري اقدام سند سازگاري باید به عنوان نقشه راه مد نظر قرار گیرد. 

قوسی با اشاره به انجام سه پروژه در این حوزه بیان کرد: در این طرح سیستم آبیاري نوین را در 32 هزار هکتار اجرا کرده ایم که با

 
اجراي سیستم هاي آبیاري نوین 80 میلیون مترمکعب آب در بخش کشاورزي استان صرفه جویی شده است. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با اشاره به اینکه در مورد نهضت گلخانه اي نیز 118 میلیارد تومان قرارداد اجراي کار

 
بسته ایم، عنوان کرد: کل اعتبار قرارداد نیز 190 میلیارد تومان بوده و پیش بینی اشتغال زایی آن نیز پنج هزار نفر بوده است. 

او ادامه داد: 4 هزار قنات در استان بازسازي شده و شناسنامه آن ها آماده است و اگر اعتبار ویژه به استان داده شود تا 5 سال آینده

 
می توانیم 50 درصد قنوات را احیاء کنیم. 

قوسی تصریح کرد: زنجیره هاي تولید غذایی از جمله گوشت مرغ و قرمز و شیر در خراسان جنوبی تکمیل است و حتی نیاز سایر
استان ها را نیز تأمین می کنیم.



استاندار: مشکلات خوزستان با شکوفایی اقتصاد آن حل می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/06/19

اهواز - ایرنا - استاندار خوزستان با اشاره به اینکه این استان نقش محوري در کشور دارد گفت: مسائل و مشکلات خوزستان
با شکوفایی اقتصاد آن قابل حل است.

اهواز - ایرنا - استاندار خوزستان با اشاره به اینکه این
استان نقش محوري در کشور دارد گفت: مسائل و مشکلات

 
خوزستان با شکوفایی اقتصاد آن قابل حل است. 

به گزارش ایرنا صادق خلیلیان جمعه در نشست ستاد
تنظیم بازار خوزستان در سرسراي استانداري بیان کرد:
جایگاه خوزستان را باید در بین استان هاي دیگر بالا برد و

 
نباید جایگاه مردم خوزستان خدشه دار شود. 

وي گفت: نباید اجازه دهیم جایگاه مردم خوزستان در
سطح ملی خدشه دار شود چرا که خوزستان داراي فرهنگ ها و قومیت هاي مختلف و ارزشمندي است که باید از این ظرفیت براي

 
حل مشکلات اقتصادي آن استفاده کرد. 

استاندار خوزستان اظهار داشت: امید است در آینده با تلاش هر چه بیشتر شاهد خوزستانی باشیم که براي نسل آینده یک استان آباد

 
باشد. 

وي با اشاره به بازدید شب گذشته خود از چند منطقه اهواز که دچار بالازدگی فاضلاب هستند گفت: این وضعیت به هیچ عنوان

 
شایسته ساکنان این مناطق نیست. 

خلیلیان با بیان اینکه مردم در شرایط دشوار اقتصادي هستند افزود: رکود و گرانی تبعات منفی اجتماعی به دنبال دارد لذا تنظیم بازار

 
به صورت ویژه در دستور کار استانداري خوزستان قرار دارد. 

استاندار خوزستان از موضوع ارز 42 هزار ریالی ( ارز دولتی) به عنوان یک سیاست ارزي اشتباه نام برد و گفت: باید قیمت ارز به

 
صورت شناور باشد تا بر اساس عرضه و تقاضا در بازار نرخ آن تعیین شود. 

وي گفت: اگر نرخ ارز در بازار تعیین می شد قیمت ارز بالاتر از 200 هزار ریال افزایش نمی یافت. خارج کردن ارز از بازار براي تامین
ارز دولتی تنش هاي زیادي را در اقتصاد کشور ایجاد کرد. باید اجازه داد نرخ ارز در بازار تعیین شود تا در رقابت سالم و با عرضه و

 
تقاضا قیمت ارز تعیین شود. 



استاندار خوزستان در ادامه با بیان اینکه خصوصی سازي مسیر درست خود را طی نکرده است ادامه داد: باید در اقتصاد سالم و بدون

 
رانت از بخش خصوصی حمایت شود. 

وي با تاکید بر حل مشکل بیکاري در خوزستان اظهار داشت: براي حل مشکل بیکاري در استان باید از راهکارهایی چون استفاده از
ظرفیت هاي خالی صنایع و یا برگشت به تولید واحدهاي راکد استفاده کرد و مسیر صادرات را هموار کرد تا تجارت در استان رونق

 
بگیرد. 

استاندار خوزستان اظهار داشت: عامل تمامی مشکلات و معضلات در یک جامعه بیکاري است و اگر این مشکل در خوزستان حل شود

 
مسائل امنیتی و اجتماعی این استان نیز حل خواهد شد. 

 
خلیلیان در خاتمه گفت: خوزستان باید از ظرفیت بازارهاي کشورهاي حوزه خلیج فارس براي انجام تجارت استفاده کند. 

در نشست ستاد تنظیم بازار امروز خوزستان اعضاي شوراي گفت و گو و بخش خصوصی نیز حضور داشتند و ماهیت و شرایط فعالیت

 
در این بخش را براي استاندار جدید خوزستان تشریح کردند. 

در این نشست که با حضور "قاسم سلیمانی دشتکی" استاندار سابق خوزستان برگزار شد وي براي هر گونه همکاري به منظور کمک

 
به حل مشکلات این استان اعلام آمادگی کرد. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- استانداري خوزستان 

- اشتغال زایی



رییس جمهوري پاي صحبت نمایندگان اقشار و نخبگان خراسان جنوبی

منبع: ایرناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/06/19

بیرجند - ایرنا - رییس جمهوري در سومین سفر استانی خود با نمایندگان اقشار مردم، ایثارگران، نخبگان و علماي خراسان
جنوبی دیدار کرد و پاي صحبت آنان نشست.

بیرجند - ایرنا - رییس جمهوري در سومین سفر استانی
خود با نمایندگان اقشار مردم، ایثارگران، نخبگان و علماي

 
خراسان جنوبی دیدار کرد و پاي صحبت آنان نشست. 

به گزارش ایرنا در این دیدار که عصر جمعه در محل
فرهنگسراي شهر بیرجند برگزار شد، آیت االله سید ابراهیم
رییسی، به سخنان و مطالبه هاي نمایندگان اقشار مردم،
ایثارگران، نخبگان و علماي استان خراسان جنوبی گوش

 
داد. 

همسر اولین شهید مدافع حرم خراسان جنوبی در این دیدار گفت: جایگاه شغلی زنان و مردان نباید با هم مقایسه شوند و ایجاد

 
موقعیتی برابر بین زنان و مردان نیازمند تغییري اساسی و نگاهی حقیقی به این موضوع است. 

همسر شهید مرتضی بصیري پور افزود: در استان ما که قطب دانشگاهی شرق کشور محسوب می شود فرهنگ، ادب و هنر از دیرباز
مورد توجه بوده و تعداد بالاي زنان تحصیل کرده در رشته هاي مختلف موید این نکته است و استفاده نکردن از ظرفیت هاي این

 
بانوان در دهه هاي گذشته آسیب هاي اجتماعی و روانی زیادي به دنبال داشته است. 

 
وي گفت: همچنین بومی گزینی در استخدام خواسته دیگري از زنان استان خراسان جنوبی است. 

 
لزوم راه اندازي منطقه آزاد تجاري در خراسان جنوبی 

نماینده سابق مردم نهبندان و سربیشه در مجلس شوراي اسلامی هم در این دیدار گفت: یکی از درخواست هاي مردم خراسان جنوبی
راه اندازي و تشکیل منطقه آزاد تجاري است چراکه برخی استان ها حتی 2 منطقه دارند و این استان از ظرفیت مناطق آزاد بی بهره

 
مانده است. 

 
نظر افضلی افزود: در حال حاضر 2 منطقه ویژه در خراسان جنوبی وجود دارد اما راه اندازي 2 منطقه دیگر را نیز درخواست کرده ایم. 

وي با اشاره به اینکه انرژي هاي نو از ثروت هاي ناشناخته است بیان کرد: با توجه به دارا بودن ظرفیت انرژي هاي بادي اما این ثروت
ها از استان می روند. 



این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه عشایر حدود 10 درصد از جمعیت خراسان جنوبی معادل حدود 100 هزار نفر را تشکیل می دهند
گفت: نهادهاي لازم براي حل مشکلات عشایر از جمله اشتغال، سهمیه آرد و تعاونی ها به میدان بیایند زیرا عشایر با جان، مال و

 
ناموس خود پاي انقلاب ایستاده اند. 

وي اظهار داشت: یکی از درخواست هاي عشایر و مرزنشینان استان این است که شعاع مرزنشینی که اکنون 20 کیلومتر در نظر گرفته

 
شده به 50 کیلومتر افزایش یابد و استان خراسان جنوبی در این زمینه استثنا دیده شود. 

وي بیان کرد: استان خراسان جنوبی شهر دانشگاهی و داراي 22 مرکز آموزش علمی و دانشگاهی، هزار و 600 عضو هیات علمی
مربی، استادیار، دانشیار و استادتمام است که تلاش علمی در جهت آموزش، پژوهش و کارآفرینی داشته و تاکنون فارغ التحصیلان

 
خوبی به نظام جمهوري اسلامی تقدیم کرده است. 

افضلی اظهار داشت: یکی از ظرفیت هاي استان خراسان جنوبی از دوران گذشته نیروي انسانی آن بوده است که تقاضا داریم از این

 
ظرفیت استفاده شود، استعدادها کشف و براي آینده کشور کادرسازي شود. 

وي با اشاره به مشکل طرح آموزش عالی براي ادغام دانشگاه ها اشاره کرد و گفت: سال گذشته با مشکل ادغام دانشگاه ها درگیر
شدیم و تنها دانشگاه صنایع و معادن استان قرار بود ادغام شود در حالیکه خراسان جنوبی داراي ظرفیت عظیم معادن و صنایع است

 
لذا این طرح با پیگیري مسوولان استان و نمایندگان استان متوقف شد. 

نماینده سابق مردم شهرستان هاي نهبندان و سربیشه در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: انتظار داریم نگاه به استان ما بهتر از این
باشد، درست است با مرکز کشور فاصله داریم اما از لحاظ فکري خیلی هم بالاتر و توانمندي هاي بهتري داریم که نمونه آن ورودي

 
دانشگاه ها است که با رتبه 40 وارد و با رتبه هفت یا هشت خارج و فارغ التحصیل می شوند. 

وي با اشاره به بحث پژوهشکده عناب، انار، زرشک و سایر محصولات تولیدي استان یادآور شد: اگر علمی و تحقیقاتی کار نکنیم می

 
مانیم، اگر تحقیقات نباشد درجا رسوب می کند بنابراین تکنولوژي پیشرفته، توسعه را شکل می دهد. 

 
کمبود آب درد پرغصه مردم خراسان جنوبی 

افضلی از کمبود آب به عنوان درد پرغصه استان خراسان جنوبی یاد کرد و گفت: ما مجبوریم انتقال آب به استان را داشته باشیم، در

 
این زمینه در دوره نمایندگی ما اقداماتی انجام شد و الان هم دنبال می شود که باید این مهم مورد توجه جدي قرار بگیرد. 

وي ادامه داد: هنوز در برخی مناطق خراسان جنوبی مردم ما توي دیگ آب گرم می کنند و با کاسه خود را می شویند این زشت است

 
و باید مورد توجه واقع شود. 

نماینده سابق مردم شهرستان هاي نهبندان و سربیشه در مجلس شوراي اسلامی اظهار داشت: در سال هاي قبل و دوره نمایندگی ما

 
500 میلیارد تومان براي طرح هاي آبرسانی در استان تصویب شد اما تاکنون هنوز تحقق پیدا نکرده است که امیدواریم پیگیري شود. 

وي با اشاره به بحث استفاده از آب هاي ژرف در زابل عنوان کرد: براي تشکیل ستاد احیاي قنوات در مجلس زیاد داد زدم، با اجراي



طرح هاي آبخیزداري در استان و احداث سدهاي خاکی در بالادست قنوات، برخی از روستاهاي مرده زنده شدند و مردم از مزایاي آن

 
بهره مند شدند. 

افضلی ادامه داد: در خراسان جنوبی بیش از 6 هزار رشته قنات وجود دارد چرا قنوات فراموش شده و ستاد احیاي قنوات نباید داشته

 
باشیم. 

وي با اشاره به مشکلات بخش کشاورزي خراسان جنوبی گفت: محصول زرشک کشاورزان استان از سال قبل روي دست شان مانده

 
است و در حالی قیمت این محصول پایین است که قیمت ماشین آلات و ابزار کشاورزي چندین برابر شده است. 

نماینده سابق مردم شهرستان هاي نهبندان و سربیشه در مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: معادن استان براي پیشرفت به زیرساخت
هایی همچون راه، برق و سایر نیازمند هستند و تنها راه نجات این استان که از 61 نوع ماده معدنی بیش از 40 مورد را دارد بحث

 
معادن است و امیدواریم اقدامات خوبی در این زمینه صورت گیرد. 

 
عقب ماندگی خراسان جنوبی در شاخص هاي ملی 

مدیرعامل شرکت کویرتایر بیرجند هم گفت: خراسان جنوبی در اکثر حوزه ها نسبت به شاخص هاي ملی عقب است و نیاز به سرمایه

 
گذار جدید در اکثر حوزه ها دارد. 

سید محمدحسین زینلی افزود: در سال هاي گذشته اعتماد و سرمایه ملی را از دست داده ایم که این امر این جرات را از بخش
خصوصی براي سرمایه گذاري گرفته است لذا انتظار داریم اکنون با روي کار آمدن دولت جدید، بخش خصوصی به میدان آمده و کار

 
را در دست گیرند. 

وي تاکید کرد: در سال هاي گذشته استان هاي بزرگ و مرکزي کشور با باندبازي شرکت هاي بزرگ و سرمایه گذاري را به استان
هاي خود بردند و این موضوع باعث شده تا انفجاري از شرکت ها و کارخانه ها در آن استان ها به وجود آید اما استان هاي مرزي مانند

 
خراسان جنوبی بی نصیب بمانند. 

نماینده بخش صنعت خراسان جنوبی اظهار داشت: در حال حاضر 50 درصد صنایع استان لنگ بوده و کار نمی کند، لذا دولت و
شرکت هاي بزرگ سرمایه گذاري مانند شستا، ایمیدرو و بانک هاي دولتی و خصوصی باید در این استان سرمایه گذاري کنند تا تولید

 
رونق گیرد. 

وي عنوان کرد: براي پروژه هاي عظیم صنعتی باید شرکت هاي بزرگ پاي کار باشند لذا امروز از پیوست عدالت دولت جدید، پیوست

 
پروژه هاي بزرگ را می خواهیم تا این عقب ماندگی ها در خراسان جنوبی جبران حذف شود. 

مدیرعامل شرکت کویرتایر بر لزوم تأمین زیر ساخت ها در حوزه هاي مختلف استان تاکید کرد و گفت: اداره اقتصاد و دارایی و امور

 
مالیاتی اینقدر فشار مالیاتی به واحدهاي صنعتی نیاورند، اجازه بدهند تا واحدهاي صنعتی راه بیفتد بعد مالیات بگیرند. 

وي افزود: اینکه بانک ها تسهیلات با کارمزد 18 درصد بدهند اما 25 درصد تمام شود و 20 درصد آن نیز بلوکه شود در شان نظام

 
بانکی کشور نیست و باید فکري به حال این موضوع شود. 



زینلی تاکید کرد: داخلی سازي نجات ملی ما است، تا کی می خواهیم رو به غرب بخوابیم و از آنها کمک بخواهیم، در طی هشت سال
گذشته کویر تایر با اتکا به دانش بومی خودش و فرزندان این کشور اعجاز خلق کرد و بیش از 25 درصد سود سال قبل کویر تایر

 
ناشی از داخلی سازي بوده است. 

وي عنوان کرد: براي داخلی سازي و خصوصی سازي گام هایی برداشته شده است اما باید داخلی سازي به تصویب هیات وزیران برسد

 
تا تکیه بر توان داخلی تقویت شود. 

 
گرانی نهاده هاي دامی در خراسان جنوبی 

نماینده دامداران خراسان جنوبی هم در این دیدار با اشاره به مشکلات دامداران گفت: در حال حاضر گرانی نهاده هاي دامی از

 
مهمترین این مشکلات است. 

حجت الاسلام سید محمود موسوي رستگار با تاکید بر اینکه افزایش قیمت نهاده هاي دامی، در افزایش قیمت تولیدات دامی نیز
اثرگذار است افزود: انتظار داریم با توجه به وجود کارخانه خوراك دام در استان انتظار می رود که در راه اندازي کارخانه فرآوري شیر

 
هم استان حمایت شود. 

وي یادآور شد: در حال حاضر کارخانه هاي موجود فقط چربی شیر را گرفته و آن را بسته بندي و به بازار عرضه می کنند لذا براي

 
فرآوري بیشتر و تولیدات متنوع لبنی باید شیر به استان هاي دیگر صادر شود که موجب فساد آن شده و دور ریخته می شود. 

نماینده دامداران خراسان جنوبی همچنین درخواست کرد که دولت شیر و گوشت را از دامدار خریده و به واسطه یارانه به مردم دهد

 
تا مصرف شود. 

 
وي بر اجراي درست اصل44 قانون تعاونی ها که اشاره به خصوصی دارد نیز تاکید کرد. 

رییس جمهوري که ظهر امروز در ادامه سومین سفر استانی خود از شهرستان طبس به مرکز استان آمد، با حضور در گلزار شهداي

 
بیرجند به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. 

وي صبح امروز به همراه جمعی از اعضاي هیات دولت در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده از طریق شهرستان
طبس وارد استان خراسان جنوبی شد و ضمن دیدار با مردم طبس در حرم امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع)، از معدن زغالسنگ

 
پروده طبس هم بازدید کرد 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی ظهر جمعه بدو ورود به فرودگاه بین المللی شهید کاوه بیرجند مورد استقبال نماینده ولی فقیه در
خراسان جنوبی و امام جمعه بیرجند، استاندار خراسان جنوبی، نمایندگان خراسان جنوبی در مجلس شوراي اسلامی و جمعی از

 
مسوولان استان قرار گرفت. 

 
وي عصر امروز به صورت سرزده از محله کاظمیه شهر بیرجند بازدید کرد و با جمعی از اهالی این محله به گفت و گو پرداخت. 



 
حضور در نشست شوراي اداري استان از دیگر برنامه هاي این سفر یکروزه است. 

 
برچسب ها 

 
- بیرجند 

 
- سید ابراهیم رییسی 

 
- سفر استانی 

 
- خراسان جنوبی 

 
- نخبگان 

- دولت سیزدهم



چرایی باقی ماندن مشکل بیمه افراد شاغل در تعاونی هاي صیادي؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/06/19

شعار سال:حمید حسین پور با اشاره به اینکه این تعداد تعاونی فعالیت صیادي خود را در دریاچه پشت سدهاي استان از نیمه
دوم شهریور آغاز کردند، افزود: براساس برآورد انجام شده این تعاونی ها طی این مدت 6 هزار و 100 تن ماهی صید و

بازارهاي داخل یا خارج استان به فروش می رسانند. وي با اشاره به اینکه در حال ...

شعار سال:حمید حسین پور با اشاره به اینکه این تعداد تعاونی فعالیت صیادي خود را در دریاچه پشت سدهاي استان از نیمه
دوم شهریور آغاز کردند، افزود: براساس برآورد انجام شده این تعاونی ها طی این مدت 6 هزار و 100 تن ماهی صید و بازارهاي داخل

 
یا خارج استان به فروش می رسانند. 

وي با اشاره به اینکه در حال حاضر 6 تعاونی صیادي در استان فعال است، اظهار داشت: 420 نفر به طور ثابت در این تعاونی ها

 
عضویت دارند و در آن فعالیت می کنند. 

مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزي کردستان به مشکلات تعاونی صیادي در استان اشاره کرد و گفت: قیمت نهاده هاي

 
تعاونی هم چون ادوات صیادي، تور، طناب، قایق و غیره حداقل سه تا چهار برابر افزایش پیدا کرده است. 

حسین پور یادآور شد: مشکل زیرپوشش بیمه قرار گرفتن افراد شاغل در این تعاونی هنوز به قوت خود باقی است و این موارد می

 
تواند موجب دلسردي این افراد شود. 

وي با اشاره به اینکه صیادان می توانند طبق قوانین مربوطه از دریاچه پشت سدها ماهی صید کنند، یادآور شد: در ابتداي سال اقدام

 
به رهاسازي بچه ماهی درمنابع آبی می شود و صیادان در نیمه دوم سال اقدام به صید آنها می کنند. 

در حال حاضر شیلات استان کردستان در بخش تکثیر و تولید ماهیان سردابی، صید و صیادي در منابع آبی(دریاچه هاي طبیعی و

 
پشت سدها) ، تکثیر و پرورش ماهیان زینتی، تکثیر و پرورش زالو فعالیت دارد. 

تولید آبزیان در این استان به 2 صورت گرم آبی و سردآبی است که تولید ماهیان گرم آبی در 6 منبع آبی در قالب 6 تعاونی صیادي

 
براي بیش از 400 نفر به طور مستقیم ایجاد اشتغال کرده است. 

18 سد در کردستان وجود دارد که از این تعداد مدیریت 12 سد در اختیار استان و بهره برداري مابقی سدها در اختیار استان هاي

 
همجوار از جمله آذربایجان غربی و کرمانشاه قرار دارد. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از سایت خبري تحلیلی چابک آنلاین ، تاریخ انتشار: 18شهریور1400، کدخبر:
www.chabokonline.com،17711



هدف ما تغییر شرایط به نفع مردم است

منبع: اکو فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/06/19

رییس جمهوري گفت: هدف و تصمیم ما در این دوره کار و فعالیت و تلاش است تا شرایط به نفع مردم و سفره آنان تغییر
کند.

به گزارش ایرنا، آیت االله سید ابراهیم رئیسی شامگاه جمعه در دیدار نمایندگان اقشار مردم، ایثارگران، نخبگان و علماي استان
خراسان جنوبی که در محل فرهنگسراي شهر بیرجند برگزار شد، اظهار داشت: نکته اي که نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی در
این نشست اشاره کردند که وضع موجود براي مردم تبیین شود و عدد و رقم وضعیت اقتصادي و شاخص هایی که امروز کشور تحویل

 
دولت جدید شده، سخن درست و حقی است. 

وي گفت: باید وضعیت موجود را براي مردم ترسیم کنیم لذا از فرهیختگان، صاحبنظران به ویژه اقتصاددانان که خودشان شرایط را
درك می کنند و وضعیت اقتصادي را می بینند درخواست می کنم که حتما در سخنان خود و تریبون ها براي مردم تبیین کنند
وضعیتی نیست که بنده به عنوان مسئول دولت بگویم و امروز همه صاحبنظران و کارشناسان واقف هستند شرایطی که دولت تحویل

 
می شود، چه شرایطی است. 

رییس دولت سیزدهم افزود: چون بناي من در این دوره کار و فعالیت و تلاش است، با همه همکارانم ظرفیت خود را بسیج کردیم که

 
شرایط را به نفع مردم و کسب و کار و سفره مردم تغییر دهیم لذا بسیج شدیم که بتوانیم شرایط جدید را در کشور رقم بزنیم. 

وي گفت: علیرغم همه مشکلات پیش رو آینده را بسیار روشن و امیدوارکننده می بینم و به عنوان کسی که اطلاع دارم از شرایط می
گویم با کمک مردم، نخبگان و با مشارکت همگان به لطف خدا شرایط را در حال تغییر می بینیم و حتما نصرت الهی همراه خواهد

 
بود. 

آیت االله رئیسی بیان کرد: هم تاییدات ما نصرت الهی است و هم دل هاي مومنان و مومنات متوجه است به حق گرایی و عدالت
خواهی و این توجه به اجراي عدالت، جمعیت عظیم و نگاه هاي بسیار و سرمایه اجتماعی قابل توجه را به عنوان پشتوانه دولت
احساس می کنیم و به امید خدا با این سرمایه اجتماعی از دعاي خانواده شهدا، ایثارگران و جانبازان و کسانی که در هر کوي و برزن
براي رفع مشکلات و ایجاد گشایش در زندگی مردم دست به دعا بلند کردند یقین داریم در این عصر جمعه و وقت مبارك به اجابت

 
خواهد رسید. 

 
اقدام و عمل، امیدآفرین است 

وي افزود: اجابت دعاها باید همراه باشد با اقدام و عمل که امیدآفرین است لذا اگر سازمان هاي اداري کشور بخواهند در این دوره یک
حرکت و تلاش مضاعف داشته باشند این تلاش اعتمادآفرین است و این تلاش مردم را به کارآمدي نظام اداري امیدوار می کند لذا
امیدواري مردم، مشارکت آنها را به دنبال دارد و مشارکت مردم شکل گرفتن یک سرمایه اجتماعی عظیم و نشاط اجتماعی را به دنبال

 
دارد. 



رییس جمهوري گفت: پس باید اعتمادآفرینی کرد و کسی نگوید بخشدار و کارمند معمولی هستم؛ هرکسی به نام نظام اسلامی در هر
کجا خدمت می کند باید تلاش او باعث اعتمادآفرینی در مردم شود و کاري کند که مردم اعتمادشان روز به روز به کارآمدي نظام

 
اداري و بخش هاي مختلف افزون شود. 

وي ادامه داد: یکی از نکات مهم گفته شده در این نشست رعایت حقوق شهروندي است که مردم حقوقی دارند و تکالیفی هم دولت

 
دارد پس حق و تکلیف با هم است. 

آیت االله رئیسی گفت: رعایت حقوق مردم و حقوق زنان، زنان سرپرست خانواده، حقوق زنان نقش آفرین در کشور، مردان فرهیخته اي
که می توانند در جامعه ایفاي نقش کنند اینها زمینه سازي آن به عهده دولت است و کار مهمی است که باید همه مسئولان و

 
دولتمردان دنبال کنند. 

وي همچنین با ابراز خوشحالی از حضور در خراسان جنوبی و جمع نخبگان و فرهیختگان این استان گفت: تمایل داشتم در اجتماع
باشکوهی از حضور مردم در شهرهاي مختلف استان خراسان جنوبی و در جمع با صفاي عزیزان حضور پیدا می کردم و از نزدیک

 
عرض سلام و احترام خدمت تک تک مردم به خصوص جوانان عزیز داشتم اما شرایط کرونایی اجازه چنین اجتماعی را نمی دهد. 

رییس جمهوري افزود: از همه مردم عزیز در این استان به خاطر حضور با معناي خودشان در همه عرصه ها صمیمانه تقدیر و تشکر

 
می کنم. 

وي یادآور شد: در عرصه اجتماعی، اقتصادي، سیاسی به ویژه آنجایی که میدان عمل به وظیفه الهی و سیاسی است حضور مردم
خراسان جنوبی مثال زدنی است و خیلی خوش می درخشند، در همه ادوار که نمونه حضور در صحنه، وظیفه شناسی، بصیرت

 
شناسی، نگاه به آینده کشور و روزنه هاي امید که این حضور براي مردم کشور امیدآفرین شده است. 

آیت االله رییسی گفت: به سهم خود به عنوان یک خدمتگزار از همه فرهیختگان، علما، دانشگاهیان، کسبه، بازاریان و اصناف، کشاورزان
و کارگران، صنعتگران، زنان فرهیخته و بانوان تاریخ ساز و آینده ساز، ائمه جمعه و جماعت نیروهاي مسلح، نماینده ولی فقیه، سپاه،

 
نیروي انتظامی و فرماندهان عالی ارتش سپاسگزارم. 

 
آب مشکل اساسی خراسان جنوبی/ لزوم جذب سرمایه گذاران 

رییس جمهوري گفت: در خراسان جنوبی علیرغم کمبود نزولات آسمانی و خشکسالی ها، ظرفیت هاي زیادي دارد که اگر از این

 
ظرفیت ها استفاده شود، این استان آباد می شود. 

وي افزود: مقام معظم رهبري در سفر به خراسان جنوبی که قبلا استان نبود، فرمودند اقتصاد منطقه مبتنی بر معدن است، سنگ هاي

 
بسیار قیمتی در خراسان جنوبی وجود دارد که می تواند براي استان حرف اول را بزند و باید روي این معادن کار شود. 

آیت االله رئیسی با اشاره به محصولات استراتژیک کشاورزي خراسان جنوبی گفت: باید در این خصوص پژوهشکده ها فعال شود و ما

 
هم از این موضوع براي استفاده بهتر از این محصولات خوب و ارزشمندي که در خراسان جنوبی وجود دارد، حمایت خواهیم کرد. 

وي با تاکید بر اینکه جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی به این استان از جمله کارهایی است که باید در عمل دنبال شود اضافه



کرد: این به عنوان برنامه کفایت نمی کند و باید دنبال کرد که کارآفرینان و سرمایه گذاران به استان جذب شوند و این استان سرمایه

 
گذاران خوبی می تواند داشته باشد و باید حمایت شوند تا سرمایه گذاري کنند. 

رییس جمهوري با اشاره به ظرفیت معدنی خراسان جنوبی به خصوص معادن زغالسنگ طبس گفت: اگر زیرساخت هاي این معادن
تکمیل شود، چند برابر نیروي اشتغال امروز می توانیم در این معادن شغل ایجاد کنیم و از طرفی نیاز کشور به واردات در این زمینه

 
برطرف شود. 

وي افزود: چرا زمانی که چنین ظرفیت هاي غنی در کشور داریم، واردات انجام دهیم و این واردات بی رویه مراکز تولیدي داخل کشور

 
را دچار مشکل می کند. 

آیت االله رئیسی تامین آب را جمله مسائل اساسی خراسان جنوبی ذکر کرد و گفت: این موضوع باید از طریق انتقال از دریاي عمان به

 
عنوان یک کار ضروري دنبال شود و وزیر نیرو موضوع انتقال آب از دریاي عمان به خراسان جنوبی را دنبال می کنند. 

وي افزود: در این زمینه تا میزانی کار شده و کارهاي بسیار دیگري هم دارد که برنامه ریزي شده تا افق 1404 این طرح اجرایی شود

 
اما باید زمان اجرا محدود تا زودتر به نتیجه برسد. 

رییس جمهوري عنوان کرد: مساله استفاده از آب چاه هاي ژرف که تاکنون در سیستان و بلوچستان نتیجه داده و در این خصوص سه

 
حلقه چاه حفر شده، در خراسان جنوبی هم می توان از آن به عنوان یکی از منابع آبی استفاده کرد. 

 
ستاد احیاي قنوات در خرسان جنوبی راه اندازي شود 

آیت االله رئیسی گفت: مسئله دیگر در خراسان جنوبی ستاد احیاي قنوات در این استان است و باید این ستاد فعال شود و مسوولان

 
دولتی هم از این ستاد حمایت مالی کنند. 

وي افزود: زمانی که تولیت آستان مقدس رضوي را برعهده داشتم اقدامی در مورد احیاي قنوات خراسان رضوي، خراسان جنوبی و

 
خراسان شمالی انجام دادیم که نتیجه بخش اما کار ما کار محدودي بود. 

رییس جمهوري گفت: این کار باید به صورت کشوري انجام شود و خراسان جنوبی می تواند یک مرکزیتی پیدا کند، فعال شدن ستاد

 
احیاي قنات براي این استان بسیار برکت دارد و خود مردم هم در این زمینه پاي کار هستند. 

وي با اشاره به اینکه نیروهاي ارزشمند از جمله عشایر، مرزنشینان و مرزبانان در خراسان جنوبی وجود دارد گفت: مرزبانان ما نشان

 
دادند که علیرغم تهدیدات مرزي، دین، فرهنگ و امنیت کشور را تضمین و تامین کردند. 

وي اظهار داشت: برخی آمار و ارقام نشان می دهد که علیرغم نقاط مرزي در این استان که در مواردي از جمله ورود مواد مخدر
تهدیدآفرین هم است، در خراسان جنوبی سطح جرم و جنایت بسیار پایین است و دلیل آن هم فرهنگ بالاي مردم است، مردم شیعه

 
و سنی با فرهنگ غنی در برابر تهدیدات مصونیت دارند. 

آیت االله رئیسی تاکید کرد: باید عالمان، فرزانگان و دانشگاهیان استان فرهنگی خراسان جنوبی همواره بر فرهنگی بودن و دین مداري



 
مردم استان تاکید کنند. 

 
فعالیت هاي مولد مالیات کمتري بپردازند 

وي با اشاره به اظهارات مدیرعامل شرکت کویر تایر در این
نشست و تقدیر از این مجموعه گفت: قبول داریم که باید فشار
مالیاتی نسبت به این مراکز کاهش پیدا کند و باید به مراکز
تولیدي فرصت داد که تولید کنند و اگر مهلت و استمهال می

 
خواهند با درخواست آنان موافقت کرد. 

رییس جمهوري با تاکید بر اینکه باید مالیات را براي فعالیت هاي اقتصادي غیرمولد وضع کنیم اضافه کرد: فعالیت هاي مولد باید

 
مالیات کمتري بپردازند تا رونق بیشتري داشته باشند و این موضوع در دولت برنامه ریزي می شود. 

وي گفت: باید فعالیت هاي مولد حتما از فرصت ها و امکانات به خوبی بهره مند شوند و این موضوع در سیاست هاي دولت دنبال می

 
شود. 

رییس جمهوري با بیان اینکه افزایش صادرات امري بسیار ضروري است گفت: به وزیر صمت و وزاري مربوطه تاکید می کنم حتما ساز

 
و کاري تعریف کنند، به سطح سازمانی کار ندارم اما ساز و کار فعال براي حمایت از داخلی سازي و حمایت از صادرات داشته باشند. 

وي افزود: در این زمینه یک ممیزي فعال براي واحدهاي تولیدي که به صادرات بیشتر تشویق شوند، داشته باشند و این مهم باید

 
دنبال شود. 

 
برخی تولیدکنندگان از تهدید فرصت ساختند 

آیت االله رئیسی بیان کرد: شرایط تحریم در کشور نسبت به زندگی مردم مشکلاتی ایجاد کرد اما برخی از این تهدیدها فرصت ها

 
ساختند و یکی از بخش هاي صنعتی که از این قضیه فرصت ساخت، کارخانه کویر تایر بود که به پیش رفت. 

وي گفت: عین این کار را در کارخانجات تولیدي لوازم منزل داریم که در این مدت خیلی خوب پیش رفتند، جلوي برخی کارخانه
هاي محصولات کره اي را گرفتند و نگذاشتند محصولات آن به کشور ما وارد شود و دفاتر تولیدي و توزیعی را نسبت به ایران اسلامی
محدود کردند نتیجه این شد که کارخانجات لوازم خانگی به راه افتاد و الان نیاز کشور را برطرف می کند، اکنون که نیاز کشور برطرف

 
می شود برخی دم از این می زنند که دوباره این محصولات کره اي وارد کشور شود. 

رییس جمهوري تصریح کرد: ما اجازه نخواهیم داد واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار می دهد، صورت بگیرد
یعنی نوع واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار دهد، نمی گذارد کشور در مسیر تولید و اقتصاد مستقل و مقاومتی

 
قرار بگیرد. 



 
داخلی سازي باید رونق بگیرد 

وي گفت: این نباید اتفاق بیفتد و باید تولیدکنندگان لوازم داخلی و در یک کلمه داخلی سازي باید در کشور رونق پیدا کند، این

 
سیاست دولت است و همین سیاست را دنبال خواهیم کرد. 

رییس دولت سیزدهم با اشاره به مشکل نهاده هاي دامی که توسط یکی از تولیدکنندگان در این نشست مطرح شد، گفت: اینکه ارز
ترجیحی چه میزان به سفره مردم آمد، بحث قابل توجهی است اینها را بررسی و کارشناسی کردیم و میزان ارز ترجیحی براي اینکه
مردم در سفره خود دچار مشکل نشوند، اختصاص داده شد اما چون نظارت درستی نشد به جاي اینکه سهولتی در زندگی مردم ایجاد

 
کند به دست دلالان افتاد لذا دلالان سود بردند اما مردم سودي نبردند. 

وي گفت: به جاي اینکه گوشت، مرغ و بسیاري از کالاها با قیمت مناسب به دست مردم برسد اما این اتفاق نیفتاد و در دولت در

 
دست بررسی داریم که سه تا چهار جلسه ستاد اقتصادي به این موضوع اختصاص پیدا کرد و در دستور کار ما است. 

آیت االله رئیسی اضافه کرد: حتما آنچه مقام معظم رهبري دستور فرمودند پیوست عدالت نسبت به همه تصمیم گیري ها و تصمیم

 
سازي ها ما نیز موظف به اجرا هستیم. 

وي افزود: حتما باید اختصاص پیدا کردن ارز چه براي نهاده هاي دامی چه براي هر کالایی با نگاه عدالت محور دنبال شود که تاثیر
مستقیم بر سفره مردم داشته باشد لذا این وضعیت در حال بررسی است و امیدواریم هم ثباتی بر بازار حاکم شود و هم تصمیم سازي

 
ها براي مردم تبیین شود و یقین داریم مردم نیز مساعدت لازم را خواهند کرد. 

رییس جمهوري با بیان اینکه مساله هدفمندي یارانه ها مساله مهمی است که مورد توجه دولت قرار گرفته است گفت: کارشناسان از
همه بخش هاي مختلف، چه کسانی که مسوول کارهاي اجرایی هستند چه در بخش هاي دانشگاهی و پژوهشی، نظرات آنها گرفته

 
می شود تا بتوانیم کار جامعی در این باب صورت دهیم و حتما به نحو مقتضی مردم را در جریان قرار خواهیم داد. 

 
مسائل استان در کارگروه هاي علمی و اجرایی پیگیري شود 

وي در پایان خطاب به مردم خراسان جنوبی اظهار داشت: مسایلی که نسبت به استان بیان شد چه بخشی که تاکنون بررسی شده و
چه بخش هایی که مورد پیشنهاد است ولی کار کارشناسی نشده معتقدم در کارگروه هاي علمی و اجرایی که افراد صاحب نظر و
مجریان در میدان نقش داشته باشند، امور کارشناسی و ابعاد آن سنجیده شود و بدانند نظرات و نگاه هاي کارشناسی شما مد نظر قرار

 
خواهد گرفت. 

آیت االله رئیسی گفت: وقت نشد همه مسائل در این جلسه بیان شود اما موضوعاتی که مطرح شد مورد توجه قرار خواهد گرفت و
امیدواریم در نگاه ها و نظراتی که دارید موضوعات به دست بنده برسد و حتما پیگیري خواهد شد چراکه بدون شک نگاه ها و نظرات

 
شما در جهت اهداف دولت که مردمی سازي و شکل گرفتن ایران قوي است، کمک کننده خواهد بود. 

وي گفت: امیدوارم همه شما در جهت تولید قدرت براي کشور بکوشید و تولید قدرت فقط به معناي قدرت نظامی نیست اما این

 
قدرت، قدرت اقتصادي، قدرت علم و فناوري بسیار مهم و داشتن نیروهاي فرهیخته قدرت آفرین است. 



نماینده مردم استان خراسان جنوبی در مجلس خبرگان رهبري افزود: امیدوارم همه شما در تولید قدرت نقش آفرینی کنید و دولت

 
هم بتواند به وظایف خود عمل کند. 

وي بیان کرد: براي بنده باعث خوشحالی بود در جمع فرهیختگان، نخبگان، ایثارگران، علما، روحانیون، دانشجویان، نیروهاي مسلح و

 
سایر اقشار حضور داشتم و امیدوارم نشست هاي بعدي ما بتواند گزارشی باشد نسبت به آنچه مطرح کردیم. 

آیت االله رئیسی گفت: باید با فعل ماضی با مردم سخت گفت نه با فعل مضارع و مستقبل و از کارهایی که انجام شده است سخن
بگوییم نه کارهایی که می شود لذا ان شاء االله کارهایی خواهد شد اما گزارش آنچه شده است به استحضار مردم و فرهیختگان خواهد

 
رسید. 

وي افزود: خداوند متعال علماي این شهر از جمله مرحوم آیت االله تهامی، آیت االله آیتی و آیت االله ربانی، شهداي بزرگوار و علماي
فرهیخته و صاحب نامی که افتخار این شهر و دیار هستند و هرکسی به این استان خدمت کرده، ارواح مطهر شهیدان را با شهداي

 
کربلا محشور و عاقبت همه ما را بخیر کند. 

رییس جمهوري که ظهر امروز در ادامه سومین سفر استانی خود از شهرستان طبس به مرکز استان آمد، با حضور در گلزار شهداي

 
بیرجند به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. 

وي صبح امروز به همراه جمعی از اعضاي هیات دولت در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده از طریق شهرستان
طبس وارد استان خراسان جنوبی شد و ضمن دیدار با مردم طبس در حرم امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع)، از معدن زغالسنگ

 
پروده طبس هم بازدید کرد 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی ظهر جمعه بدو ورود به فرودگاه بین المللی شهید کاوه بیرجند مورد استقبال نماینده ولی فقیه در
خراسان جنوبی و امام جمعه بیرجند، استاندار خراسان جنوبی، نمایندگان خراسان جنوبی در مجلس شوراي اسلامی و جمعی از

 
مسوولان استان قرار گرفت. 

 
وي عصر امروز به صورت سرزده از محله کاظمیه شهر بیرجند بازدید کرد و با جمعی از اهالی این محله به گفت و گو پرداخت. 

حضور در نشست شوراي اداري استان از دیگر برنامه هاي این سفر یک روزه است.



نظر رئیس جمهور درباره بازگشت محصولات کره اي به کشور | اجازه نمی

دهیم واردات بی رویه تولید کشور را تحت الشعاع قرار دهد

منبع: همشهريشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/06/19

رئیس جمهور گفت: ما اجازه نخواهیم داد واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار می دهد، صورت بگیرد
یعنی نوع واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار دهد، نمی گذارد کشور در مسیر تولید و اقتصاد مستقل و

مقاومتی قرار بگیرد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، آیت االله سید
ابراهیم رئیسی شامگاه جمعه در دیدار نمایندگان اقشار
مردم، ایثارگران، نخبگان و علماي استان خراسان جنوبی
که در محل فرهنگسراي شهر بیرجند برگزار شد، اظهار
کرد: نکته اي که نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی در
این نشست اشاره کردند که وضع موجود براي مردم تبیین
شود و عدد و رقم وضع اقتصادي و شاخص هایی که امروز
کشور تحویل دولت جدید شده، سخن درست و حقی است.

وي گفت: باید وضع موجود را براي مردم ترسیم کنیم لذا
از فرهیختگان، صاحبنظران به ویژه اقتصاددانان که خودشان شرایط را درك می کنند و وضع اقتصادي را می بینند درخواست می
کنم که حتماً این شرایط را در سخنان خود و تریبون ها براي مردم تبیین کنند؛ وضعیتی نیست که بنده به عنوان مسؤول دولت

 
بگویم و امروز همه صاحبنظران و کارشناسان واقف هستند شرایطی که دولت تحویل می شود، چه شرایطی است. 

رییس دولت سیزدهم افزود: چون بناي من در این دوره کار و فعالیت و تلاش است، با همه همکارانم ظرفیت خود را بسیج کردیم که

 
شرایط را به نفع مردم و کسب و کار و سفره مردم تغییر دهیم؛ لذا بسیج شدیم که بتوانیم شرایط جدید را در کشور رقم بزنیم. 

وي گفت: به رغم همه مشکلات پیش رو آینده را بسیار روشن و امیدوارکننده می بینم و به عنوان کسی که اطلاع دارم از شرایط می
گویم با کمک مردم، نخبگان و با مشارکت همگان به لطف خدا شرایط را در حال تغییر می بینیم و حتما نصرت الهی همراه خواهد

 
بود. 

آیت االله رئیسی بیان کرد: هم تاییدات ما نصرت الهی است و هم دل هاي مومنان و مومنات متوجه است به حق گرایی و عدالت
خواهی و این توجه به اجراي عدالت، جمعیت عظیم و نگاه هاي بسیار و سرمایه اجتماعی قابل توجه را به عنوان پشتوانه دولت
احساس می کنیم و به امید خدا با این سرمایه اجتماعی از دعاي خانواده شهدا، ایثارگران و جانبازان و کسانی که در هر کوي و برزن
براي رفع مشکلات و ایجاد گشایش در زندگی مردم دست به دعا بلند کردند یقین داریم در این عصر جمعه و وقت مبارك به اجابت

 
خواهد رسید. 

اقدام و عمل، امیدآفرین است وي افزود: اجابت دعاها باید همراه باشد با اقدام و عمل که امیدآفرین است لذا اگر سازمان هاي اداري



کشور بخواهند در این دوره یک حرکت و تلاش مضاعف داشته باشند این تلاش اعتمادآفرین است و این تلاش مردم را به کارآمدي
نظام اداري امیدوار می کند لذا امیدواري مردم، مشارکت آنها را به دنبال دارد و مشارکت مردم شکل گرفتن یک سرمایه اجتماعی

 
عظیم و نشاط اجتماعی را به دنبال دارد. 

رییس جمهوري گفت: پس باید اعتمادآفرینی کرد و کسی نگوید بخشدار و کارمند معمولی هستم؛ هرکسی به نام نظام اسلامی در هر
کجا خدمت می کند باید تلاش او باعث اعتمادآفرینی در مردم شود و کاري کند که مردم اعتمادشان روز به روز به کارآمدي نظام

 
اداري و بخش هاي مختلف افزون شود. 

وي ادامه داد: یکی از نکات مهم گفته شده در این نشست رعایت حقوق شهروندي است که مردم حقوقی دارند و تکالیفی هم دولت

 
دارد پس حق و تکلیف با هم است. 

آیت االله رئیسی گفت: رعایت حقوق مردم و حقوق زنان، زنان سرپرست خانواده، حقوق زنان نقش آفرین در کشور، مردان فرهیخته اي
که می توانند در جامعه ایفاي نقش کنند اینها زمینه سازي آن به عهده دولت است و کار مهمی است که باید همه مسئولان و

 
دولتمردان دنبال کنند. 

وي همچنین با ابراز خوشحالی از حضور در خراسان جنوبی و جمع نخبگان و فرهیختگان این استان گفت: تمایل داشتم در اجتماع
باشکوهی از حضور مردم در شهرهاي مختلف استان خراسان جنوبی و در جمع با صفاي عزیزان حضور پیدا می کردم و از نزدیک

 
عرض سلام و احترام خدمت تک تک مردم به خصوص جوانان عزیز داشتم اما شرایط کرونایی اجازه چنین اجتماعی را نمی دهد. 

رییس جمهوري افزود: از همه مردم عزیز در این استان به خاطر حضور با معناي خودشان در همه عرصه ها صمیمانه تقدیر و تشکر

 
می کنم. 

وي یادآور شد: در عرصه اجتماعی، اقتصادي، سیاسی به ویژه آنجایی که میدان عمل به وظیفه الهی و سیاسی است حضور مردم
خراسان جنوبی مثال زدنی است و خیلی خوش می درخشند، در همه ادوار که نمونه حضور در صحنه، وظیفه شناسی، بصیرت

 
شناسی، نگاه به آینده کشور و روزنه هاي امید که این حضور براي مردم کشور امیدآفرین شده است. 

آیت االله رییسی گفت: به سهم خود به عنوان یک خدمتگزار از همه فرهیختگان، علما، دانشگاهیان، کسبه، بازاریان و اصناف، کشاورزان
و کارگران، صنعتگران، زنان فرهیخته و بانوان تاریخ ساز و آینده ساز، ائمه جمعه و جماعت نیروهاي مسلح، نماینده ولی فقیه، سپاه،

 
نیروي انتظامی و فرماندهان عالی ارتش سپاسگزارم. 

آب مشکل اساسی خراسان جنوبی؛لزوم جذب سرمایه گذاران رییس جمهوري گفت: در خراسان جنوبی علیرغم کمبود نزولات آسمانی

 
و خشکسالی ها، ظرفیت هاي زیادي دارد که اگر از این ظرفیت ها استفاده شود، این استان آباد می شود. 

وي افزود: مقام معظم رهبري در سفر به خراسان جنوبی که قبلا استان نبود، فرمودند اقتصاد منطقه مبتنی بر معدن است، سنگ هاي

 
بسیار قیمتی در خراسان جنوبی وجود دارد که می تواند براي استان حرف اول را بزند و باید روي این معادن کار شود. 

آیت االله رئیسی با اشاره به محصولات استراتژیک کشاورزي خراسان جنوبی گفت: باید در این خصوص پژوهشکده ها فعال شود و ما

 
هم از این موضوع براي استفاده بهتر از این محصولات خوب و ارزشمندي که در خراسان جنوبی وجود دارد، حمایت خواهیم کرد. 



وي با تاکید بر اینکه جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی به این استان از جمله کارهایی است که باید در عمل دنبال شود اضافه
کرد: این به عنوان برنامه کفایت نمی کند و باید دنبال کرد که کارآفرینان و سرمایه گذاران به استان جذب شوند و این استان سرمایه

 
گذاران خوبی می تواند داشته باشد و باید حمایت شوند تا سرمایه گذاري کنند. 

رییس جمهوري با اشاره به ظرفیت معدنی خراسان جنوبی به خصوص معادن زغالسنگ طبس گفت: اگر زیرساخت هاي این معادن
تکمیل شود، چند برابر نیروي اشتغال امروز می توانیم در این معادن شغل ایجاد کنیم و از طرفی نیاز کشور به واردات در این زمینه

 
برطرف شود. 

وي افزود: چرا زمانی که چنین ظرفیت هاي غنی در کشور داریم، واردات انجام دهیم و این واردات بی رویه مراکز تولیدي داخل کشور

 
را دچار مشکل می کند. 

آیت االله رئیسی تامین آب را جمله مسائل اساسی خراسان جنوبی ذکر کرد و گفت: این موضوع باید از طریق انتقال از دریاي عمان به

 
عنوان یک کار ضروري دنبال شود و وزیر نیرو موضوع انتقال آب از دریاي عمان به خراسان جنوبی را دنبال می کنند. 

وي افزود: در این زمینه تا میزانی کار شده و کارهاي بسیار دیگري هم دارد که برنامه ریزي شده تا افق 1404 این طرح اجرایی شود

 
اما باید زمان اجرا محدود تا زودتر به نتیجه برسد. 

رییس جمهوري عنوان کرد: مساله استفاده از آب چاه هاي ژرف که تاکنون در سیستان و بلوچستان نتیجه داده و در این خصوص سه

 
حلقه چاه حفر شده، در خراسان جنوبی هم می توان از آن به عنوان یکی از منابع آبی استفاده کرد. 

ستاد احیاي قنوات در خرسان جنوبی راه اندازي شود آیت االله رئیسی گفت: مسئله دیگر در خراسان جنوبی ستاد احیاي قنوات در این

 
استان است و باید این ستاد فعال شود و مسوولان دولتی هم از این ستاد حمایت مالی کنند. 

وي افزود: زمانی که تولیت آستان مقدس رضوي را برعهده داشتم اقدامی در مورد احیاي قنوات خراسان رضوي، خراسان جنوبی و

 
خراسان شمالی انجام دادیم که نتیجه بخش اما کار ما کار محدودي بود. 

رییس جمهوري گفت: این کار باید به صورت کشوري انجام شود و خراسان جنوبی می تواند یک مرکزیتی پیدا کند، فعال شدن ستاد

 
احیاي قنات براي این استان بسیار برکت دارد و خود مردم هم در این زمینه پاي کار هستند. 

وي با اشاره به اینکه نیروهاي ارزشمند از جمله عشایر، مرزنشینان و مرزبانان در خراسان جنوبی وجود دارد گفت: مرزبانان ما نشان

 
دادند که علیرغم تهدیدات مرزي، دین، فرهنگ و امنیت کشور را تضمین و تامین کردند. 

وي اظهار داشت: برخی آمار و ارقام نشان می دهد که علیرغم نقاط مرزي در این استان که در مواردي از جمله ورود مواد مخدر
تهدیدآفرین هم است، در خراسان جنوبی سطح جرم و جنایت بسیار پایین است و دلیل آن هم فرهنگ بالاي مردم است، مردم شیعه

 
و سنی با فرهنگ غنی در برابر تهدیدات مصونیت دارند. 

آیت االله رئیسی تاکید کرد: باید عالمان، فرزانگان و دانشگاهیان استان فرهنگی خراسان جنوبی همواره بر فرهنگی بودن و دین مداري



 
مردم استان تاکید کنند. 

فعالیت هاي مولد مالیات کمتري بپردازند وي با اشاره به اظهارات مدیرعامل شرکت کویر تایر در این نشست و تقدیر از این مجموعه
گفت: قبول داریم که باید فشار مالیاتی نسبت به این مراکز کاهش پیدا کند و باید به مراکز تولیدي فرصت داد که تولید کنند و اگر

 
مهلت و استمهال می خواهند با درخواست آنان موافقت کرد. 

رییس جمهوري با تاکید بر اینکه باید مالیات را براي فعالیت هاي اقتصادي غیرمولد وضع کنیم اضافه کرد: فعالیت هاي مولد باید

 
مالیات کمتري بپردازند تا رونق بیشتري داشته باشند و این موضوع در دولت برنامه ریزي می شود. 

وي گفت: باید فعالیت هاي مولد حتما از فرصت ها و امکانات به خوبی بهره مند شوند و این موضوع در سیاست هاي دولت دنبال می

 
شود. 

رییس جمهوري با بیان اینکه افزایش صادرات امري بسیار ضروري است گفت: به وزیر صمت و وزاري مربوطه تاکید می کنم حتما ساز

 
و کاري تعریف کنند، به سطح سازمانی کار ندارم اما ساز و کار فعال براي حمایت از داخلی سازي و حمایت از صادرات داشته باشند. 

وي افزود: در این زمینه یک ممیزي فعال براي واحدهاي تولیدي که به صادرات بیشتر تشویق شوند، داشته باشند و این مهم باید

 
دنبال شود. 

برخی تولیدکنندگان از تهدید فرصت ساختند آیت االله رئیسی بیان کرد: شرایط تحریم در کشور نسبت به زندگی مردم مشکلاتی
ایجاد کرد اما برخی از این تهدیدها فرصت ها ساختند و یکی از بخش هاي صنعتی که از این قضیه فرصت ساخت، کارخانه کویر تایر

 
بود که به پیش رفت. 

وي گفت: عین این کار را در کارخانجات تولیدي لوازم منزل داریم که در این مدت خیلی خوب پیش رفتند، جلوي برخی کارخانه
هاي محصولات کره اي را گرفتند و نگذاشتند محصولات آن به کشور ما وارد شود و دفاتر تولیدي و توزیعی را نسبت به ایران اسلامی
محدود کردند نتیجه این شد که کارخانجات لوازم خانگی به راه افتاد و الان نیاز کشور را برطرف می کند، اکنون که نیاز کشور برطرف

 
می شود برخی دم از این می زنند که دوباره این محصولات کره اي وارد کشور شود. 

داخلی سازي باید رونق بگیرد وي گفت: این نباید اتفاق بیفتد و باید تولیدکنندگان لوازم داخلی و در یک کلمه داخلی سازي باید در

 
کشور رونق پیدا کند، این سیاست دولت است و همین سیاست را دنبال خواهیم کرد. 

رییس دولت سیزدهم با اشاره به مشکل نهاده هاي دامی که توسط یکی از تولیدکنندگان در این نشست مطرح شد، گفت: اینکه ارز
ترجیحی چه میزان به سفره مردم آمد، بحث قابل توجهی است اینها را بررسی و کارشناسی کردیم و میزان ارز ترجیحی براي اینکه
مردم در سفره خود دچار مشکل نشوند، اختصاص داده شد اما چون نظارت درستی نشد به جاي اینکه سهولتی در زندگی مردم ایجاد

 
کند به دست دلالان افتاد لذا دلالان سود بردند اما مردم سودي نبردند. 

وي گفت: به جاي اینکه گوشت، مرغ و بسیاري از کالاها با قیمت مناسب به دست مردم برسد اما این اتفاق نیفتاد و در دولت در

 
دست بررسی داریم که سه تا چهار جلسه ستاد اقتصادي به این موضوع اختصاص پیدا کرد و در دستور کار ما است. 



آیت االله رئیسی اضافه کرد: حتما آنچه مقام معظم رهبري دستور فرمودند پیوست عدالت نسبت به همه تصمیم گیري ها و تصمیم

 
سازي ها ما نیز موظف به اجرا هستیم. 

وي افزود: حتما باید اختصاص پیدا کردن ارز چه براي نهاده هاي دامی چه براي هر کالایی با نگاه عدالت محور دنبال شود که تاثیر
مستقیم بر سفره مردم داشته باشد لذا این وضعیت در حال بررسی است و امیدواریم هم ثباتی بر بازار حاکم شود و هم تصمیم سازي

 
ها براي مردم تبیین شود و یقین داریم مردم نیز مساعدت لازم را خواهند کرد. 

رییس جمهوري با بیان اینکه مساله هدفمندي یارانه ها مساله مهمی است که مورد توجه دولت قرار گرفته است گفت: کارشناسان از
همه بخش هاي مختلف، چه کسانی که مسوول کارهاي اجرایی هستند چه در بخش هاي دانشگاهی و پژوهشی، نظرات آنها گرفته

 
می شود تا بتوانیم کار جامعی در این باب صورت دهیم و حتما به نحو مقتضی مردم را در جریان قرار خواهیم داد. 

مسائل استان در کارگروه هاي علمی و اجرایی پیگیري شود وي در پایان خطاب به مردم خراسان جنوبی اظهار داشت: مسایلی که
نسبت به استان بیان شد چه بخشی که تاکنون بررسی شده و چه بخش هایی که مورد پیشنهاد است ولی کار کارشناسی نشده
معتقدم در کارگروه هاي علمی و اجرایی که افراد صاحب نظر و مجریان در میدان نقش داشته باشند، امور کارشناسی و ابعاد آن

 
سنجیده شود و بدانند نظرات و نگاه هاي کارشناسی شما مد نظر قرار خواهد گرفت. 

آیت االله رئیسی گفت: وقت نشد همه مسائل در این جلسه بیان شود اما موضوعاتی که مطرح شد مورد توجه قرار خواهد گرفت و
امیدواریم در نگاه ها و نظراتی که دارید موضوعات به دست بنده برسد و حتما پیگیري خواهد شد چراکه بدون شک نگاه ها و نظرات

 
شما در جهت اهداف دولت که مردمی سازي و شکل گرفتن ایران قوي است، کمک کننده خواهد بود. 

وي گفت: امیدوارم همه شما در جهت تولید قدرت براي کشور بکوشید و تولید قدرت فقط به معناي قدرت نظامی نیست اما این
قدرت، قدرت اقتصادي، قدرت علم و فناوري بسیار مهم و داشتن نیروهاي فرهیخته قدرت آفرین است.



برگزاري کلاسهاي آموزشی ترویجی مهارتی پرورش زنبورعسل براي 430 نفر

-روز در عجب شیر

منبع: ایاناشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/06/19

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان عجب شیر از برگزاري هشت دوره کلاسهاي آموزشی ترویجی مهارتی دو روزه پرورش زنبورعسل

 
براي 430 نفر روز با مشارکت فرماندهی پادگان مرکز آموزشی 03 در این شهرستان خبر داد. 

احمد اسلامی مدیر جهاد کشاورزي شهرستان عجب شیر در
حاشیه کلاسهاي آموزشی در گفتگو با خبرنگار ایانا در آذربایجان
شرقی ضمن اعلام این خبر گفت: با توجه به نیازسنجی و
درخواست فرماندهی پادگان مرکز آموزشی 03 عجب شیر در
خصوص علاقه مندي سربازان وظیفه و با هدف ایجاد انگیزه براي
اشتغال آتی فراگیران، در همین راستا و با هدف کسب و ارتقاي
مهارت سربازان آموزشی، اداره آموزش و ترویج مدیریت
جهادکشاورزي شهرستان عجب شیر با همکاري واحد امور دام
شهرستان در تیر ماه سالجاري کلاسهاي آموزشی ترویجی
مشارکتی پرورش زنبورعسل را براي بیش از 220 نفر از فراگیران

 
با مربیگري مهندس عباس زاده در محل پادگان مرکز آموزشی 03 عجب شیر برگزار نمود. 

وي در پایان گفت: با عنایت به اهمیت و لزوم آموزش علاقه مندان به یادگیري یافته هاي نوین کشاورزي و با هدف ایجاد اشتغال در
عرصه تولید محصولات کشاورزي و ایجاد امنیت غذایی ، این مدیریت اعلام می دارد آموزش و ترویج اصول نوین کشاورزي در کلیه

زمینه ها ، براي تمامی علاقه مندان یادگیري، محدودیتی ندارد.



افتتاح کارخانه تولید خوراك آبزیان در شهرستان جلفا

منبع: ایاناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/06/19

مدیر جهاد کشاورزي شهرستان جلفا از افتتاح کارخانه تولید خوراك آبزیان در این شهرستان توسط استاندار آذربایجان شرقی و

 
رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان و مدیران استانی از طریق ویدئو کنفرانس خبر داد. 

رضا عباسی مدیر جهاد کشاورزي شهرستان جلفا در حاشیه
مراسم افتتاح کارخانه تولید خوراك آبزیان که با توجه به
مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا و ضرورت رعایت شیوه نامه
هاي بهداشتی، از طریق ویدئوکنفرانس برگزار شد در گفتگو با
خبرنگار ایانا در آذربایجان شرقی بیان اینکه این پروژه با اعتبار
11 میلیارد ریال شامل 7 میلیاردریال سرمایه ثابت و 4 میلیارد
ریال سرمایه در گردش بهره برداري گردید گفت: این پروژه در
سال 1399 آغاز شد و با ظرفیت تولید 4800 تن و در زمینی به
مساحت 3320 مترمربع در شهر سیه رود شهرستان جلفا به

 
مرحله بهره برداري رسید. 

وي با اشاره به اینکه میزان اشتغال زایی مستقیم این کارخانه 16
نفر می باشد افزود: در این کارخانه مواد اولیه به صورت خام تهیه

و پس از فرآوري و پخت در دماي 80 درجه سانتی گراد با استفاده از پیشرفته ترین تجهیزات و ماشین آلات کاملا بهداشتی به صورت

 
پرس پلت بسته بندي و عرضه می شوند. 

قاسم جعفروند، مدیر امور شیلات و آبزیان سازمان جهاد کشاورزي استان نیز که به صورت ویدئو کنفرانس در این مراسم حضور داشت
با بیان اینکه شهر سیه رود داراي منابع آبی فراوان می باشد و شهرستان جلفا با حجم تولید ماهیان سردابی به میزان 297 تن از

شهرستانهاي پیشرو در حوزه شیلات و آبزیان در سطح استان محسوب می شود بهره برداري از این کارخانه را ضروري دانست.



نحوه محاسبه مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی

منبع: پول نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/06/19

در این گزارش به یکی از پر تکرارترین سوالات بیمه شدگان تامین اجتماعی پاسخ داده ایم.

 
در این گزارش به یکی از پر تکرارترین سوالات بیمه شدگان تامین اجتماعی پاسخ داده ایم. 

 
براي درخواست مستمري بازنشستگی، چه شرایطی لازم است؟ 

تبصره 4 ماده 76 قانون: دارا بودن 42 سال سن و 20 سال سابقه اشتغال و

 
پرداخت حق بیمه براي زنان کارگر مشمول قانون کار. 

 
تبصره 3: داشتن 35 سال سابقه مفید بدون شرط سنی براي مردان و زنان 

تبصره 2 ماده 76 قانون: داشتن 20 سال سابقه متوالی یا 25 سال سابقه

 
متناوب در کار هاي سخت و زیان آور بدون شرط سنی 

 
داشتن شرایط مقرر در ماده 76 قانون وتبصره هاي آن 

 
ماده 76: داشتن 20 سال سابقه تمام براي مردان و زنان به ترتیب 60 سال و 55 سال. 

 
تبصره 1 ماده 76: داشتن 50 سال سن و 30 سال سابقه براي مردان و زنان 30 سال سابقه و 45 سال سن. 

 
آیا کارفرما می تواند براي کارکنان خود درخواست بازنشستگی کند؟ 

طبق ماده 78 قانون: کارفرما می تواند بازنشستگی بیمه شدگانی را حداقل 5 سال پس از رسیدن به سن بازنشستگی مقرر در این

 
قانون به کار خود ادامه داده اند از سازمان تقاضا کند. 

 
میزان مستمري بازنشستگی چگونه محاسبه می شود؟ 

(ماده 77 قانون) عبارت است از یک سی ام متوسط مزد یا حقوق بیمه شده ضربدر سنوات پرداخت حق بیمه، مشروط به آنکه از سی

 
وپنج سی ام متوسط مزد یا حقوق تجاوز نکند. 

تبصره: متوسط مزد یا حقوق براي محاسبه مستمري بازنشستگی عبارت است از مجموع مزد یا حقوق بیمه-شده که براساس آن حق



 
بیمه پرداخت گردیده ظرف آخرین دو سال پرداخت حق بیمه تقسیم بر بیست وچهار. 

 
چه مدارکی براي ارائه درخواست بازنشستگی لازم است؟ 

 
مشخصات هویتی از جمله اصل شناسنامه و کارت ملی به همراه تصاویر مربوطه و اصل دفترچه بیمه. 

 
شرایط برخورداري از مستمري با حداقل 10 سال سابقه شامل چه مواردي است؟ 

الف) آن دسته از بیمه¬شدگانی متقاضی که داراي حداقل 60 سال تمام سن براي مردان و 55 سال تمام سن براي زنان بوده و داراي

 
10 سال تمام سابقه پرداخت حق بیمه باشند. 

ب) بیمه شدگانی که داراي حداقل 60 سال سابقه پرداخت حق بیمه بوده و در اجراي مقررات جاري، طبق آراء کمیسیون هاي
پزشکی موضوع ماده 91 قانون تأمین اجتماعی ازکارافتاده کلی شناخته شده، لیکن حائز شرایط دریافت مستمري نگردیده و سن

 
متقاضیان مرد کمتر از 60 سال و زن کمتر از 55 سال باشد. 

 
میزان مستمري بازنشستگی با شرایط حداقل 10 سال سابقه چگونه محاسبه می شود؟ 

 
حداقل دستمزد سال تقاضا × سنوات پرداخت حق بیمه 30 

 
= حداقل مستمري قابل پرداخت 

 
شرایط برخورداري از مزایاي بازنشستگی جانبازان و آزادگان شامل چه مواردي است؟ 

 
شرایط عمومی بازنشستگی قانون جانبازان و آزادگان 

 
1- دارا بودن حداقل 20 سال سابقه خدمت قابل قبول از لحاظ بازنشستگی یا بیمه¬پردازي 

 
2- داراي بودن حداقل شرط سنی (مردان حداقل 50 سال و زنان حداقل 45 سال سن) 

 
3- ارائه درخواست کتبی متقاضی جهت بهره مندي از مزایاي بازنشستگی 

1-3- ارائه درخواست کتبی توسط شخص جانباز یا آزاده شاغل در کارگاه هاي غیردولتی و مشمولین قانون فهرست نهاد ها و

 
مؤسسات عمومی غیردولتی مصوب 1373 و اصلاحات بعدي آن به شعب سازمان 

 
2-3- اعلام درخواست بازنشستگی جانبازان یا آزادگان متقاضی شاغل در دستگاه هاي دولتی و یا وابسته به دولت به شعب سازمان 

 
4- ارائه مدارك موردنیاز به سازمان تأمین اجتماعی از جمله: 



 
1-4- کارت و با تأیید درصد جانبازي و یا آزادگی افراد شاغل در کارگاه هاي فوق در بند (3-1) 

2-4- موافقت نامه شوراي امور اداري استخدامی کشور با بازنشستگی متقاضیان شاغل در دستگاه هاي دولتی و یا وابسته به دولت و

 
نیز همچنین سنوات ارفاقی آنان. 

منبع: مشرق



رئیسی: رفع مشکلات کشور نیازمند اقدام و عمل است

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/06/19

رئیسی: رفع مشکلات کشور نیازمند اقدام و عمل است رئیس جمهور
با بیان اینکه به برکت انقلاب اسلامی کارهاي بسیاري در طبس و
استان خراسان جنوبی انجام شده و چهره امروز این منطقه و استان با
قبل از انقلاب کاملا متفاوت است، گفت: این منطقه از ظرفیت هاي
بسیار ارزشمندي از جمله معادن برخوردار است که متاسفانه بخش
زیادي از آن معطل مانده و باید با تلاش و اقدامات فوري احیا و فعال

 
شود. 

نوآوران آنلاین- حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی طی سخنانی در اجتماع مردم طبس در محل امامزاده حسین ابن موسی الکاظم(ع)
این شهرستان، با بیان اینکه استان خراسان جنوبی و طبس از سرمایه جوانان توانمند، فعال و اندیشمند برخوردار است، اظهار داشت:
توسعه و سازندگی کشور در بخش هاي مختلف با پیگیري دولت و همت مردم و دستان توانمند جوانان کشور انجام می شود و امروز

 
دولت آمادگی دارد که در خدمت فرهیختگان و صاحبنظران باشد و از مشارکت و نظرات کارشناسی آنان استفاده کند. 

رئیس جمهور با بیان اینکه مردم این خطه در موضوع کرونا بسیار خوب عمل کردند، گفت: در توجه و کمک مومنانه به محرومین و

 
کسانی که مشکل مالی داشتند، مردم این منطقه از زن و مرد، پیر و جوان کارهاي خداپسندانه اي انجام دادند. 

رئیسی با اشاره به اینکه با همه تلاش هاي انجام شده در جهت رفع مشکلات شهر و روستا باز هم شاهد کمبودهایی هستیم، گفت:
امام جمعه محترم و نماینده محترم شما در مجلس شوراي اسلامی نکاتی را نسبت به برخی از ظرفیت هاي این منطقه بیان کردند که

 
حتما در تصمیم گیري ها مورد توجه قرار خواهد گرفت. 

رئیس جمهور با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان طبس گفت: 4 فصل بودن محصولات کشاورزي شهرستان از ویژگی هاي این منطقه

 
است و همه محصولات هم متنوع و استراتژیک هستند. 

رئیسی خاطرنشان کرد: فعال شدن اقتصاد گردشگري در این شهرستان می تواند هم اشتغال ایجاد کند و هم وضع موجود را رونق
دهد و اینکه مضجع نورانی حضرت حسین ابن موسی الکاظم (ع) میلیونها زائر دارد می تواند اقتصاد گردشگري را در منطقه فعال کند.

رئیس جمهور با اشاره به اینکه وزیر راه و شهرسازي براي اصلاح راههاي استان بررسی هاي خوبی انجام داده و اجراي آنها در دستور
کارشان هست، گفت: همه این موارد دنبال خواهد شد البته همه این کارها چه وضعیت راه، چه وضعیت معادن و وضعیت کشاورزي
منطقه نیازمند دست تواناي شما مردم است. جوان هاي بسیار خوب، فرهیختگان صاحب نظر، حضرات علما، طلاب و افاضل خوب و
مردمان پرتلاش و پرامیدي در این منطقه داریم که با امید تلاش می کنند و این سرمایه خوبی براي کشور و پشتوانه خوبی براي



 
دولت است. 

رئیسی خاطرنشان کرد: امیدواریم ان شاءاالله در این سفر و سفرهاي از این دست که بدون تشریفات معمول انجام می شود، بتوانیم
اصلِ کار را دنبال کنیم. حضور خارج از تشریفات ما در استانها براي این است که از نزدیک با مسائل استان ها آشنا شویم و اولویت ها

 
را مشخص کنیم و براي رفع مشکلات با اولویت دست به اقدام بزنیم. 

رئیس جمهور گفت: بناي ما این است که با فعل ماضی با مردم سخن بگوییم یعنی بگوییم این اقدامات انجام شد، ""می شود"" زیاد

 
گفته شده ما نمی خواهیم خیلی به می شودها اتکا کنیم ولی چیزي که برنامه دولت است را دنبال می کنیم. 

رئیسی افزود: احساس ما این است که ان شاءاالله مشکلات یکی پس از دیگري حل خواهد شد و این به شناخت مشکل و مساله
شناسی و شناخت راهکارهاي برون رفت از مشکلات و حل مساله و تعیین اولویت ها و عزم و اراده جدي براي یک کار میدانی نیاز

دارد که مجموع این اقدامات هم به اعتماد عمومی تبدیل می شود.



صنایع دستی تولید کنید، حمایت شوید

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/06/19

 سیدحسین میرکریمی، مسؤول بسیج سازندگی شهرستان
شاهرود در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در شاهرود، با اشاره به بازدید مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان،
سرپرست بانک رسالت استان و مسؤول خوشه فرش و دست بافته هاي استان سمنان از کارگاه هاي اشتغال زایی بسیج در بخش
بسطام شهرستان شاهرود اظهار کرد: در این سرکشی از کارگاه هاي، تانه بافی، جاجیم بافی، نمدمالی و صنایع دستی روستاهاي

 
الیکایی و ابرسج و شهرهاي مجن و کلاته خیج بازدید شد. 

 
 

او هدف از این بازارها را بررسی وضع و رفع مشکلات کارگاه ها و کمک به رفع مشکلات در راستاي تهیه نخ، نقدینگی، بازار فروش و ...

 
عنوان کرد و گفت: این کارگاه ها با حمایت صندوق هاي قرض الحسنه اشتغال زایی بسیج سازندگی راه اندازي شده است. 

مسؤول بسیج سازندگی شهرستان شاهرود با تأکید بر اینکه یکی از اهداف بسیج سازندگی کمک به اشتغال زایی در روستاها و مناطق
کمتر توسعه یافته است، افزود: در این راستا، در شهرستان شاهرود بیش از 110 صندوق قرض الحسنه اشتغال زایی بسیج راه اندازي

 
شده است. 



 
 

میرکریمی بیان کرد: ایجاد کارگاه هاي تولیدي زودبازده، اشتغال زایی پایدار در مناطق محروم و حمایت از تولیدات خانگی و صنایع

 
دستی از نتایج تشکیل این صندوق هاست. 

 
 

انتهاي پیام/74001/م/



افزایش 2 برابري صادرات غیرنفتی تا سال 1404

منبع: ایمناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/06/19

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تا سال 1404 باید صادرات غیر نفتی ایران را دو برابر کنیم، حوزه صادرات یکی از مهم
ترین اهداف وزارت صمت است و کشورهاي افغانستان، پاکستان و دیگر کشورها در اولویت بوده و این پروژه مورد تأکید ما

است.

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت: افزایش 2 برابري صادرات غیرنفتی تا سال 1404 

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: تا سال 1404 باید صادرات
غیر نفتی ایران را دو برابر کنیم، حوزه صادرات یکی از مهم ترین
اهداف وزارت صمت است و کشورهاي افغانستان، پاکستان و

 
دیگر کشورها در اولویت بوده و این پروژه مورد تأکید ما است. 

به گزارش ایمنا، سیدرضا فاطمی امین عصر امروز در جریان
بازدید از کارخانه کویر تایر بیرجند، اظهار کرد: مباحث اقتصادي

 
و اشتغال در اولویت کار دولت سیزدهم است. 

وي با اشاره به پتانسیل هاي مرزي کشور، تصریح کرد: تا سال
1404 باید صادرات غیر نفتی ایران را دو برابر کنیم، حوزه صادرات یکی از مهم ترین اهداف وزارت صمت است و کشورهاي

 
افغانستان، پاکستان و دیگر کشورها در اولویت بوده و این پروژه مورد تأکید ما است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه صادرات ایران نباید تنها تایر باشد بلکه باید صادرات فناوري و ماشین آلات باشد، عنوان

 
کرد: در این راستا وزارت صمت توسعه شرکت کویر تایر را حمایت می کند. 

فاطمی امین با اشاره به اینکه لاستیک سنگین کشور بیشتر وارداتی است، اضافه کرد: این شرکت اگر براي صادرات و احداث خط

 
تولید در کشورهاي دیگر برنامه اي داشته باشند ما قطعاً آن ها را حمایت می کنیم. 

وي عنوان کرد: براي تمام شهرستان هاي کشور تا پایان امسال یک برنامه تخصصی براي بخش صنعت، معدن و تجارت همان
شهرستان ها به ویژه شهرهاي خراسان جنوبی تهیه خواهیم کرد که فرصت ها، مشکلات و رویدادهایی که باید محقق شود کاملاً

 
مشخص خواهد شد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: افق اجرایی این برنامه سه ساله است، تمرکز وزارت صمت این است که شهرستان ها چه

 
زیرساخت ها و یا کمبودهایی دارند و یا چه مشوق هایی باید براي ورود سرمایه گذاران داشته باشیم. 

فاطمی امین همچنین به معادن طبس اشاره کرد و گفت: در معادن زغال سنگ طبس ذخایر بسیار خوبی وجود دارد که بخش عمده



اي از نیاز کشور را می تواند تأمین کند و طرح هاي توسعه اي در آنجا پیش بینی شده که باید تسریع کنیم و می تواند اشتغال را در

 
کشور به ویژه این منطقه ارتقا دهد و هم بخشی از نیاز زغال سنگ را پوشش دهد. 

منبع: فارس



445میلیارد تومان وام اشتغال مددجویان آذربایجان غربی تخصیص یافت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/06/19

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) آذربایجان غربی گفت: امسال براي اشتغال مددجویان تحت پوشش این نهاد بیش از
 445میلیارد تومان وام در سطح استان تخصیص یافته است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ارومیه، عزیز سهندي در دیدار فرماندار شوط اظهار
داشت: تاکنون وام خود اشتغالی به یک هزار و150 فرصت
شغلی به مبلغ 45 میلیارد تومان پرداخت شده و تا پایان
سال بیش از400 میلیارد تومان اعتبار دیگر در راستاي
ایجاد فرصت هاي شغلی در سطح استان اختصاص یافته

 
است. 

وي افزود: همچنین امسال براي186 هزار نفر در استان به صورت مستمري ماهانه به مددجویان کمیته امداد استان پرداخت شده، که

 
در ایام کرونا بیش از32 هزار نفر به پرداختی مستمري ماهانه اضافه شد. 

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی (ره) آذربایجان غربی اضافه کرد: در پنج ماه سال جاري بیش از170 میلیارد تومان مشارکت

 
مردمی در قالب اکرام ایتام، زکات، صدقه و کمک خیرین و مراکزنیکوکاري کاري به صورت نقدي و غیرنقدي جذب شده است. 

فرماندار شوط دراین دیدار ضمن تقدیر از اقدامات خدا پسندانه و ارزنده مجموعه کمیته امداد امام خمینی (ره) و حوزه وسیع افراد
تحت پوشش و خدمات در استان اظهار داشت: به دلیل شرایط اقتصادي موجود نیاز است، که خیّرین و موسسات خیّریه در کنار

 
کمیته امداد نقش آفرینی کنند. 

حسن عبدالهی در ادامه به نقش مهم کمیته امداد در کمک به محرومین، ایجاد اشتغال وعلی الخصوص آسیب دیدگان از کرونا در این
ایام اشاره کرد و افزود: کمیته امداد درایام بیماري کرونا علاوه بر کمک به افراد تحت پوشش خود همکاري و کمک هاي مالی زیادي

 
به سایر اقشار آسیب دیده از کرونا درسطح شهرستان نموده است. 

وي همچنین با بیان این که مراکز نیکوکاري تحت نظارت کمیته امداد امام به صورت مردمی اداره می شود، ادامه داد: نکته بسیار
مناسب و مثبت مراکز نیکوکاري نظارت این نهاد بر روند کاري و ارائه خدمات هدفمند است، تا فعالیت نیکوکاران مثمر ثمرواقع شود.



سکه 100 هزار تومان گران شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق تحلیل عضو هیئت مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنچه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود، اما هر اونس طلا با افت روبه رو شد. این در حالی است که تحولات سیاسی کشور همسایه تأثیر خود را در

 
نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در بازار هاي داخلی ادامه دار باشد. 

ایوب اکبري پور در گفتگو با ایسنا، با بیان اینکه در هفته اي که گذشت، شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم، اما
در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29دلاري روبه رو شده است، اظهار کرد: بازار هاي جهانی هفته
گذشته با قیمت هزار و 829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند، اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در
روز بازگشایی بازار ها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصادي به سبب شیوع
بیشتر ویروس کرونا دلتا و تأثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال
هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در امریکا، پیش بینی ها براي بازار هاي

 
جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا هزار و850 دلار هم بالا خواهد رفت که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیئت مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطرنشان کرد:، اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري امریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
امریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود، به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه منجر شده
است. بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیماتی که در حوزه پولی
در بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد، سبب شد پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

عضو هیئت مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنج شنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به 12
میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد در پایان هفته، 11 میلیون و 650 هزار
تومان تعیین قیمت شده است. این در حالی است که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته است.
وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه 6 میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه 3 میلیون و 700 هزار تومان و
سکه هاي یک گرمی 2 میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته بدون تغییر
ماندند و ثبات داشتند. عضو هیئت مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت، هر مثقال طلاي 17
عیار با رشد 60 هزار تومانی به 5 میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون

و 177 هزار تومان رسیده است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد، هزار و800 دلار ثبت شده است.



زندگی و درآمد خوبی داشت، اما اعتقادش او را به دفاع از حرم کشاند

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/06/19

شهید محمد شالیکار اولین شهید مدافع حرم شهرستان فریدونکنار، از آن دست رزمنده هایی بود که جهاد و جانبازي در
جبهه هاي دفاع مقدس را تجربه کرده بود و نهایتاً با ادامه حضور در جبهه مقاومت اسلامی، شهید مدافع حرم شد

شهید محمد شالیکار اولین شهید مدافع حرم شهرستان فریدونکنار، از آن دست رزمنده هایی بود که جهاد و جانبازي در جبهه
هاي دفاع مقدس را تجربه کرده بود و نهایتاً با ادامه حضور در جبهه مقاومت اسلامی، شهید مدافع حرم شد. وي در حالی هشتمین
شهید شالیکار نام گرفت که در دوران دفاع مقدس از ناحیه کاسه سر جانباز شده بود و کسی توقع نداشت وي در میدان رزم دیگري
حضور یابد، اما حاج محمد دوباره رخت رزم پوشید و این بار در درگیري با نیرو هاي تکفیري مورد اصابت گلوله اي از ناحیه کتف و
ریه قرار گرفت و پس از چند روز که در کما بود در بخش آي سی یو بیمارستان دمشق، در سن 47 سالگی در تاریخ 21 آذر 1394 در
شب شهادت امام رضا (ع) آسمانی شد. گفت و گوي ما با شهربانو نوروزي همسر شهید حاج محمد شالیکار را در خصوص خاطرات و

 
زندگی مشترك شان پیش رو دارید. 

 
آشنایی شما با خانواده شهید چطور رقم خورد؟ 

ازدواج من با شهید به صورت سنتی اتفاق افتاد. بنده از شهرستان بابلسر و متولد 53 بودم و حاج «محمد شالیکار» هم متولد 19 آبان
1349 در فریدونکنار از خانواده اي متدین بود. آشنایی ما با شهید از طریق معرفی دوستان انجام شد و زمانی که مدرسه می رفتم
محیط بسیج و فعالیت در مساجد را خیلی دوست داشتم. با وجود اینکه خواستگارم یک فرد نظامی و پاسدار و جانباز 50 درصد بود
قبول کردم. آن موقع همسرم با آنکه 19 ساله بود خیلی با اطمینان و شجاعانه صحبت می کرد. من آن زمان 15 ساله بودم که حرف

 
هاي ایشان خیلی بر دلم نشست و جواب بله دادم. 

 
به دشواري زندگی با یک نظامی فکر کرده بودید؟ 

سال 1366 همسرم وارد سپاه شده بود، من در زندگی در تمام مسیر با حاج محمد کنار آمدم و مخالفتی با مأموریت هاي مرزي اش
نداشتم. مأموریت هاي ایشان به اهواز و آبادان 40 تا 45 روزه بود و بیشتر اوقات کنارم نبود و مجبور بودم تنها بمانم. همچنین ایشان
مدتی هم در دانشگاه امام حسین (ع) و بیت رهبري فعالیت داشت و آخر هفته از تهران می آمد شهرستان فریدونکنار و به خانواده سر

 
می زد. 

 
ویژگی هاي بارز همسرتان را چگونه توصیف می کنید؟ 

همسرم فرد بسیار باهوشی بود و من به شخصه روي حرف ایشان حرف نمی آوردم. می دانستم که ایشان خوبی خانواده را می خواهد.
براي همین همیشه مطیع حرف هاي شهید بودم. با آنکه بیشتر اوقات همسرم در مأموریت و از ما دور بود و من مجبور می شدم

 
بیشتر سختی هاي زندگی را تحمل کنم، ولی همیشه خود را آدم خوشبختی می دیدم. 

 
جانبازي شهید شالیکار در کدام عملیات رقم خورد و خط جهاد ایشان از چه زمانی آغاز شد؟ 

آقا محمد همیشه فعال بود. با آنکه در پیروزي انقلاب اسلامی 9 سال بیشتر نداشت، ولی همراه مادرش در تظاهرات علیه رژیم پهلوي
شرکت داشت. ایشان زمان جنگ در سن 15 سالگی به جبهه رفته بود. در سال 1364 در نوار مرزي جنوب و غرب کشور خدمت می
کرد. اولین بار در کربلاي 4 از ناحیه پا مجروح شده بود. بعد از بهبودي، دوباره روانه جبهه شده و در ادامه عملیات کربلاي 5 حضور
یافته بود. در عملیات والفجر 10 تیري به سر او اصابت کرده و به کما رفته بود. همه فکر می کردند ایشان به شهادت می رسد، اما
مصلحت خداوند چیز دیگري بود. همسرم پس از بهبودي در عملیات بیت المقدس 7 هم شرکت کرده و از ناحیه شکم مجروح شده

 
بود. 

چند سال با شهید زندگی کردید و ثمره ازدواج تان چند فرزند است؟ 



 
ازدواجمان سال 69 بود و 25 سال با شهید زندگی کردم. ثمره این وصلت سه یادگار به نام هاي حسین، کوثر و ابوالفضل است. 

 
هنگامی که ایشان به جبهه مقاومت اسلامی اعزام شدند، همچنان پاسدار بودند؟ 

خیر، ایشان به دلیل جانبازي اش خیلی زود به صورت حالت اشتغال درآمد و بعد شغل آزاد داشت. اتفاقاً درآمد خوبی هم داشت.
منتها مادیات او را از اهداف و دغدغه هاي اعتقادي و عمیقی که در وجودش ریشه دوانده بودند نه تنها دور نکرد بلکه سعی می کرد
آن قدر که در توانش است مشکلات دیگران را هم حل کند. با چنین روحیه اي وقتی اخبار سوریه به گوشش رسید یک روز به خانه
آمد و به من گفت دارند سوریه اسم می نویسند و من هم می خواهم ثبت نام کنم. بنده نیز هیچ مخالفتی با رفتن ایشان نداشتم.
حتی حاج محمد از من خواست بچه ها را از رفتنش به سوریه مطلع نکنم. سه روز بعد در آبان 94 اعزام شد. بعد از یک ماه ماندن در

 
سوریه در 21 آذر 94 به شهادت رسید. 

 
فکر می کردید که رفتن ایشان به سوریه منجر به شهادتش شود؟ 

اصلاً در مورد شهادت حاج محمد فکر نکرده بودم. حتی موقعی که به سوریه اعزام شد با خوشحالی بدرقه اش کردم. حاج محمد همراه
پسرعمویش در سوریه بودند. پسرعمویش به ایران برگشت، ولی از حاج محمد خبري نبود. مادر شوهرم گفت حتماً اتفاقی براي پسرم
افتاده که نیامده است. همان زمان که ایشان چنین حرفی را می زد، حاج محمد تیر خورده و به کما رفته بود. من مطمئن بودم اگر
حاج محمد سالم بود با من تماس می گرفت و صحبت می کرد. حتی خودم به بچه هاي سپاه پیشنهاد دادم با هزینه شخصی مرا به
سوریه ببرید تا حاج محمد را ببینم، اما قبول نکردند. ما شب شهادت امام رضا (ع) با برنامه ریزي قبلی شهید در مسجد محله خودمان
نذر داشتیم که شام بدهیم. حاج محمد هم در شب شهادت امام رضا (ع) به شهادت رسید و صبح روز شهادت امام رضا (ع) به ما خبر

 
شهادت او را دادند. 

 
همرزمان حاج محمد شهادت ایشان را چگونه روایت کرده اند؟ 

همرزمان همسرم که دایی و پسرعموي حاج محمد بودند اینطور به ما گفتند که منطقه عملیاتی که حاج محمد آنجا زخمی شد، چند
سالی بود که در دست داعش بود و می گفتند این منطقه محل عبور کاروان اسرا و حضرت زینب (ع) در شهر حلب بوده است. حاج
محمد در آن عملیات خودش شجاعانه جلوتر از همه قرار داشت و با فریاد االله اکبر عاملی براي روحیه دیگر همرزمانش بود. هنگامی
که حاج محمد زخمی شد، دایی اش سر ایشان را در دامن خودش می گیرد. ایشان به ما گفت هواي آن منطقه خیلی سرد بود. حاج
محمد داشت می لرزید و ذکرش نام بردن اسامی ائمه بود و شهادتین را بر لب جاري می کرد. از آنجا حاج محمد را به بیمارستان
صحرایی می برند تا اینکه بعد به بیمارستانی در دمشق منتقل می شود. بچه ها اطلاع نداشتند و بعد از چند روز گشتن متوجه می

 
شوند حاج محمد را به کدام بیمارستان سوریه منتقل کرده اند. همسرم در همان بیمارستان به شهادت می رسد. 

 
چه خاطره اي از شهید شالیکار برایتان ماندگار شده است؟ 

سه شب قبل از آنکه حاج محمد به سوریه اعزام شود، خانه یکی از دوستانش دعوت بودیم. دوست شهید با اصرار خواست از ایشان
عکس بیندازد. حاج محمد زیاد اهل عکس انداختن نبود، ولی این عکس آخري را خواست با من بیندازد و دوست ایشان سریع عکس
را در کامپیوتر درست کرد و زیر عکس نوشت «شهید مدافع حرم حاج محمد شالیکار». بعد عکس را آورد به من نشان داد و گفت
حاج خانم عکسی را به شما نشان دهم ناراحت نمی شوید؟ با دیدن عکس و نوشته زیر عکس لبخند زدم و چیزي نگفتم. عکس را برد
به حاج محمد نشان داد. همسرم با دیدن عکس گفت: «ما سعادت شهید شدن را نداریم.» روزي هم که حاج محمد می خواست برود
من خیلی خوشحال بودم. به رفتن او افتخار می کردم. حتی خود شهید هم خیلی خوشحال بود که می رفت. برگشتم به ایشان گفتم
مواظب خودت باش. گفت خودت را جاي حضرت ام البنین یا حضرت زینب (س) بگذار. آن لحظه با گفتن این حرف شهید خیلی

 
خجالت کشیدم و برگشتم گفتم تو را به خدا می سپارم. 

 
فکر می کردید روزي شما هم همسر شهید شوید؟ 

حاج محمد خیلی دیر به دیر تماس می گرفت. بعد از اعزامش 10 روزي بود که از زنگ زدن هاي حاج محمد خبري نبود. نگران شدم.
به یاد گذشته ها که در جبهه بود برایش نامه اي نوشتم و دادم دایی حاج محمد که به سوریه اعزام می شد، ببرد. ایشان نامه را به آقا
محمد داده و پرسیده بود چرا به خانه تان زنگ نمی زنی؟ بچه ها نگرانت هستند. حاج محمد با خواندن نامه با من تماس گرفت. من
مسجد بودم و براي آشپزي اربعین اباعبداالله الحسین (ع) به خواهران کمک می کردم. وقتی به ایشان گفتم حاج محمد کی می آیی؟



به من گفت گوشی را بده دوستت. حاج محمد به دوستم گفت مراقب خانم من باشید و او را آماده کنید. تا آن موقع هفت شهید از
پسرعمو هاي حاج محمد در دفاع مقدس تقدیم اسلام شده بود تا اینکه حاج محمد هشتمین شهید مدافع حرم از شالیکار شد. حاج

محمد خیلی در کارهایش متوسل به امام رضا (ع) می شد و شهادتش هم شب شهادت امام رضا (ع) ثبت شد.



پرداخت تسهیلات حمایتی به فعالان فرهنگی، هنري و رسانه اي

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/06/19

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان گفت: در مرحله اول پرداخت تسهیلات حمایتی، تاکنون بالغ بر دو میلیارد و
635 میلیون تومان وام کم بهره به فعالان فرهنگ، هنر و رسانه در استان اصفهان پرداخت شده است.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان گفت: در مرحله اول پرداخت تسهیلات حمایتی، تاکنون بالغ بر دو میلیارد و

 
635 میلیون تومان وام کم بهره به فعالان فرهنگ، هنر و رسانه در استان اصفهان پرداخت شده است. 

به گزارش ایکنا به نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد
اسلامی استان اصفهان، حجت الاسلام رمضانعلی معتمدي،
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان، اظهار کرد: در
مرحله اول پرداخت تسهیلات حمایتی، بالغ بر دو میلیارد و 635
میلیون تومان وام کم بهره به فعالان فرهنگ، هنر و رسانه در

 
استان اصفهان پرداخت شده است. 

وي افزود: پرداخت تسهیلات با بهره پائین در راستاي اشتغال و
حمایت از کسب و کارهاي فرهنگی و هنري از طریق ثبت نام در
سامانه مربوطه و با همکاري صندوق کارآفرینی امید از فروردین

 
1400 آغاز شد. 

حجت الاسلام معتمدي ادامه داد: متقاضیان در رسته هاي مختلف نمایش، آموزشگاه هاي آزاد هنري، هنرهاي تجسمی، فرهنگ و

 
ادب، مد و لباس، موسسات فرهنگی هنري، کانون هاي آگهی و تبلیغات، رسانه ها از مشمولان این طرح حمایتی هستند. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان افزود: با توجه به ثبت و ارسال پرونده ها از آغاز این طرح تاکنون در استان اصفهان،
بالغ بر دو میلیارد و 635 میلیون تومان تسهیلات با بهره 4 درصد و زمان تنفس 6 ماهه در مرحله اول به متقاضیان واجد شرایط

 
پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه کل تسهیلات شناور در نظر گرفته شده براي کشور در این بخش 250 میلیارد تومان است، گفت: برخورداري از
تسهیلات حمایتی بخش فرهنگ، هنر و رسانه با ثبت نام متقاضیان در سامانه تحفه و معرفی افراد حقیقی و حقوقی واجد شرایط به

 
بانک عامل امکان پذیر شده است. 

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اصفهان خاطرنشان کرد: با هدف حمایت هاي توسعه اي تلاش شد تا شرایط مساعد براي
اعطاي تسهیلات اعتباري و وام بانکی براي خالقان آثار فرهنگی، هنري، سینمایی و مطبوعاتی، مشارکت در تولید آثار فرهنگی هنري،



 
سینمایی و مطبوعاتی، در اولویت باشد. 

انتهاي پیام



مهلت 20روزه براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/06/19

مهلت 20روزه براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران

 
در سفر رییس جمهور به خراسان جنوبی مقرر شد 

 
مهلت 20روزه براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران 

رییس جمهور گفت: معتقدیم نظام پیمان کاري باید متحول شود اینها نباید نگران بیمه و پرداختی هایشان باشند لذا مهلت 20روزه

 
به پیمانکاران معدن زغال سنگ طبس براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران این معدن می دهیم. 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی رییس جمهور در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده، وارد شهرستان طبس در
استان خراسان جنوبی شد و از سوي مقام هاي استان مورد استقبال قرار گرفت. رییس جمهور در بدو ورود به این استان در جمع
خبرنگاران، از استان خراسان جنوبی و شهرستان طبس به عنوان خطه مردمان صبور، مقاوم و پرتلاش نام برد و اظهار داشت: مردم
این منطقه همیشه در صحنه هاي مختلف انقلاب حضوري بسیار با ارزش و مثال زدنی داشته اند و وظیفه دولت این است که

 
خدمتگزاري به همه مردم به ویژه به مردم این مناطق داشته باشد. 

 
رفع مشکلات کشور نیازمند اقدام و عمل است 

آیت االله رئیسی همچنین طی سخنان در اجتماع مردم طبس در محل امامزاده حسین ابن موسی الکاظم(ع) این شهرستان، با بیان
اینکه استان خراسان جنوبی و طبس از سرمایه جوانان توانمند، فعال و اندیشمند برخوردار است، گفت: توسعه و سازندگی کشور در
بخش هاي مختلف با پیگیري دولت و همت مردم و دستان توانمند جوانان کشور انجام می شود و امروز دولت آمادگی دارد که در
خدمت فرهیختگان و صاحبنظران باشد و از مشارکت و نظرات کارشناسی آنان استفاده کند. رییس جمهور با بیان اینکه مردم این
خطه در موضوع کرونا بسیار خوب عمل کردند، گفت: در توجه و کمک مومنانه به محرومین و کسانی که مشکل مالی داشتند، مردم

 
این منطقه از زن و مرد، پیر و جوان کارهاي خداپسندانه اي انجام دادند. 

آیت االله رئیسی با اشاره به اینکه با همه تلاش هاي انجام شده در جهت رفع مشکلات شهر و روستا باز هم شاهد کمبودهایی هستیم،
گفت: امام جمعه محترم و نماینده محترم شما در مجلس شوراي اسلامی نکاتی را نسبت به برخی از ظرفیت هاي این منطقه بیان

 
کردند که حتما در 

تصمیم گیري ها مورد توجه قرار خواهد گرفت. وي با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان طبس، گفت: 4فصل بودن محصولات کشاورزي

 
شهرستان از ویژگی هاي این منطقه است و همه محصولات هم متنوع و استراتژیک هستند. 

آیت االله رییسی خاطرنشان کرد: فعال شدن اقتصاد گردشگري در این شهرستان می تواند هم اشتغال ایجاد کند و هم وضع موجود را
رونق دهد و اینکه مضجع نورانی حضرت حسین ا بن موسی الکاظم (ع) میلیون ها زائر دارد می تواند اقتصاد گردشگري را در منطقه

 
فعال کند. 

رییس جمهور با اشاره به اینکه وزیر راه و شهرسازي براي اصلاح راههاي استان بررسی هاي خوبی انجام داده و اجراي آنها در دستور
کارشان هست، گفت: همه این موارد دنبال خواهد شد البته همه این کارها چه وضعیت راه، چه وضعیت معادن و وضعیت کشاورزي
منطقه نیازمند دست تواناي شما مردم است. جوان هاي بسیار خوب، فرهیختگان صاحب نظر، حضرات علما، طلاب و افاضل خوب و
مردمان پرتلاش و پرامیدي در این منطقه داریم که با امید تلاش می کنند و این سرمایه خوبی براي کشور و پشتوانه خوبی براي



 
دولت است. 

آیت االله رییسی خاطرنشان کرد: امیدواریم در این سفر و سفرهاي از این دست که بدون تشریفات معمول انجام می شود، بتوانیم اصلِ
کار را دنبال کنیم. حضور خارج از تشریفات ما در استان ها براي این است که از نزدیک با مسائل استان ها آشنا شویم و اولویت ها را
مشخص کنیم و براي رفع مشکلات با اولویت دست به اقدام بزنیم. رییس جمهور گفت: بناي ما این است که با فعل ماضی با مردم
سخن بگوییم یعنی بگوییم این اقدامات انجام شد، «می شود» زیاد گفته شده ما نمی خواهیم خیلی به می شود ها اتکا کنیم ولی
چیزي که برنامه دولت است را دنبال می کنیم. وي افزود: احساس ما این است که انشاءاالله مشکلات یکی پس از دیگري حل خواهد
شد و این به شناخت مشکل و مساله شناسی و شناخت راهکارهاي برون رفت از مشکلات و حل مساله و تعیین اولویت ها و عزم و

 
اراده جدي براي یک کار میدانی نیاز دارد که مجموع این اقدامات هم به اعتماد عمومی تبدیل می شود. 

رییس جمهور سپس در جمع کارگران معادن طبس حضور یافت. وي در جریان بازدید از معدن پرود ه طبس اظهار داشت: این
شهرستان و این معادن زمینه توسعه زیادي دارد. آیت االله رئیسی با بیان اینکه باید زیر ساخت ها تکمیل شود، افزود: اگر زیر ساخت
ها تکمیل شود و توسعه در مسیر درستی شکل گیرد نیاز کشور برطرف می شود و به عبارتی هیچ نیازي به واردات نداریم . رییس
جمهور با بیان اینکه با توسعه این معدن نیاز کشور به واردات رفع خواهد شد، گفت: تکمیل زیرساخت ها و توجه به حقوق کارگران دو
شرط توسعه معدن پروده شهرستان طبس است. وي با بیان اینکه تکمیل چرخ توسعه دو شرط دارد، گفت: اول باید زیر ساخت ها
تکمیل شود و سپس حقوق کارگران کامل پرداخت شود و حقی از آنها ضایع نشود؛ معتقدیم نظام پیمان کاري باید متحول شود اینها
نباید نگران بیمه و پرداختی هایشان باشند.لذا مهلت 20روزه به پیمانکاران معدن زغال سنگ طبس براي تعیین تکلیف وضعیت

 
زندگی و مسکن کارگران این معدن می دهیم. 

رییس جمهور همچنین پس از بازدید هوایی، در معادن حاضر شد و براي شنیدن مشکلات معادن و معدنکاران این شهرستان در جمع
کارگران معدن پروده طبس حاضر و با آنها به گفت وگو پرداخت. حوضه زغالدار طبس با وسعتی بالغ بر 30،000کیلومتر مربع و

 
ذخیره اکتشافی 75/2میلیارد تن زغال سنگ کک شو و حرارتی، غنی ترین و بزرگترین ناحیه زغالی ایران 

محسوب می شود.



جمعه هاي جهادي

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/06/19

جمعه هاي جهادي

 
خدمت به مردم با اقدامات تحولی و حضور میدانی مسئولان شتاب گرفته است 

 
جمعه هاي جهادي 

جمعه تعطیل نیست! این روزها رویکرد جدیدي از خدمت به مردم قابل مشاهده است. حتی جمعه صبح هم خط خدمت و تلاش براي
گره گشایی از کار مردم به چشم می آید. روزگذشته رییس جمهور و رییس قوه قضاییه هرکدام در اقدامی جهادي و در حوزه کاري
خود به بیرون از تهران مسافرت کردند تا از نزدیک مسایل و مشکلات را بررسی کنند. رییس جمهور به استان خراسان جنوبی رفت و
در بازدیدهاي میدانی خود دستورات ویژه اي هم صادر کرد. از سوي دیگر، رییس قوه قضاییه به دماوند رفت و از زندان آن هم بازدید
کرد. حرکت تحولی عدلیه تقویت شده و اهتمام بر تشدید نظارت ها هم افزایش پیدا کرده است. واقعا امر مبارکی است که دو رییس
قوه در روز جمعه پرتلاش و با عزم جدي در حرکتند و اراده کرده اند که مشکلات و موانع را برطرف نمایند. پیش از این جمعه ها

 
یادآور خاطره تلخی بود که یک مقام ارشد گفته بود که صبح جمعه بیدار شدم و دیدم بنزین گران شده است! 

 
در سفر رییس جمهور به خراسان جنوبی مقرر شد 

 
مهلت 20روزه براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران 

رییس جمهور گفت: معتقدیم نظام پیمان کاري باید متحول شود اینها نباید نگران بیمه و پرداختی هایشان باشند لذا مهلت 20روزه

 
به پیمانکاران معدن زغال سنگ طبس براي تعیین تکلیف وضعیت زندگی و مسکن کارگران این معدن می دهیم. 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی رییس جمهور در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده، وارد شهرستان طبس در
استان خراسان جنوبی شد و از سوي مقام هاي استان مورد استقبال قرار گرفت. رییس جمهور در بدو ورود به این استان در جمع
خبرنگاران، از استان خراسان جنوبی و شهرستان طبس به عنوان خطه مردمان صبور، مقاوم و پرتلاش نام برد و اظهار داشت: مردم
این منطقه همیشه در صحنه هاي مختلف انقلاب حضوري بسیار با ارزش و مثال زدنی داشته اند و وظیفه دولت این است که

 
خدمتگزاري به همه مردم به ویژه به مردم این مناطق داشته باشد. 

 
رفع مشکلات کشور نیازمند اقدام و عمل است 

آیت االله رئیسی همچنین طی سخنان در اجتماع مردم طبس در محل امامزاده حسین ابن موسی الکاظم(ع) این شهرستان، با بیان
اینکه استان خراسان جنوبی و طبس از سرمایه جوانان توانمند، فعال و اندیشمند برخوردار است، گفت: توسعه و سازندگی کشور در
بخش هاي مختلف با پیگیري دولت و همت مردم و دستان توانمند جوانان کشور انجام می شود و امروز دولت آمادگی دارد که در
خدمت فرهیختگان و صاحبنظران باشد و از مشارکت و نظرات کارشناسی آنان استفاده کند. رییس جمهور با بیان اینکه مردم این
خطه در موضوع کرونا بسیار خوب عمل کردند، گفت: در توجه و کمک مومنانه به محرومین و کسانی که مشکل مالی داشتند، مردم

 
این منطقه از زن و مرد، پیر و جوان کارهاي خداپسندانه اي انجام دادند. 

آیت االله رئیسی با اشاره به اینکه با همه تلاش هاي انجام شده در جهت رفع مشکلات شهر و روستا باز هم شاهد کمبودهایی هستیم،
گفت: امام جمعه محترم و نماینده محترم شما در مجلس شوراي اسلامی نکاتی را نسبت به برخی از ظرفیت هاي این منطقه بیان



 
کردند که حتما در 

تصمیم گیري ها مورد توجه قرار خواهد گرفت. وي با اشاره به ظرفیت هاي شهرستان طبس، گفت: 4فصل بودن محصولات کشاورزي

 
شهرستان از ویژگی هاي این منطقه است و همه محصولات هم متنوع و استراتژیک هستند. 

آیت االله رییسی خاطرنشان کرد: فعال شدن اقتصاد گردشگري در این شهرستان می تواند هم اشتغال ایجاد کند و هم وضع موجود را
رونق دهد و اینکه مضجع نورانی حضرت حسین ا بن موسی الکاظم (ع) میلیون ها زائر دارد می تواند اقتصاد گردشگري را در منطقه

 
فعال کند. 

رییس جمهور با اشاره به اینکه وزیر راه و شهرسازي براي اصلاح راههاي استان بررسی هاي خوبی انجام داده و اجراي آنها در دستور
کارشان هست، گفت: همه این موارد دنبال خواهد شد البته همه این کارها چه وضعیت راه، چه وضعیت معادن و وضعیت کشاورزي
منطقه نیازمند دست تواناي شما مردم است. جوان هاي بسیار خوب، فرهیختگان صاحب نظر، حضرات علما، طلاب و افاضل خوب و
مردمان پرتلاش و پرامیدي در این منطقه داریم که با امید تلاش می کنند و این سرمایه خوبی براي کشور و پشتوانه خوبی براي

 
دولت است. 

آیت االله رییسی خاطرنشان کرد: امیدواریم در این سفر و سفرهاي از این دست که بدون تشریفات معمول انجام می شود، بتوانیم اصلِ
کار را دنبال کنیم. حضور خارج از تشریفات ما در استان ها براي این است که از نزدیک با مسائل استان ها آشنا شویم و اولویت ها را
مشخص کنیم و براي رفع مشکلات با اولویت دست به اقدام بزنیم. رییس جمهور گفت: بناي ما این است که با فعل ماضی با مردم
سخن بگوییم یعنی بگوییم این اقدامات انجام شد، «می شود» زیاد گفته شده ما نمی خواهیم خیلی به می شود ها اتکا کنیم ولی
چیزي که برنامه دولت است را دنبال می کنیم. وي افزود: احساس ما این است که انشاءاالله مشکلات یکی پس از دیگري حل خواهد
شد و این به شناخت مشکل و مساله شناسی و شناخت راهکارهاي برون رفت از مشکلات و حل مساله و تعیین اولویت ها و عزم و

 
اراده جدي براي یک کار میدانی نیاز دارد که مجموع این اقدامات هم به اعتماد عمومی تبدیل می شود. 

رییس جمهور سپس در جمع کارگران معادن طبس حضور یافت. وي در جریان بازدید از معدن پرود ه طبس اظهار داشت: این
شهرستان و این معادن زمینه توسعه زیادي دارد. آیت االله رئیسی با بیان اینکه باید زیر ساخت ها تکمیل شود، افزود: اگر زیر ساخت
ها تکمیل شود و توسعه در مسیر درستی شکل گیرد نیاز کشور برطرف می شود و به عبارتی هیچ نیازي به واردات نداریم . رییس
جمهور با بیان اینکه با توسعه این معدن نیاز کشور به واردات رفع خواهد شد، گفت: تکمیل زیرساخت ها و توجه به حقوق کارگران دو
شرط توسعه معدن پروده شهرستان طبس است. وي با بیان اینکه تکمیل چرخ توسعه دو شرط دارد، گفت: اول باید زیر ساخت ها
تکمیل شود و سپس حقوق کارگران کامل پرداخت شود و حقی از آنها ضایع نشود؛ معتقدیم نظام پیمان کاري باید متحول شود اینها
نباید نگران بیمه و پرداختی هایشان باشند.لذا مهلت 20روزه به پیمانکاران معدن زغال سنگ طبس براي تعیین تکلیف وضعیت

 
زندگی و مسکن کارگران این معدن می دهیم. 

رییس جمهور همچنین پس از بازدید هوایی، در معادن حاضر شد و براي شنیدن مشکلات معادن و معدنکاران این شهرستان در جمع
کارگران معدن پروده طبس حاضر و با آنها به گفت وگو پرداخت. حوضه زغالدار طبس با وسعتی بالغ بر 30،000کیلومتر مربع و

 
ذخیره اکتشافی 75/2میلیارد تن زغال سنگ کک شو و حرارتی، غنی ترین و بزرگترین ناحیه زغالی ایران محسوب می شود. 

 
رییس قوه قضاییه در بازدید 3 ساعته از ندامتگاه دماوند: 

 
زندان باید محل باز اجتماعی شدن فرد به جامعه باشد 

رییس قوه قضاییه صبح روزگذشته با حضور در زندان دماوند، ضمن بازدید از بخش هاي مختلف این زندان، به گفت وگوي چهره به

 
چهره با تعداد کثیري از زندانیان پرداخت و مسائل و مشکلات آن ها را از نزدیک جویا شد. 

به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح روز گذشته، به مدت 3 ساعت از بخش هاي
مختلف ندامتگاه دماوند بازدید کرد. رییس قوه قضاییه در جریان این بازدید، ضمن گفت وگوي چهره به چهره با تعداد کثیري از
زندانیان، سوالاتی را پیرامون دلیل محکومیت و مدت زمان سپري شده از حبس آن ها و همچنین شرایط بهداشتی و غذایی زندان

 
مطرح کرد. 



زندانیان ندامتگاه دماوند نیز از اینکه رییس قوه قضاییه صبح روز تعطیل خود را براي بازدید از این ندامتگاه اختصاص داده است، از

 
وي تشکر کردند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در دیدار با زندانیان ابراز امیدواري کرد که زندان بازگشت گاهی به جامعه باشد و کسی که
یک بار زندان را تجربه کرده دوباره این تجربه تلخ را تکرار نکند. رییس دستگاه قضا گفت: زندان باید به معنی واقعی نه «بازداشتگاه»

 
که محل باز اجتماعی شدن فرد و «بازگشتگاه» به جامعه باشد. 

رییس دستگاه قضا پس از آنکه یکی از زندانیان اعلام کرد که براي چهاردهمین بار است به زندان می آید، گفت: من دلم می سوزد از
اینکه می بینم یک فرد در میانسالی و جوانی 14 بار به زندان آمده است؛ لازم است براي همه این افراد برنامه ریزي شود تا هم خود
آن ها اصلاح شوند و هم شرایطی فراهم شود که دیگر به زندان برنگردند. هم قوه قضاییه و هم سایر نهاد ها در این زمینه مسئولیت

 
دارند و باید انجام وظیفه کنند. خود زندانیان و خانواده آن ها نیز باید در این زمینه نقش ایفا کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان اینکه در پی ورود یک فرد به زندان، خانواده او بزرگترین صدمه را متحمل می شوند،

 
خطاب به زندانیان گفت: اجازه ندهید خانواده هایتان در این زمینه صدمه و آسیب ببینند. 

 
پیگیري واکسیناسیون زندانیان 

«واکسیناسیون زندانیان» دیگر موضوعی بود که رییس قوه قضاییه در گفت وگو با زندانیان در خصوص آن کسب اطلاع کرد که به

 
گفته زندانیان ندامتگاه دماوند هر 2 دز واکسن کرونا به آن ها تزریق شده است. 

یکی از مسائل دیگري که رییس قوه قضاییه در گفتگوي خود با زندانیان از آن ها پرسید این موضوع بود که آیا قضات به زندان سر می

 
زنند و با زندانیان گفت وگو می کنند یا خیر. 

زندانیان همچنین در حضور رییس قوه قضاییه از برخی از زندانبانان ندامتگاه دماوند که به گفته زندانیان، شبانه روز و همراه با خانواده
خود براي جلب رضایت شاکیان تلاش می کنند و در این راه حتی هزینه هاي مالی هم متحمل شده اند تشکر و قدردانی کردند.
زندانیان به رییس عدلیه گفتند به دلیل این گونه ارتباطات برخی زندانبانان این ندامتگاه تمام زندانیان و خانواده هاي آن ها را به

 
چهره می شناسند. 

 
اشتغالزایی 54 درصدي زندانیان استان تهران در سال گذشته 

حضور در کارگاه اشتغالزایی زندان دماوند و مشاهده فعالیت هاي زندانیان در این کارگاه، بخش دیگر بازدید روزگذشته حجت الاسلام

 
والمسلمین محسنی ا ژه اي بود. 

رییس دستگاه قضا در جریان بازدید از این بخش، خواستار ارائه آماري از میزان اشتغال زندانیان شد که مسئولان سازمان زندان ها در
پاسخ گفتند: میزان اشتغالزایی زندانیان استان تهران در سال گذشته 54 درصد بود که این آمار در سال جاري به ویژه طی ماه هاي
اخیر رشد چشمگیري داشته و به 68 درصد رسیده و این در حالی است که هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغالزایی زندانیان،

 
شاخص 80 درصدي است. 

مسئول کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند که خود نیز یک فرد زندانی بود، با بیان اینکه زندانیان فعال در این کارگاه به صورت روزانه
درآمد کسب می کنند، گفت: به غیر از حرفه آموزي به زندانیان، محصولات کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند به نام برند هاي مشهور

 
الکترونیکی کشور تولید می شود و یکی از باکیفیت ترین و پرفروش ترین محصولات بازار است. 

 
رسیدگی تک به تک به نامه هاي زندانیان 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی ا ژه اي در بخش دیگري از این بازدید، با بیان اینکه زندانیان هر مطلب و درخواستی را که دارند
بنویسند، تاکید کرد که تک تک این نامه ها به صورت دقیق مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. رییس قوه قضاییه در همین زمینه،
حوزه ریاست قوه قضاییه و سازمان زندان ها را مامور کرد که به تک تک درخواست هاي زندانیان رسیدگی کنند و به سرعت به آن ها

 
پاسخ دهند. 



حجت الاسلام والمسلمین محسنی ا ژه اي در پایان حضور خود در زندان دماوند با تشکر از زندانبانان و تلاش سخت و شبانه روزي ان
ها که مورد نظر و تقدیر زندانیان هم قرار گرفته است توصیه کرد که پیوسته خدا را ناظر و حاضر بر اعمال خود ببینند و مواظب

 
باشند حق کسی ضایع نشود. 

گفتنی است، رییس دستگاه قضا طی دو ماه و نیم گذشته، بار ها و بار ها در جریان بازدید هاي میدانی و نشست هاي مختلف با
مسئولین قضایی کشور، توصیه ها و دستورات متعددي را در خصوص ضرورت رسیدگی به وضعیت زندان ها و زندانیان مطرح و بر
اجراي سیاست حبس زدایی و کاهش جمعیت کیفري تاکید کرده است؛ «بازدید روساي کل دادگستري ها، دادستان ها و قضات از
زندان هاي سراسر کشور»، «گفتگوي چهره به چهره و بدون واسطه با زندانیان و رسیدگی به مسائل و مشکلات آنها» و همچنین
«رسیدگی به وضعیت خانواده هاي زندانیان نیازمند»، از جمله توصیه هاي مکرر حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در مدت

 
اخیر بوده است. 

بازدید از زندان دماوند، چهارمین بازدید رییس دستگاه قضا از زندان هاي کشور در هفتاد و یکمین روز خدمت در کسوت قاضی
القضاتی بود؛ پیش تر و طی 2 ماه گذشته حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در زندان هاي مرکزي ایلام و رجایی شهر کرج
نیز حضور یافته بود و در عصر روز جمعه 15 مرداد امسال نیز ضمن حضور در بخش هاي مختلف زندان اوین تهران، به گفت وگوي

چهره به چهره با زندانیان بازداشت موقت پرداخته و مشکلات و مسائل آنان را از نزدیک جویا شده بود.



هدف ما تغییر شرایط به نفع مردم است

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/06/19

رییس جمهور گفت: هدف و تصمیم ما در این دوره کار و فعالیت و تلاش است تا شرایط به نفع مردم و سفره آنان تغییر کند.

به گزارش جام جم آنلاین، آیت االله سید ابراهیم رئیسی
شامگاه جمعه در دیدار نمایندگان اقشار مردم، ایثارگران،
نخبگان و علماي استان خراسان جنوبی که در محل
فرهنگسراي شهر بیرجند برگزار شد، اظهار داشت: نکته اي
که نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی در این نشست
اشاره کردند که وضع موجود براي مردم تبیین شود و عدد
و رقم وضعیت اقتصادي و شاخص هایی که امروز کشور

 
تحویل دولت جدید شده، سخن درست و حقی است. 

وي گفت: باید وضعیت موجود را براي مردم ترسیم کنیم
لذا از فرهیختگان، صاحبنظران به ویژه اقتصاددانان که خودشان شرایط را درك می کنند و وضعیت اقتصادي را می بینند درخواست
می کنم که حتما در سخنان خود و تریبون ها براي مردم و اصحاب حل و عقل تبیین کنند وضعیتی نیست که بنده به عنوان مسئول

 
دولت بگویم و امروز همه صاحبنظران و کارشناسان واقف هستند شرایطی که دولت تحویل می شود، چه شرایطی است. 

رییس دولت سیزدهم افزود: چون بناي من در این دوره کار و فعالیت و تلاش است، با همه همکارانم ظرفیت خود را بسیج کردیم که

 
شرایط را به نفع مردم و کسب و کار و سفره مردم تغییر دهیم لذا بسیج شدیم که بتوانیم شرایط جدید را در کشور رقم بزنیم. 

وي گفت: علیرغم همه مشکلات پیش رو آینده را بسیار روشن و امیدوارکننده می بینم و به عنوان کسی که اطلاع دارم از شرایط می
گویم با کمک مردم، نخبگان و با مشارکت همگان به لطف خدا شرایط را در حال تغییر می بینیم و حتما نصرت الهی همراه خواهد

 
بود. 

آیت االله رئیسی بیان کرد: هم تاییدات ما نصرت الهی است و هم دل هاي مومنان و مومنات متوجه است به حق گرایی و عدالت
خواهی و این توجه به اجراي عدالت، جمعیت عظیم و نگاه هاي بسیار و سرمایه اجتماعی قابل توجه را به عنوان پشتوانه دولت
احساس می کنیم و به امید خدا با این سرمایه اجتماعی از دعاي خانواده شهدا، ایثارگران و جانبازان و کسانی که در هر کوي و برزن
براي رفع مشکلات و ایجاد گشایش در زندگی مردم دست به دعا بلند کردند یقین داریم در این عصر جمعه و وقت مبارك به اجابت

 
خواهد رسید. 

اقدام و عمل، امیدآفرین است وي افزود: اجابت دعاها باید همراه باشد با اقدام و عمل که امیدآفرین است لذا اگر سازمان هاي اداري
کشور بخواهند در این دوره یک حرکت و تلاش مضاعف داشته باشند این تلاش اعتمادآفرین است و این تلاش مردم را به کارآمدي
نظام اداري امیدوار می کند لذا امیدواري مردم، مشارکت آنها را به دنبال دارد و مشارکت مردم شکل گرفتن یک سرمایه اجتماعی

 
عظیم و نشاط اجتماعی را به دنبال دارد. 



رییس جمهوري گفت: پس باید اعتمادآفرینی کرد و کسی نگوید بخشدار و کارمند معمولی هستم؛ هرکسی به نام نظام اسلامی در هر
کجا خدمت می کند باید تلاش او باعث اعتمادآفرینی در مردم شود و کاري کند که مردم اعتمادشان روز به روز به کارآمدي نظام

 
اداري و بخش هاي مختلف افزون شود. 

وي ادامه داد: یکی از نکات مهم گفته شده در این نشست رعایت حقوق شهروندي است که مردم حقوقی دارند و تکالیفی هم دولت

 
دارد پس حق و تکلیف با هم است. 

آیت االله رئیسی گفت: رعایت حقوق مردم و حقوق زنان، زنان سرپرست خانواده، حقوق زنان نقش آفرین در کشور، مردان فرهیخته اي
که می توانند در جامعه ایفاي نقش کنند اینها زمینه سازي آن به عهده دولت است و کار مهمی است که باید همه مسئولان و

 
دولتمردان دنبال کنند. 

وي همچنین با ابراز خوشحالی از حضور در خراسان جنوبی و جمع نخبگان و فرهیختگان این استان گفت: تمایل داشتم در اجتماع
باشکوهی از حضور مردم در شهرهاي مختلف استان خراسان جنوبی و در جمع با صفاي عزیزان حضور پیدا می کردم و از نزدیک

 
عرض سلام و احترام خدمت تک تک مردم به خصوص جوانان عزیز داشتم اما شرایط کرونایی اجازه چنین اجتماعی را نمی دهد. 

رییس جمهوري افزود: از همه مردم عزیز در این استان به خاطر حضور با معناي خودشان در همه عرصه ها صمیمانه تقدیر و تشکر

 
می کنم. 

وي یادآور شد: در عرصه اجتماعی، اقتصادي، سیاسی به ویژه آنجایی که میدان عمل به وظیفه الهی و سیاسی است حضور مردم
خراسان جنوبی مثال زدنی است و خیلی خوش می درخشند، در همه ادوار که نمونه حضور در صحنه، وظیفه شناسی، بصیرت

 
شناسی، نگاه به آینده کشور و روزنه هاي امید که این حضور براي مردم کشور امیدآفرین شده است. 

آیت االله رییسی گفت: به سهم خود به عنوان یک خدمتگزار از همه فرهیختگان، علما، دانشگاهیان، کسبه، بازاریان و اصناف، کشاورزان
و کارگران، صنعتگران، زنان فرهیخته و بانوان تاریخ ساز و آینده ساز، ائمه جمعه و جماعت نیروهاي مسلح، نماینده ولی فقیه، سپاه،

 
نیروي انتظامی و فرماندهان عالی ارتش سپاسگزارم. 

آب مشکل اساسی خراسان جنوبی / لزوم جذب سرمایه گذاران رییس جمهوري گفت: در خراسان جنوبی علیرغم کمبود نزولات

 
آسمانی و خشکسالی ها، ظرفیت هاي زیادي دارد که اگر از این ظرفیت ها استفاده شود، این استان آباد می شود. 

وي افزود: مقام معظم رهبري در سفر به خراسان جنوبی که قبلا استان نبود، فرمودند اقتصاد منطقه مبتنی بر معدن است، سنگ هاي

 
بسیار قیمتی در خراسان جنوبی وجود دارد که می تواند براي استان حرف اول را بزند و باید روي این معادن کار شود. 

آیت االله رئیسی با اشاره به محصولات استراتژیک کشاورزي خراسان جنوبی گفت: باید در این خصوص پژوهشکده ها فعال شود و ما

 
هم از این موضوع براي استفاده بهتر از این محصولات خوب و ارزشمندي که در خراسان جنوبی وجود دارد، حمایت خواهیم کرد. 

وي با تاکید بر اینکه جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی به این استان از جمله کارهایی است که باید در عمل دنبال شود اضافه
کرد: این به عنوان برنامه کفایت نمی کند و باید دنبال کرد که کارآفرینان و سرمایه گذاران به استان جذب شوند و این استان سرمایه



 
گذاران خوبی می تواند داشته باشد و باید حمایت شوند تا سرمایه گذاري کنند. 

رییس جمهوري با اشاره به ظرفیت معدنی خراسان جنوبی به خصوص معادن زغالسنگ طبس گفت: اگر زیرساخت هاي این معادن
تکمیل شود، چند برابر نیروي اشتغال امروز می توانیم در این معادن شغل ایجاد کنیم و از طرفی نیاز کشور به واردات در این زمینه

 
برطرف شود. 

وي افزود: چرا زمانی که چنین ظرفیت هاي غنی در کشور داریم، واردات انجام دهیم و این واردات بی رویه مراکز تولیدي داخل کشور

 
را دچار مشکل می کند. 

آیت االله رئیسی تامین آب را جمله مسائل اساسی خراسان جنوبی ذکر کرد و گفت: این موضوع باید از طریق انتقال از دریاي عمان به

 
عنوان یک کار ضروري دنبال شود و وزیر نیرو موضوع انتقال آب از دریاي عمان به خراسان جنوبی را دنبال می کنند. 

وي افزود: در این زمینه تا میزانی کار شده و کارهاي بسیار دیگري هم دارد که برنامه ریزي شده تا افق 1404 این طرح اجرایی شود

 
اما باید زمان اجرا محدود تا زودتر به نتیجه برسد. 

رییس جمهوري عنوان کرد: مساله استفاده از آب چاه هاي ژرف که تاکنون در سیستان و بلوچستان نتیجه داده و در این خصوص سه

 
حلقه چاه حفر شده، در خراسان جنوبی هم می توان از آن به عنوان یکی از منابع آبی استفاده کرد. 

ستاد احیاي قنوات در خرسان جنوبی راه اندازي شود آیت االله رئیسی گفت: مسئله دیگر در خراسان جنوبی ستاد احیاي قنوات در این

 
استان است و باید این ستاد فعال شود و مسوولان دولتی هم از این ستاد حمایت مالی کنند. 

وي افزود: زمانی که تولیت آستان مقدس رضوي را برعهده داشتم اقدامی در مورد احیاي قنوات خراسان رضوي، خراسان جنوبی و

 
خراسان شمالی انجام دادیم که نتیجه بخش اما کار ما کار محدودي بود. 

رییس جمهوري گفت: این کار باید به صورت کشوري انجام شود و خراسان جنوبی می تواند یک مرکزیتی پیدا کند، فعال شدن ستاد

 
احیاي قنات براي این استان بسیار برکت دارد و خود مردم هم در این زمینه پاي کار هستند. 

وي با اشاره به اینکه نیروهاي ارزشمند از جمله عشایر، مرزنشینان و مرزبانان در خراسان جنوبی وجود دارد گفت: مرزبانان ما نشان

 
دادند که علیرغم تهدیدات مرزي، دین، فرهنگ و امنیت کشور را تضمین و تامین کردند. 

وي اظهار داشت: برخی آمار و ارقام نشان می دهد که علیرغم نقاط مرزي در این استان که در مواردي از جمله ورود مواد مخدر
تهدیدآفرین هم است، در خراسان جنوبی سطح جرم و جنایت بسیار پایین است و دلیل آن هم فرهنگ بالاي مردم است، مردم شیعه

 
و سنی با فرهنگ غنی در برابر تهدیدات مصونیت دارند. 

آیت االله رئیسی تاکید کرد: باید عالمان، فرزانگان و دانشگاهیان استان فرهنگی خراسان جنوبی همواره بر فرهنگی بودن و دین مداري

 
مردم استان تاکید کنند. 

فعالیت هاي مولد مالیات کمتري بپردازند وي با اشاره به اظهارات مدیرعامل شرکت کویر تایر در این نشست و تقدیر از این مجموعه



گفت: قبول داریم که باید فشار مالیاتی نسبت به این مراکز کاهش پیدا کند و باید به مراکز تولیدي فرصت داد که تولید کنند و اگر

 
مهلت و استمهال می خواهند با درخواست آنان موافقت کرد. 

رییس جمهوري با تاکید بر اینکه باید مالیات را براي فعالیت هاي اقتصادي غیرمولد وضع کنیم اضافه کرد: فعالیت هاي مولد باید

 
مالیات کمتري بپردازند تا رونق بیشتري داشته باشند و این موضوع در دولت برنامه ریزي می شود. 

وي گفت: باید فعالیت هاي مولد حتما از فرصت ها و امکانات به خوبی بهره مند شوند و این موضوع در سیاست هاي دولت دنبال می

 
شود. 

رییس جمهوري با بیان اینکه افزایش صادرات امري بسیار ضروري است گفت: به وزیر صمت و وزاري مربوطه تاکید می کنم حتما ساز

 
و کاري تعریف کنند، به سطح سازمانی کار ندارم اما ساز و کار فعال براي حمایت از داخلی سازي و حمایت از صادرات داشته باشند. 

وي افزود: در این زمینه یک ممیزي فعال براي واحدهاي تولیدي که به صادرات بیشتر تشویق شوند، داشته باشند و این مهم باید

 
دنبال شود. 

برخی تولیدکنندگان از تهدید فرصت ساختند آیت االله رئیسی بیان کرد: شرایط تحریم در کشور نسبت به زندگی مردم مشکلاتی
ایجاد کرد اما برخی از این تهدیدها فرصت ها ساختند و یکی از بخش هاي صنعتی که از این قضیه فرصت ساخت، کارخانه کویر تایر

 
بود که به پیش رفت. 

وي گفت: عین این کار را در کارخانجات تولیدي لوازم منزل داریم که در این مدت خیلی خوب پیش رفتند، جلوي برخی کارخانه
هاي محصولات کره اي را گرفتند و نگذاشتند محصولات آن به کشور ما وارد شود و دفاتر تولیدي و توزیعی را نسبت به ایران اسلامی
محدود کردند نتیجه این شد که کارخانجات لوازم خانگی به راه افتاد و الان نیاز کشور را برطرف می کند، اکنون که نیاز کشور برطرف

 
می شود برخی دم از این می زنند که دوباره این محصولات کره اي وارد کشور شود. 

رییس جمهوري تصریح کرد: ما اجازه نخواهیم داد واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار می دهد، صورت بگیرد
یعنی نوع واردات بی رویه اي که تولید کشور را تحت الشعاع قرار دهد، نمی گذارد کشور در مسیر تولید و اقتصاد مستقل و مقاومتی

 
قرار بگیرد. 

داخلی سازي باید رونق بگیرد وي گفت: این نباید اتفاق بیفتد و باید تولیدکنندگان لوازم داخلی و در یک کلمه داخلی سازي باید در

 
کشور رونق پیدا کند، این سیاست دولت است و همین سیاست را دنبال خواهیم کرد. 

رییس دولت سیزدهم با اشاره به مشکل نهاده هاي دامی که توسط یکی از تولیدکنندگان در این نشست مطرح شد، گفت: اینکه ارز
ترجیحی چه میزان به سفره مردم آمد، بحث قابل توجهی است اینها را بررسی و کارشناسی کردیم و میزان ارز ترجیحی براي اینکه
مردم در سفره خود دچار مشکل نشوند، اختصاص داده شد اما چون نظارت درستی نشد به جاي اینکه سهولتی در زندگی مردم ایجاد

 
کند به دست دلالان افتاد لذا دلالان سود بردند اما مردم سودي نبردند. 

وي گفت: به جاي اینکه گوشت، مرغ و بسیاري از کالاها با قیمت مناسب به دست مردم برسد اما این اتفاق نیفتاد و در دولت در

 
دست بررسی داریم که سه تا چهار جلسه ستاد اقتصادي به این موضوع اختصاص پیدا کرد و در دستور کار ما است. 



آیت االله رئیسی اضافه کرد: حتما آنچه مقام معظم رهبري دستور فرمودند پیوست عدالت نسبت به همه تصمیم گیري ها و تصمیم

 
سازي ها ما نیز موظف به اجرا هستیم. 

وي افزود: حتما باید اختصاص پیدا کردن ارز چه براي نهاده هاي دامی چه براي هر کالایی با نگاه عدالت محور دنبال شود که تاثیر
مستقیم بر سفره مردم داشته باشد لذا این وضعیت در حال بررسی است و امیدواریم هم ثباتی بر بازار حاکم شود و هم تصمیم سازي

 
ها براي مردم تبیین شود و یقین داریم مردم نیز مساعدت لازم را خواهند کرد. 

رییس جمهوري با بیان اینکه مساله هدفمندي یارانه ها مساله مهمی است که مورد توجه دولت قرار گرفته است گفت: کارشناسان از
همه بخش هاي مختلف، چه کسانی که مسوول کارهاي اجرایی هستند چه در بخش هاي دانشگاهی و پژوهشی، نظرات آنها گرفته

 
می شود تا بتوانیم کار جامعی در این باب صورت دهیم و حتما به نحو مقتضی مردم را در جریان قرار خواهیم داد. 

مسائل استان در کارگروه هاي علمی و اجرایی پیگیري شود وي در پایان خطاب به مردم خراسان جنوبی اظهار داشت: مسایلی که
نسبت به استان بیان شد چه بخشی که تاکنون بررسی شده و چه بخش هایی که مورد پیشنهاد است ولی کار کارشناسی نشده
معتقدم در کارگروه هاي علمی و اجرایی که افراد صاحب نظر و مجریان در میدان نقش داشته باشند، امور کارشناسی و ابعاد آن

 
سنجیده شود و بدانند نظرات و نگاه هاي کارشناسی شما مد نظر قرار خواهد گرفت. 

آیت االله رئیسی گفت: وقت نشد همه مسائل در این جلسه بیان شود اما موضوعاتی که مطرح شد مورد توجه قرار خواهد گرفت و
امیدواریم در نگاه ها و نظراتی که دارید موضوعات به دست بنده برسد و حتما پیگیري خواهد شد چراکه بدون شک نگاه ها و نظرات

 
شما در جهت اهداف دولت که مردمی سازي و شکل گرفتن ایران قوي است، کمک کننده خواهد بود. 

وي گفت: امیدوارم همه شما در جهت تولید قدرت براي کشور بکوشید و تولید قدرت فقط به معناي قدرت نظامی نیست اما این

 
قدرت، قدرت اقتصادي، قدرت علم و فناوري بسیار مهم و داشتن نیروهاي فرهیخته قدرت آفرین است. 

نماینده مردم استان خراسان جنوبی در مجلس خبرگان رهبري افزود: امیدوارم همه شما در تولید قدرت نقش آفرینی کنید و دولت

 
هم بتواند به وظایف خود عمل کند. 

وي بیان کرد: براي بنده باعث خوشحالی بود در جمع فرهیختگان، نخبگان، ایثارگران، علما، روحانیون، دانشجویان، نیروهاي مسلح و

 
سایر اقشار حضور داشتم و امیدوارم نشست هاي بعدي ما بتواند گزارشی باشد نسبت به آنچه مطرح کردیم. 

آیت االله رئیسی گفت: باید با فعل ماضی با مردم سخت گفت نه با فعل مضارع و مستقبل و از کارهایی که انجام شده است سخن
بگوییم نه کارهایی که می شود لذا ان شاء االله کارهایی خواهد شد اما گزارش آنچه شده است به استحضار مردم و فرهیختگان خواهد

 
رسید. 

وي افزود: خداوند متعال علماي این شهر از جمله مرحوم آیت االله تهامی، آیت االله آیتی و آیت االله ربانی، شهداي بزرگوار و علماي
فرهیخته و صاحب نامی که افتخار این شهر و دیار هستند و هرکسی به این استان خدمت کرده، ارواح مطهر شهیدان را با شهداي

 
کربلا محشور و عاقبت همه ما را بخیر کند. 



رییس جمهوري که ظهر امروز در ادامه سومین سفر استانی خود از شهرستان طبس به مرکز استان آمد، با حضور در گلزار شهداي

 
بیرجند به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. 

وي صبح امروز به همراه جمعی از اعضاي هیات دولت در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده از طریق شهرستان
طبس وارد استان خراسان جنوبی شد و ضمن دیدار با مردم طبس در حرم امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع)، از معدن زغالسنگ

 
پروده طبس هم بازدید کرد 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی ظهر جمعه بدو ورود به فرودگاه بین المللی شهید کاوه بیرجند مورد استقبال نماینده ولی فقیه در
خراسان جنوبی و امام جمعه بیرجند، استاندار خراسان جنوبی، نمایندگان خراسان جنوبی در مجلس شوراي اسلامی و جمعی از

 
مسوولان استان قرار گرفت. 

 
وي عصر امروز به صورت سرزده از محله کاظمیه شهر بیرجند بازدید کرد و با جمعی از اهالی این محله به گفت و گو پرداخت. 

 
حضور در نشست شوراي اداري استان از دیگر برنامه هاي این سفر یک روزه است. 

منبع: ایرنا



افزایش قمیت 100 هزار تومانی سکه طی هفته گذشته متاثر از تحولات

افغانستان/ احتمال تداوم روند صعودي در بازار طلا و سکه

منبع: با اقتصادشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/06/19

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، اعلام کرد: برخلاف پیش بینی ها طی یک هفته اخیر، قیمت سکه زیر تاثیر
تحولات سیاسی کشور افغانستان، 100 هزار تومان گران شد و احتمالا روند صعودي قیمت سکه و طلا در بازارهاي داخلی

تداوم خواهد داشت.

به گزارش بااقتصاد، ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که
گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در
حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29
دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته گذشته با
قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما
امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی

بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس
کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي
غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي

 
جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 



عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به
12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650
هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته

 
است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است./ ایسنا



رییس جمهوري: حل مشکلات به اولویت بندي و کار میدانی نیاز دارد

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/06/19

رییس جمهوري: حل مشکلات به اولویت بندي و کار میدانی نیاز دارد

 
رییس جمهوري: حل مشکلات به اولویت بندي و کار میدانی نیاز دارد 

 
رییس جمهوري گفت: مشکلات کشور حل خواهد شد و در این زمینه باید اولویت بندي و کار میدانی کرد. 

آیت االله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در آغاز سفر به خراسان جنوبی در جمع مردم شهرستان طبس در حرم امامزاده حسین بن
موسی الکاظم (ع) افزود: به لطف خدا و ائمه اطهار (ع) و اخلاص مردم و مخلصان و خانواده معظم شهدا گشایش هایی ایجاد می شود
و می بینیم که خداوند متعال مثل همیشه عنایتش را شامل حال ما می کند و اگر شاکر نعمت هاي خداوند متعال باشیم، مشکلات

 
یکی پس از دیگري حل خواهد شد. 

وي گفت: نیاز دارد اول به شناخت مشکل و مسئله شناسی، دوم شناخت راهکارهاي برون رفت از مشکلات و حل مسئله، سوم تعیین
اولویت ها که چه مواردي اولویت دارد و چهارم به عزم و اراده جدي براي کار میدانی و اقدام و عمل که همه اینها به اعتماد عمومی و

 
مشارکت عمومی و در یک کلمه به افزایش سرمایه اجتماعی در کشور تبدیل می شود. 

رییس جمهوري خطاب به مدیران و دست اندرکاران حاضر در جمع تاکید کرد: هر فعل شما و هر اقدام شما در جهت گره گشایی از

 
کار مردم و زندگی مردم به افزایش اعتماد به کارآمدي نظام و نظام اداري کشور تبدیل می شود و این پشتوانه بسیار ارزشمند است. 

وي با تاکید بر اینکه فعال شدن ظرفیت هاي معدنی خراسان جنوبی در دستور کار قرار دارد افزود: وزیر صمت همراه دولت در این

 
سفر هستند که بررسی هاي مقدماتی را انجام دادند و در این سفر هم برخی کارها را دنبال می کنند. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه وضعیت شهرستان طبس به گونه اي است که محصول چهار فصل دارد اضافه کرد: در این شهرستان هم
خرما و هم محصولات سردسیري به عمل می آید و این یک ویژگی و مزیت است که می تواند محصولات مختلف استراتژیک

 
کشاورزي داشته باشد و زمین در طبس فراوان است و این موضوع یک مزیت است. 

وي با اشاره به اینکه خراسان جنوبی از پهناورترین استان هاي کشور به لحاظ سرزمینی و شهرستان طبس هم همین گونه است

 
گفت: این مکان خوبی است که باید روي آن برنامه ریزي شود. 

رییس جمهوري عنوان کرد: به جوانان خراسان جنوبی و طبس می گویم که دولت آمادگی دارد در خدمت شما و صاحب نظران

 
دانشگاهی باشد و مسائل را دنبال می کند. 

وي افزود: شهرستان طبس وضعیت اقتصادي گردشگري دارد که می تواند فعال و هم باعث اشتغال و هم باعث رونق شود که فرمودند

 
سالانه 10 میلیون زائر مرجع نورانی امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع) است. 

رییس دولت سیزدهم گفت: راه هاي شهرستان در دستور کار قرار دارد و وزیر راه و شهرسازي از قبل وضعیت راه هاي خراسان جنوبی

 
را بررسی کردند و حتما در این سفر هم موضوع راه ها را دنبال خواهد کرد. 

 
وي اظهار داشت: ارتقاي وضعیت اقتصادي، معادن و کشاوزي و راه هاي منطقه دست تواناي شما مردم را می خواهد. 

آیت االله رئیسی افزود: افتخار دارم نمایندگی مردم خراسان جنوبی در مجلس خبرگان رهبري را دارم و با مردم و عزیزان این منطقه

 
آشنایی داریم، مسائل این منطقه و خراسان جنوبی که اولویت داراست، ان شاء االله در این سفر مورد توجه قرار می گیرد. 

وي گفت: در این سفر و سفرهاي دیگر که در واقع بدون تشریفات معمول انجام می شود، به دنبال این هستیم که وقت مردم کمتر

 
گرفته شود و بتوانیم اصل کار را دنبال کنیم. 

وي عنوان کرد: حضور ما و دوستانمان بدون تشریفات در استان ها براي این است که از نزدیک با مسائل آشنا شویم و اولویت ها را



 
مشخص و براي رفع مشکلات با اولویت دست به اقدام و عمل شویم. 

رئیس جمهوري افزود: بناي ما این است که با فعل ماضی با مردم سخن بگوییم، یعنی اعلام کنیم این اقدامات انجام شد، «می شود»

 
زیاد گفته شده و نمی خواهیم خیلی به می شودها اتکا کنیم ولی آنچه برنامه دولت است را دنبال می کنیم. 

آیت االله رئیسی گفت: با این حجم بالاي نیروي انسانی کارآمد در استان خراسان جنوبی که داریم، خودشان می توانند مظهر خیلی از

 
خلاقیت ها و ابتکارات باشند و گره ها را بگشایند. 

وي گفت: خداوند متعال به ما توفیقی دهد که بتوانیم با اخلاص در خدمت مردم باشیم تا گره ها از زندگی مردم به لطف پرورگار

 
گشوده شود. 

رییس جمهوري ادامه داد: در استان خراسان جنوبی ظرفیت هاي معدنی بسیار خوبی وجود دارد که فعال شدن آن به رونق تولید و

 
ایجاد اشتغال در کشور و منطقه کمک می کند. 

وي گفت: در خراسان جنوبی ظرفیت هاي خوبی مانند معادن را داریم که می تواند فعال شود و به صورت عام و به صورت خاص در

 
طبس ظرفیتی خوب است. 

آیت االله رئیسی بیان کرد: بخشی از این ظرفیت فعال و بخشی غیرفعال است که اگر فعال و موانع موجود رفع شود، باعث رونق تولید و

 
اشتغال در کشور و منطقه می شود. 

وي گفت: من در آستانه پیروزي انقلاب اسلامی و زلزله طبس در دوره جوانی به شهر طبس سفر داشته ام و چند شب در این منطقه

 
ماندیم. 

نماینده مردم استان خراسان جنوبی در مجلس خبرگان رهبري افزود: در جریان خدمات رسانی به مردم شریف شهرستان طبس،

 
شهید صدوقی و مقام معظم رهبري نیز حضور داشتند که ما به عنوان طلبه با جمعی از طلبه ها براي کمک به مردم زلزله زده آمدیم. 
وي اظهار داشت: به برکت انقلاب اسلامی کارهاي زیادي هم در این منطقه و هم در خراسان جنوبی انجام شده و هیچ شهر، بخش و

 
روستایی شرایط قبل را ندارد. 

آیت االله رئیسی گفت: به برکت انقلاب اسلامی چهره شهرها، بخش ها و استان عوض شده و آنچه امروز می بینید و تصاویر آن نیز

 
موجود است قابل مقایسه با قبل نیست. 

وي افزود: جوان ها می توانند تصاویر وضعیت اول انقلاب و امروز را ببینند که کاملا چهره شهر و روستا عوض شده و این از برکت

 
تلاش جهادگران و مجاهدانی بوده که براي توسعه و آبادانی کار کرده اند. 

رییس جمهوري گفت: با همه تلاش ها برخی مشکلات شهرستان که امام جمعه نیز اشاره کردند، در ادامه مسیر نماینده مجلس نیز
نکاتی درخصوص ظرفیت هاي این منطقه بیان کردند و اینجا کمبود نزولات آسمانی را داریم که این کمبود و تهدید را می توان

 
تبدیل به فرصت کرد. 

 
وي افزود: مردم نشان دادند که می توانند کمبودها و مشکلات را به فرصت ها تبدیل کنند. 

آیت االله رئیسی بیان کرد: براي بنده باعث خوشحالی است که در جمع مردم عزیز، صبور و مقاوم این شهرستان و مردم خراسان
جنوبی حاضر شدم؛ مردمی که نشان دادند در همه صحنه ها که نیاز باشد حاضرند و با همه وجود و امکانات و داشته هاي خودشان

 
مال و فرزند خود را براي دفاع از انقلاب و نظام و ارزش ها می دهند. 

وي گفت: تاریخ مبارزات مردم در این خطه را کسانی که بررسی می کنند، می بینند که در راه ولایتمداري همراه با صبر، ایثار،
شهادت، از خودگذشتگی و در پرتو خداخواهی است و در موضوع کرونا مردم بسیار خوب عمل کردند.
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اخبار

 
اخبار 

 
بازدید رئیس قوه قضائیه از ندامتگاه دماوند 

رئیس قوه قضائیه صبح جمعه با حضور در زندان دماوند، ضمن بازدید از بخش هاي مختلف این زندان، به گفتگوي چهره به چهره با

 
تعداد کثیري از زندانیان پرداخت و مسائل و مشکلات آن ها را از نزدیک جویا شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح دیروز جمعه 19 شهریور، به مدت 3 ساعت از بخش هاي مختلف ندامتگاه دماوند

 
بازدید کرد. 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید، ضمن گفتگوي چهره به چهره با تعداد کثیري از زندانیان، سوالاتی را پیرامون دلیل محکومیت

 
و مدت زمان سپري شده از حبس آن ها و همچنین شرایط بهداشتی و غذایی زندان مطرح کرد. 

زندانیان ندامتگاه دماوند نیز از اینکه رئیس قوه قضاییه صبح روز جمعه خود را براي بازدید از این ندامتگاه اختصاص داده است، از وي

 
تشکر کردند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در دیدار با زندانیان ابراز امیدواري کرد که زندان بازگشت گاهی به جامعه باشد و کسی که

 
یک بار زندان را تجربه کرده دوباره این تجربه تلخ را تکرار نکند. 

 
رییس عدلیه گفت: زندان باید به معنی واقعی نه « بازداشتگاه» که محل باز اجتماعی شدن فرد و « بازگشتگاه» به جامعه باشد. 

رئیس دستگاه قضا پس از آنکه یکی از زندانیان اعلام کرد که براي چهاردهمین بار است به زندان می آید، گفت: من دلم می سوزد از
اینکه می بینم یک فرد در میانسالی و جوانی 14 بار به زندان آمده است؛ لازم است براي همه این افراد برنامه ریزي شود تا هم خود
آن ها اصلاح شوند و هم شرایطی فراهم شود که دیگر به زندان برنگردند. هم قوه قضاییه و هم سایر نهاد ها در این زمینه مسئولیت

 
دارند و باید انجام وظیفه کنند. خود زندانیان و خانواده آن ها نیز باید در این زمینه نقش ایفا کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان اینکه در پی ورود یک فرد به زندان، خانواده او بزرگترین صدمه را متحمل می شوند،

 
خطاب به زندانیان گفت: اجازه ندهید خانواده هایتان در این زمینه صدمه و آسیب ببینند. 

«واکسیناسیون زندانیان» دیگر موضوعی بود که رئیس قوه قضاییه در گفتگو با زندانیان در خصوص آن کسب اطلاع کرد که به گفته

 
زندانیان ندامتگاه دماوند هر 2 دُز واکسن کرونا به آن ها تزریق شده است. 

یکی از مسائل دیگري که رئیس قوه قضاییه در گفتگوي خود با زندانیان از آن ها پرسید این موضوع بود که آیا قضات به زندان سر می

 
زنند و با زندانیان گفتگو می کنند یا خیر. 

زندانیان همچنین در حضور رییس قوه قضائیه از برخی از زندان بانان ندامتگاه دماوند که به گفته زندانیان، شبانه روز و همراه با
خانواده خود براي جلب رضایت شاکیان تلاش می کنند و در این راه حتی هزینه هاي مالی هم متحمل شده اند تشکر و قدردانی

 
کردند. 

زندانیان به رییس عدلیه گفتند به دلیل این گونه ارتباطات برخی زندان بانان این ندامتگاه تمام زندانیان و خانواده هاي آن ها را به

 
چهره می شناسند. 

حضور در کارگاه اشتغالزایی زندان دماوند و مشاهده فعالیت هاي زندانیان در این کارگاه، بخش دیگر بازدید دیروز حجت الاسلام



 
والمسلمین محسنی ا ژه اي بود. 

رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از این بخش، خواستار ارائه آماري از میزان اشتغال زندانیان شد که مسئولان سازمان زندان ها در
پاسخ گفتند: میزان اشتغالزایی زندانیان استان تهران در سال گذشته 54 درصد بود که این آمار در سال جاري به ویژه طی ماه هاي
اخیر رشد چشمگیري داشته و به 68 درصد رسیده و این در حالی است که هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغالزایی زندانیان،

 
شاخص 80 درصدي است. 

مسئول کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند که خود نیز یک فرد زندانی بود، با بیان اینکه زندانیان فعال در این کارگاه به صورت روزانه
درآمد کسب می کنند، گفت: به غیر از حرفه اموزي به زندانیان، محصولات کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند به نام برند هاي مشهور

 
الکترونیکی کشور تولید می شود و یکی از باکیفیت ترین و پرفروش ترین محصولات بازار است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در بخش دیگري از این بازدید، با بیان اینکه زندانیان هر مطلب و درخواستی را که دارند

 
بنویسند، تاکید کرد که تک تک این نامه ها به صورت دقیق مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. 

رئیس قوه قضاییه در همین زمینه، حوزه ریاست قوه قضاییه و سازمان زندان ها را مامور کرد که به تک تک درخواست هاي زندانیان

 
رسیدگی کنند و به سرعت به آن ها پاسخ دهند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان حضور دیروز خود در زندان دماوند با تشکر از زندانبانان و تلاش سخت و شبانه
روزي ان ها که مورد نظر و تقدیر زندانیان هم قرار گرفته است توصیه کرد که پیوسته خدا را ناظر و حاضر بر اعمال خود ببینند و

 
مواظب باشند حق کسی ضایع نگردد. 

رئیس دستگاه قضا طی دو ماه و نیم گذشته، بار ها و بار ها در جریان بازدید هاي میدانی و نشست هاي مختلف با مسئولین قضایی
کشور، توصیه ها و دستورات متعددي را در خصوص ضرورت رسیدگی به وضعیت زندان ها و زندانیان مطرح و بر اجراي سیاست
حبس زدایی و کاهش جمعیت کیفري تاکید کرده است؛ «بازدید روساي کل دادگستري ها، دادستان ها و قضات از زندان هاي سراسر
کشور»، «گفتگوي چهره به چهره و بدون واسطه با زندانیان و رسیدگی به مسائل و مشکلات آنها» و همچنین «رسیدگی به وضعیت

 
خانواده هاي زندانیان نیازمند»، از جمله توصیه هاي مکرر حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در مدت اخیر بوده است. 

بازدید از زندان دماوند، چهارمین بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان هاي کشور در هفتاد و یکمین روز خدمت در کسوت قاضی
القضاتی بود؛ پیش تر و طی 2 ماه گذشته حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در زندان هاي مرکزي ایلام و رجایی شهر کرج
نیز حضور یافته بود و در عصر روز جمعه 15 مرداد امسال نیز ضمن حضور در بخش هاي مختلف زندان اوین تهران، به گفتگوي چهره

 
به چهره با زندانیان بازداشت موقت پرداخته و مشکلات و مسائل آنان را از نزدیک جویا شده بود. 

 
فغان زنان فغانستان ؛ کسی صداي ما را می شنود؟ 

 
ادامه از صفحه اول 

اگرچه بیشتر نگاه ها به احمد مسعود و جبهه مقاومت او در پنجشیر است ولی آنچه به همان اندازه قابل تحسین است این حق خواهی

 
زنان افغانستان است که از نظر من کم از آن مقاومت ندارد. 

صحرا کریمی (فیلمساز) و رئیس «افغان فیلم» که به خارج از کشور رفته است در صفحه اینستاگرام خود نوشت: «مردان،
سیاستمداران، بازرگانان و همه اقشار مردانه کشور راه هاي مشارکت اجتماعی خود را می یابند اما این تنها زنان هستند که راهی

 
منازل شده و آینده آنها تاریک خواهد شد.» 

جامعه افغانستان یک بار دیگر هم تجربه طالبان را داشته است در سال 1994 زمانی که نیروهاي اتحاد جماهیر شوروي از افغانستان
بیرون رفته بودند ومجاهدین در افغانستان، علی الخصوص در کابل درگیر جنگ داخلی بودند، طالبان با شعار مبارزه با شرك و کفر و
پیام صلح براي مردم افغانستان در مدت زمان کوتاهی توانستند کشور افغانستان را به زیر سلطه خود درآورند البته به غیر از بخشی در

 
منطقه پنجشیر که احمد شاه مسعود در آنجا مستقر بود. در سال 1996 حکومت خود را با اسم امارت اسلامی افغانستان اعلام کردند. 
آنها ابتدا با سلام و صلوات و صلح خواهی آمدند ولی بعد از به قدرت رسیدن به یکی از مرتجع ترین حکومت هاي تاریخ معاصر تبدیل



 
شدند که به هیچ قانون و حق و حقوقی پایبند نبود. 

حکومت طالبان با رادیو، تلویزیون، موسیقی، نقاشی، مجسمه سازي و آثار هنري مخالف بودند و حتی مجسمه هاي بودا در بامیان را

 
که از جمله میراث فرهنگی و باستانی افغانستان و بشریت بود را منهدم ساختند. 

آنان به زنان اجازه نمی دادند تا بدون همراهی مرد محرم یا بدون حجاب مخصوص (چادري یا برقع) که در آن صورت زنان هم معلوم
نیست، از خانه هایشان بیرون بروند. ریش مردان در نظام طالبانی باید بلند می بود و موهاي سرشان را می بایست کوتاه می کردند.
مردم را براي اداي نماز، به زور از مغازه هایشان به مساجد می فرستادند. اگر دوست دارید به شکل مستقیم در جریان حال و هواي آن

 
دوران قرار بگیرید فیلم سینمایی «اسامه» ساخته صدیق برمک را ببینید. 

آنچه در این نوشتار براي من مهم و قابل ذکر است این مقاومت و حق خواهی زنان افغانستان است که علی رغم شناختشان از سبعیت

 
و تندخویی طالبان باز از پاي ننشسته و هر روز به خیابان ها می آیند تا صداي اعتراضشان را سردهند. 

تصاویري که از این زنان به جهان بیرون رسیده است احساسات متناقضی را در انسان بیدار می کند، همزمان هم تحسین و شعف دارم
هم خشم و عصبانیت. تحسین و شعف براي این زنان بلند نظر و آزادیخواه و خشم و عصبانیت به تمام جهل و تاریکی که جلوي آنان

 
می ایستد و یا این چشم و گوش و دهان بستن تمام جهان بر روي خواست انسانی و طبیعی آنها! 

راستی آن همه سازمان، مراکز حمایتی و یا سازمانهاي مردم نهاد و ... که همواره ادعاي دفاع از آزادي، حقوق زنان، کودکان و ... دارند
چرا چنین ساکت و سر به زیر هستند. چرا هیچ کارزاري در هیچ جاي دنیا راه نیافتاده است که به این زنان افغانستان پیام دهد ما در

 
جهان خارج از مرز جغرافیایی صداي شما را شنیدیم. ما از شما حمایت می کنیم و ... 

انگار در تمام جهان اعلام شده است چشم و گوش را بر افغانستان ببندید و بگذارید طالبان بیاید و کاري به کار کسی هم نداشته

 
باشید. 

شرم آور است این اندازه از چشم پوشی نسبت به انسانهایی که حدود 50 سال است روي آرامش و صلح را در خاك و بوم کشورشان

 
ندیده اند و هر از گاهی گروهی به بهانه اي برآنها تاخته است. 

در چنین مواقعی است که احساس می کنم سازمان ملل، مدافعان حقوق بشر و ... انگار مترسک هاي خوش آب و رنگ بیش نیستند و

 
به هیچ دردي نمی خورند. 

تنها اتفاق امیدوار کننده این است که در فضاي مجازي نگرانی و همراهی مردم را با مردم افغانستان می توان دید و احساس کرد در

 
گوشه گوشه این کره خاکی انسانهایی دلشان براي این بخش فراموش شده جهان می تپد. 

بهرجهت درود بر تمام زنانی که در این روزها علی رغم تمام ترس و خفقانی که از سوي طالبان وجود دارد، دل به دریا زده و براي
احقاق حقوق خود و فرزندانشان به خیابان آمده، یک کاغذ در دست گرفته اند که من حقم را می خواهم. واقعا درود بر شرف و

 
غیرتشان 

 
فراز و فرودهاي بورس هیجانی و احساسی است 

همایون دارابی کارشناس بورس و بازار سرمایه: بورس و بازار سرمایه از سال گذشته تا کنون روزها و رفتارهاي هیجانی مختلفی را
پشت سر گذاشته است. ریزش ها و صعودهاي بورس در یک سال ونیم گذشته تا کنون که ناشی از عوامل سیاسی و اقتصادي روي
بورس است، این بازار را دچار تکانه هاي مختلفی کرده است به نحوي که بازار بنا به مسائل مختلف اعم از انتخابات ریاست جمهوري

 
تا مسائل منتج به توافق بین المللی برجام واکنش هاي مختلفی از خود نشان داده است. 

هنگامی که بازارسرمایه در چنین شرایطی قرار می گیرد اولین واکنشی که از خود بروز می دهد شدت بخشیدن به رفتارهاي هیجانی
است. به گونه اي که از خرداد ماه سال جاري تا اوایل شهریور ماه بازار سرمایه به صورت هیجانی نزدیک به 50 درصد بازار رشد داشته

 
است. 

رشد پنجاه درصدي بازار سرمایه از خرداد ماه تا شهریور سال 1400 یعنی صعود بورس در دو ماه گذشته را می توان ناشی از
رفتارهاي سیاسی انتخاباتی و سیاسی دانست. به عبارت دیگر رشدهاي بازار به صورت هیجانی بوده است، لذا نمی توان گفت بازار در



 
مسیر کارکردهاي خود حرکت کرده و رفتار نرمال و معمولی داشته است. 

بی تردید وقتی بازار سرمایه دچار چنین کارکردهایی می شود به این معناست که عملاً از کارکردهاي اصلی خود یک کشف عادلانه
قیمت جا می ماند. بر این اساس به نظر می رسد در وهله اول اولویت اول مورد نیاز بورس، تشویق مردم به سرمایه گذاري در صندوق

 
هاي سرمایه گذاري است. 

کارشناسان بورس باید مردم را به این موضوع واقف کنند که در بازار سرمایه نباید اسیر هیجانات و رفتارهاي احساسی شوند. ضمن
اینکه یکی از اولویت هاي دعوت از سرمایه گذاران ناآشنا به بور، ارتقاي سطح آموزش و فرهنگ سازي مردم براي سرمایه گذداري در

 
بورس است. 

 
بی تردید مردم باید به این موضوع واقف شوند که بازار سرمایه تحلیل محور است نه اینکه با تصمیمات هیجانی وارد این بازار شوند. 

ورود و سرمایه گذاري در بورس به صورت هیجانی و عدم آشنایی با فراز و فرودها و واقعیات بازار بزرگی مثل بازار سرمایه می تواند
منجر به از دست دوباره اعتماد عمومی مردم به این بازار شود. از این منظر ارتقاي سطح آگاهی و دانش سرمایه گذاران براي باقی

 
ماندن هاي طولانی و معاملات درست در بورس بسیار حائز اهمیت است. 

دولت براي افزایش اعتماد مردم به سرمایه گذاري در بورس، باید هر گونه سایه رفتارهاي دستوري و قیمت گذاري هاي دستوري را از
خود دور کند. مسوولین در موضوع بورس تا جاي ممکن اظهار نظرنداشته باشند، چرا که گاها اظهار نظرهاي غیر کارشناسانه به ضرر

بازار، ریزش سهام و منجر به تخریب اعتماد و اطمینان به بورس می شود.
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اخبار

 
اخبار 

 
رئیس هیئت مدیره 

 
بانک دي: 

 
بانکداري اسلامی باید پیوست تمامی سیاست هاي نظام بانکی باشد 

بانکداري بدون ربا صرفا محدود به اسلامی کردن عقود نیست بلکه باید تمامی سیاست ها و فرایندهاي نظام بانکی مزیّن به یک

 
پیوست بانکداري اسلامی باشد. 

غلامرضا خلیل ارجمندي، رئیس هیئت مدیره بانک دي در نخستین همایش سراسري برخط «بانکداري اسلامی، بانک دي؛ فرصت ها
و چالش ها»، به تبیین نقش و جایگاه سرمایه انسانی در توسعه بانکداري اسلامی پرداخت و گفت: امروز تأثیر سرمایه انسانی در امور
مختلف بر هیچ کسی پوشیده نیست و این امر لزوم توجه به نقش کارکنان در پیاده سازي صحیح قوانین بانکداري بدون ربا را بیش از

 
پیش کرده است. 

وي افزود: گام اول در پیاده سازي بانکداري بدون ربا، فرهنگ سازي و ارائه آموزش هاي مؤثر به کارکنان است و تا زمانی که فهم
مشترك از مقولات در بدنه کارکنان ایجاد نشود، حرکت به سمت پیاده سازي الزامات قانونی بانکداري بدون ربا نیز دچار وقفه خواهد

 
بود. 

وي با نقد رویه هاي رایج منابع انسانی در نظام بانکی گفت: نظام نامه هاي تنبیه و تشویق در نظام بانکی باید بر اساس مفاهیم اخلاقی
و در چارچوب انجام وظایف بر اساس ارزش هاي انسانی تدوین شود تا خدمتگزاري به ذینفعان و مشتریان به سمت کیفی سازي و

 
اخلاق مداري حرکت کند و افراد، فارغ از شاخصه هاي کمّی، بر اساس شاخصه هاي کیفی و اخلاقی مورد تشویق و تنبیه قرار بگیرند. 
ارجمندي محدود کردن نگاه به اسلامی کردن عقود را یک آفت در مسیر پیاده سازي بانکداري بدون ربا دانست و تصریح کرد:
بانکداري بدون ربا صرفاً محدود به اسلامی کردن عقود نیست بلکه باید تمامی سیاست ها و فرایندهاي نظام بانکی مزیّن به یک

 
پیوست بانکداري اسلامی باشد تا با پیاده سازي این نگاه شاهد ایجاد یک شاکله اخلاقی در تمامی سطوح و فرایندها باشیم. 

وي در پایان ابراز امیدواري کرد که با توسعه آموزش و فرهنگ سازي مؤثر، شاهد جوشش روح بانکداري اسلامی از بدنه سازمان به

 
تمامی ارکان سازمان باشیم. 

 
مدیر امور بین الملل بانک شهر خبرداد؛ 

 
ظرفیت هاي ارزي بانک شهر در خدمت تولیدکنندگان داخلی 

مدیر امور بین الملل بانک شهر گفت: با توجه به مزیت رقابتی که این بانک در حوزه ارزي دارد در تلاش براي گسترش خدمات رسانی

 
به تولیدکنندگان، فعالان حوزه صنعت و صادرکنندگان کالا هستیم. 

مهدي میرزا محمدي با بیان اینکه طی 2 سال اخیر توانسته ایم نقش تاثیرگذار و سهم بزرگی در رفع نیازهاي ارزي مشتریان شبکه
بانکی داشته باشیم، افزود: هم اکنون نیز آمادگی ارائه تمام خدمات را داشته و فعالان اقتصادي می توانند از ظرفیت هاي این بانک به

 
بهترین نحو در جهت رفع مشکلات و معضلات خود بهره ببرند. 

میرزا محمدي "افتتاح انواع حساب هاي ارزي"، "صدور حواله هاي ارزي" ، "ثبت بروات اسنادي"،"صدور انواع ضمانتنامه "، "صدور



گواهی تمکن مالی"، فروش اسعار خارجی در قالب بانکی و نیمایی و از محل ارزهاي صادراتی در دسترس و ... را بخشی از خدمات

 
ارائه شده از سوي شعب بانک شهر عنوان کرد. 

وي با اشاره به اهمیت حمایت از تولیدکنندگان در شرایط فعلی جامعه؛ تصریح کرد: از ابتداي سال جاري نیز اعطاي تسهیلات ارزي با
دوره استفاده متفاوت و با هدف تامین مالی سرمایه در گردش تولیدکنندگان داخلی، واردکنندگان و صادرکنندگان در دستور کار

 
بانک قرار دارد. 

میرزا محمدي در ادامه راه اندازي شعب مستقل ارزي را نیز ابتکاري مناسب در راستاي رفع نیازهاي مشتریان کلان بانک شهر عنوان
کرد و گفت: این شعب با بهره مندي از نیروهاي نخبه و فعال از بدنه بانک ، توانسته اند خود را به عنوان رقیبی جدي براي شعب بانک

 
هاي دولتی و خصوصی در حوزه بانکداري تجاري و شرکتی مطرح کنند. 

مدیر امور بین الملل بانک شهر، در پایان با اشاره به فعالیت شعب مستقل ارزي این بانک در پایتخت، افزود: در آینده نزدیک براي
خدمات رسانی هرچه بهتر به فعالان اقتصادي، در شهرهایی که ظرفیت ها و پتانسیل هاي لازم براي فعالیت شعبه مستقل ارزي وجود

 
داشته باشد، با کسب مجوزهاي لازم از بانک مرکزي اقدام به راه اندازي شعبه خواهیم کرد. 

 
رئیس هیأت مدیره بانک مسکن ؛ 

 
بانک مسکن باید خود را براي طرح مسکن میلیونی آماده کند 

رئیس هیأت مدیره بانک مسکن گفت: با توجه به تاکید رئیس جمهور براي ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال، مسوولیت

 
بزرگی بر دوش بانک مسکن و شرکت هاي وابسته قرار دارد. 

عیسی کاظم نژاد در آیین افتتاح پروژه 2800 واحدي آسمان البرز، اظهار داشت: بانک مسکن با قدمتی بیش از 80 سال فعالیت، به

 
عنوان یک بانک تخصصی و توسعه اي در بخش مسکن فعالیت می کند. 

وي با بیان اینکه یکی از ماموریت هاي اصلی بانک مسکن، تامین مالی این بخش است، افزود: بدون شک مسکن دغدغه اصلی کشورها
است. وقتی خانواري مسکن نداشته باشد همیشه این دغدغه و اضطراب به آنها غالب است اما وقتی خانواده اي صاحب مسکن می شود

 
بخش زیادي از دغدغه هاي ذهنی آنها هم از بین می رود و به آرامش می رسد. 

رئیس هیأت مدیره بانک مسکن، گفت: رسالت بانک مسکن به عنوان یک بانک تخصصی تامین مالی واحدهاي مسکونی است که ویژه

 
اقشار میان درآمدي جامعه ساخته می شود، بنابراین این بانک تولید خانه هاي لوکس را تامین مالی نمی کند. 

کاظم نژاد به ظرفیت هاي اشتغال صنعت ساختمان اشاره کرد و گفت: ساخت مسکن ظرفیت اشتغالزایی بسیار بالایی دارد به طوریکه

 
با احتساب صنایع وابسته حدود 13 درصد از اشتغال کل کشور به این بخش اختصاص دارد. 

وي با بیان اینکه ما در بانک مسکن 93 درصد منابع خود را صرفا در حوزه تامین مالی بخش ساختمان به ویژه مسکن اختصاص می
دهیم، گفت: پروژه هاي بزرگی با تامین مالی بانک مسکن اجرا شده که یکی از نمونه هاي آن مسکن مهر است. هر چند شاید در بازه
زمانی خاصی انتقاداتی به این طرح شد اما امروز مشاهده می کنیم بسیاري خانوارها به واسطه همین طرح صاحب مسکن و سرپناه

 
شدند. 

رئیس هیأت مدیره بانک مسکن با اشاره به آمادگی بانک براي مشارکت در پروژه هاي ملی افزود: علاوه بر این، بانک مسکن در برنامه
اقدام ملی مسکن نیز مشارکت داشته و با توجه به تاکید رئیس جمهور براي ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال، مسوولیت

 
بزرگی بر دوش بانک مسکن و شرکت هاي وابسته قرار دارد. بانک مسکن باید خود را براي مشارکت در این پروژه ملی آماده کند. 

کاظم نژاد با تاکید بر اینکه بانک مسکن علاوه بر تامین مالی ساخت مسکن، رسالت دیگري براي پرداخت تسهیلات به متقاضیان
خرید را هم دارد گفت: بحث هایی در خصوص افزایش سقف تسهیلات خرید می شود اما باید به این نکته اشاره کنم که افزایش سقف

 
تسهیلات باید با مجوز بانک مرکزي و شوراي پول و اعتبار باشد بنابراین بانک مسکن به تنهایی در این حوزه تصمیم گیر نیست. 

وي ادامه داد: بانک مسکن در سال 1400 اختیارات ویژه اي دارد که نمونه آن افزایش سقف تسهیلات ساخت به 450 میلیون تومان
ویژه ساخت واحدهاي مسکونی با فناوري هاي نوین است که اگر شرکت سازنده بورسی باشد امکان افزایش این سقف تسهیلات تا 50

 
درصد هم وجود دارد. 



رئیس هیأت مدیره بانک مسکن با بیان اینکه امیدواریم با تلاش و کوشش بتوانیم خواسته هاي مردم را در حوزه تامین مسکن مطلوب
پوشش دهیم، گفت: انتظار می رود شرکت سرمایه گذاري مسکن به عنوان بزرگترین انبوه ساز کشور با تسریع در اجراي پروژه ها،

 
بتواند نقش قابل توجهی در تحقق وعده ساخت مسکن دولت داشته باشد. 

 
94 درصد پرسنل بیمه تجارت نو، فاز اول واکسن کرونا را دریافت کردند 

معاون توسعه سازمانی شرکت بیمه تجارت نو، از انجام فاز اول واکسیناسیون کرونا براي 94 درصد پرسنل این شرکت خبر داد و

 
اظهارداشت: صد درصد نمایندگان شرکت بیمه تجارت نو هم براي انجام واکسیناسیون کرونا ثبت نام کرده اند. 

به گزارش روابط عمومی؛ ابراهیم غلامی، با بیان اینکه "پرسنل شرکت بیمه تجارت نو از ابتداي شیوع ویروس کرونا در کشور تمامی
پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کردند، افزود با رایزنی هایی که دبیرکل سندیکاي بیمه گران و رییس کل بیمه مرکزي با مجموعه

 
وزارت بهداشت انجام دادند فرصت واکسیناسیون براي صنعت بیمه فراهم شد. 

وي، بیان کرد: به محض آنکه ابلاغیه واکسیناسیون اهالی صنعت بیمه از طریق سندیکاي بیمه گران به مجموعه شرکت بیمه تجارت

 
نو رسید، باتوجه به ضرورت سلامت پرسنل، لیست اطلاعات همکاران به سرعت تهیه شد. 

غلامی، تصریح کرد: سندیکاي بیمه گران وعده داده بود که هر شرکت بیمه اي که سریع تر اطلاعات پرسنل را جمع آوري و ارسال
کند در اولویت قرار می گیرد و به وعده خود هم عمل کرد و شرکت بیمه تجارت نو جزو اولین شرکت هاي بیمه اي بود که هماهنگی

 
هاي لازم را انجام داد و پیامک واکسیناسیون براي پرسنل این شرکت ارسال شد. 

معاون توسعه سازمانی، اظهار داشت: تا به امروز حدود 94 درصد پرسنل بیمه تجارت نو مرحله اول واکسن کرونا را دریافت کرده اند و

 
نوبت 6 درصد باقیمانده هنوز از طریق سامانه وزارت بهداشت اعلام نشده است. 

غلامی، اذعان داشت که باوجود انجام واکسیناسیون رعایت پرتکل هاي بهداشتی همانند قبل بر شرکت بیمه تجارت نو حاکم
است.وي، درخصوص روند واکسینه شدن نمایندگان و شبکه فروش شرکت بیمه تجارت نو، گفت: سندیکاي بیمه گران در مرحله اول
براي لیست همکاران درخواست داد و در مرحله دوم نمایندگان و شبکه فروش مشمول دریافت واکسن شدند که بلافاصله لیست تمام
نمایندگانی که داراي کد از شرکت بیمه تجارت نو هستند به سندیکاي بیمه گران ارسال شد.معاون توسعه سازمانی، گفت: هنوز
واکسیناسیون براي نمایندگان شرکت بیمه تجارت نو آغاز نشده است اما صد درصد نمایندگان این شرکت بیمه اي براي واکسیناسیون
معرفی شدند و باتوجه به اقدام به موقع شرکت بیمه تجارت نو در ارسال لیست نمایندگان، به مرور پیامک واکسیناسیون براي آن ها

 
خواهد آمد. 

 
مدیرعامل بانک دي: قانون بانکداري بدون ربا نیازمند مهندسی مجدد است 

مدیرعامل بانک دي بهره گیري از تجربه بدنه کارشناسی نظام بانکی براي مهندسی مجدد قانون بانکداري بدون ربا را یکی از ضرورت

 
هاي اساسی نظام بانکی دانست. 

به گزارش روابط عمومی بانک دي، در نخستین همایش سراسري برخط «بانکداري اسلامی، بانک دي؛ فرصت ها و چالش ها» که با
حضور حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مشاور فقهی بانک دي، مدیرعامل، اعضاي هیئت
مدیره، معاونان و مدیران ارشد بانک دي برگزار شد، فرصت ها و ظرفیت هاي موجود در مسیر تحقق کامل بانکداري بدون ربا در نظام

 
بانکی بررسی شد. 

در این همایش، برات کریمی، مدیرعامل بانک دي با اشاره به عملیاتی سازي قانون بانکداري بدون ربا در کشور گفت: واقعیت این
است که بانکداري اسلامی، ایده آلی است که باید به سمت آن حرکت کنیم و آنچه در حال حاضر به عنوان بانکداري در کشور ما اجرا
می شود، با این مفهوم ایده آل فاصله دارد اما آنچه نباید مورد غفلت واقع شود این است که وجود چنین فاصله اي به معناي بی ارزش
بودن آنچه در حوزه بانکداري به آن دست یافته ایم نیست، چرا که این واقعیت که در نظام بانکداري جمهوري اسلامی، پدیده اي به

 
نام ربا وجود ندارد، به خودي خود بسیار با ارزش و مایه مباهات است و باید به چشم دستاوردي بزرگ به آن نگریست. 

وي افزود: خوشبختانه طی سال هاي گذشته با وجود موانع و مشکلاتی که در مسیر پیاده سازي بانکداري اسلامی وجود داشته است،



مدیران و کارشناسان شبکه بانکی کشور تلاش وافري داشته اند که در زمینه تحقق و پیاده سازي مفاهیم نوین بانکداري اسلامی گام
هاي مؤثري بردارند که در این بین بانک هاي متعددي همراستا با بانک مرکزي اقدام به ایجاد شوراهاي فقهی کرده و با بهره گیري از

 
متخصصان این حوزه آموزش هاي لازم را به کارکنان و حتی مشتریان خود ارائه کرده اند. 

مدیرعامل بانک دي با اشاره به چالش هاي موجود در به کارگیري قانون بانکداري بدون ربا گفت: عدم فرهنگ سازي و آموزش،
نظارت غیرمؤثر بر مصارف وجوه و صوري شدن عقود سه مشکل اصلی در پیاده سازي بانکداري بدون ربا در کشور است که بهره گیري
از تجربه بدنه کارشناسی نظام بانکی در کنار قانونگذاران براي اصلاح قانون بانکداري بدون ربا می تواند زمینه مهندسی مجدد این
قانون و شکوفایی نظام بانکی را در پی داشته باشد.وي در پایان افزود: روح بانکداري بدون ربا، تکریم مشتري و نحوه رفتار کارکنان در
محیط کار است که امیدوارم با آموزش و فرهنگ سازي مناسب در این زمینه، شاهد ایجاد یک محیط عاري از فساد و بی اخلاقی در

 
شبکه بانکی کشور و متعاقب آن در کل جامعه باشیم. 

 
سامانه ثبت آنلاین درخواست بیمه موبایل راه اندازي شد 

مدیر بیمه هاي اموال بیمه حافظ در گفت و گو با روابط عمومی، از راه اندازي سامانه ثبت آنلاین درخواست صدور بیمه موبایل خبر
داد و بیان کرد: کرونا باعث تغییرات بسیاري در کسب و کارها به سمت الکترونیکی شدن گردیده است. به همین منظور شرکت بیمه
حافظ سامانه آنلاین ثبت درخواست بیمه موبایل را به منظور جلوگیري از مراجعه حضوري متقاضیان به شعب بیمه حافظ و همچنین
تسریع در امور صدور بیمه موبایل راه اندازي و اجرایی نمود.فرهاد رشیدي در این خصوص افزود: متقاضیان بیمه موبایل می توانند با
مراجعه به قسمت خدمات الکترونیک سایت بیمه حافظ به نشانی www.hafezinsurance.ir و تکمیل اطلاعات اولیه، درخواست
خود را ثبت کرده و کارشناسان مربوطه با متقاضیان تماس گرفته و آنها به صورت الکترونیکی بیمه نامه موبایل خود را دریافت
خواهند نمود.مدیر بیمه هاي اموال بیمه حافظ با اشاره به مزایاي این سامانه، اضافه کرد: روزآمدي، تسریع در بررسی درخواستها، عدم
مراجعه حضوري متقاضیان ، امکان دریافت کد رهگیري درخواست، ارسال پیامک اطلاع رسانی به متقاضی و اطلاع رسانی نحوه ادامه
فرآیند از طریق سامانه از جمله ویژگیهاي این طرح است.رشیدي در پاسخ به سوال موارد تحت پوشش این بیمه نامه اظهار کرد: نفوذ
مایعات و آب خوردگی، نوسانات ولتاژ برق، سرقت گوشی همراه، آتش سوزي و ضربه فیزیکی و شکستن از موارد تحت پوشش بیمه
موبایل شرکت بیمه حافظ می باشد و بیان کرد: مزیت این بیمه نامه نسبت به گارانتی رایج در بازار گوشی هاي همراه، پوشش سرقت

و حوادث ناشی از نفوذ آب می باشد.



تاثیر اتفاقات اخیر افغانستان بر قیمت طلا در شهریور 1400

منبع: تیتر برترشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/06/19

به گزارش تیتربرتر؛ ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده
ایم اما در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي

جهانی هفته گذشته با...

به گزارش تیتربرتر؛ ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم
اما در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته
گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز
بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر
ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي
غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي
جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. عضو
هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در آمریکا
افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛ بنابراین
این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در بانک
مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي ماه
هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی
طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل
اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی
کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار
تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه
تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا
12 هزار تومان بالا رفت عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار
سکه و طلاي داخلی و تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی
نسبت به ابتداي هفته به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان
هفته 11 میلیون و 650 هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار
تومان حباب داشته است. وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه
میلیون و 700 هزار تومان و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها

 
در ابتداي هفته، بدون تغییر مانده و ثبات داشته اند.   

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در



بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده
آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در

بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/06/19

اخبار

 
اخبار 

 
بانک تجارت در رتبه نخست ایجاد سود خالص در سال 1399 

بر اساس گزارش منتشر شده از میزان سود خالص بانک هاي غیر دولتی در سال 99، بانک تجارت در رتبه نخست بانک هاي کشور
ایستاد.موسسه آموزش عالی بانکداري ایران وابسته به بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران، طی گزارشی به مقایسه میزان سود خاص
بانک هاي غیر دولتی کشور در سال 1399 پرداخت که بر این اساس بانک تجارت با سود خالص 144٫499٫209 میلیون ریال، در

 
صدر فهرست بانک هاي کشور ایستاد. 

 
افزایش سقف تسهیلات مسکن جوانان 

سقف تسهیلات مسکن جوانان در تهران به یک میلیارد تومان افزایش پیدا کرد.به گزارش پایگاه خبري بانک مسکن-هیبنا، محمود
شایان مدیرعامل بانک مسکن، با اعلام جزییات مصوبه شوراي پول و اعتبار که در پی پیشنهاد بانک مسکن و موافقت بانک مرکزي به
تصویب رسیده است گفت: سقف تسهیلات از محل حساب پس انداز مسکن جوانان در تهران به یک میلیارد تومان ، شهرهاي بزرگ به
850 میلیون تومان و در سایر شهرها به 700 میلیون تومان افزایش پیدا کرد.محمود شایان با بیان اینکه سقف جدید تسهیلات مسکن
جوانان از همین امروز به کلیه شعب بانک مسکن در سراسر کشور ابلاغ شده و قابل اجرا است افزود: این تصمیم با هدف تامین آتیه
فرزندان کشور در حوزه مسکن اتخاذ شده است تا دغدغه ي خانواده ها براي مسکن فرزندانشان از مسیر پس انداز تحقق پیدا
کند.شایان در عین حال از پیگیري طرح افزایش سقف تسهیلات اوراق مسکن نیز خبر داد.وي در ادامه به وضعیت تامین مالی پروژه
هاي طرح مسکن اقدام ملی اشاره کرد و گفت: تا کنون بیش از 240 هزار نفر از متقاضیان واجد شرایط و تایید صلاحیت شده تا مبلغ
40 میلیون تومان آورده نقدي تعیین شده را به حساب خود نزد بانک مسکن واریز کرده اند که مجموع این رقم بیش از 8 هزار و 600
میلیارد تومان است. بانک مسکن با توجه به روند پیشرفت پروژه هاي مسکن ملی تا کنون بیش از 2 هزار و 400 میلیارد ریال از این

 
مبالغ آورده نقدي متقاضیان را به پروژه هاي ساختمانی تزریق کرده است. 

 
پایگاه خبري کارآفرین نیوز به طور رسمی آغاز به کار کرد 

پایگاه خبري کارآفرین نیوز 16 شهریورماه در مراسمی با حضور دکتر محمدرضا فرزین مدیرعامل بانک کارآفرین ، اعضاي هیات
مدیره، معاونین و جمعی از مدیران بانک، به صورت رسمی آغاز به کار کرد.به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، اطلاع رسانی در
نظام اقتصادي با محوریت حمایت از حوزه کارآفرینی، معرفی سازمان ها و کارآفرینان برتر کشور، ارتباط با تولیدکنندگان و
کارآفرینان، انعکاس مسائل و مشکلات آنها، معرفی و تشریح محصولات و خدمات بانک کارآفرین با هدف بازاریابی از اهداف اصلی راه
اندازي این پایگاه خبري به شمار می آید. پایگاه خبري کارآفرین نیوز به آدرس www.karafarinnews.ir از ابتداي فروردین ماه
سال جاري فعالیت خود را به صورت آزمایشی آغاز کرد و در این مدت بیش از 2 هزار و 800 گزارش، مصاحبه و خبر منتشر کرده

 
است. 

 
بیمه ایران سقف پرداخت الکترونیکی خسارت ها را 14 برابر افزایش داد 



شرکت سهامی بیمه ایران در راستاي کاهش ترددهاي غیرضروري جهت مقابله با شیوع ویروس کووید 19، سقف مبلغ پرداخت هاي

 
الکترونیکی خسارت ها را با افزایش 14برابري از مبلغ 500 میلیون ریال به مبلغ 7 میلیارد ریال افزایش داد. 

به گزارش روابط عمومی بیمه ایران ، علی حسین طهماسبی ، مدیر کل امور مالی با اعلام این خبر اظهار داشت : با توجه به محاسن
پرداخت هاي الکترونیکی از قبیل افزایش سرعت و دقت،کاهش اشتباهات و تخلفات ،افزایش کنترل هاي داخلی ، جلوگیري از
ترددهاي غیر ضروري و نهایتا رضایتمندي ذینفعان ، افزایش سقف پرداخت هاي الکترونیک در دستور کار قرارگرفت .وي در ادامه
افزود : لازم به توضیح است که یکی از موانع تحقق این امر وجود سقف مبالغ قابل پرداخت به صورت پایاي گروهی در شبکه بانکی
کشور بود که با تصمیم مدیریت ارشد شرکت و همراهی معاون توسعه مدیریت و منابع، جلسات متعددي با مسئولان بانک کشاورزي
برگزار گردید و نهایتا در طول کمتر از دو هفته، توافقات لازم با بانک مذکور صورت گرفت ، به گونه اي که ، مبالغ خسارت تا 7
میلیارد ریال از طریق سامانه پرداخت الکترونیک و بدون نیاز به صدور چک بانکی قابل پرداخت می باشد.گفتنی است با اجراي این
طرح مهم ، ضمن کاهش محسوس صدور چک در شعب و افزایش دقت و سرعت ، گام مهمی در جهت جلوگیري از ازدحام زیاندیده

گان ، شیوع ویروس کرونا و مراجعات مکرر به بانک ها ، جهت امور بانکی برداشته شده است.



قطب کشاورزي ایلام، تابستانی بدون تولید را سپري کرد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/06/19

کشاورزان دشت عباس دهلران که آب مورد نیاز خود را از عقبه سد کرخه تامین می کردند بدلیل بحران کم آبی در کشور و
تمکین از قانون و صرفه جویی در مصرف آب، تابستان بدون کشاورزي را سپري کردند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ بدلیل وجود اراضی مستعد کشاورزي، بهره برداران با انگیزه و ذخایر آب سد
کرخه، درسال هاي اخیر با بهره برداري از کانال هاي انتقال آب،
زندگی روي خوشی به اهالی روستا هاي مرزي شهرستان دهلران
نشان داده و باعث مهاجرت معکوس اهالی، امنیت غذایی و رونق

 
تولید و اشتغال شده است. 

تابستان امسال که کشور با بحران کم آبی مواجه شد مردم عرب
زبان بخش دشت عباس دهلران دست از کشاورزي کشیدند تا در

 
مرتفع شدن معضل بی آبی خوزستان مساعدت کرده باشند. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان ایلام، گفت: در پی انجام
نشدن کشت تابستانه که کشت دوم در دشت عباس محسوب می
شود، و عمدتا به ذرت دانه اي و علوفه اي اختصاص دارد، بالغ بر

 
100 هزار تن تولیدات استان کاهش یافت. 

رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس شوراي اسلامی در حاشیه
بازدید از عقبه سد کرخه در شهرستان دهلران گفت: یکی از وظایف اصلی کمیسیون تخصصی کشاورزي براي تصمیم گیري و تصمیم

 
سازي مناسب، حضور در مناطق مختلف کشور است . 

عسگري ضمن قدردانی از صبوري و قانونمندي کشاورزان این منطقه ابراز امیدواري کرد: با رایزنی و دیدار با وزراي نیرو و کشاورزي

 
مشکل تامین آب 50 هزار هکتار از اراضی کشاورزي دشت عباس در هفته آینده برطرف شود. 

حجت الاسلام جعفري رئیس کمیته آب این کمیسیون نیز به بحران کم آبی کشور اشاره کرد و افزود: اصلاح الگوي کشت، مصرف

 
بهینه از منابع آب و مدیریت مصرف می تواند علاوه بر پایداري تولیدات کشاورزي به کاهش مشکلات ناشی از کم آبی نیز کمک کند. 

{sepehr_media_6964197_400_300$}



تحقق مهاجرت معکوس با اشتغال زایی در روستاي وسفونجرد قم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/06/19

جوانان روستاي وسفونجرد قم با راه اندازي کارگاه هاي تولیدي لباس، کیف و محصولات چرم ضمن ایجاد اشتغال، روند
مهاجرت معکوس از شهر به روستا را قوت بخشیده اند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز قم، تثبیت جمعیت روستایی و حرکت به سمت مهاجرت معکوس، از ضرورت هاي

 
توسعه پایدار به شمار می رود. 

اشتغال زایی و تنوع بخشی به فعالیت اقتصادي و معیشتی روستائیان از جمله راهکارهاي اساسی در مسیر احیاي روستاها و مهاجرت

 
معکوس است. 

امر مهمی که این روزها در بسیاري از روستا هاي کشور از جمله روستاي وسفونجرد در بخش قاهان، شهرستان جعفرآباد استان قم با

 
همت و پشتکار جوانان محقق شده است. 

 
تولید محصولات چرمی، پوشاك و کیف از جمله زمینه هاي فعالیت جوانان کارآفرین روستاي رسفونجرد محسوب می شود. 

{sepehr_media_6964099_400_300$}



نحوه محاسبه مستمري بازنشستگان تامین اجتماعی

منبع: قلم پرسشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/06/19

به گزارش قلم پرس، در این گزارش به یکی از پر تکرارترین سوالات  بیمه شدگان تامین اجتماعی پاسخ داده ایم. براي
درخواست مستمري بازنشستگی، چه شرایطی لازم است؟ تبصره 4 ماده 76 قانون: دارا بودن 42 سال سن و 20 سال سابقه

اشتغال و پرداخت حق بیمه براي زنان کارگر مشمول قانون کار. تبصره 3: (...) نوشته نحوه ...

در این گزارش به یکی از سوالات پر تکرار مستمري بگیران

 
تامین اجتماعی پاسخ داده شده است. 

به گزارش قلم پرس، در این گزارش به یکی از پر تکرارترین

 
سوالات  بیمه شدگان تامین اجتماعی پاسخ داده ایم. 

 
براي درخواست مستمري بازنشستگی، چه شرایطی لازم است؟ 

 
تبصره 4 ماده 76 قانون: دارا بودن 42 سال سن و 20 سال سابقه اشتغال و پرداخت حق بیمه براي زنان کارگر مشمول قانون کار. 

 
تبصره 3: داشتن 35 سال سابقه مفید بدون شرط سنی براي مردان و زنان 

 
تبصره 2 ماده 76 قانون: داشتن 20 سال سابقه متوالی یا 25 سال سابقه متناوب در کار هاي سخت و زیان آور بدون شرط سنی 

 
داشتن شرایط مقرر در ماده 76 قانون وتبصره هاي آن 

 
ماده 76: داشتن 20 سال سابقه تمام براي مردان و زنان به ترتیب 60 سال و 55 سال. 

 
تبصره 1 ماده 76: داشتن 50 سال سن و 30 سال سابقه براي مردان و زنان 30 سال سابقه و 45 سال سن. 

 
آیا کارفرما می تواند براي کارکنان خود درخواست بازنشستگی کند؟ 

طبق ماده 78 قانون: کارفرما می تواند بازنشستگی بیمه شدگانی را حداقل 5 سال پس از رسیدن به سن بازنشستگی مقرر در این

 
قانون به کار خود ادامه داده اند از سازمان تقاضا کند. 

 
میزان مستمري بازنشستگی چگونه محاسبه می شود؟ 



(ماده 77 قانون) عبارت است از یک سی ام متوسط مزد یا حقوق بیمه شده ضربدر سنوات پرداخت حق بیمه، مشروط به آنکه از سی

 
وپنج سی ام متوسط مزد یا حقوق تجاوز نکند. 

تبصره: متوسط مزد یا حقوق براي محاسبه مستمري بازنشستگی عبارت است از مجموع مزد یا حقوق بیمه-شده که براساس آن حق

 
بیمه پرداخت گردیده ظرف آخرین دو سال پرداخت حق بیمه تقسیم بر بیست وچهار. 

 
چه مدارکی براي ارائه درخواست بازنشستگی لازم است؟ 

 
مشخصات هویتی از جمله اصل شناسنامه و کارت ملی به همراه تصاویر مربوطه و اصل دفترچه بیمه. 

 
شرایط برخورداري از مستمري با حداقل 10 سال سابقه شامل چه مواردي است؟ 

الف) آن دسته از بیمه¬شدگانی متقاضی که داراي حداقل 60 سال تمام سن براي مردان و 55 سال تمام سن براي زنان بوده و داراي

 
10 سال تمام سابقه پرداخت حق بیمه باشند. 

ب) بیمه شدگانی که داراي حداقل 60 سال سابقه پرداخت حق بیمه بوده و در اجراي مقررات جاري، طبق آراء کمیسیون هاي
پزشکی موضوع ماده 91 قانون تأمین اجتماعی ازکارافتاده کلی شناخته شده، لیکن حائز شرایط دریافت مستمري نگردیده و سن

 
متقاضیان مرد کمتر از 60 سال و زن کمتر از 55 سال باشد. 

 
میزان مستمري بازنشستگی با شرایط حداقل 10 سال سابقه چگونه محاسبه می شود؟ 

 
حداقل دستمزد سال تقاضا × سنوات پرداخت حقبیمه 

 
 30

 
= حداقل مستمري قابل پرداخت 

 
شرایط برخورداري از مزایاي بازنشستگی جانبازان و آزادگان شامل چه مواردي است؟ 

 
شرایط عمومی بازنشستگی قانون جانبازان و آزادگان 

 
1- دارا بودن حداقل 20 سال سابقه خدمت قابل قبول از لحاظ بازنشستگی یا بیمه¬پردازي 

 
2- داراي بودن حداقل شرط سنی (مردان حداقل 50 سال و زنان حداقل 45 سال سن) 

 
3- ارائه درخواست کتبی متقاضی جهت بهره مندي از مزایاي بازنشستگی 

1-3- ارائه درخواست کتبی توسط شخص جانباز یا آزاده شاغل در کارگاه هاي غیردولتی و مشمولین قانون فهرست نهاد ها و

 
مؤسسات عمومی غیردولتی مصوب 1373 و اصلاحات بعدي آن به شعب سازمان 



 
2-3- اعلام درخواست بازنشستگی جانبازان یا آزادگان متقاضی شاغل در دستگاه هاي دولتی و یا وابسته به دولت به شعب سازمان 

 
4- ارائه مدارك موردنیاز به سازمان تأمین اجتماعی از جمله: 

 
1-4- کارت و با تأیید درصد جانبازي و یا آزادگی افراد شاغل در کارگاه هاي فوق در بند (3-1) 

2-4- موافقت نامه شوراي امور اداري استخدامی کشور با بازنشستگی متقاضیان شاغل در دستگاه هاي دولتی و یا وابسته به دولت و
نیز همچنین سنوات ارفاقی آنان.



تفاهم نامه توسعه فرهنگ مهارت آموزي شیلات در استان بوشهر منعقد شد

منبع: ایرناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/06/19

بوشهر- ایرنا- تفاهم نامه همکاري بین دستگاه هاي اجرایی فنی و حرفه اي و شیلات و اتحادیه هاي صیادي و پرورش
میگوي استان بوشهر در راستاي توسعه فرهنگ مهارت آموزي در حوزه شیلات و آبزیان منعقد شد.

بوشهر- ایرنا- تفاهم نامه همکاري بین دستگاه هاي اجرایی
فنی و حرفه اي و شیلات و اتحادیه هاي صیادي و پرورش
میگوي استان بوشهر در راستاي توسعه فرهنگ مهارت

 
آموزي در حوزه شیلات و آبزیان منعقد شد. 

به گزارش ایرنا، روابط عمومی اداره کل شیلات استان
بوشهر روز جمعه به نقل از مدیرکل شیلات استان بوشهر
اعلام کرد: این تفاهم نامه علمی - پژوهشی و آموزشی به
منظور استفاده از ظرفیت ها و توانایی هاي اجرایی طرفین

 
با هدف تقویت و توسعه فرهنگ مهارت آموزي امضا شده است. 

علی بازیار افزود: در این تفاهم نامه که با هدف آموزش و تربیت نیروي کار ماهر، توانمند و کارآفرین، تهیه و تدوین استانداردهاي
شغل و شایستگی مورد نیاز صنعت شیلات، برگزاري همایش هاي علمی، آموزشی - مهارتی مشترك و اجراي دوره هاي آموزشی
مهارتی متناسب با استانداردهاي مصوب سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور با محور فعالیت هاي شیلاتی منعقد شده است و
طرفین متعهد شدهاند تا امکانات و تجهیزات آموزشی و تحقیقاتی خود را در راستاي توسعه و راه اندازي مراکز و کارگاه هاي آموزشی
براي حرفه هاي جدید در بخش شیلات بکار گیرند و تعامل و همکاري لازم براي حضور در المپیادهاي ملی مهارت بخش شیلات و

 
آبزیان را به عمل آورند. 

وي ادامه داد: همچنین همکاري در بازدید از مراکز صیادي و آبزي پروري و معرفی صیادان و آبزي پروران مجرب و متخصص به

 
عنوان مربی متخصص و آزمون گر به اداره کل فنی و حرفه اي نیز از تعهدات تشکل هاي شیلاتی در این تفاهم نامه به شمار می رود. 

بازیار گفت: این تفاهمنامه در راستاي تفاهم نامه منعقد شده مابین سازمان فنی و حرفه اي و سازمان شیلات کشور منعقد شده است.

 
60 استاندارد مهارتی در حوزه پرورش آبزیان در استان بوشهر تدوین شد 

مدیر کل آموزش فنی و حرفهاي استان بوشهر گفت: تفاهم نامه همکاري چهارجانبه آموزش فنی و حرفه اي، شیلات، تعاونی صیادان

 
و اتحادیه پرورش دهندگان میگو استان بوشهر در راستاي تدوین استانداردهاي آموزش در حوزه آبزي پروي منعقد شده است. 

عبدالمجید دراهکی هدف از امضاي این تفاهمنامه را ایجاد هماهنگی و یکپارچه سازي فعالیت هاي دستگاه هاي آموزشی و اجرایی در



حوزه صید و صیادي، نظارت بر آموزش هاي مهارتی در بخش شیلات و استفاده از ظرفیت ها و توانایی هاي اجرایی طرفین عنوان

 
کرد. 

وي توسعه آموزش هاي فنی و حرفه اي و تربیت نیروي انسانی ماهر در بخش شیلات، افزایش مهارت هاي شغلی صنعت شیلات،
ایجاد مهارت در علاقمندان شهري و روستایی به اشتغال در بخش شیلات و شناسایی، تعریف و تدوین استاندارد مشاغل بخش شیلات

 
استان را از دیگر هدف هاي این تفاهم نامه عنوان کرد. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

- سازمان شیلات ایران



تحول رفتاري نیرو هاي انقلاب با رویکرد «حل مسائل واقعی مردم» قابل تقدیر

است

منبع: دانشجوشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/06/19

به گزارش خبرگزاري فارس، سعید جلیلی در گفتگوي مجازي با جمعی از فعالان انقلابی استان فارس، گفت: خوشبختانه
امروز مباحث جدي و واقعی در میان نیرو هاي انقلابی مطرح است و این تحول رفتاري که به دنبال حل مسائل واقعی مردم

است، قابل تقدیر است؛ نیرو هاي انقلابی باید براي حل مسائل مردم راهکار داشته باشند و ...

به گزارش خبرگزاري فارس، سعید جلیلی در گفتگوي
مجازي با جمعی از فعالان انقلابی استان فارس، گفت:
خوشبختانه امروز مباحث جدي و واقعی در میان نیرو هاي
انقلابی مطرح است و این تحول رفتاري که به دنبال حل
مسائل واقعی مردم است، قابل تقدیر است؛ نیرو هاي
انقلابی باید براي حل مسائل مردم راهکار داشته باشند و
در ادامه ي کار حتما می بایست این فعالیت ها به تحول

 
مثبت میدانی تبدیل شود. 

وي در این زمینه افزود: ارائه طرح هاي پیشنهادي و کارشناسی توسط فعالان محلی در هر استان اگر به نتیجه برسد و نمونه موفق آن

 
را بدست بیاید، می توان با تکثیر این الگو ها، اهداف مثبت این طرح ها را در مقیاس کشوري به ثمر رساند. 

جلیلی با اشاره به دستور کار جاري مجمع تشخیص مصلحت نظام در تدوین سیاست هاي کلی تامین اجتماعی و با بیان اینکه مجموع
بودجه ي عمرانی شش کلانشهر کشور از جمله شیراز، از بودجه عمرانی کل دولت بیشتر است، خاطرنشان کرد: شهرداري ها و شورا
هاي شهر به ویژه در موضوعات تامین اجتماعی می توانند با رویکرد تحولی خدمات بهتري به مردم ارائه نمایند؛ بنابراین نقطه نظرات

 
کارشناسی شده استان ها می تواند مبناي رویکرد نظام قرار بگیرد. 

وي افزود: جلسات دولت سایه با منتخبان شورا هاي اسلامی برخی شهر ها به زودي برگزار خواهد شد تا طرح هایی که توسط کارگروه

 
هاي استانی تهیه و تدوین شده است در اختیار این افراد قرار بگیرد. 

جلیلی همچنین ضمن اشاره به طرح پیشنهادي دولت سایه به مجلس دهم درخصوص توسعه پتروپالایشگاه ها و تصویب قانون آن،
درخصوص طرح پیشنهادي فعالان دولت سایه در استان فارس دراین باره نسبت به همکاري هاي لازم کارگروه هاي نفت و گاز و

 
تامین مالی در خصوص پیگیري این طرح ابراز امیدواري کرد. 

 
پیش از سخنان سعید جلیلی، فعالان استان فارس به ارائه چندین طرح کارشناسی شده پرداختند. 

 
4 طرح پیشنهادي فعالان دولت سایه در استان فارس به منظور ایجاد اشتغال و جهش در مدیریت منابع کشور 



طرح «سامانه سازماندهی نیرو هاي داوطلب مردمی» به منظور شناسایی و سازماندهی نیرو هاي مردمی و به منظور ایجاد بستر
افزایش مشارکت عمومی در حوزه هاي مختلف اجتماعی و .. از جمله این طرح ها بود. عدم استفاده هدفمند و کارشناسی از توانایی

 
نیرو هاي مردمی در پروژه هاي مورد نیاز از جمله علل طراحی این سامانه است. 

این سامانه با ایجاد یکپارچگی میان داوطلبان سراسر کشور، رده بندي فعالیت افراد و میزان پیشرفت پروژه هاي تعریف شده می تواند

 
به صورت هدفمند از ظرفیت نیرو هاي مردمی استفاده نماید. 

در این جلسه طرح دیگري درخصوص ساخت مسکن براي اقشار آسیب پذیر با تخصیص تسهیلات از محل درآمد مالیات هاي حوزه
مسکن مطرح شد؛ در این طرح، درآمد مالیات بر خانه هاي خالی به صورت مستقیم به عنوان منابع اصلی تسهیلات ساخت مسکن

 
براي اقشار محروم در نظر گرفته می شود. 

طرح مطالعاتی در خصوص ارزیابی زمینه هاي ممکن ایجاد پتروپالایشگاه در شهرستان گراش (جنوب استان فارس)، از دیگر نقطه
نظرات فعالان دولت سایه در استان سایه بود. مطابق این طرح، براساس طرح هاي قبلی انتقال آب و محرومیت زدایی تصویب شده در

 
استان، براساس این مطالعات، زمینه لازم براي ایجاد اشتغال و کاهش آسیب هاي اجتماعی در سه شهرستان استان مهیاست. 

طرح تحول در تامین اجتماعی براي حمایت از بانوان بدسرپرست و بی سرپرست براساس قانون اساسی و همچنین ارائه تسهیلات به
منظور ایجاد شغل پایدار در زمینه بسته بندي خرما، و همچنین نقطه نظراتی درخصوص سیاست هاي کلی نظام در حوزه سلامت از

سوي فعالان استان فارس ارائه شد.



لزوم توجه دولت به مشکلات عشایر خراسان جنوبی/ منطقه آزاد تجاري باید

در استان راه اندازي شود

منبع: شبستانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/06/19

افضلی با بیان اینکه عشایر حدود 10 درصد از جمعیت خراسان جنوبی را تشکیل می دهند، گفت: نهادهاي انقلابی براي حل
مشکلات عشایر از جمله اشتغال، سهمیه آرد و تعاونی ها به میدان بیایند،چراکه عشایر با جان و مال خود پاي انقلاب ایستاده

اند.

افضلی با بیان اینکه عشایر حدود 10 درصد از جمعیت
خراسان جنوبی را تشکیل می دهند، گفت: نهادهاي
انقلابی براي حل مشکلات عشایر از جمله اشتغال، سهمیه
آرد و تعاونی ها به میدان بیایند،چراکه عشایر با جان و مال

 
خود پاي انقلاب ایستاده اند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «نظر
افضلی» عصر امروز (19 شهریور) در نشست رئیس جمهور

با نخبگان خراسان جنوبی اظهار داشت: در این استان 22 مرکز دانشگاهی و علمی وجود دارد و خراسان جنوبی فارغ التحصیلان نخبه

 
بسیاري را به نظام جمهوري اسلامی تحویل داده است. 

نماینده سابق مردم نهبندان و سربیشه در مجلس و استاد دانشگاه با بیان اینکه نیروي انسانی سرمایه اولیه این استان است، افزود:

 
امیدواریم این استعدادها و نخبه ها شناسایی شوند و مورد استفاده قرار گیرند و قطعا براي کشور مفید خواهند بود. 

وي با اشاره به طرح ادغام دانشگاه صنعتی با دانشگاه بیرجند گفت: این طرح متوقف شده است و امیدواریم نگاهی بهتر از این به

 
خراسان جنوبی داشته باشند و این استان نخبه هاي بسیار خوبی دارد. 

وي در خصوص لزوم راه اندازي پژوهشکده محصولات استراتژیک خراسان جنوبی افزود: اگر علمی کار نکنیم پیشرفت نخواهیم کرد و

 
باید علم و تحقیقات و کار در کنار یکدیگر باشند. 

افضلی با بیان اینکه ما مجبوریم انتقال آب به این استان داشته باشیم، ادامه داد: قرار بود که خط لوله به خراسان جنوبی برسد تا
تحولی در بخش صنعت و معدن و کشاورزي استان ایجاد شود و امیدواریم این امر به زودي محقق شود چرا که متاسفانه هنوز مردم

 
برخی از روستاهاي این استان آب براي مسائل بهداشتی خود ندارند. 

نماینده سابق مردم نهبندان و سربیشه در مجلس و استاد دانشگاه با تاکید بر اینکه احیاي قنوات اثرات مفیدي دارد، افزود: قنوات

 
نباید فراموش شوند و 6 هزار قنات در این استان وجود دارد که اگر احیا شود می تواند به عنوان شاهرگ حیاتی شناخته شوند. 



وي با بیان اینکه زرشک خراسان جنوبی را دریابید، گفت: معادن استان براي پیشرفت به زیرساخت نیازمند هستند و تنها راه نجات

 
این استان بحث معادن است و امیدواریم اقدامات خوبی در این زمینه صورت گیرد. 

افضلی با اشاره به اینکه انرژي هاي نو از ثروت هاي ناشناخته است، بیان کرد: درخواست ما این است که یک منطقه آزاد در این استان

 
تشکیل شود. 

نماینده سابق مردم نهبندان و سربیشه در مجلس و استاد دانشگاه در پایان با اشاره به اینکه عشایر حدود 10 درصد از جمعیت
خراسان جنوبی را تشکیل می دهند، گفت: نهادهاي لازم براي حل مشکلات عشایر از جمله اشتغال، سهمیه آرد و تعاونی ها به میدان

بیایند و عشایر با جان و مال خود پاي انقلاب ایستاده اند.



مسئولین به مشکلات جوانان توجه بیشتري داشته باشند

منبع: شبستانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/06/19

امام جمعه شهرستان بهارستان گفت: مسئولین به مشکلات جوانان توجه بیشتري داشته باشند.

امام جمعه شهرستان بهارستان گفت: مسئولین به مشکلات

 
جوانان توجه بیشتري داشته باشند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شهرستان هاي
تهران، حجت الاسلام محمود نورپور امام جمعه شهرستان
بهارستان، در خطبه هاي این هفته نماز عبادي و سیاسی
شهر گلستان با تاکید به مباحث سیري در نهج البلاغه و
ضمن دعوت خود و نمازگزاران به رعایت تقواي الهی با

استناد به خطبه 157 نهج البلاغه در اهمیت تقوا گفت: تقوا دژ نفوذ ناپذیري است که هرکس به آن متحصن کند و پناهنده شود از
خطرات سقوط و هلاکت در امان می ماند، تقوا دژي است عزیز که صاحبش را عزیز می گرداند و در مقابل، فسق و فجور قلعه ذلیل و
نفوذپذیر است که صاحبان خویش را از خطرات حفظ نمی کند و خوار و ذلیل می کند، تقوا پادزهر مهمی است که نیش زهرآلود

 
معاصی را قطع می کند. 

خطیب نماز جمعه در ادامه ضمن تسلیت سالروز شهادت امام حسن مجتبی (ع) و نیز سالروز شهادت حضرت رقیه (س) گفت: امام
حسن مجتبی (ع) کریم اهل بیت و پناه گاه فقرا بود و در طول عمر مبارك خویش بارها تمام اموال خویش را بین خود و فقرا تقسیم

 
کرد، امام حسن (ع) اسوه زهد، تقوا، صبر، حلم، اخلاق، شجاعت بود. 

نورپور بیان داشت: شهادت غریبانه و مظلومانه دختر سه ساله حضرت سیدالشهدا (ع) در خرابه شام و در اسارت بالاترین سند

 
مظلومیت اهل بیت (ع) است. 

وي در ادامه ضمن تسلیت سالروز شهادت آیت االله سید محمود طالقانی و شهید آیت االله مدنی گفت: این دو عالم بزرگوار از علماي
بزرگ و پرچم داران جهاد و ایثار و انقلاب و از یاران امام راحل (ره) بودند که در بسیج مردم، پیروزي و شکل گیري انقلاب اسلامی

 
نقش مؤثري داشتند. 

امام جمعه گلستان ضمن تشکر از مسئولین شبکه بهداشت و بسیج، پرستاران و اطباء به خاطر فعالیت خوب در بحث تزریق واکسن
کرونا یادآور شد: شش مرکز بزرگ و تجمیعی تزریق واکسن کرونا در شهرستان دایر و فعال هستند که تا به امروز بیش از 95 هزار نفر

 
واکسن دریافت کرده اند و امیدواریم این روند همچنان ادامه داشته باشد. 



نورپور از دولت، مجلس و مسئولین خواست که به جوانان کشور توجه بیشتري کنند و یادآور شد: لازم است، براي حل سریع مشکل
ازدواج، مسکن، اشتغال و سایر امورات میلیون ها جوان عزیز در مراکز استان ها و شهرستان ها ستادهایی تشکیل دهند و از نهادهاي

مردمی هم کمک بگیرند تا امورات جوانان کشور سامان بگیرد



مذاکره هسته اي با کشورهاي غربی ها به سبک و سیاق گذشته معنایی ندارد

منبع: شبستانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/06/19

امام جمعه پاتاوه ضمن تاکید بر اینکه این آمریکا است که باید به برجام برگردد و به خواست ایران تمکین کند وگرنه مذاکره
معنایی ندارد، گفت: مذاکرات به سبک قبلی پذیرفته شده نیست.

امام جمعه پاتاوه ضمن تاکید بر اینکه این آمریکا است که باید
به برجام برگردد و به خواست ایران تمکین کند وگرنه مذاکره
معنایی ندارد، گفت: مذاکرات به سبک قبلی پذیرفته شده

 
نیست. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از یاسوج، حجت
الاسلام «سید رحمت االله سیادت» ظهر امروز جمعه (19
شهریور) در خطبه هاي نماز جمعه شهر پاتاوه به استناد آیات

متعدد و روایات در خصوص امید به رحمت الهی با تفسیر آیه 26 سوره اعراف به موضوع تقوا و امید به آینده اشاره کرد و گفت:

 
بهترین جامه، جامه تقواست. 

امام جمعه پاتاوه اظهار کرد: قرآن کریم می فرماید «از رحمت خداوند ناامید نشوید»، خداوند کریم در قرآن فرمودند «ما، در زبور بعد

 
از تورات این را ذکر کرده ایم که زمین را بندگان صالح، به ارث می برند». 

وي تحول را از عمده ترین ریشه هاي امید دانست و ادامه داد: امید موتور محرکه و قطب نما است، امید یکی از درس آموزترین جنبه

 
هاي قیام حسین (ع) است که باید آن را چراغ راه حرکت به سوي قیام حضرت امام مهدي (عج) قرار دهیم. 

حجت الاسلام سیادت یاس و نا امیدي را موجب رکود، توقف، شکست و خودکشی دانست و افزود: اگر از بشر نگاه به آینده را بردارید،
افسرده، پژمرده و نابود می شود، همان طوري که رهبر معظم انقلاب فرمودند«جوانان عزیز من، فردا مال شماست، آینده مال شما و

 
خرمشهرها در پیش است». 

امام جمعه پاتاوه در خطبه سیاسی نماز با اشاره به موضوعات و مناسبت هاي هفته با تبریک هفته تعاون و قدردانی از دست اندرکاران
تعاون به افتتاح شرکت تعاونی ایثارگران اشاره کرد و گفت: هفته گذشته در راستاي ترویج و توسعه، فرهنگ تعاونی و کارآفرینی،
مراسم افتتاح شرکت تعاونی ایثارگران همیاران روستا، تولید مشاغل دامی و کشاورزي با حضور سرپرست اداره کل تعاون کار و رفاه
اجتماعی استان و جمعی از مدیران استانی و شهرستانی را داشتیم که باعث اشتغال حدود صدها نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم

 
در بخش شد. 

وي در بخش دیگري از خطبه ها با تسلیت سالروز رحلت عالم مجاهد آیت االله طالقانی(ره) نخستین امام جمعه تهران در سال 1358



به سخنان حضرت امام (ره) در صحیفیه امام،«ج9ص486» در وصف ایشان اشاره و اظهار کرد: آیت االله طالقانی یک عمر را در جهاد،
روشنگري و ارشاد گذراند، او یک شخصیتی بود که از حبسی به حبس و از رنجی به رنج دیگر در رفت و آمد بود و هیچ گاه در جهاد

 
خود، سستی و سردي نداشت. 

حجت الاسلام سیادت افزود: آیت االله طالقانی براي اسلام به منزله حضرت ابوذر بود، زبان گویاي او چون شمشیر مالک اشتر بود؛ برنده

 
و کوبنده، مرگ او زودرس و عمر او با برکت و بازوي تواناي اسلام بود. 

امام جمعه پاتاوه در فراز پایانی خطبه ها به گوشزد آمریکا و اروپائیان به ایران در موضوع برگشت به برجام با اشاره به اینکه مذاکرات
صرفاً براي رفع تحریم هاست، تصریح کرد: در خصوص مذاکرات هسته اي با آمریکا و کشورهاي اروپایی از نگاه رهبر معظم انقلاب

 
انقلاب و رئیس جمهور مذاکره فقط براي رفع تحریم هاست. 

وي ضمن تاکید بر اینکه این آمریکا است که باید به برجام برگردد و به خواست ایران تمکین کند وگرنه مذاکره معنایی ندارد، گفت:
مذاکرات به سبک قبلی اساسآ پذیرفته شده نیست و باید الگوي جدیدي طراحی و اجرا شود و به فرموده رهبر عزیزمان «این
خاورمیانه جدید، خاورمیانه اسلام خواهد بود، آمریکا و کشورهاي اروپایی غیر از تسلیم و ذلت در برابر ایران مقتدر و انقلابی راهی

ندارند».



وزیر صنعت و معدن: صادرات غیرنفتی تا سال 1404 دوبرابر می شود/ حمایت

از کویرتایر براي صادرات ماشین آلات لاستیک

منبع: تسنیمشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/06/19

گروه استان ها- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برنامه ما این است که تا سال 1404 باید صادرات غیر نفتی را دو برابر
کنیم زیرا صادرات یکی از مهمترین موضوعاتی است که در وزارت صمت به آن توجه می کنیم.

گروه استان ها- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برنامه
ما این است که تا سال 1404 باید صادرات غیر نفتی را دو
برابر کنیم زیرا صادرات یکی از مهمترین موضوعاتی است
که در وزارت صمت به آن توجه می کنیم. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند ، سیدرضا فاطمی
امین عصر امروز در بازدید از کارخانه کویرتایر بیرجند
اظهار داشت: لاستیک سنگین عمدتا وارد می شود، در این
راستا تولید داخلی مورد حمایت وزارت صمت است در

 
داخل تولید شود. 

وي افزود: رویداد خوبی که در کویرتایر اتفاق افتاد این است که کار این شرکت تولید تایر بوده است اما خوشبختانه پا را فراتر گذاشته

 
است و وارد ماشین سازي شده است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: شرکت کویرتایر علاوه بر اینکه تولید کننده تایر است ماشین آلات حرفه اي در حوزه لاستیک

 
را تولید می کند و ما نیز از این اقدام کویرتایر حمایت خواهیم کرد. 

فاطمی امین با بیان اینکه صادرات ایران تنها نباید تایر باشد بلکه باید صادرات فناوري و ماشین آلات باشد تصریح کرد: ما نیز از این
اقدام بزرگ کویرتایر حمایت خواهیم کرد و این شرکت را هم براي توسعه خودرو خود و هم اگر برنامه اي داشته باشد در بحث

 
صادرات و احداث خط تولید لاستیک در کشور هاي دیگر کار کنند حمایت می کنیم. 

 
وزیر صنعت: با جدیت درصدد کنترل تورم هستیم 

 
معاون وزیر صنعت: 1600 واحد صنعتی تعطیل و راکد شناسایی شد / احیاي 322 واحد و ایجاد اشتغال براي 3 هزار نفر 

 
وزیر صنعت: 3.5 میلیارد یورو اقلام ضروري داخلی سازي شد / جلوگیري از ورود 5.5 میلیارد یورو کالاي غیرضروري به ایران 

وي با اشاره به مشوق هایی براي ترغیب سرمایه گذاران اظهار داشت: تا پایان امسال براي تمامی شهرستان هاي کشور به ویژه

 
خراسان جنوبی برنامه تخصصی براي بخش صنعت، معدن و تجارت آن تهیه خواهیم کرد. 

وزیر صمت یا بیان اینکه در این برنامه تمام فرصت ها، مشکلات و رویدادهایی که اتفاق بیفتد را مشخص می کنیم یادآور شد: نقشه



 
راه و برنامه عملیاتی ما در تحقق این برنامه 3 سال آینده است. 

فاطمی امین اظهار داشت: تمرکز ما بر روي این است که هر شهرستانی چه فرصت ها و ظرفیت هایی دارد و چه زیرساخت هایی را
کم دارد و چه مشوق هایی را باید براي جذب سرمایه گذاران در بخش صنعتی، معدنی و تجاري داشته باشد تا شاهد توسعه متوازن در

 
کشور باشیم. 

وي به فرصت مرز اشاره کرد و افزود: برنامه ما این است که تا سال 1404 باید صادرات غیر نفتی را دو برابر کنیم زیرا صادرات یکی از

 
مهمترین موضوعاتی است که در وزارت صمت به آن توجه می کنیم. 

وزیر صمت با اشاره به اینکه در بحث صادرات کشورهاي همسایه مانند پاکستان، افغانستان و روسیه اولویت دارند اظهار داشت: یکی از
پروژه هاي مورد تاکید ما در بحث صادرات بحث حمایت، بازارسازي هاي کلان و مذاکرات سیاسی که براي توسعه صادرات کمک کند

است.



بسیجیان خوزستان در خط مقدم کمک به ایتام هستند

منبع: تسنیمشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/06/19

گروه استان ها_ مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان گفت: با کمک بسیج استان امسال 6 هزار حامی اکرام ایتام
جذب شد که در این زمین بسیج در خط مقدم حمایت از ایتام بوده است.

گروه استان ها_ مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره)
خوزستان گفت: با کمک بسیج استان امسال 6 هزار حامی
اکرام ایتام جذب شد که در این زمین بسیج در خط مقدم

 
حمایت از ایتام بوده است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط عمومی کمیته
امداد امام خمینی(ره) استان خوزستان، جمال شیبه با بیان
اینکه در اجراي پویش ایران مهربان طرح سرپرستی از
ایتام، شاهد همکاري ستودنی جامعه بسیجی استان بودیم
اظهار داشت: با تلاش هاي صورت گرفته بیش از 6 هزار

حامی براي حمایت از ایتام و فرزندان محسنین جذب و استان خوزستان در طرح ایران مهربان رتبه 1 مشارکت بسیجیان در کشور

 
بدست آورد. 

وي افزود: اجراي طرح ایران مهربان با هدف سرپرستی کودکان یتیم و نیازمند با همکاري حوزه بسیج استان در حال اجرا است و
برنامه هدف گذاري شده در مشارکت بسیج سپاه در طرح ایران مهربان، جذب چند برابري حامی است که اکنون بخشی از این برنامه

 
محقق شده است. 

مدیرکل کمیته امداد خوزستان تصریح کرد: در ثبت نام حامیان ایتام، پیشرو در تعامل با سپاه و بسیج استان هستیم که باید از
اقدامات شایسته بسیج استان در اجراي این پویش و طرح حامی یابی اکرام ایتام تقدیر کرد که همکاري هاي کمیته امداد و بسیج

 
خوزستان در سطح استان گسترش می یابد. 

 
ریشه مشکلات خوزستان سوء مدیریت است 

 
جانشین سپاه خوزستان: محور برنامه هاي هفته دفاع مقدس مجازي و رسانه اي است 

 
توصیه نماینده ولی فقیه در استان خوزستان به جوانان / "اگر معتقد باشید عالم نمی تواند شما را تکان دهد" 

شیبه با اشاره به اینکه مقرر شده سپاه و بسیج استان در زمینه جذب حامی یتیم اقدام کند افزود: تاکنون بیش از شش هزار نفر حامی
از بین بسیجیان سپاه در قالب طرح هر کارمند حامی یک یتیم حمایت ایتام تحت حمایت کمیته امداد استان طرح نوین هر بسیجی

 
یک حامی را عهده دار شده اند. 

وي در ادامه با اشاره به همکاري هاي انجام شده در خصوص اجراي پویش مردمی ایران مهربان به منظور جذب حامیان جدید براي



فرزندان ایتام و محسنین تحت حمایت این نهاد، تصریح کرد: اجراي پویش ایران مهربان با هدف جذب حامیان جدید براي حمایت
مادي و معنوي از فرزندان ایتام و محسنین تحت حمایت با همکاري کمیته امداد و بسیج سازندگی سپاه استان سرعت می گیرد تا

 
هیچ یتیمی در سطح خوزستان بی حامی باقی نماند. 

مدیرکل کمیته امداد خوزستان در پایان به حمایت بسیج سپاه در محرومیت زدایی و کمک به رفع مشکلات اقتصادي معیشتی
نیازمندان اشاره و اظهار کرد: تاکنون بسیج خوزستان در ساخت مسکن، کمک هزینه ازدواج تهیه جهیزیه و اشتغال همچنین اجراي

طرح مواسات و ایران همدل تهیه بسته هاي معیشتی همکاري شایانی داشته و یاري گر کمیته امداد بوده است.



استاندار جدید خوزستان اعلام کرد:لزوم تخصیص100درصد سهم نفت به

خوزستان/ منابع ثروت خوزستان صرف عمران و آبادي کشور می شود

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/06/19

استاندار جدید خوزستان با تأکید بر لزوم تخصیص 100 درصدي سهم نفت به این استان گفت: مسائل خوزستان کاملاً شفاف
است و نیازمند برنامه و پیگیري عملیاتی هستیم.

به گزارش آرانیوز، صادق خلیلیان استاندار جدید خوزستان پیش از ظهر امروز پنجشنبه در مراسم معارفه خود با حضور وزیر
کشور با اشاره به این سخن امام راحل که خوزستان دین خودش را به انقلاب و کشور ادا کرده است، گفت: اگر آن تذکراتی که مقام

 
معظم رهبري در خصوص خوزستان رعایت و دنبال می شد هم اکنون این مشکلات در خوزستان وجود نداشت. 

وي با تأکید بر اینکه باید خوزستان را به سمت پیشرفت و آبادانی سوق دهیم، افزود: با فرمایشات و تأکیدات مقام معظم رهبري
حجت بر همه مسئولان ملی و استانی تمام شده و همه باید با همکاري یکدیگر حق شایسته اي که خوزستان باید داشته باشد را ادا

 
کنیم. 

استاندار جدید خوزستان با اشاره به اینکه این استان سرزمینی است که روي گنج قرار دارد ولی در سال 98 نرخ بیکاري آن پنج
درصد بالاتر از میانگین کشوري بود، تصریح کرد: چرا باید چنین وضعیتی را در خوزستان شاهد باشیم؟ وقتی 40 درصد از منابع
بودجه ملی دولت از این استان تأمین و باعث عمران و آبادي کشور می شود که بخشی از این منابع باید با اولویت به خوزستان

 
اختصاص پیدا کند. 

خلیلیان با اشاره به لزوم تخصیص 100 درصدي سهم نفت به خوزستان گفت: این منابع و اعتبارات حداقل هایی براي این استان است

 
که باید محقق شوند. 

وي با اشاره به لزوم تخصیص حق آبه خوزستان انتقاد کرد: منابع ثروت خوزستان صرف عمران و آبادي کشور می شود که ضرورت
دارد از این منابع حق این استان را پرداخت کرد و همچنین باید توازنی میان نقش استان در کشور و رسیدگی به خوزستان وجود

 
داشته باشد. 

خلیلیان با اشاره به اینکه همه مسئولان و مردم در یک سنگر براي پشتیبانی از خوزستان و پیشرفت و آبادانی آن قرار دارند، بیان کرد:
یک برنامه توسعه و نوین سازي براي خوزستان تا دو ماه آینده نهایی و در دولت به تصویب می رسانیم؛ مسائل خوزستان کاملاً شفاف

 
است و نیازمند برنامه و پیگیري عملیاتی هستیم. 

 
ضرورت برنامه توسعه متوازن شهر و روستا 

وي با اشاره به اینکه حل مشکلات نیاز به پشتوانه دارد، گفت: وضعیت فعلی آبادان بدتر از سال 56 است و بودجه هاي بازسازي کجا
رفته است که آبادان و خرمشهر به این شکل باقی مانده اند؛ بنابراین علاوه بر پروژه هاي عمرانی باید یک برنامه توسعه متوازن شهر و

 
روستا در خوزستان داشته باشیم که توزیع این پروژه ها با استفاده از ظرفیت هاي بومی و متنوع قومی در استان باشد. 



استاندار جدید خوزستان افزود: در دوران وزارت جهاد کشاورزي به برخی استان ها حتی تا پنج بار هم سفر کردم ولی همه سفرها و
بازدیدها اجرایی بود؛ براي استان خوزستان به دلیل اینکه خوزستانی بودم و کارهاي این استان را تبلیغ نمی کردم که بگویند چون

 
خوزستانی بوده این کار را انجام داده است. 

خلیلیان با بیان اینکه یک بودجه اي براي آب وخاك کشور گرفته شد، ادامه داد: بعد براي طرح مقام معظم رهبري که از سال 75 تا

 
78 راکد مانده بود ساختار اجرایی تعریف و بودجه و ردیف آن را در سطح ملی مصوب کردیم. 

 
کاهش نرخ بیکاري در خوزستان 

وي با اشاره به اینکه در توزیع مدیریت ها باید تناسب هاي مربوطه را رعایت کرد، ادامه داد: براي کاهش نرخ بیکاري خوزستان می
توان از ظرفیت بالاي بخش کشاورزي، دریایی، معادن، انرژي استفاده کرد؛ توسعه صنایع فرآوري محصولات کشاورزي می تواند در

 
زمینه افزایش ارزش افزوده و کاهش نرخ بیکاري استان مفید باشد. 

استاندار جدید خوزستان با اشاره به اینکه مشکلات واحدهاي تولیدي موجود که اکنون به صورت راکد مانده باید حل شود، عنوان
کرد: باید سرمایه گذاري هاي گذشته را که بلااستفاده مانده است به صحنه بیاوریم؛ همچنین اشتغال موجود را در این واحدها دوباره

 
فعال و از این ظرفیت هاي خالی به خوبی استفاده کنیم. 

وي با تأکید بر اینکه توسعه صنایع کوچک و متوسط با کمک مردم و بخش خصوصی یکی از راهبردهاي اساسی براي توسعه
خوزستان است، یادآور شد: طراحی، عملیات و نحوه استفاده از ظرفیت ها از جمله مسائل مهمی هستند که باید در کنار اعتبارات مد

 
نظر باشند. 

خلیلیان با اشاره به اینکه صنایع بزرگ خوزستان سهم خود را در توسعه استان ایفا نمی کنند، گفت: این صنایع باید نقش خود را در
این استان ایفا یا در غیر این صورت صنعتشان را از استان خارج کنند؛ دوران تداوم این وضعیت گذشته و درآمد و مالیات آنها به خاطر

 
فعالیتشان باید به مردم خوزستان اختصاص پیدا کند. 

استاندار جدید خوزستان افزود: نمی شود صنعتی از منابع درآمد خوزستان استفاده و براي مردم ایجاد آلودگی کند ولی منابع

 
اعتباراتی را در تهران نگهداري کند که با چنین وضعیتی طبیعی است که استان تهران تسهیلات بیشتري می گیرد. 

 
لزوم اصلاح ساختارها در خوزستان 

وي با اشاره به اینکه فرهنگ بومی و محلی خوزستان غنی و در سطح ملی و بین المللی امکان توسعه دارد، افزود: هرچند در ورزش
قهرمانی اقدامات خوبی شده ولی باید توسعه ورزش همگانی را محقق کنیم تا از دل این کار قهرمانانی براي خوزستان پرورش پیدا

 
کنند که قطعاً براي استان سرمایه هاي ارزشمندي محسوب می شوند و آثار اقتصادي به دنبال دارد. 

خلیلیان با تأکید بر اینکه استفاده از همه ظرفیت ها براي یک توسعه متوازن منطقه اي با استفاده از ظرفیت هاي قومی و بومی و
استفاده از همه اقشار مدنظر است، ادامه داد: اینجا نیامدم که وقت تلف کنم و هر وقت احساس کردم وجودم براي خوزستان مؤثر

 
نیست خداحافظی می کنم؛ بنابراین همه باید در کنار یکدیگر براي پیشرفت استان فعالیت کنیم. 



استاندار جدید خوزستان گفت: اراده حاکمیت و ملی براي توسعه استان خوزستان و کاهش مشکلات آن وجود دارد که باید از این فضا

 
به بهترین شکل استفاده کنیم. 

وي با اشاره به لزوم اصلاح ساختارها یادآور شد: باید زمینه حضور سرمایه گذاران را در استان فراهم کنیم چون در توسعه خوزستان
نقش دارند؛ همچنین مسیر توسعه صادرات غیرنفتی را باید با کشورهاي همسایه و اوراسیا داشته باشیم که به ایجاد ارزش افزوده

 
بالاتر براي استان کمک می کند. 

خلیلیان گفت: در بحث ریزگردها بخشی از این موضوع مربوط به منابع داخلی است ولی در سطح بین المللی باید یک دبیرخانه در
وزارت امور خارجه ایجاد شود که کشورهاي مرتبط با موضوع یک کمیسیون و پیمان مشترك تدوین کنند.



ظرفیت تولید 26 میلیون متر چادر مشکی در کشور

منبع: موجشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/06/19

رئیس بنیاد مستضعفان از برنامه این بنیاد براي افزایش
تولید کارخانه هاي زیر مجموعه بنیاد مستضعفان تا سقف

 
26 میلیون متر انواع چادر مشکی در سال خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج، پرویز فتاح رئیس بنیاد
مستضعفان در حاشیه سفر به استان چهارمحال و بختیاري
که به منظور بازدید از مجموعه هاي تولیدي زیرمجموعه
بنیاد مستضعفان در این استان انجام شد با حضور در
کارخانه حجاب شهرکرد تنها کارخانه تولید چادر مشکی

کشور،گفت : این مجموعه مشتمل بر 3 کارخانه است که با تولید انواع پارچه، زمینه اشتغال نزدیک به 500 نفر را به صورت مستقیم

 
در 2 استان چهارمحال و بختیاري و استان اصفهان فراهم کرده است. 

رئیس بنیاد مستضعفان با بیان اینکه این مجموعه به عنوان تنها تولیدکننده چادر مشکی کشور، انواع چادر هاي مشکی مورد نیاز بازار
را تولید می کند، گفت: تولید چادر مشکی براي تامین نیاز کشور از موضوعات مورد تاکید ماست و این مجموعه علاوه بر تولید چادر
مشکی، انواع فاستونی، پارچه هاي مانتویی، پارچه هاي مقنعه، شال و روسري، لباس کار، پارچه هاي صنعتی و منسوجات خانگی از

 
جمله پارچه هاي پرده اي را تولید می کند. 

وي افزود: در حال حاضر این کارخانه سالانه 10 میلیون متر انواع چادر مشکی را تولید می کند و در صورت تکمیل طرح توسعه اي

 
در این مجموعه، ظرفیت تولید چادر مشکی تا سقف 16 میلیون متر قابل افزایش است. 

فتاح ادامه داد: همچنین مقرر شد پس از افزایش ظرفیت تولید به 16 میلیون متر انواع چادر مشکی در سال، زمینه افزایش ظرفیت

 
تولید 10 میلیون متر مربع دیگر به ظرفیت چادر مشکی در این مجموعه، فراهم شود. 

رئیس بنیاد مستضعفان در پایان گفت: خوشبختانه با فعالیت این مجموعه تولیدي و کیفیت بالاي محصولات این کارخانه، برخی از
نمونه هاي وارداتی از بازار چادرمشکی کشور خارج شده و این مهم با تکیه بر فناوري بالاي تولید در این کارخانه محقق شده است.



خدمتی منطقه اي با راه اندازي مرکز جامع زنان و ناباروري/موفقیت استان

در بهداشت و درمان مشهود است

منبع: موجشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/06/19

نماینده مردم همدان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
پروژه هایی که تاکنون در بهداشت و درمان استان به بهره
برداري رسیده است و نشان از موفقیت استان در علوم
پزشکی دارد، گفت: انجام پروژه مرکز جامع زنان و ناباروري
همدان توسط جهاد دانشگاهی یک پروژه منطقه اي بوده و
می تواند به مردم عزیز در استان هاي همجوار نیز خدمت

 
رسانی داشته باشد. 

به گزارش خبرگزاري موج همدان، حمیدرضا حاجی بابایی
نماینده مردم همدان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به پروژه هایی که تاکنون در بهداشت و درمان استان به بهره برداري رسیده
است و نشان از موفقیت استان در علوم پزشکی دارد، گفت: انجام پروژه مرکز جامع زنان و ناباروري همدان توسط جهاد دانشگاهی یک

 
پروژه منطقه اي بوده و می تواند به مردم عزیز در استان هاي همجوار نیز خدمت رسانی داشته باشد. 

حمیدرضا حاجی بابایی با ابراز خرسندي و رضایت از فعالیت همکاران جهاددانشگاهی استان گفت: دربرنامه ششم قوانین بسیار تعیین
کننده اي در بحث جمعیت و افزایش جمعیت مصوب شده که مهم ترین رکن آن بحث ناباروري و کمک هاي دولت در این زمینه

 
است و دولت مکلف شده تا جاي ممکن هزینه هاي لازم براي درمان ناباروري خصوصا براي اقشار کم درآمد را پرداخت کند. 

وي با بیان اینکه در سطح کشور مراکز ناباروري براي کمک به آسایش مردم و رفع مشکلات آنها شکل گرفته و دولت نیز در این زمینه
ورود پیدا کرده است افزود: جهاد دانشگاهی با احداث و تکمیل مرکز جامع زنان و ناباروري استان همدان کار بسیار خوب و ارزنده اي
را انجام داده است که انجام امور تخصصی این مرکز از سال 1397 به همت همکاران جهاددانشگاهی شروع شده و روند خوبی در

 
زمینه تکمیل مرکز جامع زنان و ناباروري مشاهده می شود. 

حاجی بابایی ضمن تشکر و قدردانی از مسئولان جهاد دانشگاهی استان براي پیگیري و انجام پروژه مرکز جامع زنان و ناباروري همدان
اضافه کرد:این مرکز یک پروژه منطقه اي بوده و می تواند به مردم عزیز در استان هاي همجوار نیز خدمت رسانی داشته باشد و
تاکنون حدود 30 میلیارد تومان در مرکز جامع زنان و ناباروري سرمایه گذاري شده است که به قیمت روز، ساخت مرکز این چنینی به

 
بیش از 100 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد. 

نماینده مردم همدان در مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: همکاران جهاد دانشگاهی براي احداث بیمارستان 96 تختخوابی تخصصی
زنان اعلام آمادگی کردند که می توانند آن را در 9 طبقه ساخته و راه اندازي کنند و ما نیز در راه احداث این ساختمان همراه جهاد
دانشگاهی بوده و از آنها حمایت خواهیم کرد و قرار گرفتن و ساخت بیمارستان تخصصی زنان در منطقه محروم شهر نشان دهنده

 
اهمیت فراوان به مردم این ناحیه است و این بیمارستان نیز همانند مرکز جامع زنان و ناباروري در منطقه پروژه بی بدیلی خواهد بود. 
وي با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی همدان نیز درحال ساخت مرکز ناباروري است که این موضوع نشان می دهد که همدان را می
توان منطقه اي اداره کرد، ادامه داد: متاسفانه مردم از کارهاي بزرگ صورت گرفته در سطح استان و شهر همدان خبردار نمی شوند



بنابراین باید اطلاع رسانی هاي لازم انجام شود تا مردم بدانند جمهوري اسلامی در زمینه هاي مختلف چه کارهایی براي بهبود شرایط

 
زندگی آنها انجام می دهد. 

حاجی بابایی ساخت بیمارستان اکباتان،بیمارستان هزار تختخوابی،بیمارستان 300 تختخوابی ارتش و بیمارستان سپاه را از پروژه هاي
مربوط به بهداشت و درمان در استان همدان برشمرد و گفت: پزشکان نیز در زمینه بهبود شرایط بهداشتی و درمانی ورود پیدا کرده و
کلینیک هاي تمیز و مجهزي را راه اندازي کردند و اخیرا مرکز ویروس شناسی آب و فاضلاب غرب کشور نیز در همدان افتتاح شده
است، همچنین در آینده باید دانشگاه آزاد بیمارستانی راه اندازي کند چرا که رشته هاي پزشکی در این دانشگاه درحال شکل گیري

 
است. 

وي با بیان اینکه پروژه هاي بهداشت و درمان حاکی از آن است که در زمینه علوم پزشکی گام هاي بلندي برداشته شده است اعلام
کرد: در آینده باید یک دانشکده دندانپزشکی نیز در همدان راه اندازي شود البته این دانشکده از قبل تاسیس شده ولی ساختمان

 
مخصوص خود را نداشته است. 

نماینده مردم همدان در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی همدان یک قطب کشوري در زمینه هاي گوناگون
بهداشت و درمان است اعلام کرد: فراهم نمودن پیوند کبد در همدان و جمع کردن بیمارستان هاي شهید بهشتی، مباشر و قسمت

 
قدیمی بیمارستان فاطمیه وساخت بیمارستان هاي مدرن از اقداماتی است که در آینده باید انجام شود. 

وي با بیان اینکه در بحث ناباروي ما تابع متخصصان امر از جمله علوم پزشکی و جهاد دانشگاهی هستیم و هر برنامه اي که صلاح
بدانند، انجام خواهیم داد تصریح کرد: با راه افتادن این مرکز جامع زنان و ناباروري جهاد دانشگاهی و مرکز ناباروري علوم پزشکی در
فاطمیه، مردم همدان علاوه بر اینکه هیچ نیازي براي مراجعه به تهران نخواهند داشت بلکه منطقه نیز تحت پوشش قرار می گیرد که
انجام این پروژه ها براي ما یک خدمت و براي اقتدار استان یک فرصت محسوب می شود که نشان می دهد استان همدان از نظر

 
پزشکی رشد کرده و مقبول واقع شده است. 

حاجی بابایی بیان کرد: طی 17 سال گذشته چندین بیمارستان مانند آتیه، قلب فرشچیان را افتتاح کرده و درحال راه اندازي
بیمارستان اکباتان و هزار تختخوابی هستیم و با احداث بیمارستان هاي سپاه،ارتش و 96 تختخوابی زنان همدان به مرکزیت سلامت و

 
بهداشت منطقه تبدیل خواهد شد. 

نماینده مردم همدان در مجلس شوراي اسلامی مجموعه جهاد دانشگاهی همدان با راه اندازي مرکز ناباروري شرایط خوبی را براي زوج
هاي نابارور استان و همچنین غرب کشور فراهم کرده است گفت :این مرکز کار جدیدي است که جایگاه استان همدان را در سطح
منطقه ارتقا می دهد که با 5 هزار و 700 متر مربع زیربنا و تجهیزات مدرن و به روز ظرفیت بالایی براي استان محسوب می شود و

 
باید اقدامات لازم صورت گیرد تا مجموعه ناباروري جهاد دانشگاهی بعد از مراکز ناباروري تهران به عنوان مرکز برتر نقش آفرینی کند. 
حاجی بابایی در پایان با بیان اینکه ما به عنوان نماینده پیگیر مسائل استان بوده و به پروژه هاي بهداشت و درمان در استان رسیدگی
خواهیم کرد افزود:از مجموعه جهاد دانشگاهی تشکر می کنیم که با علاقه و دلسوزانه کار انجام داده وپیگیري می کنند و به دنبال

 
خدمت رسانی به مردم هستند. 

رئیس جهاددانشگاهی واحد همدان نیزگفت: متاسفانه امر مسلم در بحث ناباروري این است که با بالا رفتن سن ازدواج میزان باروري
زوجین کاهش یافته و این موضوع می تواند تبدیل به یکی از مسائل و مشکلات خانواده ها و جامعه شود که جهاددانشگاهی با پشتوانه
علمی و تخصصی پژوهشگاه رویان، ابن سینا، متخصصان بومی استان و حمایت هاي دانشگاه علوم پزشکی استان راه اندازي مرکز

 
درمان ناباروري در جهت پاسخ به نیازهاي مردم همدان و همچنین استان هاي همجوار را در دستور کار خود قرار داده است. 

علی کلانترنیا با بیان اینکه مسئله ناباروري یکی از موضوعات مهم و تاثیرگذار بر روي رشد جمعیت بوده و جهاد دانشگاهی در
خصوص رفع این مشکل سابقه طولانی دارد افزود:90 درصد تجهیزات مرکز جامع درمان ناباروي تهیه شده است و در حال حاضر

 
کارهاي باقیمانده این مرکز، مراحل پایانی خود را طی می کند و ظرف ماه هاي آینده به اتمام رسیده و افتتاح خواهد شد. 

کلانترنیا با بیان اینکه جهاد دانشگاهی همدان با توجه به نیاز منطقه و استان در این زمینه،وارد این پروژه شده و سعی در تکمیل
سریع آن دارد اضافه کرد: مرکز ناباروري جهاد دانشگاهی استان همدان پنج هزار و 700 متر زیربنا داشته که جز یکی از بزرگترین



مراکز درمان محسوب می شود و از لحاظ ساختاري جز معدود مراکزي است که در سراسر کشور وجود دارد و در زمینه درمان

 
تخصصی ناباروري خدمات رسانی خواهد کرد. 

رئیس جهاددانشگاهی همدان با بیان اینکه 35 نفر به صورت مستقیم در مرکز جهاد دانشگاهی استان همدان مشغول به کار خواهند
شد، اعلام کرد: با راه اندازي و شروع فعالیت این مرکز شاهد اشتغال دانش بنیان جوانان و نخبه هاي استان خواهیم بود که این

 
موضوع می تواند در پیشرفت و اشتغال قشر جوان نقش مهمی داشته باشد. 

کلانترنیا با بیان اینکه مرکز جامع ناباروري جهاد دانشگاهی استان سهم بسزایی در تأمین نیازهاي درمانی همدان و استان هاي
همجوار در زمینه درمان ناباروري و مسائل مربوط به آن خواهد داشت گفت: این مرکز علاوه بر مرکز درمان ناباروري در قسمت هاي

 
مختلفی از جمله درمانگاه عمومی داراي مجوز صبح و عصر، آزمایشگاه ژنتیک و آزمایشگاه تشخیص طبی خدمت رسانی خواهد کرد. 

وي در پایان تصریح کرد:جهاد دانشگاهی استان همدان در ادامه این پروژه به دنبال راه اندازي و تاسیس سریع یک بیمارستان
96تختخوابی تک تخصصی مربوط به زنان است.



راه اندازي اولیه شرکت الکتریک طی 50روز آینده

منبع: رکناشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/06/19

رکنا:تجریشی اعلام کرد:این مجموعه حدود بیست سال تعطیل بوده و از حق انشعاب، آب، برق، گاز و … محروم است؛ از
سوي دیگر شرکت با مسائل حقوقی و قضایی هم مواجه بوده است. اما با همکاري دستگاه هاي اجرایی این پروسه شتاب

گرفته ولی در هدف گذاري ما است تا 50 روز آینده شرکت راه اندازي شود.

به گزارش رکنا از رشت، رضا امیدوار تجریشی مدیرعامل
شرکت الکتریک ایران رشت در حاشیه امضاي تفاهمنامه
همکاري با پارك علم و فناوري استان گیلان با اشاره به
دیدارها و جلسات مدیران این شرکت با مسئولین استان
گیلان و تقدیر از اهتمام ویژه دستگاه قضایی و دادستان
مرکز استان براي کمک به راه اندازي هرچه سریع تر این
شرکت، اظهار داشت: شرکت الکتریک ایران رشت بیش از
60 سال قدمت دارد و پس از احاله اي که توسط قوه
محترم قضائیه صورت گرفت ، به صندوق بازنشستگی کشور
برگشت و انشااالله پس از 18 سال تعطیلی در سایت شهر

 
صنعتی رشت مجدداً آغاز به کار خواهد کرد . 

 
الکتریک ایران رشت نوآورانه به تولید بازمی گردد 

مدیرعامل الکتریک ایران رشت(رشت الکتریک)با بیان اینکه این شرکت در بدو تاسیس و در حین انجام فعالیت در حوزه صنایع برقی
و الکتریکی فعالیت می کرده، گفت:این صنعت جزو صنعت هایی هست که همیشه به به روز بودن فناوري و ماشین آلات نیاز دارد و

 
قطعاً بهترین جایی که می توان به این فناوري ها دسترسی داشت پارك علم و فناوري است. 

امیدوارتجریشی با تاکید بر اینکه این شرکت قرار است از ابتدا به صورت دانش بنیان فعالیت مجدد خود را آغاز کند، گفت:با توجه به
دانش بالا و توان متخصصان کشور عزیزمان هدف گذاري شرکت علاوه بر حضور موفق در بازارهاي داخلی، صادرات تولیدات نوین به

 
کشورهاي همسایه و بازار Cis است. 

 
تولید کلید و پریزهاي هوشمند در کوتاه مدت و بردهاي پیشرفته در بلندمدت 

این فعال حوزه صنعت با اشاره به اینکه در فاز اول این شرکت بحث تولید و مونتاژ محصولات سریع فروش راه اندازي خواهد شد،
افزود: توافقات اولیه با یکی از واحدهاي فناور انجام شده است و انشا االله کلید و پریزهاي معمولی و هوشمند از اولین محصولات این



 
شرکت خواهد بود. 

مدیرعامل شرکت الکتریک ایران رشت با تصریح بر اینکه بازسازي شرکت طی 40 روز آینده صورت خواهد گرفت و ورود دستگاه خط
تولید نیز در دستور کار است، خاطرنشان کرد: جدیت در صندوق بازنشستگی و هلدینگ صبا وجود دارد که این اتفاق در سریع ترین

 
زمان ممکن رخ دهد. 

امیدوار تجریشی با اشاره به رایزنی هاي اولیه صورت گرفته با شرکت هاي استان براي همکاري در زمینه تولید، تصریح کرد:انشا االله
تولید برد و مادربردهاي پیشرفته و دوربین هاي مداربسته را در برنامه بلند مدت داریم که در این خصوص نیز با چند واحد فناور و

 
دانش بنیان رایزنی صورت گرفته است. 

 
راه اندازي سامانه جذب نیروي کار و دریافت ایده هاي نوآورانه در الکتریک ایران رشت 

این فعال جوان حوزه صنعت با بیان اینکه از برادران و خواهرانمان در استان گیلان می خواهم که ما را تنها نگذارند،گفت:طی هفته
آینده سایت اولیه شرکت الکتریک ایران رشت راه اندازي شده و قسمتی از این سایت براي دریافت رزومه نیروهاي جوان بومی جهت

 
اشتغال در شرکت آغاز به کار می کند. 

امیدوار تجریشی ادامه داد:همچنین در قسمت دیگر این سایت فکر، برنامه و ایده هاي نوآورانه دانشجویان و فارغ التحصیلان متخصص

 
استان جمع آوري شده و در کمیته علمی و فناوري شرکت بررسی و سپس ایده هاي برتر براي سرمایه گذاري انتخاب می شوند. 

 
دستگاه هاي قدیمی رشت الکتریک به کمک دستگاه قضا رفع توقیف می شود 

امیدوار تجریشی افزود: علاوه بر ماشین آلاتی که خریداري می شوند ماشین آلاتی که به کمک دستگاه قضا رفع توقیف می شود نیز
جهت بازسازي و اورهال در کارخانه مستقر می شود و با کمک عزیزان فناور و دوستان در دانشگاه فنی و حرفه اي و استفاده می شود.
همکاران من طرح هاي توجیهی را آماده کرده اند و تامین مالی این پروژه از طریق صندوق بازنشستگی صورت می گیرد؛ سرعت ما

 
بسیار خوب است و انشا االله در کم ترین زمان ممکن شاهد رویش مجدد نهال تولید در این شرکت قدیمی استان خواهیم بود. 

وي در پایان ابراز داشت: از حجت الاسلام خلیلی رئیس کل دادگستري استان که واقعا کمک می کنند و به صورت جدي پیگیري می
کنند و همچنین دادستان و معاون دادستان استان نیز که به صورت روزانه پیگیر هستند صمیمانه تشکر می کنم و علاوه بر دستگاه

 
قضایی باقی دستگاه ها نیز قول همکاري داده اند تا انشا االله این شرکت هرچه سریع تر بازگشایی شود. 

 
استفاده از دانش روز در الکتریک ایران رشت 

مدیرعامل پارك علم و فناوري گیلان نیز در این جلسه با بیان اینکه رشت الکتریک یکی از شرکت هاي قدیمی استان است و یکی از
وظایف پارك علم و فناوري کمک کردن به توسعه صنایع استان در حوزه فناوري هاي نوین و جدید است،گفت: بالغ بر 350 شرکت
هسته و واحد فناور در پارك گیلان حضور دارند که بسیاري از این شرکت ها در حوزه الکتریک الکترونیک هاي آي تی و اي سی تی

 
دارند فعالیت می کنند . 

وي افزود:با توجه به اینکه دانش روز باید در توسعه رشت الکتریک بکار برود تفاهمنامه اي که منعقد شده است کمک می کند از



طریق شرکت ها و واحدهاي فناور پارك علم و فناوري گیلان کمک کنند به رشت الکتریک که تولیدات خودش را در حوزه فناوري

 
هاي نوین و دانش بنیان توسعه دهد. 

رشت /مرجان گودرزي



تأکید رئیس جمهور بر کار میدانی مدیران

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/06/19

خراسان جنوبی دیروز در سومین سفر استانی، میزبان رئیس جمهور بود. رئیسی در این سفر به بررسی منابع استان پرداخته و
بر ضرورت بهره گیري از ظرفیت ها و کار میدانی تأکید کرده است. به گزارش تفاهم آنلاین،رئیس جمهور در سومین سفر

استانی خود در شهر طبس به بازدید میدانی از معادن پرداخت و با ... نوشته تأکید ...

 
سومین سفر استانی 

خراسان جنوبی دیروز در سومین سفر استانی، میزبان
رئیس جمهور بود. رئیسی در این سفر به بررسی منابع
استان پرداخته و بر ضرورت بهره گیري از ظرفیت ها و کار
میدانی تأکید کرده است. به گزارش تفاهم آنلاین،رئیس
جمهور در سومین سفر استانی خود در شهر طبس به
بازدید میدانی از معادن پرداخت و با حضور در جمع هاي
مختلف مردمی بر تلاش براي رفع مشکلات و توسعه استان

 
ها با توجه به ظرفیت هایی که دارند، تأکید کرد. 

 
کار میدانی باعث اعتماد مردم به نظام اداري کشور می شود 

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی صبح جمعه در جمع مردم طبس در امامزاده حسین بن موسی الکاظم علیه السلام اظهار کرد: تلاش ما بر
این است که با اقدام و عمل در راستاي حل مشکلات مردم به افزایش اعتماد عمومی برسیم.وي بیان کرد: تعیین اولویت ها، کار
میدانی، و اقدام و عمل باعث می شود که اعتماد مردم به نظام اداري کشور افزایش پیدا کند. وي با اشاره به ظرفیت معادن در
خراسان جنوبی گفت: اگر موانع موجود رفع شود، شاهد رونق اشتغال در منطقه خواهیم بود.رئیس جمهور گفت: وضعیت کنونی کشور
و شهرها با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست، هر چند به برکت حرکت جهادگران اقداماتی انجام شده است ولی هنوز با مشکلاتی رو
به رو هستیم.رئیسی با بیان اینکه بخش فعال و غیر فعال حوزه معدنی شهرستان طبس می تواند بسیاري از مشکلات را حل کند،
یادآور شد: ما با کمبود نزولات آسمانی رو به رو هستیم ولی همین مشکل را با برنامه ریزي می توان به یک فرصت تبدیل کرد.رئیسی
با بیان اینکه در این سفرها به دنبال این هستیم تا اولویت ها را مشخص و اقدام کنیم، بیان داشت: بنا داریم با فعل ماضی با مردم
صحبت کنیم و بگوییم انجام شد.رئیسی بیان کرد: من افتخار دارم که نمایندگی مردم استان در مجلس خبرگان رهبري را بر عهده
دارم و با مسائل اینجا به خوبی آشنا هستم.آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در حاشیه سفر به خراسان جنوبی در جمع خبرنگاران اظهار

 
کرد: به دور از تشریفات امروز براي بررسی مسائل، اولویت ها و مشکلات خراسان جنوبی به این استان سفر کرده ام. 

وي بیان داشت: هدف از سفرهاي استانی بررسی و حل مشکلات در گفتگوي نزدیک با مردم و مدیران استانی است.وي با بیان اینکه
این استان نیروهاي کارآمد جوان بسیار دارد، گفت: امیدواریم با استفاده از توان این نیروها و کمک هاي دولت بتوانیم گام هایی در
جهت رفع محرومیت هاي این استان برداریم.وي افزود: خراسان جنوبی ظرفیت هاي بسیاري از جمله در حوزه معادن دارد که باید به
آن توجه شود.رئیس جمهور با تاکید بر توجه به اقتصاد معدن در این استان عنوان کرد: اگر معادن استان فعال شود، مشکل اشتغال و



رونق تولید و مسائل اقتصادي این استان نیز حل خواهد شد.آیت ا... رئیسی در سومین سفر استانی خود، از معادن زغالسنگ پرورده
طبس به صورت هوایی بازدید کرد.رئیس جمهور پس از بازدید هوایی، براي شنیدن مشکلات معادن و معدنکاران این شهرستان در
جمع کارگران معدن پرورده طبس حاضر و با آنها به گفت و گو پرداخت.رئیس جمهور در بازدید از معدن زغال سنگ طبس گفت:
نظام پیمان کاري در راستاي تأمین حقوق کارگران معادن طبس ظرف 20 روز متحول شود.رئیس جمهور ادامه داد: اگر معدن
زغالسنگ پرورده طبس توسعه یابد نیاز کشور در این بخش برطرف می شود و نیازي به واردات نخواهیم داشت.رئیسی با اشاره به
اینکه توسعه معدن زغال سنگ دو شرط اساسی تکمیل زیر ساخت ها و پرداخت به موقع حقوق کارگران را نیاز دارد، افزود: هیچ حقی

نباید از کارگران این معدن ضایع شود.



رئیسی: وضعیت کنونی ایران با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست

منبع: آفتابشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/06/19

رئیس جمهور با بیان اینکه وضعیت کنونی کشور و شهرها با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست، گفت: فعالیت هاي ي در
جهت رفع مشکلات شهر و روستا صورت گرفته اما همچنان شاهد مشکلاتی هستیم.

رئیس جمهور با بیان اینکه وضعیت کنونی کشور و شهرها با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست، گفت: فعالیت هاي ي در جهت

 
رفع مشکلات شهر و روستا صورت گرفته اما همچنان شاهد مشکلاتی هستیم. 

آفتاب نیوز : سیدابراهیم رئیسی صبح امروز در جمع مردم طبس
در امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع) با بیان اینکه تعیین
اولویت ها، کارمیدانی و اقدام و عمل باعث افزایش اعتماد عمومی
و افزایش اعتماد مردم به نظام اداري کشور می شود، اظهار
داشت: وضعیت کنونی کشور و شهرها با قبل از انقلاب قابل
مقایسه نیست و به برکت اقدامات جهادگران، فعالیت هایی در
جهت رفع مشکلات شهر و روستا صورت گرفته اما همچنان

 
شاهد مشکلاتی هستیم. 

وي افزود: بخش فعال و همچنین غیرفعال در حوزه ظرفیت معدنی طبس می تواند مشکلات زیادي را حل کند و باید ظرفیت هاي بر

 
زمین مانده در استان و طبس فعال شود و این مهم در دستور کار قرار دارد. 

رئیسی با بیان اینکه اگر موانع موجود رفع شود، شاهد رونق اشتغال در منطقه خواهیم بود، تصریح کرد: ما کمبود نزولات آسمانی را

 
داریم، اما این مشکل و کمبود را می توان به فرصت تبدیل کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه در آستانه پیروزي انقلاب اسلامی و زلزله طبس در دوره جوانی به شهر طبس سفر داشته ام و چند شب
در این منطقه ماندیم، ادامه داد: در جریان خدمات رسانی به مردم شریف شهرستان طبس، شهید صدوقی و مقام معظم رهبري نیز

 
حضور داشتند که ما به عنوان طلبه با جمعی از طلبه ها براي کمک به مردم زلزله زده آمدیم. 

رئیسی با بیان اینکه به برکت انقلاب اسلامی کارهاي زیادي هم در این منطقه و هم در خراسان جنوبی انجام شده و هیچ شهر، بخش
و روستایی شرایط قبل را ندارد، خاطرنشان کرد: به برکت انقلاب اسلامی چهره شهرها، بخش ها و استان عوض شده و آنچه امروز می

 
بینید و تصاویر آن نیز موجود است قابل مقایسه با قبل نیست. 

رئیسی با بیان اینکه جوان ها می توانند تصاویر وضعیت اول انقلاب و امروز را ببینند که کاملا چهره شهر و روستا عوض شده و این از
برکت تلاش جهادگران و مجاهدانی بوده که براي توسعه و آبادانی کار کرده اند، اضافه کرد: مردم خراسان جنوبی نشان دادند که می

توانند کمبودها و تهدیدها را به فرصت تبدیل کنند. 



وي با ابراز خوشحالی از حضور در جمع مردم عزیز، صبور و مقاوم این شهرستان تاکید کرد: این مردم نشان داده اند در همه صحنه ها
که نیاز باشد حاضرند و با همه وجود و امکانات و داشته هاي خودشان مال و فرزند خود را براي دفاع از انقلاب و نظام و ارزش ها می
دهند. تاریخ مبارزات مردم در این خطه را کسانی که بررسی می کنند، می بینند که در راه ولایتمداري همراه با صبر، ایثار، شهادت، از

 
خودگذشتگی، خداخواهی و در پرتو خداخواهی است و در موضوع کرونا بسیار مردم خوب عمل کردند. 

رئیس جمهور با بیان اینکه انجام اقدامات موثر در حوزه هاي راه، کشاورزي و ... دست تواناي مردم را می طلبد، ادامه داد: انجام
اقدامات موثر در حوزه هاي راه، کشاورزي و دیگر زمینه ها دست تواناي مردم را می طلبد و این از افتخارات من است که با توجه به
نمایندگی در مجلس خبرگان با این استان آشنا هستم و می دانم علما و فضلاي خوب و مردم پر امیدي داریم و این ها سرمایه و

 
پشتوانه خوبی براي کشور و دولت هستند. 

وي با اشاره به اینکه اولویت هاي شهرستان و خراسان جنوبی در این سفر مورد توجه قرار می گیرد تصریح کرد: هم در شهرستان و
هم در استان به دنبال کار هستیم و امیدواریم در این سفر و سفرهاي از این دست که بدون تشریفات است اصل کار را دنبال کنیم.



رئیس قوه قضاییه به زندان دماوند رفت / واکنش اژه اي به بازگشت

چهاردهمین بار یک فرد به زندان چه بود؟

منبع: سلام نوشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/06/19

زندان باید به معنی واقعی نه " بازداشتگاه" که محل باز اجتماعی شدن فرد و " بازگشتگاه" به جامعه باشد.

 
زندان باید به معنی واقعی نه "" بازداشتگاه"" که محل باز اجتماعی شدن فرد و "" بازگشتگاه"" به جامعه باشد. 

به گزارش ایسنا، به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، رئیس قوه
قضاییه صبح روز جمعه (19 شهریور) با حضور در زندان دماوند،
ضمن بازدید از بخش هاي مختلف این زندان، به گفتگوي چهره
به چهره با تعداد کثیري از زندانیان پرداخت و مسائل و مشکلات

 
آن ها را از نزدیک جویا شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح امروز جمعه 19
شهریور، به مدت 3 ساعت از بخش هاي مختلف ندامتگاه دماوند

 
بازدید کرد. 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید، ضمن گفتگوي چهره به چهره با تعداد کثیري از زندانیان، سوالاتی را پیرامون دلیل محکومیت

 
و مدت زمان سپري شده از حبس آن ها و همچنین شرایط بهداشتی و غذایی زندان مطرح کرد. 

زندانیان ندامتگاه دماوند نیز از اینکه رئیس قوه قضاییه صبح روز جمعه خود را براي بازدید از این ندامتگاه اختصاص داده است، از وي

 
تشکر کردند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در دیدار با زندانیان ابراز امیدواري کرد که زندان بازگشت گاهی به جامعه باشد و کسی که

 
یک بار زندان را تجربه کرده دوباره این تجربه تلخ را تکرار نکند. 

 
رییس عدلیه گفت: زندان باید به معنی واقعی نه " بازداشتگاه" که محل باز اجتماعی شدن فرد و " بازگشتگاه" به جامعه باشد. 

رئیس دستگاه قضا پس از آنکه یکی از زندانیان اعلام کرد که براي چهاردهمین بار است به زندان می آید، گفت: من دلم می سوزد از
اینکه می بینم یک فرد در میانسالی و جوانی 14 بار به زندان آمده است؛ لازم است براي همه این افراد برنامه ریزي شود تا هم خود
آن ها اصلاح شوند و هم شرایطی فراهم شود که دیگر به زندان برنگردند. هم قوه قضاییه و هم سایر نهادها در این زمینه مسئولیت

 
دارند و باید انجام وظیفه کنند. خود زندانیان و خانواده آن ها نیز باید در این زمینه نقش ایفا کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان اینکه در پی ورود یک فرد به زندان، خانواده او بزرگترین صدمه را متحمل می شوند،



 
خطاب به زندانیان گفت: اجازه ندهید خانواده هایتان در این زمینه صدمه و آسیب ببینند. 

«واکسیناسیون زندانیان» دیگر موضوعی بود که رئیس قوه قضاییه در گفتگو با زندانیان در خصوص آن کسب اطلاع کرد که به گفته

 
زندانیان ندامتگاه دماوند هر 2 دُز واکسن کرونا به آن ها تزریق شده است. 

یکی از مسائل دیگري که رئیس قوه قضاییه در گفتگوي خود با زندانیان از آن ها پرسید این موضوع بود که آیا قضات به زندان سر می

 
زنند و با زندانیان گفتگو می کنند یا خیر. 

زندانیان همچنین در حضور رییس قوه قضائیه از برخی از زندان بانان ندامتگاه دماوند که به گفته زندانیان، شبانه روز و همراه با
خانواده خود براي جلب رضایت شاکیان تلاش می کنند و در این راه حتی هزینه هاي مالی هم متحمل شده اند تشکر و قدردانی

 
کردند. 

زندانیان به رییس عدلیه گفتند به دلیل این گونه ارتباطات برخی زندان بانان این ندامتگاه تمام زندانیان و خانواده هاي آن ها را به

 
چهره می شناسند. 

حضور در کارگاه اشتغالزایی زندان دماوند و مشاهده فعالیت هاي زندانیان در این کارگاه، بخش دیگر بازدید امروز حجت الاسلام

 
والمسلمین محسنی اژه اي بود. 

رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از این بخش، خواستار ارائه آماري از میزان اشتغال زندانیان شد که مسئولان سازمان زندان ها در
پاسخ گفتند: میزان اشتغالزایی زندانیان استان تهران در سال گذشته 54 درصد بود که این آمار در سال جاري به ویژه طی ماه هاي
اخیر رشد چشمگیري داشته و به 68 درصد رسیده و این در حالی است که هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغالزایی زندانیان،

 
شاخص 80 درصدي است. 

مسئول کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند که خود نیز یک فرد زندانی بود، با بیان اینکه زندانیان فعال در این کارگاه به صورت روزانه
درآمد کسب می کنند، گفت: به غیر از حرفه اموزي به زندانیان، محصولات کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند به نام برندهاي مشهور

 
الکترونیکی کشور تولید می شود و یکی از باکیفیت ترین و پرفروش ترین محصولات بازار است. 

محسنی اژه اي در بخش دیگري از این بازدید، با بیان اینکه زندانیان هر مطلب و درخواستی را که دارند بنویسند، تاکید کرد که تک

 
تک این نامه ها به صورت دقیق مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. 

رئیس قوه قضاییه در همین زمینه، حوزه ریاست قوه قضاییه و سازمان زندان ها را مامور کرد که به تک تک درخواست هاي زندانیان

 
رسیدگی کنند و به سرعت به آن ها پاسخ دهند. 

محسنی اژه اي در پایان حضور امروز خود در زندان دماوند با تشکر از زندانبانان و تلاش سخت و شبانه روزي ان ها که مورد نظر و
تقدیر زندانیان هم قرار گرفته است توصیه کرد که پیوسته خدا را ناظر و حاضر بر اعمال خود ببینند و مواظب باشند حق کسی ضایع

 
نگردد. 

رئیس دستگاه قضا طی دو ماه و نیم گذشته، بارها و بارها در جریان بازدیدهاي میدانی و نشست هاي مختلف با مسئولین قضایی



کشور، توصیه ها و دستورات متعددي را در خصوص ضرورت رسیدگی به وضعیت زندان ها و زندانیان مطرح و بر اجراي سیاست
حبس زدایی و کاهش جمعیت کیفري تاکید کرده است؛ «بازدید روساي کل دادگستري ها، دادستان ها و قضات از زندان هاي سراسر
کشور»، «گفتگوي چهره به چهره و بدون واسطه با زندانیان و رسیدگی به مسائل و مشکلات آنها» و همچنین «رسیدگی به وضعیت

 
خانواده هاي زندانیان نیازمند»، از جمله توصیه هاي مکرر حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در مدت اخیر بوده است. 

بازدید از زندان دماوند، چهارمین بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان هاي کشور در هفتاد و یکمین روز خدمت در کسوت قاضی
القضاتی بود؛ پیش تر و طی 2 ماه گذشته حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در زندان هاي مرکزي ایلام و رجایی شهر کرج
نیز حضور یافته بود و در عصر روز جمعه 15 مرداد امسال نیز ضمن حضور در بخش هاي مختلف زندان اوین تهران، به گفتگوي چهره

 
به چهره با زندانیان بازداشت موقت پرداخته و مشکلات و مسائل آنان را از نزدیک جویا شده بود. 

انتهاي پیام



ناگفته هاي تلاطم در بازار کالا و ارز پس از خروج آمریکا از برجام

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/06/19

ناگفته هاي تلاطم در بازار کالا و ارز پس از خروج آمریکا از برجام پیش بینی این بود ترامپ برجام را برهم بزند و قدري توسط
دولتمردان و کارگزاران اقدامات پیشگیرانه انجام گرفته بود، ولی خیلی از اینها موثر واقع نشد و شاهد افزایش قیمت ارز، کالاها و همه

 
اجناس شدیم. 

به گزارش حلقه وصل، مهمان ارجمند این هفته برنامه دستخط
از کارگزاران نظام جمهوري اسلامی است که سمت هاي مختلف
نظارتی و نظامی را برعهده داشته است. قبل از انقلاب برخی از
فعالیت هاي سیاسی، بعد از انقلاب حضور در بسیج و کمیته هاي
انقلاب اسلامی و حضور در جبهه و بعد نیروي انتظامی را تجربه

 
می کند. 

در نیروي انتظامی فرمانده انتظامی استان هاي فارس، هرمزگان و
گلستان شد. بعد، مسئولیت پلیس مبارزه با مواد مخدر را برعهده
گرفت. مدتی هم جانشین دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر بود

 
و الان هم سمتی مهم برعهده دارد که قطعاً حرف هاي گفتنی از آن خواهد داشت. 

 
در خدمت سردار علی مویدي خرم آبادي، رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز هستیم که مشروح سخنان وي به شرح زیر است: 

 
الان چند سال است که در ستاد مبارزه با قاچاق کالا هستید؟ 

 
تقریباً 3 سال و 6 ماه شده است. 

 
چطور گذشته است؟ 

من اول فرودین 97 منصوب شدم. 3-2 ماه بعدش که بحث برجام که توسط آن ملعون برداشته شد، با شرایط جدیدي مواجه شدیم

 
لذا کار دشوار و سختی بود. 

از همانجا شروع کنیم. بخش هایی گفته شد و بخش هایی هنوز گفته نشده و می گویند طبقه بندي دارد، از کجا شروع شد؟ چطور

 
درگیر کار شدید؟ چطور برخی چیزها را کشف کردید؟ 

پیش بینی این بود ترامپ برجام را بهم بزند و قدري توسط دولتمردان و کارگزاران اقدامات پیشگیرانه انجام گرفته بود، ولی خیلی از
اینها موثر واقع نشد و با اتفاقی که پیش آمد، ما شاهد افزایش چشمگیر ارز و به تبعیت از آن، افزایش قیمت کالاها و همه اجناس

 
شدیم. 



متاسفانه برخی هم از این فرصت سوءاستفاده کردند و ناجوانمردانه به سرمایه هاي مردم آسیب وارد کردند، اما با تلاشی که شد در
کالاهاي اساسی توانستیم با مقرراتی که بر اساس قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز تعریف شد، خروج کالاهاي اساسی را به خارج از
کشور... چون قاچاق برعکس شد؛ بلافاصله با بحث برجام ورود بیش از هزار قلم کالا به کشور منع شد، اما بیشترین نگرانی ما از خروج

 
کالاهاي اساسی به خارج کشور بود. 

 
چرا؟ 

به لحاظ تفاوت قیمتی که در داخل کشور با کشورهاي همجوار داشتیم. مثلا، ما در همه کالاهاي اساسی تفاوت قیمت هاي 10 برابري
و 20 برابري و چند برابري با کشورهاي همسایه داشتیم. سوخت ما که یک کالاي اساسی و یارانه اي است با کشورهاي همجوار تفاوت
قیمت خیلی زیاد شد و شاید بخشی از توان و انرژي ما مصروف این موضوع شد که بتوانیم از خروج کالاهاي اساسی که منجر به کمی
و کسري داخل کشور نشود، متمرکز شدیم و طبیعی است در چرخه توزیع متاسفانه بی عدالتی... برخی دسترسی بیشتري داشتند و

 
برخی دسترسی کمتري داشتند، این تبدیل به فرصت براي آدم هایی که منتظر این فرصت هستند. 

 
یعنی همان رانت اطلاعاتی! 

بله. ما در سطح عرضه بیشترین مشکل را داشتیم. وقتی کالا می آمد، مثلاً تا آن زمان ماگوشت وارد می کردیم یعنی در سال 97
بیش از 2 میلیارد دلار گوشت وارد کردیم و ذخیره داشتیم ولی این پیش بینی که این گوشت در شرایط خاص و اضطراري چگونه و

 
چطور و به چه شکل و به چه نحوي توزیع شود تا به دست اهل آن برسد، این پیش بینی انجام نشده بود. 

 
چه کسی باید این پیش بینی ها را می کرد؟ 

 
طبیعی است که سیستم کار دولت و بازار است که دست وزارت صمت است. در بحث توزیع واقعاً هنوز این مشکل را داریم. 

 
 

 
بحث تنظیم، یعنی اینکه چه زمانی در بازار تزریق کنند؛ یعنی این کار درست اعمال نمی شد 

با تلاش همه دلسوزان و کارهاي فوري و اضطراري بخشی از این کالاها که می خواست به انحراف کشیده شود، جلوگیري شد، اما
بخشی هم متاسفانه به انحراف رفت و بعضاً آنهایی که مستحق و نیازمند به این کالاها بودند با مشقت مواجه شدند و به سختی به



 
دست آنها رسید. 

 
مثل همان زمان که قیمت گوشت تا چقدر افزایش یافت. 

 
بله. آن زمان در توزیع گوشت کارنامه خوب و کارکرد درستی نداشتیم. بخشی تبدیل به قاچاق شد. 

 
در خصوص ارز چطور؟ این ارز که سیر صعودي گرفت قطعاً در زمینه قاچاق ارز نکاتی داشتیم. 

همین خلاها را در بحث ارز هم داشتیم. اولاً ورود ارز را بلافاصله آزاد کردیم، یعنی تا آن زمان کسی می خواست ارز وارد کند باید
مراحل سختی را طی می کرد و بخشی از ارز ما دست افرادي در بازار رفت که تبدیل به سرمایه هاي نامشروع شد و یا بخش کوچکی

 
از آن خارج شد، ولی باز توفیقات خوبی در جهت مهار آن داشتیم. 

 
چه میزان تقصیر را براي بانک مرکزي وقت می دانید که نتوانست تنظیم کند و چه مقدار به دیگر نهادهاي نظارتی برمی گردد؟ 

سهل انگاري هایی در گذشته صورت گرفته بود. به لحاظ اینکه پیش بینی هاي لازم انجام نگرفته بود اما در مقاطع بعد تا حدودي

 
جبران شد. 

بحث تعهداتی که تجار ما در جهت برگرداندن ارز داشتند، مقررات آن اصلاح شد، زمان تعیین شد و سامانه تعهدات ارزي راه اندازي
شد، سامانه جامع ارز شکل گرفت. واقعاً شاهد کار شبانه روزي در ستاد با هدایت آقاي رحمانی فضلی بودیم که بخش اعظمی از تلاش
هایی که باید صورت می گرفت بصورت شبانه روزي و با هدفگذاري خوبی انجام شد و توانستیم با این مقررات که دولت تصویب کرد و

 
دستور رئیس جمهور وقت بود، بخشی از خروج کالاها را مهار کنیم. 

 
چقدر جلوي کالاها گرفته شد؟ آماري وجود دارد؟ 

من می توانم بگویم کالاهاي اساسی ما شاید به جز سوخت که نمی توان خیلی ....اما در بقیه بیش از 80 درصد مهار شد. اگر نبود،
بحران درست می شد و هرج و مرج می شد. انصافاً همه دستگاه هاي مسئول در این فرایند به مقررات روز مجهز شدند، آموزش

 
دیدند. 

 
گفته بودید قاچاق از 80 درصد به 50 درصد کاهش یافته است. 

ببینید، تا سال 96 قاچاق ورودي ما 12 میلیارد و 500 میلیون دلار بود. با شروع جنگ اقتصادي که بخش اعظمی از کالاهاي وارداتی

 
ما منع شد، طبیعی است که بازار ما میل بیشتري به قاچاق پیدا کرد. 

معتقدیم الان الحمداالله شرایط بهتر شده و کشور از بحث تولید، یک نفسی گرفته است. مجلس هم اخیرا در بحث تولید لوازم خانگی
مصوبه خوبی داشت و الحمداالله در شرایط فعلی بخش اعظمی از کالاهاي مورد نیاز از داخل تامین می شود و خیلی نیازمند به قاچاق

 
و حتی واردات نیستیم. 

 
گفته بودید نقش برخی ها در مبارزه با قاچاق کالا صفر یا زیر صفر است. چه کسانی هستند؟ 



الان در یکی دو سال گذشته به لحاظ فرمایشات حضرت آقا در ایام نوروز و شعارهاي سال، همه دستگاه ها واقعاً تلاش هاي خوبی
داشته اند. تا آن زمان خیلی از دستگاه ها به وظایفشان نپرداخته بودند. مثل بحث سامانه ها که تا سال 92 قانون آن وضع شده است،

 
ولی سال 97 استارت آن زده شد. 

 
چرا انجام ندادند؟ 

یکسري آئین نامه ها داشت که معطل مانده بود و بلافاصله که از طریق دولت پیگیري کردیم، دولت متوجه شد که این آئین نامه ها
باید زودتر وضع می شد که نشده است. آئین نامه ها که وضع شد سهم هر دستگاه در مبارزه کاملاً مشخص شد. برخی از دستگاه ها
خلاهایی دارند و الان بیش از 70 درصد از این سامانه ها را راه اندازي کردیم و برخی از دستگاه ها کار خود را 99 تا 100 درصد انجام

 
دادند و برخی تا 70 درصد کار خود را انجام دادند. 

 
گفته بودید واردات یکی از ارگان هاي دولتی میز، صندلی و تلویزیون به جاي تجهیزات پزشکی داشته! 

متوجه شدیم یکی از وزارتخانه هایی که آن زمان گزارش آن را به مراجع ذیربط و دستگاه نظارتی دادیم، وزارت بهداشت بود که
بخشی از ارزهایی که گرفته بود باید به داروهاي اضطراري مورد نیاز بیماران صعب العلاج اختصاص می دادند، متاسفانه بخشی به این
ابزارآلات اینچنینی اختصاص داد. اولاً گزارش آن را هم به دولت و هم به وزیر وقت دادیم و هم اینکه به دستگاه هاي نظارتی دادیم و

 
محکم ایستادیم و پرونده به سرانجام رسید. 

 
چقدر حمایت می شدید یعنی در تصمیم گیري ها چقدر فشار می آمد و چقدر حمایت می شدید؟ 

هیچ موضوعی را به دولت و قوه قضائیه منعکس نمی کردیم که خداي ناکرده مانعی جلوي آن قرار گرفته باشد؛ یعنی پیشنهاداتی که
به دولت می کردیم در اسرع وقت به ریاست جمهوري می رسید و به دولت منعکس می شد و انصافاً در تصویب این مقررات همکاري

 
خوبی شد. 

در پرونده هاي عمده که داشتیم که اکثراً رسانه اي شد و برخی هم برخورد شد، شاید در مسیر رسیدگی پرونده ها موانعی ایجاد می
شد، در صدد بودند نفوذهایی در آن انجام گیرد ولی واقعاً پرونده خاصی به جز پرونده آن خانمی که فرزند یکی از وزرا بود که شاید
بعضاً در صدد توصیه و سفارش بودند، ولی از آنجا که می دانستند نه ما توصیه پذیر هستیم و نه بخش هایی که تحت نظارت ما بودند،

 
توصیه پذیر هستند، کسی که بخواهد در این شرایط ورود پیدا کند و مسیر پرونده و گزارش را منحرف کند من حضور ذهن ندارم. 

 
قضیه رمزارزها هم مهم است. این اصلا از کجا شروع شد؟ آئین نامه این را دولت تصویب کرده است، درست است؟ 

در بحث رمزارزها تقریباً تا دو سال پیش هیچ مقرراتی وجود نداشت، هر چه وارد می شد می گفتند قاچاق است و بخشی از دولت
گفته بودند دولت وارد کند و مردم وارد می کردند می گفتند قاچاقچی هستند! دولت وارد می کرد می گفتند به لحاظ این که

 
دستورالعمل بانک یا موسسه اي دارد، از آن استفاده می کردند حتی وزارت نیرو ما مطلع بود کجاها استفاده می شود. 

ستاد ورود پیدا کرد، بررسی کردیم، گزارشی به دولت دادیم که آن زمان نزدیک 500 هزار رمزارز را کشف کردیم. خب درخواستی از
دولت داشتیم، دولت دستوري داد، آئین نامه اي درست شد که این ها را ساماندهی و شناسایی شود. دولت تعریف کند اگر اینها قرار



است فعالیت داشته باشند، مجوز گرفته شود و آنهایی که کشف شدند و پرونده براي آنها تشکیل شده، سریع تعیین تکلیف بشود و
رمزارزهایی اگر دولت تشخیص می دهد مورد استفاده است، مجوز داده شود. اینها را از طریق حوزه حقوقی دولت پیگیري کردیم.

 
انضباط بخشی ثورت گرفت. 

اما امروز در کشور ما یکی از چالش هایی که در آینده ، چه در بحث مبارزه با قاچاق کالا و ارز و چه در بحث اقتصادي، خواهیم داشت
و اینکه دنیا به سمت رمزارزها می رود و هم می تواند فرصت ایجاد کند و هم می تواند تهدید ایجاد کند. به هر حال هیچ کشوري

 
نتوانسته این امر را 100 درصد فرصت تلقی کند. 

 
اینهایی که استفاده می کنند، می گویند براي کنترل قاچاق کالا دستگاه هاي خاصی است که نیاز نیست ... 

 
«ایکس ري» را می فرمایید. 

 
بله. ایکس ري هایی که کامیون ها رد میشوند و مشخص می شود داخل آن قاچاق است یا خیر. این بالاخره تهیه شد؟ 

ایکس ري یک صنعت بسیار پیچیده است. خوشبختانه ما مجهز به این صنعت شدیم. در گذشته کاملاً وابسته بودیم. بنا به دستور
مقام معظم رهبري و پیگیري هایی که دستگاه ها داشتند، خوشبختانه امروز تولید ایکس ري را براي ایجاد امنیت براي تجارت و

 
ترانزیت اتفاق افتاده و توفیقات خوب بود. 

 
الان قاچاق تلفن همراه به پائین ترین حد رسیده است؟ 

به صفر رسیده است. چیزي به نام قاچاق تلفن همراه نداریم. مگر اینکه کسی به خارج سفر کندو یک تلفن همراهی با خودش بیاورد.

 
ولی این تلفن قطعه اي است که قابل استفاده نیست. 

 
بعد از طرح ریجیستري؟ 

بله. یکی از کارهاي بزرگی که در 3-2 سال گذشته انجام دادیم و کل نظام باید بدان افتخار کند بحث ریجیستري کردن تلفن همراه
است و ما در سال بیش از 12 میلیون گوشی تلفن مورد نیاز جامعه داریم. امروز تلفن یکی از کالاهاي ضروري و مورد نیاز جامعه
ماست. آن زمان شاید 90 درصد بصورت قاچاق بود ولی امروز می توانم عرض کنم این توفیق حاصل شده است. جلسه اي با آقاي
جهرمی، وزیر وقت ارتباطات، داشتم که می گفت کاري را 4-3 دستگاه انجام دادیم که من بعنوان وزیر الان یک تلفن هدیه گرفتم

 
امکان اینکه این تلفن را بعنوان وزیر فعال کنم، ندارم. 

باید به همه تبریک گفت. امروز بخش اعظمی از سرمایه مردم که از طریق قاچاق تلفن به هدر می رفت، این جلوگیري شده و بعنوان
یک کار بزرگ ملی و در حد تقدیر و تشکر از همه دست اندرکاران می توان از آن نام برد. البته اقدام دیگري هم در بحث سیگار

 
داشتیم که سیگار را هم ریجیستري کردیم و بعنوان کاري که در دنیا اتفاق افتاده است. 

 
یعنی این اتفاق براي سیگار هم افتاده است؟ 

بله. خیلی از کشورها از این کار ما الگوبرداري کردند و حتی بهداشت جهانی از این موضوع تشکر کرد و بعنوان کار مثبت تولید داخل



از لحظه تولید تا مصرف می تواند رصد شود و در فروشگاه هایی که سیگار قاچاق به فروش می رسد می توان با کنترل و نظارت

 
بفهمیم کدام سوپرمارکت سیگار قاچاق را بفروش می رساند و خداي ناکرده به مقررات و ضوابط ما پایبندي نداشته باشد. 

 
قاچاق خودرو وضعیتش چطور است؟ 

تا سال 97 و قبل از بحث برجام، ورود خودرو آزاد بود، الان ورود خودرو کلا ممنوع است. قاچاق خودرو نداریم مگر این که لنجی از
طریق دریا به کشوري می رود و بخواهد ماشین مستعملی را داخل خودرو بزند و بیاورد و آن هم نادر است و در بنادر و سواحل کشف
می شود، چون اینها نمی تواند در چرخه پلاك گذاري و تملک قرار بگیرد. چیزي با عنوان قاچاق خودرو که امروز وقت خودمان را به

 
آن اختصاص دهیم، نداریم. 

 
گفته بودید من صحبت هاي وزیر بهداشت را قبول دارم و مافیاي دارو وجود دارد. 

الان هم عرض می کنم و خدمت جناب آقاي عین اللهی که اخیراً به عنوان وزیر بهداشت منصوب شدند و هم به مردم و هم کارگزاران
نظام عرض می کنم، مافیایی که در دارو داریم در هیچ حوزه دیگري نداریم. در جلسه اي که خدمت آقاي نمکی بودیم همین موضوع
را تائید کردند و بارها این را اظهار کردند. تا بحث سامانه ها در وزارت بهداشت 100 درصد عملیاتی نکنیم، این خلاها و رانت ها به

 
اهدافش می رسد و سودجویی خودشان را دارند. 

 
مصداقی در خصوص مافیاي دارو می توانید صحبت کنید؟ الان براي واکسن هم این وضعیت را داریم؟ 

واکسن نه، مسیر واکسن از روز اول با وزارت بهداشت مقررات تنظیم شد و تعداد واکسنی که در کشور تزریق شده، مشخص است به
نام چه کسی است و کجا تزریق شده و در چه مکانی تزریق شده و دغدغه اي در این زمینه براي واکسن نداریم ولی در داروهاي دیگر

 
خلاهایی وجود دارد از مسیر صحیح و شبکه توزیع خارج می شوند و بعضاً شاهد اتفاقات تلخ در کشور هستیم. 

برخی داروها خارج از شبکه است و به صورت بازار آزاد به فروش می رسد. به صورت قاچاق نیست که از کشور خارج شود یا در داخل
به صورت قاچاق به فروش برسد. این سامانه ها آماده است و امکانات فراهم و طراحی شده و مستقر شده است. متاسفانه در نهایی

 
کردن ان شاید تعارض منافع باعث شده است عملیاتی نشود. 

 
تعارض منافع کجا با کجا؟ 

من تعارض منافع را در تولید و چرخه توزیع دارو کاملاً مشاهده می کنم. آقاي نمکی هم بهتر از من می داند و آقاي عین اللهی هم در
آینده به این خواهد رسید. من از ایشان خواهش می کنم بعنوان یک اولویت در نظر بگیرند، البته نامه اي خدمت ایشان تقدیم کردیم
که یک وقت ویژه اي را باید براي ساماندهی این سامانه هایی که از تامین مواد اولیه است، بگذارند؛ چون ما بخشی در مواد اولیه

 
مشکل داریم. 

 
دولت جدید را چطور می بینید؟ 

الحمداالله با لطف خدا و همت مردم یک دولت انقلابی و با تاکید بر شعارها و ارزش هاي انقلاب اسلامی برسرکار آمد. واقعاً انسجام در
بین تیم اقتصادي دولت دوازدهم نبود و مسئولین وقت هم به این امر اذعان داشند ولی در دولت فعلی انسجام خوبی صورت گرفته



 
است. همه سرمایه هاي انقلاب در عرصه این دولت قرار گرفته اند و ان شاالله آینده نسبت به گذشته بهتر باشد. 

 
وزرا را چطور دیدید؟ 

ما با حوزه هاي اقتصادي و تجاري که کار داریم، خوب هستند به خصوص در حوزه ستادي نهاد ریاست جمهوري که دوستانی که
منصوب شدند افراد صاحبنظري هستند. احساس می کنم انگیزه انجام کار وجود دارد و جدیت در کار هست و قاطعیت در تصمیم
گیري هم وجود دارد. در حوزه اقتصادي شاید برخی تجربه اقتصادي و مدیریتی ندارند، اما صاحبنظر در حوزه هاي اقتصادي هستند و

 
ان شااالله با بکارگیري همه ابزار و امکانات شاهد اتفاقات خوبی باشیم. 

 
چقدر الان ستاد مبارزه با کالا و ارز با دستگاه هاي امنیتی به هماهنگی رسیده اند؟ 

شاید در بهترین شرایط قرار داریم. من در 3-2 سال گذشته که در جنگ بودیم، شاید ورود شوراي عالی امنیت ملی به مباحث مبارزه
با قاچاق کالا یک اقدام بی سابقه می دانم. به لحاظ گزارش هایی که به محضر حضرت آقا، ریاست جمهوري وقت دادیم، شوراي عالی

 
امنیت ملی ورود پیدا کرد و در حد اعلی همکاري داشت. 

به تبع، وزارت اطلاعات و نیروي انتظامی نهایت همکاري را داشتند، دستگاه قضائی که نماینده ویژه اي در ستاد دارند نهایت همکاري
را داشتند، امروز می توان گفت حوزه هاي امنیتی که جرم سازمان یافته قاچاق دست آنهاست، مثل وزارت اطلاعات و نیروي انتظامی

 
و تعزیرات حکومتی، در یک شرایط ایده آل در همکاري و هماهنگی هستند. 

 
چقدر از پرونده هایی که به دستگاه قضا دادید به نتیجه رسید و چه میزان به نتیجه نرسیده است؟ 

من یک نکته اي را در سه سال پیش در زمان آقاي آملی عرض کردم. دو هزار پرونده را شناسایی کردم که ارزش این پرونده ها بیش

 
از 10 هزار میلیارد تومان بود که در اجراي احکام مانده بود. 

همان زمان آقاي آملی دستور داد و آقاي اژه اي شخصاً پیگیري کردند و بعد آقاي رئیسی تشریف آوردند در جلسه اي با ایشان، به جد
دستور دادند و پیگیري کردند، کارگروهی تشکیل شد و بخشی از سرمایه ملت را از قاچاقچیان گرفت. به صفر نرسیده است ولی فکر
می کنم از آن اقدامات نزدیک به 50 درصد اتفاق افتاده است و شاید 50 درصد از آن پرونده ها هنوز باقی است، ولی جلسه اي که
اخیراً با آقاي اژه اي داشتیم و خوشبختانه با تیمی که تشکیل داده اند، جزو دغدغه هاي اصلی زمان آقاي رئیسی که رئیس قوه بودند،
بود. امروز هم جزو دغدغه هاي اصلی آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضائیه است و به جد تیم هایی که تشکیل داده اند، در صدد

 
بازگرداندن سرمایه مردم از دست قاچاقچیان هستند. 

 
براي بسیاري این سوال است که این لوازم و وسایلی که قاچاق است و ثبت و ضبط می شود، چه می شود؟ 

اینها دو بخش است. کالاهایی که معمولاً وارد می شوند اگر مواد غذایی باشد طبیعی است که باید امحاء شود، چون بهداشت تائید
نمی کند. بخشی شاید لوازم و قطعات باشد که اگر استاندارد تائید نشده، باید امحاء شود. بخشی هم کالاهایی است که مورد نیاز است.

 
مثلاً در همین جنگ اقتصادي بخشی از کالاهاي لوازم پزشکی داشتیم که مورد نیاز وزارت بهداشت بود. 

من گردش کاري براي ریاست جمهوري گرفتم و ایشان دستور دادند که وزارت بهداشت بررسی کند، آنهایی که استاندارد و قابل بهره



برداري است، مورد استفاده قرار گیرد و آنهایی که مورد استفاده نیست امحاء شود. برخی از کالاها نیز لوکس است مثل خودروهاي

 
لوکس که نه شماره گذاري می شود و نه قبل تملک است امحاء می کنیم. 

 
یعنی خودروهاي لوکس هم امحاء میشود؟! 

 
بله. 

 
خب نمی توان کاري کرد که از آنها استفاده شود؟ 

 
اگر قرار باشد کالاهاي لوکس براي مردم ممنوع باشد براي کارگزاران هم باید ممنوع باشد. 

حضرت آقا چندین بار اشاره کردند مبارزه با قاچاق، مبارزه با کولبرها و افراد ضعیف لب مرز نیست؛ بلکه مبارزه با باندهایی است که

 
بصورت کلان فعالیت می کنند. براي کوله برها چه اقدامی شده است؟ 

مرزنشین را سرمایه امنیت ملی می دانیم. مرزنشین واقعاً مرزدار کشور است و یکی از دغدغه هاي ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز این
است که ما تجارت مرزنشینان را به عنوان یک اولویت و یک کار درازمدت که همه مولفه هاي تجاري، اقتصادي، توسعه یافتگی در ان

 
احصاء شده باشد. 

این طرح را خوشبختانه احصاء کردیم و در اواخر دولت گذشته به تصویب نرسید. اتفاقاً چون در سال گذشته به استحضار آقاي رئیسی
ریاست محترم وقت قوه قضائیه رسیده بود، ایشان استقبال کردند و الان جزو اولویت هاي دولت فعلی است. بحث کوله بري را قطعاً

 
تبدیل به یک تجارت رسمی می کنیم. گفتگوها انجام گرفته و کارشناسی شده است و در حال تصمیم گیري است. 

 
 

 
(بخش دوم برنامه) 

 
متولد 41 هستید، در یکی از روستاهاي خرم آباد هستید. 

بله. من متولد سال 41 هستم و در یکی از روستاهاي نزدیک خرم آباد متولد شدم که اسم قبلی روستا تا سال 54 «پیرجد» بود ولی
در سال 54 به لحاظ روحیه انقلابی و شور و شعف مذهبی و حضور علما در این روستا که یک پایگاه انقلابی و دیرینه داشتند، اسم



 
این روستا را به نام روستاي «صاحب الزمان عج» تغییر دادند. 4 سال قبل از انقلاب بود. 

 
پدر چه کاره بودند؟ 

 
کشاورز بودند. 

 
چه کشاورزي می کردند؟ 

 
دامداري و کشاورزي، گندم و جو و مسائلی از این قبیل بود. 

 
مادر خانه دار بودند؟ 

 
بله. 

 
چند خواهر و برادر هستید؟ 

 
از پدرم 4 برادر و 4 خواهر و یک برادر دیگر از پدر دیگر و مادر خود داریم. 

 
هنوز هم به روستا می روید؟ 

من قبل از این که در تهران خانه دار شوم اولین خانه را آنجا براي خود ساختم. عهد و پیمانی با شهدا و ایثارگران و مردم آنجا بستم و
خود را خادم آنجا می دانم. شاید خیلی از کشورها را هم متناسب با ماموریت هاي خود رفته ام و بهترین نقطه اي که براي من در دنیا

 
لذتبخش است همین روستاي پدري ام است که آنجا بناي زندگی را نهادم. 

 
چه سالی ازدواج کردید؟ 

 
سال 64. 

 
چطور با حاج خانم آشنا شدید؟ 

 
دختردایی من بودند. 

 
مهریه چقدر است؟ 

 
14 سکه. 

 
خطبه عقد را چه کسی خواند؟ 



حجت الاسلام شاهرخی از روحانیون بسیار برجسته و صاحب نفوذ در خرم آباد که دفتردار بودند و ایشان افتخار دادند و این عقد را

 
جاري کردند. 

 
حاج خانم کار و تحصیل هم داشتند؟ 

 
تحصیلات ایشان تا دیپلم است و خانه دار هستند. 

 
چند فرزند دارید؟ 

 
سه تا فرزند دارم که با نوه ها 6-5 فرزند می شوند. 

 
3 دختر یا پسر؟ 

 
3 دختر دارم. 

 
چه می کنند؟ 

دختر بزرگ من به اخوي زاده خودم دادم و فرزند شهید است. تحصیلات ایشان تمام شده و خانه دار است. سه فرزند دارد. دختر دوم

 
من مقطع کارشناسی ارشد را تمام کرده و دکترا قبول شده، کارمند یک شرکتی هستند. فرزند سوم من هم مشغول تحصیل است. 

 
در جایی گفته بودید یکی از نوه ها می خواهد پلیس شود من خیلی تشویق نمی کنم. 

بله، نوه بزرگ من علی آقا است، معمولاً همراه من در مناسبت هاي مختلف و مراسمات مختلف بوده و دوستان ایشان را دیده اند.
ایشان آن زمان دوست داشت پلیس شود و لباس پلیسی می پوشد و الان خیلی چاق شده و اگر بخواهد برود من اجازه نمی دهم و

 
می گویم او را رد کنند. (می خندد) 

 
با بچه ها و خانواده بحث هاي سیاسی می کنید؟ 

 
حالا اتفاقات کوچکی باشد، معمولاً همفکر و همراه هستیم. 

 
گفته بودید من به سه چیز اعم از ورزش، بهداشت و مواد غذایی حساس هستم. 

سه اصل را از روز اول که در بسیج بودم و بعد پلیس شدم، در زندگی من جایگاه ویژه دارد. یکی ورزش، یکی بهداشت و دیگري
غذاست. این سه مورد تا الان باعث شده بتوانم اگر در کسوت نظامی باشم، یونیفرمی که می پوشم مناسب باشد و در بحث ورزش هم

 
در بین دوستان و رفقا ید طولایی دارم. 

 
اهل چه ورزشی بودید؟ 



آن زمان که بچه بودیم کشتی و فوتبال می رفتیم. بعد که نظامی شدیم بیشتر به پیاده روي، کوهنوردي و بدنسازي علاقه دارم. یک
مدتی رئیس هئیت کوهنوردي نیروهاي مسلح بودم. الان هم رئیس انجمن ورزش هاي هوایی هستم. ورزش در زندگی من جایگاه

 
ویژه اي دارد. 

خرم آباد و لرستان آدم هاي سیاسی کم ندارد ولی متاسفانه در بعد اشتغال، کار براي جوانان، پیشرفت استانی خیلی با سطح مطلوب

 
فاصله دارد. 

لرستان واقعاً در جنگ نقش اساسی داشت، در پشتیبانی جنگ نقش داشت. هر رزمنده اي می خواست به سمت جنوب و غرب کشور
برود باید از خرم آباد رد می شد و شاهد پذیرایی مخلصانه و خالصانه خرم آبادي ها و لرستانی ها باشد، اما بعد از جنگ شاید من به
عنوان یک شهروند لرستانی، نه بعنوان کارگزار جمهوري اسلامی، می گویم لرستان واقعاً به سهم خودش در انقلاب اسلامی نرسیده و
کم توجهی شده است. امروز خیلی از استان ها را که نسبت به لرستان عقب تر و ضعیف تر بودند، الان شرایط آنها بر همه مولفه ها از

 
لرستان بیشتر و بهتر است. 

 
در سیل اخیر هم اینطور بود. 

 
همین روستایی که من اهل آنجا هستم، هنوز آثار سیل را در خود دارد. 

 
اهل سریال، فیلم سینمایی هستید؟ 

مباحث سیاسی را خوب می بینم، ورزشی را خوب دنبال می کنم. مباحث معرفتی به خصوص شبکه چهار را تماشا می کنم. مستند

 
هم به خصوص مستندي که در حوزه ایرانگردي باشد، دوست دارم. خیلی اهل سریال و فیلم نیستم. 

 
تفریح آقاي مویدي چیست؟ 

رفتن به کوه، پیاده روي و رفتن به روستاي صاحب الزمان (عج) است. در کنار اهالی روستا برنامه پیاده روي و رسیدگی به امور

 
خدماتی روستا و پیگیري مشکلات براي من بهترین تفریح در طول عمرم است. 

 
به خانم در کار خانه کمک می کنید؟ 

 
بعضاً اگر فرصت باشد، بله. 

 
مثلاً بلد هستید غذا درست کنید؟ 

غذا را خیلی بلد نیستم ولی در خانه معمولاً غذاي خاصی می خورم. من اصلاً اهل فست فود نیستم. اهل نوشابه و سُس و چیپس

 
نیستم. ولی غذاهاي سنتی، غذاهاي لري مثل چلوگوشت، کباب، املت را می توانم درست کنم. 

 
گوشت در بین لرها خیلی جایگاهی ویژه اي دارد 



الان مقبولیت ندارد ولی قبلاً این چنین بود. اینها غذاهایی است که ا زبچگی پدران ما آموخته اند که چطور باید خود را مراقبت کنیم.

 
بعضاً ظرف شستن و جارو زدن و کمک هاي این چنینی در خانه داریم. 

 
قبل از انقلاب فعالیت انقلابی داشتید. 

من می توانم ادعا کنم روستاي ما ... به لحاظ اینکه علما در خانه ما رفت و امد داشتند که اخوي ها یا اخوي زاده هاي بنده که از بنده
بزرگ تر بودند و جزو سرداران و فرماندهان بودند که به شهادت رسیدند، من تربیت یافته آنها بودم، اختلاف سنی ما 20 سال بود. آن
زمان به لحاظ اینکه رساله حضرت امام (ره) را در خانه ما پنهان می کردند و ساواك شنیده بود و تجسس کرد و پیدا نکرد. اعلامیه و
ارتباط با قم وجود داشت. من در آن زمان نبودم ولی در سال 56 و 57 کاملاً یک دانش آموز توجیح و آموزش دیده و در واقع مسلط

 
به اوضاع و مسائل سیاسی روز بودم. 

 
بعد از انقلاب اولین مسئولیتی که گرفتید چه بود؟ 

من اول بسیج بودم و همزمان من سه نهاد ثبت نام کردم؛ سپاه، وزارت اطلاعات که شکل گرفت و کمیته ثبت نام کردم. ما را در
هسته گزینش بردند و مسئول بخشی از گزینش کمیته شدیم و بعد رئیس بازرسی شدیم، بعد جبهه و بعد وارد چرخه فرماندهی

 
شدیم و مسئولیت را برعهده گرفتیم. 

 
جبهه اولین بار که رفتید چه زمانی بود؟ 

 
سال 65 اولین بار به فاو رفتم. 

 
چطور شد که کمیته منحل شد؟ کمیته، شهربانی و ژاندارمري ادغام شد و نیروي انتظامی شد؟ شما جزو موافقین یا مخالفین بودید؟ 

 
من جزو مخالفین بودم. 

 
چطور؟! 

به لحاظ اینکه احساس می کردیم هر سه نیرو هویت خودش را از دست می دهد. کمیته انقلاب اسلامی به محض اینکه انقلاب شکل
گرفت، اولین نهاد انقلابی بود، بعد سپاه شکل گرفت. این کمیته یک مولود همراه با انقلاب بود. در پسوند آن هم که انقلاب اسلامی

 
بود، فکر نمی کردیم انقلاب این فرزند را براحتی ذبح کند؛ البته مصلحت نظام و تشخیص نظام بر این بود که ادغام شود. 

ولی من فکر می کنم هر سه نیرو فدا شدند و آن گونه نیروهایی که در این سه نهاد باید به جاها و جایگاه هایی می رسیدند، متاسفانه
نرسیدند، البته شاید اگر این ادغام نمی شد مشکلات امنیتی براي نظام پیش می آمد. ما با سه نهاد امنیتی مواجه بودیم؛ ژاندارمري،
شهربانی و کمیته. اگر در اغتشاشاتی که بعداً پیش می آمد، در فتنه 88 من فرمانده استان فارس بودم، شاید بعد از تهران بیشترین
تجمعات را در این استان داشتیم. شاید اگر این انسجام در بین نیروها نبود در همکاري و همراهی و اداره کردن امور امنیتی کشور

 
اشکالاتی ایجاد می شد اما اینکه بخواهند با این شعار بگویند این نهاد منحل شد، درست نیست. 

 
حکمی که در ناجا دریافت کردید چه بود؟ 



من رئیس حفاظت اطلاعات در یکی دو استان شدم و بعد شاید اولین حفاظتی بودم که با دستور آقاي قالیباف، فرمانده انتظامی استان

 
گلستان شدم. 

 
پس با آقاي قالیباف کار کردید؟ 

 
بله. 

 
این درست است که دوران شکوفایی ناجا در دوره آقاي قالیباف بود؟ 

ببینید ناجا تا قبل از آقاي قالیباف واقعاً هویت خود را نیافته بود. من احساس می کردیم برخی می خواهند این هویت به دست نیاید.
این بعنوان یک نهاد امنیتی دست دو و سه تلقی شود. از نظر کادر انسانی بهترین نیروها و با تجربه ترین نیرو ها و متخصص ترین

 
نیروي امنیتی را داشت ولی تا زمان آقاي قالیباف واقعاً قبل از ایشان احیا نشده بود. آقاي قالیباف که آمد نفس تازه اي گرفت. 

 
به حکم آقاي قالیباف فرمانده استان گلستان شدید. 

 
بله. 

 
در آنجا وضعیت چطور بود؟ گلستان هم مرزي محسوب می شود؟ 

بله. استانی بسیار داراي پتانسیل هاي خوب، مردمی شریف و عزیز که جزو دوران خوش خدمت من بود. استان کوچکی است و براي

 
اداره کردن امنیت کار سختی نبود. جوان بودم و اولین فرماندهی من بود خیلی براي من راحت بود. 

 
بعد به هرمزگان رفتید. 

 
بله. 

 
آنجا چطور بود؟ 

 
یک دوره قبل از آن رئیس حفاظت اطلاعات آنجا بودم و استانی است که خیلی وابستگی به مردم آنجا دارم. 

 
در چه سالی به هرمزگان رفتید؟ 

 
در سال 84 رفتم تا 86 انجا بودم و آقاي احمدي مقدم دستور دادند که من را به فارس فرستادند. 

 
فارس به جهات مختلف پیچیده تر از این دو استان است؟ 

فارس از نظر تنوع، شاید به اندازه کل ایران تنوع دارد. هم تنوع در قومیت، هم فرهنگ، هم تنوع در سرزمین و هم تنوع در جرائم



دارد. پیچیده ترین جرائم آن زمان در استان فارس اتفاق می افتاد. شاید استان راحتی براي خدمت کردن براي من بود و توفیقات

 
خوبی در آنجا خداوند نصیب من کرد. 

 
در فتنه 88 چطور ورود کردید؟ 

استان فارس به لحاظ این که استان سیاسی است و عقبه سیاسی دارد و مردم این استان خط کشی شده از نظر سیاسی هستند، ولی
خداوند لطف کرد با همکاري علماي آنجا و همه حوزه هاي امنیتی یک تعامل خوبی بین هر دو جریان برقرار کردیم که متعرض به
اموال و مردم و خیابان بستن و برخورد با مامورین نداشته باشیم. یعنی بخشی از پتانسیل ما، جریان انقلاب بود که در اختیار ما بود و
همکاري می کردند، پشتیبانی می شدیم و همراهی می کردند. جریانی هم که مخالف بود بخش اعظم افراد عاقل و دلسوز نظام بودند،
آنها را بکار گرفتیم و با همکاري آنها طوري مدیریت شد که آن زمان در کشور به عنوان استانی که کمترین تخریب و کمترین مجروح

 
را داشتیم. حتی یک مجروح و کشته در استان نداشتیم. 

 
جریان بهائیت هم آنجا پایگاه است. 

 
بله. یک پایگاه بهائیت آنجا داشتیم و فعال بودند. 

 
این هم کار را سخت می کرد؟ 

براي سرزمینی مثل فارس این پررنگ نبود. خیلی کمرنگ و کوچک است و در حدي نیستند که بیان شوند، ولی در عین حال براي

 
سازمان هاي اطلاعاتی و امنیتی همان کوچک بودن حائز اهمیت است. 

 
بعد به تهران آمدید و رئیس پلیس مواد مخدر شدید. 

بله. من خبر نداشتم و یک روز از طریق سایت متوجه شدم این حکم زده شده است. این با حکم آقاي احمدي مقدم زده شد. بعنوان
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر منصوب شدیم و در سال 90 مهاجرت به تهران کردیم و در این پست انجام وظیفه کردیم. این پست
هم بین المللی به لحاظ نوع ماموریت و کاري که دارد، است. دامنه وسیع ماموریتی دارد و پلیس بین المللی و فراملی محسوب می

 
شود. 

آنجا هم کارهاي بزرگی کردید، همیشه در دایره منتقدان خودتان بودید که معتادان متجاهر، جمع نشدن آنها و قضایاي مواد مخدر و

 
... مطرح بود؛ به نظر من یکی از حوزه هاي سخت مواد مخدر است. 

در بحث اعتیاد هنوز مردم ما فهم درستی از آن ندارند و شاید نظام نتوانسته خوب فرهنگ درستی در فهم از اعتیاد ایجاد کند. فضا را
قبلاً به سمت فضاي پلیسی برده بودیم. اوایل انقلاب معتاد را می گرفتند و می بردند، آویزان می کردند، پادگان حبس می کردند،

 
بازداشت می کردند، شلاق می زدند. اعتیاد نوعی بیماري است. دنیا به این رسیده که این بیمار را باید چطور درمان کرد. 

 
کشورهاي دیگر چطور برخورد می کنند؟ 

 
برعکس ما عمل می کنند. 



 
این مطلب را تحقیق شده بیان می کنید؟ 

بله. بیش از 30 کشور رفته ام و نشسته ام و از صفر تا صد مباحث اعتیاد این کشورها را بررسی کردم. امروز دنیا به این رسیده که
اعتیاد نوعی بیماري است و این بیماري باید در حوزه پیشگیري انجام بگیرد که تبدیل به بیماري نشود. اگر بیمار شد چگونه با آن

 
برخورد کنند، اگر بیمار علاج ناپذیر است چطور مدیریت شود، خانواده معتاد باید چگونه برخورد کند. 

 
مهم ترین کاري که در پلیس مبارزه با مواد مخدر کردید، چه کاري بود؟ 

من همین نگاه پلیس که بدبینانه به معتاد بود را تغییر دادم. اینکه پلیس براي جمع کردن معتاد در کف خیابان هزینه شود و

 
نگهداري کند، این رویکرد را تغییر دادم. سطح بندي بین مواد خطرناك و مواد کم خطر کردیم. 

 
جمع کردن محله هرندي زمان شما اتفاق افتاد؟ 

بله، زمان ما انجام گرفت و بازسازي شد. آن زمان شهردار هم آقاي قالیباف بود که همکاري و همفکري خوبی داشتند. متاسفانه چون

 
آن برنامه ها ادامه پیدا نکرد متاسفانه به حالت قبلی بازگشت. 

 
عجب! دوباره برگشته است؟ 

بخشی به حالت قبلی برگشته است. البته اخیراً هم اقدامات خوبی انجام گرفته است ولی معتقد هستم باید بیشتر به محلاتی همچون

 
هرندي و شوش توجه کرد. 

 
بعد قائم مقام دبیر کل شدید 

من عضو ستاد مبارزه با مواد مخدر بودم به لحاظ این که رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر بودم، آقاي رحمانی فضلی که وزیر کشور
شد و با حفظ سمت رئیس ستاد شدند، در جلسات خدمت ایشان رسیدیم و از قبل شناخت نسبی به ما داشتند؛ بلافاصله براي قائم
مقامی ستاد پیشنهاد دادند. من نپذیرفتم. دوست داشتم در پلیس بمانم و تا یک سال مقاومت کردم. آقاي رحمانی فضلی موفق شد

 
آقاي اشتري را قانع کند و این ماموریت را روي دوش ما گذاشتند و به عنوان قائم مقام در خدمت ایشان به مدت دو سال بودیم. 

 
واقعا در بحث مبارزه با مواد مخدر دستگاه هایی که باید انجام وظیفه کنند، وظایف خود را جدي می گیرند؟ 

به اندازه اي که پلیس این دغدغه را دارد و داشت، شاید دستگاه هاي دیگر ندارند. اولین دستگاهی که در این امر نقش آفرینی می
کند صداوسیما است. حوزه هاي فرهنگی که باید فرهنگ سازي کنند که با اعتیاد چطور برخورد شود. دستگاه هاي بهداشتی و

 
دستگاه هاي پشتیبانی کننده شاید به اندازه پلیس این دغدغه را نداشتند. 

 
چند سوال متفاوت هم بپرسیم؛ سال 68 به آقاي هاشمی راي دادید؟ 

 
نه، من از زمان آقاي ناطق به آقاي ناطق راي دادم. 



 
نه، آقاي ناطق سال 76 بودند. 

بله. بعد از آن که آقاي هاشمی آمدند. من به آقاي هاشمی راي ندادم. خیلی از آقاي احمدي نژاد آن زمان دفاع کردیم البته نه از آقاي

 
احمدي نژاد بلکه از رویکرد و شعار جدیدي که دادند، حمایت کردیم. ما خواستار تغییر بودیم. 

 
به چه کسی راي دادید؟ 

 
من به آقاي احمدي نژاد رأي دادم. هر دو دوره به ایشان راي دادم. البته متاسفانه! 

 
در سال 88 هم به آقاي احمدي نژاد راي دادید؟ 

 
بله. 

 
سال 92 چطور؟ 

 
به آقاي قالیباف راي دادم. 

 
سال 96 چطور؟ 

 
آقاي رئیسی! 

 
سال 1400 هم به آقاي رئیسی راي دادید؟ 

بله. اتفاقاً من موقعی که ستاد مواد مخدر بودم، من را نهاد ریاست جمهوري خواستند و آقاي رحمانی به بنده نگفته بود و فقط گفتند
دفتر رئیس جمهور شما را می خواهد و با رزومه آنجا بروید. من رزومه را تحویل دادم و صحبت شد. به شوخی گفتم از نظر سیاسی

 
من را انتخاب کردید یا از نظر مدیریتی و اجرایی و کاري؟ 

دوستان گفتند ما می دانیم از نظر سیاسی خط مشی متفاوتی دارید و ما هم سیاسی فکر نمی کنیم. نیاز به این که مدیر اجرایی داریم
و آقاي رحمانی فضلی معرف شماست و شما را تائید می کند. البته آقاي روحانی براي من محترم هستند و در این 4-3 سال هر کاري
که از طریق ستاد داشتیم، عنایت داشتند و این دال بر این نیست که آقاي روحانی را قبول نداشتم. تشخیص و رأي ایشان این چنین
بود و قرار نیست تجسسی انجام شود ولی اولین حرفی که آقاي روحانی بیان کرد، در نوروز 97 بود که گفت، آقاي مویدي دغدغه آقا

 
را در کلام ایشان دیدید؟ گفتم بله، ایشان گفت دغدغه من دغدغه آقاست. 

من دو دستور از آقا را معطل دیدم. افتخار می کنم این دو دستور را عملیاتی کردم. یکی دستور آقا در بحث سامانه ها بود که معطل
مانده بود. حتی مقاومت هایی صورت گرفته بود. این دستور را آقاي رحمانی و بنده در بحث سامانه ها داشتیم. اولین روزي که با هم
برنامه ریزي کردیم، اولین برنامه تمرکز بر بحث سامانه ها بود. آقا در دیدار دولت فعلی در هفته دولت بیان کردند بحث سامانه ها را

 
دنبال کنید. در بحث تنفیذ تعدادي از کارگزاران در محضر آقا بودند ایشان از بحث قاچاق صحبت کردند. 



من اولین اولویت کاري خودم را تمرکز بر اجرایی کردن سامانه ها داشتم و در تاریخ این مدال براي من خواهد ماند و دستور دوم

 
حضرت آقا بحث استقرار پلیس در گمرکات بود. 

 
که قبلاً مستقر نبودند؟ 

بله. مقاومت هم شد. حتی برخی از وزراي وقت مخالفت کردند و نامه خدمت آقا نوشتند که آقا ناراحت شدند که شما باید دستور را

 
اجرا می کردید، چرا نامه براي من نوشتید. 

 
چه کسانی نامه نوشته بودند؟ 

 
فکر کنم یکی از مخالفین آن زمان وزارت راه و وزارت اقتصاد بود. 

 
زمان کدام وزرا؟ 

آقاي آخوندي یکی شان بود و دیگري را نمی دانم که مخالفت کردند و آقا ناراحت شده بود. من گردش کار را خدمت آقاي روحانی
گرفتم، آقاي روحانی به آقاي جهانگیري دستور داد و من خدمت ایشان رسیدم. دیدم ذهن آقاي جهانگیري آمادگی دارد و همراه ما
بود. گفتم آقا دستور داده و من می دانم براي پلیس هزینه دارد و پلیس باید پاسخگو باشد، ولی باید دستور آقا عملیاتی شود. آقاي
جهانگیري دستور داد و گفت ستاد مرجع تنظیم آئین نامه و شیوه نامه باشد. ما با آقاي رحمانی فضلی نشستیم و خوشبختانه بحث
استقرار پلیس را بررسی کردیم. روزهاي اول که خدمت سردار باقري رفتم، ایشان بیان کرد این جزو مطالبات آقاست و وظیفه من

 
است و از شما که جزو نیروهاي مسلح هستید این مطالبه را دارم. من به ایشان قول دادم که پلیس را مستقر کنیم. 

 
در گمرك با نماینده مجلس درگیري شده بود، این در زمان مسئولیت شما بود؟ 

آن زمان من نبودم، قبل از من بود. البته با گمرك تنش زیاد داشتیم. یکی از دستگاههایی که در بحث سامانه ها هنوز به وظیفه

 
خودش عمل نکرده و ما معرفی کردیم، گمرك است؛ گمرك باید پاسخگو باشد. بخشی از هزینه هاي ناخودآگاه ما در بحث تجارت... 

 
چرا همراهی نکرده است؟ 

یکسري برداشت هاي من درآوردي و مقاومت هاي سازمانی و دستگاهی بیخود است که مصلحت نظام را در آن نادیده می گیرند.
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عملکرد شاخص هاي بورسی جهانی امروز 1400/06/19

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/06/19

به گزارش خبرگزاري ریسک نیوز، به نقل از بلومبرگ، با بیشتر
شدن شانس تصویب لایحه حمایتی یک تریلیون دلاري، نگرانی ها از پیامدهاي تصویب این لایحه با توجه به اینکه دولت بایدن پیشتر
3.5 تریلیون دلار در چند مرحله به اقتصاد تزریق کرده بود باعث افزایش نگرانی فعالان بازار از سخت تر شدن کار بانک مرکزي آمریکا
براي مهار تورم و همچنین کاهش رشد اقتصادي شده است. تحلیل گران بانک جی پی مورگان در گزارشی، برآورد خود از رشد

 
اقتصادي آمریکا در سه ماهه سوم سال را به 2.9 درصد کاهش دادند. 

مرکز آمار اتحادیه اروپا گزارش نهایی خود از رشد اقتصادي دومین فصل سال 2021 را منتشر کرد که بر این اساس، متوسط رشد
اقتصادي 19 کشور عضو منطقه یورو و 27 کشور عضو اتحادیه اروپا به ترتیب 2.2 درصد و 2.1 درصد بوده است. این رشد در مقایسه
با رشد سه ماهه قبل در منطقه یورو 2.5 درصد و در سطح اتحادیه اروپا 2.3 درصد افزایش پیدا کرده است. هم چنین رشد اقتصادي

 
سالانه طی بازه زمانی فوق در منطقه یورو به طور متوسط 14.3 درصد و در اتحادیه اروپا به طور متوسط 13.8 درصد بوده است. 

در بسیاري از مناطق جهان روند واکسیناسیون به پیشرفت هاي رضایت بخشی رسیده است: وزارت بهداشت آمریکا اعلام کرد اکنون
سه چهارم جمعیت این کشور دست کم یک دوز واکسن کرونا دریافت کرده اند. در فرانسه با واکسیناسیون تمامی گروه هاي هدف،
داشتن گواهی واکسیناسیون براي ورود به اماکن عمومی اجباري اعلام شده است و بسیاري از شرکت ها با توجه به روند خوب

 
واکسیناسیون تصمیم گرفته اند کارکنان را در ماه هاي پیش رو براي بازگشت حضوري به محیط کار فرا بخوانند. 

نرخ بیکاري بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه آگوست باز هم کاهشی شد و رقم 5.2 درصد را ثبت کرد. این نرخ بیکاري، کمترین
نرخ بیکاري این کشور در 26 ماه اخیر است. از آوریل پارسال که نرخ بیکاري آمریکا با رسیدن به 14.8 درصد رکوردشکنی کرد، روند
نزولی نرخ بیکاري آمریکا ادامه داشته است. طی این مدت شمار بیکاران با تغییري محسوس نسبت به ماه قبل به هشت میلیون و

 
380 هزار نفر کاهش پیدا کرد یعنی این رقم 318 هزار نفر کمتر شده است. 

با وجود کاهش نرخ بیکاري، سرعت ایجاد مشاغل جدید نیز نسبت به ماه هاي قبلی کمتر شده و تداوم این مساله یک زنگ هشدار
براي رسیدن نرخ بیکاري به زیر چهار درصد است. طبق یک آمار دیگر، در ماه آگوست اقتصاد آمریکا 235 هزار فرصت شغلی ایجاد
کرده که این رقم، کمترین عدد ثبت شده هفت ماه اخیر بوده است. میزان فرصت هاي شغلی ایجادشده به ویژه در شهرهاي کوچک

 
تر، پایین ثبت شده و اشتغال سیاه پوستان نیز نسبت به ماه هاي قبلی کمتر شده است. 

چین با هدف تقویت نقش بازار سرمایه در رشد اقتصادي تصمیم گرفته است یک بازار بورس جدید تاسیس کند. به گفته شی جین
پینگ- رییس جمهور چین- مقر اصلی این بازار در پکن خواهد بود و تمرکز آن روي ورود شرکت هاي کوچک تر چینی به بازار است.
رییس جمهور چین با بیان اینکه کشورش متعهد به حمایت از کسب و کارهاي کوچک و متوسط است از در پیش بودن اصلاحات

 
ساختاري جدید خبر داد. در حال حاضر بورس شانگهاي بزرگ ترین بورس در سرزمین اصلی چین است. 



مرکز آمار اتحادیه اروپا در گزارشی اعلام کرد تا پایان ماه جولاي نرخ بیکاري در منطقه یورو با 0.1 درصد کاهش نسبت به مدت
مشابه ماه قبل به 7.6 درصد رسید. این نرخ در سطح اتحادیه اروپا نیز با 0.2 درصد کاهش نسبت به ماه قبل به 6.9 درصد رسید.
تخمین زده می شود تا پایان این ماه 14 میلیون و 613 هزار مرد و زن در سطح اتحادیه اروپا بیکار باشند که از این تعداد، 12 میلیون

 
و 334 هزار نفر ساکن کشورهاي عضو منطقه یورو بوده اند. 

در خبري که می تواند حاکی از کند شدن سرعت رشد اقتصادي چین باشد، میزان رشد تولیدات کارخانه اي این کشور در ماه آگوست
به 50.1 واحد رسیده که این رقم 0.3 واحد کمتر از رقم ثبت شده ماه قبل و کمترین رشد از فوریه سال 2020 تاکنون بوده است
یعنی زمانی که اقتصاد چین تحت تاثیر قرنطینه و کاهش تقاضا به کمترین رشد دو دهه اخیر خود رسید. کاهش فعالیت کارخانجات

 
چینی در ماه آگوست هم مربوط به بخش تولیدات و هم مربوط به سفارشات بوده است. 

تاکنون بیش از 223 میلیون و 821 هزار و 441 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین چهار میلیون و 615 هزار و
413 نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 672 هزار و 117 نفر، برزیل با

 
584 هزار و 458 نفر، هند با 441 هزار و 983 نفر، مکزیک با 265 هزار و 420 نفر و پرو با 198 هزار و 595 نفر بوده است. 

دیوید اسپیکا - کارشناس ارشد سرمایه گذاري در موسسه گاید استون کپیتال - گفت: به صورت کلی، تمایل معامله گران به فروش
سهام خود با بهبود چشم انداز اقتصادي خیلی کمتر از قبل شده است. با این حال ریسک هاي زیادي وجود دارد که می تواند روند را
به طور کامل معکوس کند: گونه دلتا ویروس کرونا نیز با توجه به قدرت سرایت بالایش به یک نگرانی مهم تبدیل شده است. ما نگرانی

 
هاي تورمی و احتمال افزایش تنش ها بین چین و آمریکا را نیز کماکان داریم. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت همه شاخص ها نزولی بودند؛ تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح پایین تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. 

شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.43 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 34 هزار و 879.38 واحد بسته شد. شاخص
«اس اند پی 500» با 0.46 درصد ریزش تا سطح 4493.28 واحدي پایین رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.25 درصد ریزش در سطح 15 هزار و 248.25 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 1.01 درصد ریزش نسبت به روز قبل و در سطح
7024.21 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با افزایش 0.08 درصدي و ایستادن در سطح 15 هزار و
623.21 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با پیشروي 0.24 درصدي در سطح 6684.72 واحد

 
بسته شد. در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 0.43 درصد پایین رفت و به 8800.60 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 



در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد بدي داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با ریزش
0.57 درصدي تا سطح 30 هزار و 8.19 واحدي پایین رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 2.30 درصد پایین رفت و در

 
سطح 25 هزار و 716 واحد بسته شد. 

در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" ریزش 0.04 درصدي را تجربه کرد و در سطح 4970.01 واحد بسته شد. در استرالیا
شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 1.90 درصد کاهش و ایستادن در سطح 7369.27 واحدي به کار خود
خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن نزولی بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت

 
پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است.) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها نزولی بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.96 درصد ریزش به 67.94 دلار رسید

 
و نفت خام برنت دریاي شمال با کاهش 0.88 درصدي به ازاي 71.26 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با افزایش 0.24 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1794.34 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با صعود 0.16 درصدي به ازاي 24.10 دلار مبادله شد. 

منبع: ایسنا



هدفگذاري توسعه همکاري اقتصادي مناطق آزاد با کشورهاي همسایه

منبع: روزنامه خریدارشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/06/19

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: توسعه همکاري هاي مشترك اقتصادي مناطق آزاد با کشورهاي همسایه در
دستور کار قرار دارد.

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: توسعه
همکاري هاي مشترك اقتصادي مناطق آزاد با کشورهاي

 
همسایه در دستور کار قرار دارد. 

به گزارش خریدار به نقل از شبکه اخبار اقتصادي و دارایی
ایران (شادا) ، حمیدرضا مؤمنی شب در نشست با فعالان
اقتصادي منطقه آزاد اروند اظهار داشت: در این راستا مقرر
شده مناطق آزاد با همکاري مشترك کشورهاي همسایه

 
فضایی در اختیار سرمایه گذاران داخلی قرار دهند تا از مزیت هاي سرمایه گذاري مشترك در حوزه اشتغال بهره مند شوند. 

مؤمنی به سرمایه گذاري صورت گرفته در مناطق آزاد کشور اشاره کرد و افزود: در هشت سال گذشته 403 هزار میلیارد تومان
سرمایه گذاري در مناطق آزاد کشور انجام شده و هم اینک 307 هزار میلیارد تومان پروژه در این مناطق در حال اجرا است که بالاي

 
55 درصد پیشرفت فیزیکی دارند. 

وي با بیان اینکه از این سرمایه گذاري هشت درصد سهم مناطق آزاد مربوط به ایجاد زیرساخت ها است و مابقی سهم بخش خصوصی
است به شناسایی 128 مشکل در مناطق آزاد کشور اشاره کرد و گفت:یکی از عمده ترین مشکلات مناطق آزاد موضوع مالیات بر
ارزش افزوده است که تا پایان ماه جاري لایحه اي در این زمینه به دولت تقدیم خواهد شد تا پس از بررسی در مجلس شوراي اسلامی

 
به نتیجه برسد. 

مشاور رییس جمهور با اشاره به نظام ارزیابی عملکرد مدیران مناطق آزاد گفت: از این پس عملکرد اعضاي هیات مدیره مناطق آزاد

 
توسط 2 بخش دبیرخانه و فعالان اقتصادي ارزیابی می شود. 

مؤمنی همچنین یکی از دلایل تشکیل نشست با فعالان اقتصادي مناطق آزاد را مطلع شدن از مشکلات بخش خصوصی در مناطق
آزاد و سرزمین اصلی و دستگاههاي اجرایی دانست و اظهار داشت: وجود مشکلاتی در زمینه زیرساخت، آب و فاضلاب و برق در
منطقه آزاد اروند در شان مردم این خطه نیست لذا باید با بکار گیري مشاور براي رفع این مشکلات اقدام شود تا ساکنان این منطقه

 
آزاد از حداقل امکانات رفاهی بهره مند شوند. 

وي با بیان اینکه اقدامات خوبی در حوزه سرمایه گذاري در زمینه فولاد و پتروشیمی توسط منطقه آزاد اروند انجام شده است گفت: از
بخش خصوصی نیز انتظار می رود در زمینه سرمایه گذاري در این منطقه آزاد بیشتر تلاش کنند ضمن اینکه آمادگی رفع مشکلات

 
سرمایه گذاران در این منطقه آزاد را داریم. 

سرپرست سازمان منطقه آزاد اروند نیز در این نشست گفت: طی پنج ماه گذشته فعالیت خوبی در این منطقه آزاد انجام شده و برنامه

 
عملیاتی کوتاه مدت و میان مدتی براي این منطقه تدوین شده است. 

حسین گروسی با اشاره به مشکلات و موانع در مسیر توسعه مبادلات با منطقه جنوب عراق گفت: جنوب عراق با قوانین سنتی اداره
می شود و اتخاذ تصمیم هاي لحظه اي در این منطقه مشکل ساز است اما تلاش می کنیم با گسترش ارتباط با استان بصره، تابلوي



 
منطقه آزاد اروند را در استانداري بصره راه اندازي کنیم. 

گروسی افزود: در این راستا در آینده نزدیک نمایشگاه دائمی براي تجار ایرانی و عراقی در محدوده اي به وسعت 20 هزار مترمربع راه

 
اندازي می شود. 

وي در ادامه گفت: طبق بازدید انجام شده از مناطق همجوار ، بنادر فاو و ام القصر عراق می توانند تاثیر بسزایی در توسعه تجارت

 
داشته باشند. 

دبیر اجرایی اتاق بازرگانی خرمشهر نیز در این نشست بر لزوم تعامل تجاري 2طرفه با کشور عراق تاکید کرد و گفت: تعامل تجاري

 
بین تجار ایرانی و طرف عراقی باید 2 طرفه باشد. 

کامران مالکیان افزود: تجار عراقی نیز خواستار صادرات محصولات خود به ایران می باشند اما با وجود درخواست هاي مکرر این

 
موضوع تاکنون به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

مالکیان تعیین بنادر فاو و ام القصر عراق به عنوان بندر ترانزینی را پیشنهاد داد و گفت: دولت عراق تاکنون زیرساخت لازم را براي
ترانزیت در این بنادر ایجاد نکرده است. اگر بتوان بنادر ام القصر و فاو را به بنادر ترانزیتی تبدیل کرد می تواند هزینه هاي تجاري را در

 
این منطقه آزاد به میزان قابل توجهی کاهش داد. 

وي اظهار داشت: هم اکنون واردات از کشورهایی چون چین به مقصد ایران با تاخیر و در مدت بیش از 40 روز انجام می شود اما اگر

 
کالا در عراق تخلیه و از آنجا به ایران منتقل شود این زمان به نصف کاهش می یابد. 

توسعه گردشگري به خصوص گردشگري آبی، مشکلات زیرساخت شهرهاي آبادان و خرمشهر، ایجاد اشتغال، واگذاري بارانداز شلمچه
به تجار و بازرگانان و احداث سوله در شهرك هاي صنعتی منطقه آزاد ارونداز مهمترین موارد طرح شده و مطالبات تجار و فعالان

 
اقتصادي آبادان و خرمشهر در این نشست بود. 

منطقه آزاد اروند با مساحت 37 هزار و 400 هکتار در شمال غربی خلیج فارس شامل شهرهاي آبادان، خرمشهر و مینوشهر(جزیره

 
مینو) می باشد که در محل تلاقی دو رودخانه اروند و کارون واقع است. 

این منطقه در همجواري با کشورهاي عراق و کویت با داشتن ظرفیت هاي مناسب نظیر حمل و نقل جاده اي، ریلی، دریایی و هوایی
از اهمیت ویژه اي برخوردار است.



سکه 100 هزار تومان گران شد

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در

نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در ...

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران،
طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت
افزایش اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو
شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه
تاثیر خود را در نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب
شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در

 
بازارهاي داخلی ادامه دار باشد. 

به گزارش قدس آنلاین، ایوب اکبري پور، با بیان اینکه در
هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي

داخلی نبوده ایم اما در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد:
بازارهاي جهانی هفته گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت
اونس جهانی در روز بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به
سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان
درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها
براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم

 
نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 



اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی در بازار سکه و طلاي داخلی و تغییرات آن نسبت
به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به 12 میلیون و 100
هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650 هزار تومان تعیین

 
قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

 
دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است. 

 
منبع: ایسنا 

انتهاي پیام/



توصیه هاي مهم ائمه جمعه درباره مذاکره، حکومت در افغانستان، تغییر

استانداران و فرمانداران

منبع: تیکشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/06/19

نظارت بر کار مدیران، تغییر استانداران و فرمانداران، درخواست ها از دولت سیزدهم و توصیه ها به آن، حمایت از جوانان،
مذاکره، مسئله حکومت در افغانستان از مهمترین مسائلی بود که در تریبون هاي نمازجمعه به آن اشاره شد.

نظارت بر کار مدیران، تغییر استانداران و فرمانداران، درخواست ها از دولت سیزدهم و توصیه ها به آن، حمایت از جوانان،

 
مذاکره، مسئله حکومت در افغانستان از مهمترین مسائلی بود که در تریبون هاي نمازجمعه به آن اشاره شد. 

ائمه جمعه سراسر کشور در خطبه هاي عبادي و سیاسی این
هفته خود به مسائلی از جمله مشکلات اقتصادي و معیشتی،
تغییر استانداران و فرمانداران، درخواست ها از دولت سیزدهم و
توصیه ها به دولت ابراهیم رئیسی، حمایت از جوانان، مسئله
فلسطین، انتخابات عراق، موضوع مذاکره و مسئله افغانستان و...

 
پرداختند. 

نیروهاي انقلاب نباید در بازي طراحی شده دشمنان، وارد
شوندحجت الاسلام صفر قربانپور در خطبه هاي این هفته نماز
جمعه رشت با اشاره به رویکرد دشمنان علیه نظام مقدس

 
جمهوري اسلامی، اظهار کرد: امروز دشمنان از رویکرد نرم براي مقابله با نظام اسلامی استفاده می کنند. 

بنا به گزارش مهر، وي با بیان اینکه باید نسبت به اقدامات دشمنان هوشیارانه عمل کنیم، افزود: در سال هاي اخیر شاهد بوده ایم که

 
دشمن براي ضربه زدن به نظام اسلامی در استفاده از هیچ حربه و توطئه اي کوتاهی نمی کند. 

امام جمعه موقت رشت در ادامه با اشاره به شبهه افکنی دشمنان نسبت به وضعیت کنونی کشور و دستاوردهاي به دست آمده در سال

 
هاي اخیر، گفت: دشمن به دنبال این است تا مردم بانیان اصلی وضعیت کنونی کشور را فراموش کنند. 

وي با بیان اینکه ایجاد تفرقه میان مردم و مسئولان از دیگر حربه هاي دشمن است، اضافه کرد: آنها می خواهند مردم نسبت به آینده

 
انقلاب و نظام و کشور ناامید شوند. 

حجت الاسلام قربانپور در ادامه با اشاره به مشکلات موجود در استان گیلان و پنهان بودن فقر این استان، گفت: نیروهاي انقلابی باید

 
با وحدت و همگرایی و همفکري یک وحدت رویه در استان ایجاد کنند. 

وي با تأکید بر لزوم هوشیاري نیروهاي انقلابی نسبت به توطئه ها، اضافه کرد: نیروهاي انقلاب نباید در بازي که دشمنان طراحی می

 
کنند وارد شود و باید نسبت به موضوعات اطراف خود مطالبه گر باشند. 



امام جمعه موقت رشت با بیان اینکه گیلان بیش از هر زمان دیگري نیازمند وحدت است، تصریح کرد: در این زمان نیازمند انسجام و

 
همگرایی براي بیان مشکلات و حل آنها هستیم. 

وي در ادامه با اشاره به فرا رسیدن ماه صفر، افزود: ماه صفر ماه سوگواري براي اهل بیت (ع) است و یکی از نکات مهمی که باید در

 
این ماه به آن توجه شود رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی در برگزاري مراسم است. 

صهیونیست ها حتی در سرزمین خود توان مراقبت از خود را ندارند حجت الاسلام والمسلمین سیدمحمدعلی آل هاشم در برنامه پیام
جمعه که به دلیل تعطیلی کرونایی نمازجمعه تبریز از شبکه سهند پخش شد، به شش زندانی شجاع فلسطینی که در بامداد روز
دوشنبه از زندان گریختند اشاره کرد و اظهار داشت: آن ها سرویس هاي امنیتی و اطلاعاتی صهیونیست ها را در امواجی از شوك،
بهت و نگرانی فرو بردند. این زندانیان براي رسیدن به نقطه رهایی خودشان تونلی نسبتاً طویل حفر کردند که نشان از ضعف عجیب

 
نظام امنیتی صهیونیست ها دارد. چرا که حفر تونل ها چند ماه طول کشیده و اقتدار امنیتی صهیونیست ها را به چالش کشید. 

بنا به گزارش تسنیم، نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی اضافه کرد: صهیونیست ها حتی در سرزمین خود توان مراقبت از خود را
ندارند. اقدام شجاعانه زندانیان فلسطینی نشان می دهد، رژیم صهیونیستی که براي ایران خط و نشان می کشد و سخن از طرح هزار
ضربه چاقو می گوید، ضعیف تر از آن است که تصور می شود. مصداق سخن ماندگار سید حسن نصراالله است که گفت رژیم

 
صهیونیستی از لانه عنکبوت سست تر است. 

امام جمعه تبریز گفت: این حرکت حماسی اسیران فلسطینی می تواند تبدیل به نمادي براي انسجام و هم افزایی گروه هاي مقاومت
فلسطینی شود. حماس و جهاد اسلامی این پروژه را در یک تشریک مساعی و برادرانه پیش بردند و این راهی است که باید تقویت

 
شود. 

آل هاشم افزود: حرکت تاریخی 6 اسیر فلسطینی حتی می تواند تبدیل به یک حرکت الگویی براي همه اسیران در بند فلسطینی و

 
غیره فلسطینی شود تا موجی از فلسطینی ها و جوانان فلسطینی را وارد این عرصه بکند. 

 
 

وي ادامه داد: این حرکت ماندگار 6 اسیر فلسطینی اثر معنوي و جاودانه هم دارد که در هر شرایطی حتی ناامیدي شدید، راه باز است

 
به شرطی که انسان بخواهد. 

آل هاشم در ادامه، با بیان اینکه شهید محراب حضرت آیت االله مدنی که 20 شهریور سالگردش است عالم عارف و عامل بود گفت:



 
مردم تبریز وجود دو شهید محراب یعنی شهید آیت االله قاضی طباطبایی و شهید آیت االله مدنی را افتخار خود میدانند. 

وي با اشاره به اینکه شهید محراب آیت االله مدنی در ولایت مداري جزو انسان هاي نمونه است افزود: او مطیع امام بود. معنویت شهید

 
آیت االله مدنی مثال زدنی بود. مهربانی شهید آیت االله مدنی و نوازش نسبت به همسایه ها هیچ وقت فراموش نمی شود. 

نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی به انتخابات عراق در 18 مهر ماه اشاره کرد و گفت: جریان هاي مؤثر در انتخابات عراق جریان

 
مقاومت بوده و قدرت این جریان همان ائتلاف فتح با رهبري هادي العامري مورد پذیرش سایر قدرت ها و احزاب این کشور است. 

امام جمعه تبریز خاطر نشان کرد: ائتلاف فتح در بخش هاي سیاست داخلی، مسئله مقاومت، پایان اشغالگري آمریکا در عراق و قطع

 
وابستگی عراق به آمریکا و روابط با جمهوري اسلامی ایران و چین و روسیه مؤثر است. 

آل هاشم افزود: ملت عراق به برکت خون شهادت تاریخ ساز حاج قاسم سلیمانی و ابومهدي المهندس به بیداري مبارکی دست یافتند

 
که امید پیروزي گفتمان ناب مقاومت در عراق را دو چندان کرده است. 

تغییر استانداران و فرمانداران تسریع شودحجت الاسلام والمسلمین مرتضی مطیعی ظهر امروز در خطبه هاي نماز جمعه این هفته
سمنان که با حضور نمازگزاران سمنانی و با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی در مصلاي نماز جمعه این شهر برگزار شد اظهار

 
داشت: نباید شاهد این باشیم که مدیران فعلی با این توجیه که به زودي تغییر می کنند؛ کار مردم را رها کنند. 

به گزارش تسنیم، وي با اشاره به آغاز شدن فرایند تغییر استانداران و فرمانداران در کشور افزود: امیدواریم در انتخاب استانداران و

 
فرمانداران جدید تسریع شود تا رفع مشکلات مردم با سرعت بیشتري پیگیري شود. 

نماینده ولی فقیه در استان سمنان با اشاره به سفرهاي استانی رئیس جمهور براي حل مشکلات نقاط محروم و کم برخوردار کشور

 
افزود: این حرکت هاي آیت االله رئیسی مصداق اقدامات جهادي است. 

حجت الاسلام والمسلمین مطیعی سفر آیت االله رئیسی به استان هاي آسیب پذیر کشور را حرکت به سوي محرومان خواند و با بیان
اینکه این سفرها به هیچ عنوان نمایشی نیست تأکید کرد: این سفرها نشان از روحیه جهادي دولت سیزدهم دارد و نباید برخی ها، از

 
سفرهاي استانی دولت و اقدامات جهادي آیت االله رئیسی را به عنوان اقدامات پوپولیستی نام ببرند. 

 
مدیران در جمع نخبگان جوان استان سمنان حاضر شوند 

نماینده ولی فقیه در استان سمنان با اشاره به نشست صمیمی خود با جمعی از نخبگان جوان این استان در عرصه هاي مختلف رسانه
اي، فرهنگی، هنري، ورزشی، اقتصادي، سیاسی، اجتماعی و... تصریح کرد: این نشست بسیار ارزشمند بود که بدون حضور مسئولان

 
استان برگزار شد. 

حجت الاسلام والمسلمین مطیعی با تأکید بر لزوم به کارگیري ظرفیت هاي جوانان در توسعه کشور خاطرنشان کرد: مدیران استان
سمنان، در آینده باید در این جلسات حضور یافته و نقطه نظرات جوانان را بشنوند و همان گونه که مقام معظم رهبري تأکید دارند؛ از
ظرفیت جوانان بیشتر بهره ببرند؛ البته باید توجه داشت که مطالبه گري جوانان نباید از دایره اخلاق خارج شود و باید محرك بهبود

 
امور باشد. 



وي با اشاره به فروش سوخت جمهوري اسلامی ایران به کشور لبنان با ابتکار سید حسن نصراالله، دبیر کل حزب االله لبنان تصریح کرد:

 
این موضوع از آن جهت مهم بود که علاوه بر اینکه براي کشورمان منافع اقتصادي بزرگی داشت؛ آمریکا را نیز به انفعال برد. 

خطیب نماز جمعه سمنان با اشاره به تحولات افغانستان تصریح کرد: مواضع جمهوري اسلامی ایران درباره موضوع افغانستان بسیار

 
روشن بوده و مردم افغانستان اولویت جمهوري اسلامی ایران در هرگونه مناسبات منطقه اي درباره این کشور است. 

حجت الاسلام والمسلمین مطیعی تصریح کرد: جمهوري اسلامی ایران هوشمندانه و با دقت همه اقدامات طالبان در منطقه را رصد

 
می کند. 

دیگر مذاکره براي مذاکره نمی کنیم/ در مقابل دشمن به هیچ عنوان ضعف نشان نمی دهیمآیت االله محمدرضا ناصري یزدي در خطبه
هاي این هفته نماز جمعه یزد با اشاره به آغاز ماه صفر اظهار داشت: این ایام، ایامی است که کاروان اسراي کربلا با مدیریت عظیم
حضرت زینب کبري(س) در حال حرکت هستند و تحمل این سختی ها و مشقت ها واقعا کار بسیار سخت و غیرقابل تحمل براي

 
دیگر افراد است. 

بنا به گزارش تسنیم، وي با اشاره به اینکه این ایام اهل بیت(ع) را از کوفه به طرف شام حرکت می دهند تصریح کرد: اینکه گفته می
شود امان از دل زینب(س) واقعا دور از تعبیر و تفسیر است و نمی توان سختی ها، ایستادگی ها و مقاومت هاي آن حضرت را نمی

 
توان بر زبان آورد. 

امام جمعه یزد با بیان اینکه انقلاب اسلامی ایران الگو گرفته از حرکت امام حسین(ع) تصریح کرد: ما باید با اتکا به توان خود و اعتماد

 
به جوانان، دست از واردات برداریم و سعی بر خودکفایی کشور در حوزه هاي مختلف داشته باشیم. 

ناصري یزدي خاطرنشان کرد: در ارتباط با ژاپن، چین، فرانسه، انگلیس و دیگر کشورها مطرح شده که پس از جنگ جهانی دوم این
کشورها چندین سال هیچ وارداتی از خارج کشور نداشتند و هرچه که می خواستند و نیاز داشتند را خودشان به وجود آوردند و همین

 
موضوع سبب شده که الان این کشورها به بالاترین پیشرفت ها رسیدند. 

نماینده ولی فقیه در استان یزد بیان کرد: تاکید بر استفاده از تولید داخل موضوعی بود که در میان مردم این کشورها به صورت
گسترده رواج داشت و حتی چینی ها سه دهه با سختی فراوان به هیچ عنوان حاضر به استفاده از تولیدات خارجی نبودند و فقط

 
چیزي را استفاده می کردند که در داخل کشورشان تولید شده است. 



 
 

وي گفت: ما هم اگر در طول این 40 سال جلوي واردات را می گرفتیم الان در تمام مسائل خودکفا بودیم و نیازي به هیچ کشوري

 
نداشتیم، در این صورت هم هست که اگر تحریم یا فشاري از کشورهاي خارجی به ما تحمیل شود به هیچ عنوان آسیب نمی بینیم. 

امام جمعه یزد افزود: از دولت جدید می خواهیم و به آنها تاکید می کنیم که از صنایع دانش بنیان حمایت لازم را انجام دهند و براي

 
امور مختلف و تولید کالاهاي مورد نیاز از جوانان استفاده کنیم. 

ناصري یزدي خاطرنشان کرد: طبیعی است که در ابتداي کار جوانان ما در برخی از تولیدات با مشکلات یا اشتباهاتی روبرو شوند ولی
ما نباید ناامید شویم و با حمایت خود لازم است زمینه اي فراهم کنیم که آنها کار را ادامه دهند و بهترین کالاها را در مراحل بعد

 
بسازیم. 

نماینده ولی فقیه در استان یزد خاطرنشان کرد: از وزارت سمت می خواهیم که به صورت ویژه نسبت به به خودکفایی کشور و حمایت

 
از نخبگان و جوانان داخل توجه داشته باشند. 

وي با اشاره به مسئه افغانستان گفت: ایران در ارتباط با مسئله افغانستان کاملا منطقی و عقلانی حرکت کرده و با توجه به مسائل و
مشکلاتی که در این کشور هست، ایران باید حساسیت لازم را نسبت به این موضوع داشته باشد و مراقبت لازم را داشته باشد که

 
علاوه بر تلاش براي ایجاد امنیت در منطقه، زمینه جلوگیري از ایجاد دشمنی ها را بگیرد. 

امام جمعه یزد با بیان اینکه دشمن به دنبال مذاکره براي مذاکره است که ایران را فرسوده کند گفت: ما با مذاکره هیچ مشکلی نداریم

 
ولی قطعا دیگر مذاکره براي مذاکره نمی کنیم و در مقابل دشمن به هیچ عنوان دیگر ضعف نشان نمی دهیم. 

تسریع در روند واکسیناسیون کشور اولویت برنامه هاي دولت قرار گیردآیت االله « قربانعلی دري نجف آبادي» در خطبه هاي عبادي،
سیاسی نماز جمعه اراك افزود: با تلاش ها و مجاهدت هاي کادر بهداشت و درمان و سرعت گیري در بحث تزریق واکسیناسیون، موج

 
پنجم این بیماري در کشور و استان مرکزي تا حدي کاهش یافته است. 

بنا به گزارش ایرنا، وي بیان کرد: امید است واکسیناسیون با جدیت و سرعت بیشتر پیش رود و اگر نیاز به تزریق دز سوم نیز وجود

 
دارد، تدابیر لازم اندیشیده شود. 

امام جمعه اراك ادامه داد: واکسیناسیون علیه ویروس کرونا، نقش موثري در کاهش تلفات و بستري هاي بیمارستانی دارد. 



 
آیت االله دري نجف آبادي عنوان کرد: کادر بهداشت و درمان به شدت خسته است و امکانات و تجهیزات نیز با مشکلاتی همراه است. 

وي گفت: در کنار همه اقدامات انجام شده، شهروندان باید براي دفع این بلا و بیماري دعا کنند و بدانند کلید رفع هر مشکل با دعا

 
گره گشایی می شود. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي با آرزوي موفقیت براي دولت سیزدهم اضافه کرد: دولت باید پس از موضوع کرونا، دومین اقدام

 
اولویت دار خود را گشایش در رفاه و معیشت مردم قرار دهد و سومین محور کلیدي نیز توجه به اشتغال مولد باشد. 

آیت االله دري نجف آبادي اظهار داشت: مردم نیز باید دولت را یاري دهند و می توان با همت هاي بلند بر مشکلات غلبه کرد و نباید

 
همه نگاه ها به برجام باشد. 

وي تصریح کرد: اروپا و آمریکا باید وارد برجام شوند و تحریم هاي ارزي و دلاري را بردارند و ارتباطات تجاري و اقتصادي ایران را آزاد
کنند در غیراین صورت ملت قدرتمند ایران با قدرت روي پاي خود ایستادگی می کند و از اقتدار ملی با تمام وجود پاسداري می کند.

امام جمعه اراك در بخش دیگري از خطبه ها با تبریک کسب مدال هاي مختلف از سوي ورزشکاران پارا المپیکی کشور گفت:

 
جمهوري اسلامی در هر سنگري از جمله ورزش، علم، تکنولوژي و فناوري باید در بالاترین قله ها قرار گیرد. 

 
 

آیت االله دري نجف آبادي بیان کرد: این ظرفیت در جوانان غیرتمند، دانشگاه ها و بخش هاي مختلف کشور وجود دارد. وي گفت:

 
همه باید دست به دست هم دهند و به دنیا نشان دهیم که ایران سرزمین امیرالمومنین (ع) است. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي با اشاره به حوادث افغانستان عنوان کرد: باید در این کشور دولت عدالت محور مستقر شود و همه

 
کشورهاي اسلامی نیز باید در این راستا کمک دهند. 

آیت االله دري نجف آبادي تصریح کرد: اگر طالبان در افغانستان حاکم شود، بسیار خطرناك است و این گروه خشن به کسی رحم نمی

 
کند. وي تاکید کرد: کشور پاکستان هم باید هوشیار باشد و مراقبت هاي لازم را مد نظر قرار دهد. 



امام جمعه اراك در بخش دیگري از سخنانش گفت: ماه صفر امسال با ماه شهریور تقارن پیدا کرده که هر کدام از آنها با حوادث و

 
اتفاقات بزرگی همراه بوده و باید از آنها درس آموخت. 

آیت االله دري نجف آبادي اظهار داشت: در ماه صفر ادامه جریانات واقعه کربلا و عاشورا از جمله خرابه شام، شهادت حضرت رقیه (س)
و اسارت حضرت زینب (س) است و مهمترین اتفاقات شهریورماه کشور در دوران انقلاب هم شامل شهداي هشتم شهریور، شهداي 17

 
شهریور، شهادت شهید دستجردي، شهید قدوسی و شهید مدنی است. 

نماینده ولی فقیه درمازندران نسبت به بی توجهی مناسب سازي شهري انتقادکردنماینده ولی فقیه در مازندران و امام جمعه ساري با
اظهار گفت که موضوع مناسب سازي معابر شهري و ساختمان هاي دولتی براي استفاده از جامعه معلولان حق و حقوق شهروندي

 
است و مسئولان ملزم به رعایت حقوق شهروندي همه آحاد مردم بویژه معلولان هستند. 

بنا به گزارش ایرنا، حجت اسلام والمسلمین محمد باقر محمدي لائینی در نماز جمعه این هفته ساري افزود :گلایه زیادي از اقشار
مختلف به خصوص معلولان استان در استفاده از اماکن عمومی در شهرها وجود دارد ، در حالی که طبق قانون همه مسئولان مرتبط

 
به ویژه استانداري ،نظام مهندسی ساختمان و شهرداري ها باید به این موارد توجه کنند. 

وي با بیان این که شهرداري ها باید به استفاده هاي عمومی و امکانات از سوي همه شهروندان توجه کنند، ادامه داد: توجه به رعایت
حق و حقوق شهروندي معلولان در جامعه در استفاده از امکانات عمومی مهم است ، شهرداري ها باید در ساخت و سازهاي اماکن

 
عمومی به همه این موارد در صدور پروانه پایان کار توجه کنند. 

امام جمعه ساري بیان داشت: گلایه زیادي در این بخش از شهروندان مازندران وجود دارد و براي حل این مشکلات باید برنامه ریزي

 
دقیقی تهیه و عملیاتی شود. 

نماینده ولی فقیه در مازندران توجه به مستضعفان به عنوان یک اصل محوري ارزش هاي انقلاب ضروري است ، گفت: مسئولان بدانند

 
مشروعیت پست هایی که در اختیار می گیرند ، توجه به جامعه مستضعفان است . 

محمدي لائینی در بخش دیگري با بیان این نکته که براي رشد جامعه توجه به توسعه علم ضروري است ، گفت: داشتن اهتمام ویژه
به نخبگان ودانشمندان ضروري است .مستضعف همیشه بی پولی و قدرت مالی نیست ، بلکه برخی ها همانند معلولان که مشکلات

 
جسمی دارند مستضعف محسوب می شوند. 



 
 

مناسب سازي محیط را براي تمامی افراد جامعه آماده می  کند تا بتوانند در جامعه حضور داشته باشند. جمعیت هدف مناسب سازي،
کل جامعه از جمله افرادي را داراي معلولیت جسمی - حرکتی ، سالمندان ، زنان باردار ، کودکان و دیگر افرادي که به نحوي با
شرایط موجود و معمول مشکل دارند ، شامل می شود. مناسب سازي با توانمندسازي معلولان ارتباط مستقیم دارد . اگر مناسب سازي
انجام شود امکان و شرایط براي خوداتکایی و استقلال نسبی مالی و شغلی و حرکتی معلولان فراهم می شود و افزایش اعتماد به نفس

 
معلولان را در پی خواهد داشت. 

در استان مازندران بیش از 66 هزار معلول شناسایی شده اند . بخش زیادي از افراد این جامعه متاسفانه به دلیل بی توجهی به مناسب
سازي از بسیاري خدمات محروم هستند. این افراد نه تنها در بخش هاي اداري ، بلکه بر حوزه اجتماعی و عمومی مانند تردد عادي
درسطح شهر نیز مشکل جدي دارند . 25 هزار تن از معلولان مازندران داراي معلولیت جسمی و حرکتی هستند و حدود 20 هزار نفر
هم کم بینا و نابینا محسوب می شوند. در واقع جمعیت معلولان مازندران در همین دو بخش 45 هزار نفر و معادل جمعیت چندین

 
شهر کوچک استان است. 

امام جمعه ساري به سالروز حادثه 11سپتامبر اشاره کرد و گفت: آمریکا پس ازاین حادثه دنیا را 2 قطبی کرده است و رسما اعلام
کردند که کشورهایی که با ما هستند دوست و کشورهایی که با ما نیستند، دشمن هستند ، اشغال افغانستان ، عراق ، سوریه و دیکر

 
کشورهاي منطقه با هدف از بین بردن تروریسم صورت گرفت در حالی که به اذعان خودشان ،تولید کننده تروریسم خوشان هستند. 

وي ادامه داد: القاعده و داعشی ها را خودشان بوجود آوردند ،حضور 20 ساله در افغانستان جز ویرانی و کشته شدن افراد بی گناه و
پسرفت هاي این کشورها عایدي نداشته است،هزینه 300میلیون دلاري روزانه آنان در این کشور فایده اي جزء کشتار و ویرانی نداشته
است. طبق آمار 250 هزار افراد غیر نظامی افغانی در این سال ها کشته شدند و در این مدت حضورشان تولید و توزیع مواد مخدر را

 
دوچندان کردند. 

محمدي لائینی گفت: به رغم این که نتایج بدبختی هاي حضور آمریکائیان بر همگان مسجل شده است اما همچنان برخی ها در
داخل کشور پادوي آمریکائیان، غربیان و در واقع غرب زده هستند.دلبستن و آویزان شدن به قدرت هاي استکباري دردي را دوا نمی

 
کند . 

وي تصریح کرد: تجربه هشت سال دولت هاي یازدهم و دوازدهم نشان داد که نمی شود با قدرت استکباري به ویژه آمریکا اعتما کرد ،
خوشبختانه دولت سیزدهم دولتی خط انقلابی است که اعتماد به خود و ملت را سرلوحه برنامه هاي خود قرار داده است و طبق
منویات مقام معظم رهبري حرکت می کند ،یعنی در عین مذاکره و تعامل با دنیا ؛حل مشکلات داخل کشور را در اربتاط بی قید و



 
شرط با آمریکا را گره نزده است، یقین کنید اگر جزء این باشد خیانت به انقلاب اسلامی است. 

 
حق نظارت بر اقدامات مدیران باید حفظ شود/به دنبال دویدن به دنبال اسم نباشیم 

آیت االله لطف االله دژکام در خطبه هاي پیش از نماز جمعه امروز شیراز اظهار داشت: هر مسئولی یک اختیاري دارد و سایر مسئولان

 
باید با مشورت و خیرخواهی پیشنهادات خود را ارائه کنند نه اینکه مسئولی را به اقدام و تصمیم مورد نظر مجبور کنند. 

بنا به گزارش تسنیم، وي افزود: مسئولان ما باید به مدیران در حیطه اختیارات خودشان اجازه فعالیت بدهند تا بعد بتوانند بر عملکرد

 
آن مدیر نیز نظارت کنند و هر مسئول و مدیري باید در جاي خود ایستاده باشد. 

امام جمعه شیراز همچنین با اشاره به حضور ورزشکاران استان فارس در پارالمپیک توکیو و قهرمانی آنها، این قهرمانی را به مثابه
صدور فرهنگ از شیراز به جهان توصیف کرد و گفت: در المپیک و پارا المپیک، شیرازي ها مدال آوري موفقی داشته اند، اما یک
بانوي قهرمان شیرازي در تیراندازي مدال طلا کسب کرد و افتخار ما این است که با پوشیدن چادر و حفظ حجاب خود پرچم

 
جمهوري اسلامی را در این مسابقات به اهتزار درآورد و با حجاب در میدان هاي بین المللی حاضر شد. 

آیت االله دژکام در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه انسان قبل و بعد از پذیرش مسئولیت نباید متفاوت شود و باید بداند که
در هر جایگاهی بندگی خدا شرط است و افراد در هر جایگاهی نباید مستبد به راي عمل کنند، تاکید کرد: مدیران ما خیرخواهی

 
سایرین را در انجام امور ببینند. 

وي تصریح کرد: توسل، ذکر، دعا و ... موجب می شود تا توفیق از جانب خدا از آن ما شود و مدیران ما با انجام امور براي مردم می

 
توانند توشه آخرت داشته باشند. 

نماینده، ولی فقیه در فارس همچنین ضمن تسلیت فرا رسیدن ایام صفر هم بیان کرد: روزهاي مذهبی و ارزشمند ماه صفر باید

 
محترم داشته شوند. 

 
 

آیت االله دژکام ادامه داد: در بین الحرمین شیراز که یادآور بین الحرمین کربلا است، مراسم این ایام گرانقدر را به شکل ممکن برگزار

 
خواهیم کرد. 



وي در خطبه عبادي نماز جمعه این هفته با تاکید بر جایگاه تقوا در دیگاه امام علی (ع) گفت: به فرمایش امیرمومنان (ع)، تقواي الهی

 
موجب بیداري از غفلت می شود. 

امام جمعه شیراز افزود: بیداري، اولین قدم در رسیدن به معنویت است و نیازهاي معنوي خود و جامعه را نباید هرگز نادیده بگیریم،

 
چرا که معنویت دامنه وسیعی در زندگی دارد. 

آیت االله دژکام اضافه کرد: به گفته مقام معظم رهبري، بیداري ممکن است بیداري فرد و یا بیداري اجتماع باشد و گاهی یک حزب یا

 
گروه در خواب غفلت هستند، اما به نظرشان کار درست انجام می دهند و در گمراهی می روند. 

وي تاکید کرد: جامعه اسلامی با در نظر گرفتن قیامت و در کار بودن حساب به انجام امور می پردازد و گاه شاهد فعالیت افرادي در
جبهه حق هستیم که کار خودش درست و در راه معنویت و بیداري نیست و باید آگاه باشیم و بدانیم که رضاي خدا را همواره با

 
برخورداري از تقوا باید در نظر گرفت. 

بنا بر گزارش دفتر نماینده ولی فقیه در فارس؛ آیت االله دژکام با تاکید بر اینکه حق خون شهدا را باید در انجام امور امروز خود در نظر
بگیریم و به دنبال دویدن به دنبال اسم نباشیم بلکه در مسیر تقواي الهی گام برداریم و امور را این گونه پیش ببریم، گفت: باید تکبر
را از امور کنار بگذاریم تا چشم دلمان باز شود و همواره باید بدانیم که هیچ چیز جلوي مرگ را نمی تواند بگیرد و به شکلی عمل

 
کنیم که خود را از تقوا و رضاي خدا برخوردار کرده باشیم. 

راه حل مشکلات افغانستان تشکیل حکومت مردمی استآیت االله سیدکاظم نورمفیدي در خطبه هاي این هفته نماز جمعه گرگان
اظهار داشت: 20 سال پیش آمریکا به بهانه حل مشکلات مردم وارد این کشور شد اما پس از گذشته 2 دهه نه تنها مشکلی را حل

 
نکرد، بلکه به آن مشکلات گذشته افزود و این کشور را در چنین شرایطی ترك کرد. 

بنا به گزارش ایرنا، نماینده مردم گلستان در مجلس خبرگان رهبري بیان داشت: نتیجه حضور آمریکا در این کشور جز فقر، فلاکت،

 
قتل و کشتار نبود و مردم این کشور به بهانه هاي مختلف به قتل می رسیدند. 

آیت االله نورمفیدي با تاکید بر سخت بودن شرایط افغانستان افزود: مردم جهان و افغانستان بدانند که جنگ راه حل مشکلات این

 
کشور نیست و اگر این جنگ به هر شکلی ادامه داشته باشد بر حجم این آسیب ها افزوده خواهد شد. 

امام جمعه گرگان گفت: یک گروه به تنهایی نمی تواند در افغانستان حکومت کند بلکه باید همه دست به دست دهند تا مشکلات

 
برطرف شود. 

نماینده ولی فقیه در گلستان در بخش دیگري از این خطبه به فرار 6 زندانی فلسطینی از زندان هاي رژیم صهیونیستی اشاره کرد و
گفت: فرار این افراد و حفر کانال در شرایطی که اسرائیل خود را غول نظامی و امنیتی منطقه می داند نشان داد که این رژیم آنگونه

 
که ادعا می کند داراي ابهت نیست. 

 
آیت االله نورمفیدي افزود: این حرکت باید سرمشقی براي خاورمیانه باشد که در ناامیدي مطلق باز هم راه حلی پیدا می شود. 



نماینده مردم گلستان در مجلس خبرگان رهبري در ادامه با گرامیداشت یاد آیت االله طالقانی و آیت االله مدنی با اشاره به مشکلات
کشور گفت: مشکلات اقتصادي، معیشتی، مسکن و سایر موارد بر مردم فشار آورده و انتظار داریم تا دولت در راستاي تلاش ها و

فعالیت هاي خود در زمینه هاي مختلف از جمله واردات واکسن، نسبت به رفع مشکلات مردم راه حل هاي اساسی در نظر بگیرد.



سکه 100 هزار تومان گران شد

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در

نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در ...

به گزارش جام جم آنلاین، ایوب اکبري پور در گفتگو با
ایسنا با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات
چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در حوزه
تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29
دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته
گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به
اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس
جهانی در روز بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه)
وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد
اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن

در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد)
منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده

 
بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 



 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به
12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650
هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته

 
است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



رئیسی: سفر هاي ما بدون تشریفات است

منبع: خبرخودروشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/06/19

تسنیم: رئیس جمهور با بیان اینکه وضعیت کنونی کشور و شهر ها با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست، گفت: فعالیت هایی در

 
جهت رفع مشکلات شهر و روستا صورت گرفته اما همچنان شاهد مشکلاتی هستیم. 

حجت الاسلام و المسلمین سیدابراهیم رئیسی صبح امروز در جمع مردم طبس در امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع) با بیان اینکه
تعیین اولویت ها، کارمیدانی و اقدام و عمل باعث افزایش اعتماد عمومی و افزایش اعتماد مردم به نظام اداري کشور می شود، اظهار
داشت: وضعیت کنونی کشور و شهر ها با قبل از انقلاب قابل مقایسه نیست و به برکت اقدامات جهادگران، فعالیت هایی در جهت رفع

 
مشکلات شهر و روستا صورت گرفته اما همچنان شاهد مشکلاتی هستیم. 

وي افزود: بخش فعال و همچنین غیرفعال در حوزه ظرفیت معدنی طبس می تواند مشکلات زیادي را حل کند و باید ظرفیت هاي بر

 
زمین مانده در استان و طبس فعال شود و این مهم در دستور کار قرار دارد. 

رئیسی با بیان اینکه اگر موانع موجود رفع شود، شاهد رونق اشتغال در منطقه خواهیم بود، تصریح کرد: ما کمبود نزولات آسمانی را

 
داریم، اما این مشکل و کمبود را می توان به فرصت تبدیل کرد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه در آستانه پیروزي انقلاب اسلامی و زلزله طبس در دوره جوانی به شهر طبس سفر داشته ام و چند شب
در این منطقه ماندیم، ادامه داد: در جریان خدمات رسانی به مردم شریف شهرستان طبس، شهید صدوقی و مقام معظم رهبري نیز

 
حضور داشتند که ما به عنوان طلبه با جمعی از طلبه ها براي کمک به مردم زلزله زده آمدیم. 

رئیسی با بیان اینکه به برکت انقلاب اسلامی کارهاي زیادي هم در این منطقه و هم در خراسان جنوبی انجام شده و هیچ شهر، بخش
و روستایی شرایط قبل را ندارد، خاطرنشان کرد: به برکت انقلاب اسلامی چهره شهرها، بخش ها و استان عوض شده و آنچه امروز می

 
بینید و تصاویر آن نیز موجود است قابل مقایسه با قبل نیست. 

رئیسی با بیان اینکه جوان ها می توانند تصاویر وضعیت اول انقلاب و امروز را ببینند که کاملا چهره شهر و روستا عوض شده و این از
برکت تلاش جهادگران و مجاهدانی بوده که براي توسعه و آبادانی کار کرده اند، اضافه کرد: مردم خراسان جنوبی نشان دادند که می

 
توانند کمبودها و تهدیدها را به فرصت تبدیل کنند. 

وي با ابراز خوشحالی از حضور در جمع مردم عزیز، صبور و مقاوم این شهرستان تاکید کرد: این مردم نشان داده اند در همه صحنه ها
که نیاز باشد حاضرند و با همه وجود و امکانات و داشته هاي خودشان مال و فرزند خود را براي دفاع از انقلاب و نظام و ارزش ها می
دهند. تاریخ مبارزات مردم در این خطه را کسانی که بررسی می کنند، می بینند که در راه ولایتمداري همراه با صبر، ایثار، شهادت، از

 
خودگذشتگی، خداخواهی و در پرتو خداخواهی است و در موضوع کرونا بسیار مردم خوب عمل کردند. 



رئیس جمهور با بیان اینکه انجام اقدامات موثر در حوزه هاي راه، کشاورزي و ... دست تواناي مردم را می طلبد، ادامه داد: انجام
اقدامات موثر در حوزه هاي راه، کشاورزي و دیگر زمینه ها دست تواناي مردم را می طلبد و این از افتخارات من است که با توجه به
نمایندگی در مجلس خبرگان با این استان آشنا هستم و می دانم علما و فضلاي خوب و مردم پر امیدي داریم و این ها سرمایه و

 
پشتوانه خوبی براي کشور و دولت هستند. 

وي با اشاره به اینکه اولویت هاي شهرستان و خراسان جنوبی در این سفر مورد توجه قرار می گیرد تصریح کرد: هم در شهرستان و
هم در استان به دنبال کار هستیم و امیدواریم در این سفر و سفر هاي از این دست که بدون تشریفات است اصل کار را دنبال کنیم.



بیکاري 310 هزار آمریکایی در هفته اي که گذشت

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق گزارش جدید وزارت کار آمریکا تعداد آمریکایی هایی که در هفته گذشته براي اولین بار درخواست حمایت از بیکاري خود

 
را ثبت کرده اند به 310 هزار نفر رسیده است. 

به گزارش آرمان اقتصادي به نقل از سی ان بی سی، طبق گزارش جدید وزارت کار آمریکا تعداد آمریکایی هایی که در هفته گذشته

 
براي اولین بار درخواست حمایت از بیکاري خود را ثبت کرده اند به 310 هزار نفر رسیده است. 

 
همچنین بخوانید 

 
 

 
خسارت طوفان آیدا در آمریکا به 95 میلیارد دلار می رسد جمعه, 19 شهریور 1400 - 16:47 

 
 

 
نیم میلیون آمریکایی بیش از یک هفته بدون برق هستند سه شنبه, 16 شهریور 1400 - 15:43 

هرچند همچنان سطح بیکاري هفتگی آمریکا فاصله زیادي با سطح 200 هزار نفري بیکاري هفتگی در شرایط قبل از پاندمی کرونا

 
دارد اما این کمترین میزان بیکاري هفتگی در دوران کرونا به حساب می آید. 

یک هفته قبل تعداد بیکاران جدید تحت پوشش بیمه در آمریکا به 340 هزار نفر رسیده بود و اقتصاددان شرکت کننده در نظرسنجی

 
داوجونز پیش بینی کرده بودند تعداد بیکاران این هفته به 335 هزار نفر خواهد رسید. 

گزارش اشتغال ماهانه جدید آمریکا نشان می دهد اقتصاد آمریکا با مشکل جدیدي روبرو شده است. تعداد مشاغل ایجاد شده در ماه
جولاي 2 میلیون نفر بیشتر از تعداد بیکاران بوده است. 



این نشان می دهد برنامه هاي حمایتی دولت از بیماران در دوران کرونا باعث شده است افراد تمایلی براي جستجوي کار نداشته باشند

 
تا از مزایاي بیماري استفاده کنند. 

 
به این ترتیب شرکت هاي زیادي با کمبود نیروي کار روبرو شده اند. 

گزارش بیکاري هفتگی آمریکا باعث شد سود اوراق قرضه 10 ساله آمریکا 4 صدم درصد افت کند و به 1.295 درصد برسد.



ارزش 45 میلیارد دلاري بازار اقتصاد دیجیتال ایران

منبع: آي تی آنالایزرشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق بررسی ها، ارزش بازار اقتصاد دیجیتال کشور بین 25 تا 45 میلیارد دلار است و بیشتر استارتاپ ها ناظر به حوزه واسطه

 
اي و خدمات اند. 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، در جهان کنونی یکی از مولفه هاي که محور توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی درکشورها قرارگرفته،
فناوري اطلاعات وارتباطات است، که این روزها بعنوان موتور محرکه درامر کارآفرینی درفضاي دیجیتالی مطرح است، البته با توجه
توسعه و رشد انقلاب دیجیتالی دردنیاي امروز زمینه هاي بروز انقلاب صنعتی چهارم نمایان شده و تحولات گسترده تري نسبت به

 
گذشته را پیش روي خواهیم داشت. که دامنه گسترده آن دربخشهاي بزرگی از کسب وکارها درحال ظهور وبروز است. 

آنچه که دراین حوزه قابل توجه است، وجود لیستی از میلیون ها شغل که اگر خود را به فناوري نوین مجهز نکنند،از این گردونه
کارخارج، ویا کسب وکارشان با هزینه هاي گزافی مواجه خواهدگشت، ازسوي دیگر،میزان سرمایه گذاري درایجاد مشاغل درحوزهاي
صنعتی ومعدنی وساختماتی وغیره که به حدي فزونی یافته که طالبان واقعی خود را از دست داده، درمقابل ایجاد و راه اندازي مشاغل

 
وکسب وکارهاي حوزه ICT به دلیل صرفه اقتصادي و ارائه خدمات بهینه با اقبال فراوانی درمیان مردم مواجه شده است. 

موسسه اینتربرند به عنوان صاحب نظر دراستانداردسازي وارزش گذاري برند درجهان طی سال 2017 براي هیجدمین سال متوالی
لیست برند هاي برتر وارزشمند دنیا را اعلام کرده و که شرکت هاي اپل وگوگل درصدر این جدول  با 3 تا 6 درصد رشد نسبت به قبل
در ارزش گذاري مواجه بوده وهمچنین ازجمله بخش هاي برتر، که بیشترین برند ها رادراین لیست 100 تایی پیشتاز کرده بخش

 
تکنولوژي اطلاعات وفناوري بوده است . 

با درنظر گرفتن جمعیت 80 میلیونی درکشورمان اینکه یک درصد جمعیت دنیا را داریم اگر با وجود بستر هاي زیرساختی دربخش
فناوري اطلاعات وارتباطات همین اندازه از اقتصاد حوزه ICT را برخوردار شویم، باید بازار آن درکشورمان بین 25 تا 45 میلیارد دلار
برسد، اما آمارها حکایت از این دارد که تا سال 1397 حجم بازار فعلی درحدود40هزار میلیارد تومان است و در طی این سال ها تا

 
100 هزار میلیارد تومان هم برآورد می شود،که با این احتساب، با وضعیت مطلوب با این بازار فعلی شکاف زیادي داریم . 

 آنچه که ناخوشایند است، دربخش تولید محتوا درزبان، خط وگویش فارسی است، با کمبودهاي عدیده اي دراین فضا مواجه ایم
زیراتعداد محتواي وب فارسی حدود یک هزارم وب جهانی است با توجه با ظرفیت هاي نیروي انسانی پیش گفته، علیرغم ظرفیت ها،
اقدامات مطلوبی بدست نیامده است؟!! مطالعات وبررسی ها نشان می دهد که فقط 25% محتوي تولیدي وب فارسی مطالبی قابل

 
اعتناء، مفید وعلمی دارد، و75% مابقی فاقد توجه تکراري وکپی برداري شده است. 

آمارهاي دراین رابطه اشاره دارد به انواع فعالیت هاي ایجادشده استارت آپ ها تا سال 1397، استارت آپ هاي بخش خرید وفروش
کالاو ایجاد فروشگاه هاي اینترنتی20درصد، خدمات فناوري اطلاعات وارتباطات 12درصد، مشاوره هاي آموزشی وسرگرمی
ها10درصد،اطلاع رسانی ودرج آگهی ها 7درصد،حمل ونقل ولجیستک 5/5 درصد،تبلیغات، غذا،گردشگري 4/4 درصد راشامل شده
اند. لازم به ذکر است،که بیشترین محدوده فعالیت کاري این استارتآپ ها بیش از 50درصد درداخل کشور 40 درصد در بازارهاي
استانی ،7 درصد دربازارهاي محلی وتنها فقط یک درصد در بازارهاي منطقه و 6 دهم درصددربازارهاي جهانی حضوردارند.حال چرا



استارت آپ ها بیشتردرفضاي واسطه اي وتوزیعی گام برداشته اند وحوزه تولید محتوي بطور جدي جایش خالی است و ودراین رابطه
 با شکاف زیادي در تولید محتوي علمی مواجه ایم!! جاي بحث دارد. که دراین مقال نمی گنجد، درپایان شایسته است با عنایت به
شرایط وامکانات ایجاد شده دربرنامه هاي استارتاپی، دانشگاهها،مراکزعلمی وپژوهشی وشتاب دهنده ها، توجهات بیشتري به تولید

محتوي بومی مفید،علمی براي کشور و توسعه کسب وکارها باشیم .



دستور ویژه رئیسی براي رفع مشکلات کارگران یک معدن

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/06/19

وزیر صنعت، معدن و تجارت از دستور ویژه رئیس جمهور براي رفع مشکلات کارگران معدن زغال سنگ پروده خبر داد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت از دستور ویژه رئیس جمهور
براي رفع مشکلات کارگران معدن زغال سنگ پروده خبر

 
داد. 

سیدرضا فاطمی امین در گفتگو با بخش خبري 14 با اشار
به سفر رئیس جمهور به استان خراسان جنوبی و ازدید از
معدن زغال سنگ پروده گفت: این استان وضعیت خوبی از
نظر ذخایر معدنی دارد و 11 درصد ذخایر قطعی معادن

 
کشور در استان خراسان جنوبی است. 

 
وي افزود: معدن پروده بزرگترین معدن ذغال سنگ کشور است و 75 درصد ذخایر ذغال سنگ کشور را دارد. 

فاطمی امین با بیان اینکه کارگران این معدن در گفتگو با رئیس جمهور مشکلاتی در خصوص وضعیت معیشتی و اقامتی و مشکلات

 
بیمه اي را مطرح کردند از دستور رئیس جمهور براي حل این مشکلات خبر داد. 

وزیر صمت اضافه کرد: این معدن می تواند بخش عمده اي از نیاز هاي کشور را تامین کند و طرح هاي توسعه اي براي آن پیش بینی

 
شده که باید تسریع شود تا ضمن ارتقاي وضعیت اشتغال منطقه، بخشی از واردات ذغال سنگ را پوشش دهد./ صدا و سیما 

براي رفع مشکل آب برنامه کوتاه مدت و بلندمدت داریم



برپایی شور عاطفه ها در گیلان

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/06/19

مدیر کل کمیته امداد گیلان گفت: مراسم شور عاطفه ها در گیلان از فردا 20 شهریور، براي تامین وسایل تحصیلی مورد نیاز
appeared برپایی شور عاطفه ها در گیلان The post .دانش آموزان کم بضاعت استان آغاز شده و تا 11 مهر ادامه دارد

first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اقتصادي 1400/06/19 - 16:55 

 
- کد خبر:615785 

برپایی شور عاطفه ها در گیلان مدیر کل کمیته امداد گیلان گفت: مراسم شور عاطفه ها در گیلان از فردا 20 شهریور، براي تامین
وسایل تحصیلی مورد نیاز دانش آموزان کم بضاعت استان آغاز شده و تا 11 مهر ادامه دارد. به گزارش 8دي،عباس اهرایی

اظهارداشت: مراسم شور عاطفه ها در گیلان از فردا 20 شهریور، براي تامین وسایل تحصیلی مورد نیاز دانش آموزان کم بضاعت استان

 
آغاز شده و تا 11 مهر ادامه دارد. 

وي تصریح کرد: براي شرکت در این امر خداپسندانه ، خیران استان می توانند کمک هاي نقدي خود را به شماره حساب

 
0109352176004 بانک ملی و یا از طریق کد دستوري #0138877 پرداخت کنند. 

مدیر کل کمیته امداد گیلان افزود: پس از جمع آوري این مبالغ اهدایی ، وسایل تحصیلی نظیر پوشاك ، دفتر و کتاب ، کفش و دیگر

 
کالا هاي مورد نیاز دانش آموزان تحت پوشش کمیته امداد استان خریداري و به آن ها اهدا خواهد شد. 

 
- جشن عاطفه ها 

 
- مدیر کل کمیته امداد گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط هزار و 600 خانوار داراي دو معلول و بالاتر در گیلان زندگی می کنند 56 درصد مددجویان کمیته امداد گیلان زنان
سرپرست خانوار هستند حمایت سپاه قدس گیلان از دانش آموزان نیازمند با توزیع 8 هزار بسته اقلام مدرسه برگزاري جشن
نیکوکاري با شعار «عیدي براي همه»/ 2000 واحد مسکونی به مددجویان کمیته امداد گیلان تحویل داده می شود ایجاد اشتغال

 
براي قریب به 60هزار مددجو در گیلان/ مردم جشن نیکوکاري را فراموش نکنند 

 
نظرات 



 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ/ پیش

بینی طرح هاي توسعه اي معادن زغال سنگ براي افزایش اشتغال و

کاهشواردات

منبع: شاتاشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/06/19

وزیر صمت با اشاره به دستورات ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران معادن زغال سنگ پرورده،
از پیش بینی طرح هاي توسعه اي این معادن در راستاي افزایش ظرفیت هاي اشتغالزایی و همچنین کاهش واردات این

محصول تأکید کرد.

 
 

وزیر صمت در ارتباط زنده با خبر نیمروزي دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ/ پیش بینی طرح
هاي توسعه اي معادن زغال سنگ براي افزایش اشتغال و کاهشواردات وزیر صمت با اشاره به دستورات ویژه رییس جمهور براي حل
مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران معادن زغال سنگ پرورده، از پیش بینی طرح هاي توسعه اي این معادن در راستاي افزایش

 
ظرفیت هاي اشتغالزایی و همچنین کاهش واردات این محصول تأکید کرد. 

به گزارش شاتا، سید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت که صبح امروز همراه با رئیس جمهور به استان خراسان جنوبی
سفر کرده است، در ارتباط زنده خبر سراسري ساعت 14، اظهار کرد: استان خراسان جنوبی از نظر ذخایر معدنی وضعیت بسیار

 
مناسبی دارد، به طوري که حدود 11 درصد از ذخایر قطعی معادن کشور در این استان است. 

او با اشاره به بازدید امروز سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان از معدن پروده در استان خراسان جنوبی ادامه داد: این معدن

 
بزرگترین معدن کشور در حوزه زغال سنگ است که 75 درصد از ذخایر این ماده را در خود جاي داده است. 

فاطمی امین افزود: با توجه به این که مباحث اقتصادي و اشتغال در اولویت دولت سیزدهم است، رئیس جمهور نیز امروز در بازدید از
این معدن، صحبت هاي کارگران را شنید. متاسفانه نکاتی درباره مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران وجود دارد که رئیس جمهور نیز

 
دستور ویژه براي رسیدگی به این مشکلات داد. 

وزیر صمت همچنین گفت: خوشبختانه بخش عمده اي از ذخایر در این معدن وجود دارد که می تواند نیاز کشور را تامین کند. طرح
هاي توسعه اي در آن جا پیش بینی شده که باید آن ها را تسریع کنیم، زیرا هم سبب توسعه اشتغال می شود و هم می تواند بخشی



 
از واردات زغال سنگ را پوشش دهد. 
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تحول رفتاري نیروهاي انقلاب با رویکرد «حل مسائل واقعی مردم» قابل تقدیر

است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/06/19

به گزارش خبرگزاري فارس، سعید جلیلی در گفتگوي
مجازي با جمعی از فعالان انقلابی استان فارس، گفت:
خوشبختانه امروز مباحث جدي و واقعی در میان نیروهاي
انقلابی مطرح است و این تحول رفتاري که به دنبال حل
مسائل واقعی مردم است، قابل تقدیر است؛ نیروهاي انقلابی
باید براي حل مسائل مردم راهکار داشته باشند و در ادامه
ي کار حتما می بایست این فعالیت ها به تحول مثبت

 
میدانی تبدیل شود. 

وي در این زمینه افزود: ارائه طرح هاي پیشنهادي و کارشناسی توسط فعالان محلی در هر استان اگر به نتیجه برسد و نمونه موفق آن

 
را بدست بیاید، می توان با تکثیر این الگو ها، اهداف مثبت این طرح ها را در مقیاس کشوري به ثمر رساند. 

 جلیلی با اشاره به دستور کار جاري مجمع تشخیص مصلحت نظام در تدوین سیاست هاي کلی تامین اجتماعی و با بیان اینکه
مجموع بودجه ي عمرانی شش کلانشهر کشور از جمله شیراز، از بودجه عمرانی کل دولت بیشتر است، خاطرنشان کرد: شهرداري ها و
شوراهاي شهر به ویژه در موضوعات تامین اجتماعی می توانند با رویکرد تحولی خدمات بهتري به مردم ارائه نمایند. بنابراین نقطه

 
نظرات کارشناسی شده استان ها می تواند مبناي رویکرد نظام قرار بگیرد. 

وي افزود: جلسات دولت سایه با منتخبان شوراهاي اسلامی برخی شهرها به زودي برگزار خواهد شد تا طرح هایی که توسط کارگروه

 
هاي استانی تهیه و تدوین شده است در اختیار این افراد قرار بگیرد. 

جلیلی همچنین ضمن اشاره به طرح پیشنهادي دولت سایه به مجلس دهم درخصوص توسعه پتروپالایشگاه ها و تصویب قانون آن،
درخصوص طرح پیشنهادي فعالان دولت سایه در استان فارس دراین باره نسبت به همکاري هاي لازم کارگروه هاي نفت و گاز و

 
تامین مالی در خصوص پیگیري این طرح ابراز امیدواري کرد. 

 
پیش از سخنان سعید جلیلی، فعالان استان فارس به ارائه چندین طرح کارشناسی شده پرداختند. 

 
4 طرح پیشنهادي فعالان دولت سایه در استان فارس به منظور ایجاد اشتغال و جهش در مدیریت منابع کشور 

طرح «سامانه سازماندهی نیروهاي داوطلب مردمی» به منظور شناسایی و سازماندهی نیروهاي مردمی و به منظور ایجاد بستر افزایش
مشارکت عمومی در حوزه هاي مختلف اجتماعی و .. از جمله این طرح ها بود. عدم استفاده هدفمند و کارشناسی از توانایی نیروهاي



 
مردمی در پروژه هاي مورد نیاز از جمله علل طراحی این سامانه است. 

این سامانه با ایجاد یکپارچگی میان داوطلبان سراسر کشور، رده بندي فعالیت افراد و میزان پیشرفت پروژه هاي تعریف شده می تواند

 
به صورت هدفمند از ظرفیت نیروهاي مردمی استفاده نماید. 

در این جلسه طرح دیگري درخصوص ساخت مسکن براي اقشار آسیب پذیر با تخصیص تسهیلات از محل درآمد مالیات هاي حوزه
مسکن مطرح شد؛ در این طرح، درآمد مالیات بر خانه هاي خالی به صورت مستقیم به عنوان منابع اصلی تسهیلات ساخت مسکن

 
براي اقشار محروم در نظر گرفته می شود. 

طرح مطالعاتی در خصوص ارزیابی زمینه هاي ممکن ایجاد پتروپالایشگاه در شهرستان گراش(جنوب استان فارس)، از دیگر نقطه
نظرات فعالان دولت سایه در استان سایه بود. مطابق این طرح، براساس طرح هاي قبلی انتقال آب و محرومیت زدایی تصویب شده در

 
استان، براساس این مطالعات، زمینه لازم براي ایجاد اشتغال و کاهش آسیب هاي اجتماعی در سه شهرستان استان مهیاست. 

طرح تحول در تامین اجتماعی براي حمایت از بانوان بدسرپرست و بی سرپرست براساس قانون اساسی و همچنین ارائه تسهیلات به
منظور ایجاد شغل پایدار در زمینه بسته بندي خرما، و همچنین نقطه نظراتی درخصوص سیاست هاي کلی نظام در حوزه سلامت از

 
سوي فعالان استان فارس ارائه شد. 

انتهاي پیام/



قیمت سکه 100 هزار تومان گران شد

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/06/19

گروه اقتصادي: طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا
و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش
بینی ها در جهت افزایش اونس جهانی طلا بود اما هر
اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات
سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در نوسانات نرخ ارز در
داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت

 
سکه و طلا در بازارهاي داخلی ادامه دار باشد. 

ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در حوزه تحولات و
نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته گذشته با قیمت 1829
دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی بازارها در ابتداي
هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن
در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد)
منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده

 
بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 



 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به
12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650
هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته

 
است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



تاثیر تحولات افغانستان بر بازار طلا و ارز ایران

منبع: تابناكشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در

نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در ...

به گزارش تابناك،ایسنا نوشت: ایوب اکبري پور با بیان
اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در
قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در حوزه تحولات و
نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري
روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته
گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به
اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس
جهانی در روز بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه)
وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد
اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن

در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد)
منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده

 
بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطرنشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 



 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به
12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650
هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته

 
است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



ضرورت فعال سازي ظرفیت هاي معدنی خراسان جنوبی

شماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/06/19
منبع: وزارت صنعت معدن و

تجارت

 
 

رییس جمهور در جمع مردم شهرستان طبس ضرورت فعال سازي ظرفیت هاي معدنی خراسان جنوبی آیت االله رییسی در جمع مردم
شهرستان طبس با تاکید بر اینکه فعال شدن ظرفیت هاي معدنی خراسان جنوبی در دستور کار قرار دارد، خاطرنشان کرد: وزیر صمت

 
همراه دولت در این سفر هستند که بررسی هاي مقدماتی را انجام دادند و در این سفر هم برخی کارها را دنبال می کنند. 

به گزارش شاتا به نقل از ایرنا آیت االله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در آغاز سفر به خراسان جنوبی در جمع مردم شهرستان طبس
در حرم امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع) افزود: به لطف خدا و ائمه اطهار (ع) و اخلاص مردم و مخلصان و خانواده معظم شهدا
گشایش هایی ایجاد می شود و می بینیم که خداوند متعال مثل همیشه عنایتش را شامل حال ما می کند و اگر شاکر نعمت هاي

 
خداوند متعال باشیم، مشکلات یکی پس از دیگري حل خواهد شد. 

وي گفت: نیاز دارد اول به شناخت مشکل و مسئله شناسی، دوم شناخت راهکارهاي برون رفت از مشکلات و حل مسئله، سوم تعیین
اولویت ها که چه مواردي اولویت دارد و چهارم به عزم و اراده جدي براي کار میدانی و اقدام و عمل که همه اینها به اعتماد عمومی و

 
مشارکت عمومی و در یک کلمه به افزایش سرمایه اجتماعی در کشور تبدیل می شود. 

رییس جمهوري خطاب به مدیران و دست اندرکاران حاضر در جمع تاکید کرد: هر فعل شما و هر اقدام شما در جهت گره گشایی از

 
کار مردم و زندگی مردم به افزایش اعتماد به کارآمدي نظام و نظام اداري کشور تبدیل می شود و این پشتوانه بسیار ارزشمند است. 

وي با تاکید بر اینکه فعال شدن ظرفیت هاي معدنی خراسان جنوبی در دستور کار قرار دارد افزود: وزیر صمت همراه دولت در این

 
سفر هستند که بررسی هاي مقدماتی را انجام دادند و در این سفر هم برخی کارها را دنبال می کنند. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه وضعیت شهرستان طبس به گونه اي است که محصول چهار فصل دارد اضافه کرد: در این شهرستان هم
خرما و هم محصولات سردسیري به عمل می آید و این یک ویژگی و مزیت است که می تواند محصولات مختلف استراتژیک



 
کشاورزي داشته باشد و زمین در طبس فراوان است و این موضوع یک مزیت است. 

وي با اشاره به اینکه خراسان جنوبی از پهناورترین استان هاي کشور به لحاظ سرزمینی است و شهرستان طبس هم همین گونه،

 
گفت: این مکان خوبی است که باید روي آن برنامه ریزي شود. 

رییس جمهوري عنوان کرد: به جوانان خراسان جنوبی و طبس می گویم که امروز دولت آمادگی دارد در خدمت شما و صاحب نظران

 
دانشگاهی باشد و مسائل را دنبال می کند. 

وي افزود: شهرستان طبس وضعیت اقتصادي گردشگري دارد که می تواند فعال و هم باعث اشتغال و هم باعث رونق شود که فرمودند

 
سالانه 10 میلیون زائر مرجع نورانی امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع) است. 

رییس دولت سیزدهم گفت: راه هاي شهرستان در دستور کار قرار دارد و وزیر راه و شهرسازي از قبل وضعیت راه هاي خراسان جنوبی

 
را بررسی کردند و حتما در این سفر هم موضوع راه ها را دنبال خواهد کرد. 

 
وي اظهار داشت: وضعیت اقتصادي، معادن و کشاوزي و راه هاي منطقه دست تواناي شما مردم را می خواهد. 

آیت االله رئیسی افزود: افتخار دارم نمایندگی مردم خراسان جنوبی در مجلس خبرگان رهبري را دارم و با مردم و عزیزان این منطقه

 
آشنایی داریم، مسائل این منطقه و خراسان جنوبی که اولویت داراست، ان شاء االله در این سفر مورد توجه قرار می گیرد. 

وي گفت: امیدواریم این سفر و سفرهاي دیگر که در واقع بدون تشریفات معمول انجام می شود، به دنبال این هستیم که وقت مردم

 
کمتر گرفته شود و بتوانیم اصل کار را دنبال کنیم. 

وي عنوان کرد: حضور ما و دوستانمان بدون تشریفات در استان ها براي این است که از نزدیک با مسائل آشنا شویم و اولویت ها را

 
مشخص و براي رفع مشکلات با اولویت دست به اقدام و عمل شویم. 

 
رئیس جمهوري افزود: بنا بر این است که با این فعل واژه که این اقدامات انجام شد با مردم سخن بگوییم. 

وي گفت: اینکه می شود یا گفته می شود ما نمی خواهیم به این موضوعات اکتفا بکنیم و آنچه که برنامه دولت است در استان ها

 
حضور پیدا می کند تا مشکلات اولویت دار احصا شود. 

آیت االله رئیسی افزود: با این حجم بالاي نیروي انسانی کارآمد در استان خراسان جنوبی که داریم، خودشان می توانند مظهر خیلی از

 
خلاقیت ها و ابتکارات باشند و گره ها را بگشایند. 

وي گفت: خداوند متعال به ما توفیقی دهد که بتوانیم با اخلاص در خدمت مردم باشیم تا گره ها از زندگی مردم به لطف پرورگار

 
گشوده شود. 

رییس جمهوري ادامه داد: در استان خراسان جنوبی ظرفیت هاي معدنی بسیار خوبی وجود دارد که فعال شدن آن به رونق تولید و

 
ایجاد اشتغال در کشور و منطقه کمک می کند. 



وي گفت: در خراسان جنوبی ظرفیت هاي خوبی مانند معادن را داریم که می تواند فعال شود و به صورت عام و به صورت خاص در

 
طبس ظرفیتی خوب است. 

آیت االله رئیسی بیان کرد: بخشی از این ظرفیت فعال و بخشی غیرفعال است که اگر فعال و موانع موجود رفع شود، باعث رونق تولید و

 
اشتغال در کشور و منطقه می شود. 

وي ادامه داد: من در آستانه پیروزي انقلاب اسلامی و زلزله طبس در دوره جوانی به شهر طبس سفر داشته ام و چند شب در این

 
منطقه ماندیم. 

وي گفت: در جریان خدمات رسانی به مردم شریف شهرستان طبس، شهید صدوقی و مقام معظم رهبري نیز حضور داشتند که ما به

 
عنوان طلبه با جمعی از طلبه ها براي کمک به مردم زلزله زده آمدیم. 

آیت االله رئیسی اظهار داشت: به برکت انقلاب اسلامی کارهاي زیادي هم در این منطقه و هم در خراسان جنوبی انجام شده و هیچ

 
شهر، بخش و روستایی شرایط قبل را ندارد. 

وي گفت: به برکت انقلاب اسلامی چهره شهرها، بخش ها و استان عوض شده و آنچه امروز می بینید و تصاویر آن نیز موجود است

 
قابل مقایسه با قبل نیست. 

رییس دولت سیزدهم افزود: جوان ها می توانند تصاویر وضعیت اول انقلاب و امروز را ببینند که کاملا چهره شهر و روستا عوض شده

 
و این از برکت تلاش جهادگران و مجاهدانی بوده که براي توسعه و آبادانی کار کرده اند. 

وي گفت: با همه تلاش ها برخی مشکلات شهرستان که امام جمعه نیز اشاره کردند، در ادامه مسیر نماینده مجلس نیز نکاتی
درخصوص ظرفیت هاي این منطقه بیان کردند و اینجا کمبود نزولات آسمانی را داریم که این کمبود و تهدید را می توان تبدیل به

 
فرصت کرد. 

 
آیت االله رئیسی افزود: مردم نشان دادند که می توانند کمبودها و مشکلات را به فرصت ها تبدیل کنند. 

وي بیان کرد: براي بنده باعث خوشحالی است که در جمع مردم عزیز، صبور و مقاوم این شهرستان و مردم خراسان جنوبی حاضر
شدم؛ مردمی که نشان دادند در همه صحنه ها که نیاز باشد حاضرند و با همه وجود و امکانات و داشته هاي خودشان مال و فرزند

 
خود را براي دفاع از انقلاب و نظام و ارزش ها می دهند. 

وي گفت: تاریخ مبارزات مردم در این خطه را کسانی که بررسی می کنند، می بینند که در راه ولایتمداري همراه با صبر، ایثار،

 
شهادت، از خودگذشتگی و در پرتو خداخواهی است و در موضوع کرونا مردم بسیار خوب عمل کردند. 

رییس جمهوري امروز در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده از طریق شهرستان طبس وارد استان خراسان

 
جنوبی شد. 



آیت االله سید ابراهیم رئیسی صبح امروز (جمعه) در سفر یکروزه بدو ورود به فرودگاه طبس از سوي استاندار خراسان جنوبی و جمعی

 
از مسوولان ارشد استان مورد استقبال قرار گرفت. 

تعدادي از اعضاي هیات دولت و وزیران از جمله وزیر صنعت، معدن و تجارت، آیت االله رئیسی را در سفر به استان خراسان جنوبی

 
همراهی می کنند. 

دیدار با مردم و بازدید از معادن پروده طبس از برنامه هاي آیت االله رئیسی در سفر به این شهرستان است و رییس جمهوري پس از

 
آن به بیرجند مرکز استان می رود. 

 
حضور در نشست شوراي اداري استان، دیدار با نخبگان و بازدید از برخی مناطق استان از جمله برنامه هاي این سفر یک روزه است. 
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زخم کاري کرونا به اشتغال

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/06/19

اطلاعات بازار کار بهار 1400 حاکی از این است که در این فصل، بیش از 742 هزار نفر از ریزش اشتغال کرونا، یعنی معادل
50 درصد کل اشتغال آسیب دیده از این بیماري جبران شده است. در این میان بیشترین سهم از اشتغال جدید به بخش

ساختمان تعلق گرفته است. در مقابل بیشترین ریزش اشتغال دوره

 
زخم کاري کرونا به اشتغال 

اطلاعات بازار کار بهار 1400 حاکی از این است که در این فصل، بیش از 742 هزار نفر از ریزش

 
اشتغال کرونا، یعنی معادل 50 درصد کل اشتغال آسیب دیده از این بیماري جبران شده است. 

در این میان بیشترین سهم از اشتغال جدید به بخش ساختمان تعلق گرفته است. در مقابل بیشترین ریزش اشتغال دوره کرونا به
بخش کشاورزي تعلق داشته که 374 هزار نفر از شاغلان خود را در بهار سال قبل از دست داده و در بهار امسال نیز 14 هزار نفر از

 
شاغلان آن کم شده است. 

بخش ساختمان اقتصاد ایران در بهار امسال 381 هزار نفر شاغل جدید جذب کرده است. تعداد کل شاغلان این بخش حتی از بهار
1398 نیز 33 هزار نفر بیشتر شده و با رشد 11 درصدي به 3 میلیون و 331 هزار نفر رسیده است. از نکات قابل تأمل در بازار کار
بهار امسال این است که باوجود کمرنگ شدن اثرات کرونا بر بازار کار و اشتغال، همچنان بخشی از گروه هاي شغلی به دلایلی نظیر
اشباع بازار یا کاهش تقاضا به دلیل جهش قیمت با استمرار در ریزش شاغل مواجه شده اند. از این دسته، می توان به گروه شغلی
تولید منسوجات اشاره کرد که در بهار 99 و اوج کرونا 136 هزار نفر از شاغلان خود را از دست داده و در بهار امسال نیز 21 هزار نفر
از تعداد شاغلان این گروه کاسته شده است. ازجمله دلایل ریزش 22.5 درصد اشتغال این حوزه، می تواند کاهش قدرت خرید جامعه

 
و افت میزان خرید پوشاك توسط مردم باشد. 

همچنین در فصل بهار 3 سال اخیر، تعداد شاغلان حوزه چاپ و نشر به شدت کاهش پیدا کرده و از 54.4 هزار نفر به 36.1 هزار نفر
رسیده که از افت 33.6 درصدي حکایت دارد. مجازي شدن آموزش در دوره کرونا و کاهش استفاده از نشریات در این دوره از مهم
ترین عواملی است که می تواند در این ریزش شدید اشتغال مؤثر باشد. از سوي دیگر اشتغال هتل و رستوران نیز در دوره شیوع کرونا

با ریزش 116 هزارنفري مواجه شده و 31.2 درصد شاغلان این گروه بیکار شده اند.همشهري



توسعه بخش تعاون با هدف ایجاد اشتغال پایدار و گفتمان اقتصادي عادلانه

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/06/19

تعاونی ها می توانند زمینه ساز ایجاد اشتغال پایدار و گفتمان اقتصادي عدالت خواهانه باشند، اما هیچ گاه نتوانسته اند جایگاه
حقیقی خود در اقتصاد را کسب کنند. وزیر تعاون در این باره می گوید: طبق برنامه ششم توسعه باید در حوزه تعاون به سهم

25 درصدي می رسیدیم اما اکنون این عدد حدود 3.5درصد است.

تعاونی ها می توانند زمینه ساز ایجاد اشتغال پایدار و
گفتمان اقتصادي عدالت خواهانه باشند، اما هیچ گاه
نتوانسته اند جایگاه حقیقی خود در اقتصاد را کسب کنند.
وزیر تعاون در این باره می گوید: طبق برنامه ششم توسعه
باید در حوزه تعاون به سهم 25 درصدي می رسیدیم اما

 
اکنون این عدد حدود 3.5درصد است. 

به گزارش قدس آنلاین، بر اساس قوانین بالادستی، بخش
تعاون در اقتصاد کشور باید جایگاهی ویژه داشته باشد، اما
هیچ گاه به این جایگاه دست نیافته اند. در این راستا،

«حجت االله عبدالملکی» وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه دولت سیزدهم را به عنوان سکوي پرتاب بخش تعاون قرار

 
می دهیم، گفت: باید این بخش را از کنج عزلت بیرون بیاوریم و بخش تعاونی را تقویت کنیم. 

همان طور که عبدالملکی خاطر نشان می کند بین وضعیت کنونی بخش تعاون با ظرفیت هاي این بخش، فاصله زیادي وجود دارد که

 
باید این شکاف، برطرف شود. 

به دلیل جایگاه مهم تعاون در کشور، روز 13 شهریور به در ایران به عنوان روز تعاون نامگذاري شده است. در اصل 44 قانون اساسی،
توسعه بخش تعاونی اقتصاد جمهوري اسلامی ایران مورد توجه قرار گرفته است. در این راستا، وزارت تعاون به منظور اعمال نظارت

 
دولت و حمایت و پشتیبانی از بخش تعاونی در تاریخ 10 دي 1370 تشکیل شد. 

 
اکنون در کشور بالغ بر 97 هزار تعاونی در کشور فعال است که این تعاونی ها در بخش هاي مختلف مشغول به کار هستند. 

بر اساس آخرین گزارش هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بخش تعاونی کشور توانسته است هفت درصد تولید شیر، 18 درصد
تولید گوشت قرمز، 22 درصد تولید گوشت مرغ، 11 درصد تولید تخم مرغ، 90 درصد امور صید و صیادي، 19 درصد تولیدات باغی،
هشت درصد تولید معادن، 11.5 درصد از تولید پروفیل آهن، 6 درصد از کل پروفیل آلومینیوم، هفت درصد حمل ونقل جادهاي

 
کشــور و 20 درصد از حمل و نقل درون شهري را پوشش دهد. 

 
توسعه حمایت هاي هدفمند از تعاونی ها 



تاکنون اقداماتی براي حمایت از تعاونی ها انجام شده اما کافی نبوده است. طبق آخرین آمارهاي معاونت تعاون، اقداماتی از جمله ارائه
خط اعتباري به فروشگاه هاي آنلاین و تفاهم با فروشگاه هاي زنجیره اي براي توسعه بازار فروش محصولات تعاونی ها، افزایش 14
برابري بودجه شکل گیري و توانمند سازي تعاونی ها و اختصاص خط اعتباري براي تعاونی هاي مسکن با اولویت مسکن کارگري در

 
حوزه توسعه هدفمند از تعاونی ها صورت گرفته است. 

همچنین اختصاص 500 میلیارد تومان خط اعتباري قرض الحسنه براي حمایت از مشاغل خانگی و تبدیل آنها به تعاونی، افزایش 75
درصدي سقف، صدور ضمانت نامه ها از 12 میلیارد به 21 میلیارد طی دو سال اخیر، تامین ضمانت نامه تا سقف 500 میلیون تومان
بدون وثیقه براي تعاونی هاي دانش بنیان، توان یابان و زنان، پرداخت 276 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال فراگیر به 180 تعاونی با

 
اشتغال 3 هزار و 500 نفر به تازگی انجام شده است. 

اختصاص 400 میلیارد تومان خط اعتباري با نرخ ترجیحی براي تعاونی هاي زنان، جوانان، توان یابان، اختصاص 140 میلیارد تومان
خط اعتباري با نرخ 12 درصد براي تعاونی هاي مرتبط با مهار کرونا، اجراي قانون 20درصد تخفیف حق بیمه شاغلین عضو براي

 
تعاونی هاي دانش بنیان، توان یابان و زنان براي اولین باراز دیگر برنامه هاي حمایتی از بخش تعاون است. 

طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه هاي کوتاه مدت و مبتنی بر واقعیت اقتصاد در بحث ایجاد اشتغال در حوزه وزارت تعاون است که
سه محور اصلی سیاست فعال بازار کار ایجاد تحرك در عرضه نیروي کار، تقویت زمینه ایجاد شغل، حمایت مالی و کاهش هزینه طرف

 
تقاضا براي ایجاد شغل عنوان شده است. 

بر اساس آخرین آمارها از معاونت تعاون، طرح یارانه دستمزد با عقد 2 هزار و 448 قرارداد کار در 518 تعاونی براي تثبیت اشتغال

 
براي مبارزه با آثار وضعی اقتصادي کرونا به اجرا در آمد. 

طرح تاب با عنوان (تعاون، اشتغال و بازار) با هدف حمایت هاي هدفمند از تعاونی ها در کشور تدوین و به اجرا درآمد که بر این اساس
جذب 100 میلیارد تومان براي اولین بار جهت ایجاد خط اعتباري یک هزار میلیارد تومانی با نرخ ترجیحی در سال 1400 صورت

 
گرفت. 

همچین یکی دیگراز این طرح ها راه اندازي مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران (منتا) در تهران و 14 استان دیگر و راه اندازي

 
اندیشکده تعاون بود که به توسعه بخش تعاون کمک شایانی کرد. 

 
اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت شرکت ها 

اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت شرکت ها به ایجاد یک پنجره واحد خدمات ثبتی کمک شایانی می کند در این باره
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید: این اقدام، نخستین و محوري ترین کار ما براي توسعه شفافیت و دولت الکترونیک
بود که بر اساس آن تعداد روزهایی که در گذشته براي ثبت تعاونی ها طول می کشید، با مجموع فعالیت هایی که در نظر گرفتیم در
سامانه جدید تعاون رخ دهد و به بار بنشیند، از بیش از 70 روز به کمتر از 7 روز کاهش پیدا می کند و این یک دستاورد بزرگ به

 
شمار می آید که امید است ذینفعان ما بتوانند از آن بهره مند شوند. 

به گفته محمد جعفر کبیري، زیر سامانه هاي مختلفی در حوزه توانمند سازي تعاونی ها در سامانه جامع بخش تعاون پیش بینی شده

 
که از سه زیرسامانه جدید در سامانه جامع تعاون نیز، طی هفته تعاون رونمایی شد. 



وي همچنین، اتصال این سامانه ها را باعث کاهش چشمگیر زمان ثبت و تشکیل تعاونی ها می شود. از ماه آینده همه حمایت ها و
مشوق هاي بخش تعاون از طریق سامانه جامع و هوشمند تعاون انجام می شود که این اتفاق مهم در وهله اول موجب توزیع عادلانه

 
حمایت هاي هدفمند بخش تعاون به تعاونی ها و در قدم بعدي موجب افزایش شفافیت اعلام کرد. 

این مقام مسئول در این باره ادامه می دهد: این زیر سامانه ضمن ثبت تجربیات موفق، نیازمندي بخش تعاون کشور به اشتراك گذاري

 
تجربیات موفق و هم افزایی دانشی تعاونی ها را برطرف می کند. 

 
تاکید بر اجراي قوانین در بخش تعاون 

«بهمن عبداللهی» رییس اتاق تعاون ایران بر اجراي قوانین مرتبط با توسعه بخش تعاون تاکید کرده و گفته است: این مهمترین

 
خواسته و انتظار این بخش است. 

وي ادامه داده است: نمایندگان مجلس شوراي اسلامی قوانین خوبی را در حوزه تعاون به تصویب رسانده اند، اما نظارت بر اجراي آنها
مغفول مانده است و باید توجه ویژه اي به بخش تعاون شده و استفاده از ظرفیت هاي این بخش برنامه ریزي شود، زیرا ایجاد اشتغال

 
و رفاه اجتماعی از مسیر تعاون می گذرد. 

عبداللهی به ظرفیت هاي بخش تعاون اشاره کرده و گفته است: اتاق تعاون ایران از 28 سال پیش بر اساس قانون تعاون تاسیس شد

 
که مرکب از 31 اتاق تعاون استانی و چهار اتاق تعاون شهرستانی و همچنین 58 اتحادیه ملی تعاونی ملی است. 

بر اساس گفته این مقام مسئول، اتاق تعاون در همه شوراهاي ملی عضو است و براساس ماده 92 اجراي سیاست هاي اصل 44، اتاق

 
تعاون در همه شوراهاي عالی عضویت دارد. 

رییس اتاق تعاون گفته است: در ادوار گذشته 90 درصد قوانین مرتبط با بخش تعاون بلا اقدام مانده که از مهم ترین آنها سند توسعه
بخش تعاون و سیاست هاي کلی اصل 44 است که اجرا نشده در حالی که در سال 92 سند توسعه بخش تعاون به تصویب رسیده، اما

 
تاکنون حتی یک بند یا تبصره آن اجرا نشده است. 

براي توسعه در بخش تعاونی، تنوع در شیوه هاي افزایش سرمایه، توزیع سهام، افزایش انگیزه هاي سرمایه گذاري در این بخش، ایجاد
نوآوري در مالکیت تعاونی ها، زمینه هاي لازم براي واگذاري بنگاه هاي دولتی به شرکت هاي تعاونی را فراهم کرد تا شاید این
اقدامات براي رسیدن به سهم 25 درصدي بخش تعاون تا آخر برنامه ششم توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی جمهوري اسلامی

 
ایران موثر باشد. 

 
منبع: ایرنا 

انتهاي پیام/



11 درصد ذخایر قطعی معدنی کشور در خراسان جنوبی است

منبع: اکو فارسشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/06/19

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: خراسان جنوبی به لحاظ ذخایر معدنی وضعیت بسیار مناسبی دارد و 11 درصد ذخایر
قطعی معدنی کشور در این استان است.

به گزارش اکوفارس، سید رضا فاطمی امین روز جمعه در حاشیه سفر رییس جمهوري به خراسان جنوبی اظهار داشت: معدن

 
پروده طبس بزرگترین معدن کشور در حوزه زغالسنگ است که 75 درصد ذخایر کشور را به خود اختصاص داده است. 

وي افزود: با توجه به اینکه مباحث اقتصادي و اشتغال در اولویت کار دولت سیزدهم است، رییس جمهوري امروز در سومین سفر

 
استانی بعد از دیدار مردمی در شهرستان طبس از معدن زغالسنگ پروده بازدید کردند و صحبت هاي کارگران را شنیدند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره ضرب الاجل امروز رئیس جمهوري به پیمانکاران معدن پروده طبس گفت: متاسفانه مشکلاتی در
حوزه معیشتی و اقامتی کارگران وجود داشت که رییس جمهوري در بازدید از معدن زغالسنگ پس از شنیدن مشکلات کارگران، براي

 
رفع آنها دستورات ویژه اي صادر کردند. 

وي اضافه کرد: در این معادن ذخایر بسیار خوبی وجود دارد که بخش عمده اي از نیاز کشور را می تواند تامین کند و طرح هاي
توسعه اي در آنجا پیش بینی شده که باید تسریع کنیم و می تواند اشتغال را در کشور به ویژه این منطقه ارتقا دهد و هم بخشی از

 
نیاز زغالسنگ را پوشش دهد. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت عصر امروز در بیرجند از کارخانه کویر تایر هم بازدید کرد. 

رییس جمهوري صبح امروز به همراه جمعی از اعضاي هیات دولت در سومین سفر استانی خود و در سفري از پیش اعلام نشده از

 
طریق شهرستان طبس وارد استان خراسان جنوبی شد و سپس به بیرجند مرکز استان سفر کرد. 

وي ابتدا در حرم امامزاده حسین بن موسی الکاظم (ع) طبس با مردم این شهرستان دیدار و در بازدید هوایی با بالگرد، معادن حاشیه
اي و ظرفیت هاي شهرستان طبس را بررسی کرد و با توضیحات استاندار و مدیران استان از توانمندي ها، مسائل و مشکلات منطقه

 
اطلاع یافت. 

آیت االله رئیسی گفت: از همین الان به مدت 20 روز حداکثر به پیمانکاران وقت می دهم که وضعیت زندگی کارگران را در اینجا

 
متحول کنند و اگر این اقدام را در این مدت انجام ندهند، اقدام لازم را انجام می دهم. 

وزیران کشور، راه و شهرسازي و صنعت، معدن و تجارت، رییس سازمان برنامه و بودجه، رییس دفتر رئیس جمهوري و معاون اجرایی
رئیس جمهوري، آیت االله رئیسی را در سفر به استان خراسان جنوبی همراهی می کنند و حضور در نشست شوراي اداري استان، دیدار

با نخبگان و بازدید از برخی مناطق استان از دیگر برنامه هاي این سفر یک روزه است.



اولین مدرسه تابستانه مجازي فناوري دانشجویی کشور برگزار می شود

منبع: دانا خبرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/06/19

دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه به منظور آشنایی دانشجویان با عرصه هاي فناوري، ثبت اختراع و کارآفرینی و نحوه ورود به
آنها، اولین مدرسه تابستانه مجازي فناوري دانشجویی کشور را برگزار می کند.

به گزارش خبرگزاري دانا به نقل از دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه، این مدرسه تابستانه از سوي کمیته تحقیقات دانشجویی
دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه با همکاري معاونت تحقیقات و فناوري و مرکز رشد این دانشگاه به منظور آشنایی دانشجویان با عرصه
هاي فناوري، ثبت اختراع و کارآفرینی و نحوه ورود به آنها برگزار می شود. اولین مدرسه تابستانه مجازي فناوري دانشجویی کشور در

 
روزهاي 18، 19، 25 و 26 شهریور ماه سال 1400 به صورت مجازي برگزار می شود. 

محورهاي این مدرسه شامل آشنایی با مدیریت فناوري در وزارت بهداشت، حمایت هاي موجود از ایده تا پایان نامه، مالکیت فکري،
چگونگی ثبت اختراع، آشنایی با نگارش طرح فناوري و پایان نامه محصول محور، مسیر راه اندازي استارت آپ و شرکت هاي دانش

 
بنیان، کسب درآمد از مسیر تجارت الکترونیک و جذب گرنت فناوري است. 

تمام دانشجویان، فارغ التحصیلان و اساتید علاقه مند به فناوري در دانشگاه هاي سراسر کشور می توانند در این مدرسه تابستانی
مجازي شرکت کنند.



انجام مسئولیت هاي اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، ریشه در فرهنگ غنی ما

دارد

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/06/19

 
مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان : 

 
انجام مسئولیت هاي اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، ریشه در فرهنگ غنی ما دارد 

مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان گفت: انجام مسئولیت هاي اجتماعی، ریشه در فرهنگ غنی

 
دینی و ملی ما دارد. 

روح االله ابوالهادي، در مراسم افتتاحیه آکادمی کارآفرینی اظهار کرد: مجتمع مس سرچشمه رفسنجان و به طور کلی شرکت ملی
صنایع مس ایران، از اوایل راه اندازي، توجه ویژه اي به مسئولیت اجتماعی داشته که از قدیمی ترین آنها می توان به ایجاد باغ کنتوئیه

 
اشاره کرد که در چندکیلومتري مجتمع قرار دارد و هم زمان با راه اندازي ایجاد شده است. 

وي تصریح کرد: اتفاقاتی که در سال هاي اخیر به تدریج شکل گرفت با توجه به ضرورت هایی که احساس می شد، حمایت از فعالیت
هاي فرهنگی هنري و اجتماعی بود و این کار شکل گرفت و به تدریج گسترش یافت تا اینکه در دهه 90 شعار «مس، حامی فرهنگ و

 
هنر» مطرح شد و به طور جد و با حمایت همه مدیران ارشد این رویکرد را ادامه دادیم. 

ابوالهادي بیان کرد: در یکی دوسال اخیر هم در آزمون کرونا و دیگر بحران ها، شعار «در بحران ها همراه شماییم» را مطرح کردیم و
فکر می کنم به طور نسبی در این زمینه هم موفق بودیم اگرچه خود ما نباید داوري کنیم اما براساس اطلاعاتی که داریم توانستیم

 
اتفاقات خوبی را رقم بزنیم. 

مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان افزود: همه این شعارها و رویکردها در فرهنگ غنی ما ریشه
دارد و بخشی از فعالیت هایی را هم که انجام می دهیم ذیل مفهوم شکرگزاري نسبت به موقعیت بهتري است که مس نسبت به بقیه

 
جامعه دارد. 

ابوالهادي تصریح کرد: همیشه مدیران ارشد مس سرچشمه رفسنجان با مفهوم شکرگزاري یک کار خیر را انجام می دهند تا شایسته

 
ترین واکنش نسبت به این موقعیتِ مناسب باشد. 

وي عنوان کرد: یکی از اتفاقات خیلی خوبی که افتاد حضور در کنار انجمن کارآفرینی بود که تصمیم گرفته شد ایده هاي خوب این
افراد را حمایت کنیم و امیدوارم این اتفاقات ارزنده سال ها تداوم داشته باشد تا باقیات الصالحاتی براي مجموعه شرکت مس و همه ما

 
باشد. 

گفتنی است؛ آکادمی انجمن توسعه کارآفرینی رفسنجان با هدف آموزش و پرورش جوانان مستعد در راستاي اهداف عالیه انجمن
کارآفرینان و به منظور توسعه و ترویج کارآفرینی، به همت این انجمن و مشارکت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کرمان و

با حمایت مجتمع مس سرچشمه رفسنجان فعالیت خود را آغاز کرده است.



انجام مسئولیت هاي اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، ریشه در فرهنگ غنی ما

دارد

منبع: روزنامه کرمان امروزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/06/19

 
مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان : 

 
انجام مسئولیت هاي اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، ریشه در فرهنگ غنی ما دارد 

مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان گفت: انجام مسئولیت هاي اجتماعی، ریشه در فرهنگ غنی

 
دینی و ملی ما دارد. 

روح االله ابوالهادي، در مراسم افتتاحیه آکادمی کارآفرینی اظهار کرد: مجتمع مس سرچشمه رفسنجان و به طور کلی شرکت ملی
صنایع مس ایران، از اوایل راه اندازي، توجه ویژه اي به مسئولیت اجتماعی داشته که از قدیمی ترین آنها می توان به ایجاد باغ کنتوئیه

 
اشاره کرد که در چندکیلومتري مجتمع قرار دارد و هم زمان با راه اندازي ایجاد شده است. 

وي تصریح کرد: اتفاقاتی که در سال هاي اخیر به تدریج شکل گرفت با توجه به ضرورت هایی که احساس می شد، حمایت از فعالیت
هاي فرهنگی هنري و اجتماعی بود و این کار شکل گرفت و به تدریج گسترش یافت تا اینکه در دهه 90 شعار «مس، حامی فرهنگ و

 
هنر» مطرح شد و به طور جد و با حمایت همه مدیران ارشد این رویکرد را ادامه دادیم. 

ابوالهادي بیان کرد: در یکی دوسال اخیر هم در آزمون کرونا و دیگر بحران ها، شعار «در بحران ها همراه شماییم» را مطرح کردیم و
فکر می کنم به طور نسبی در این زمینه هم موفق بودیم اگرچه خود ما نباید داوري کنیم اما براساس اطلاعاتی که داریم توانستیم

 
اتفاقات خوبی را رقم بزنیم. 

مدیر روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه رفسنجان افزود: همه این شعارها و رویکردها در فرهنگ غنی ما ریشه
دارد و بخشی از فعالیت هایی را هم که انجام می دهیم ذیل مفهوم شکرگزاري نسبت به موقعیت بهتري است که مس نسبت به بقیه

 
جامعه دارد. 

ابوالهادي تصریح کرد: همیشه مدیران ارشد مس سرچشمه رفسنجان با مفهوم شکرگزاري یک کار خیر را انجام می دهند تا شایسته

 
ترین واکنش نسبت به این موقعیتِ مناسب باشد. 

وي عنوان کرد: یکی از اتفاقات خیلی خوبی که افتاد حضور در کنار انجمن کارآفرینی بود که تصمیم گرفته شد ایده هاي خوب این
افراد را حمایت کنیم و امیدوارم این اتفاقات ارزنده سال ها تداوم داشته باشد تا باقیات الصالحاتی براي مجموعه شرکت مس و همه ما

 
باشد. 

گفتنی است؛ آکادمی انجمن توسعه کارآفرینی رفسنجان با هدف آموزش و پرورش جوانان مستعد در راستاي اهداف عالیه انجمن
کارآفرینان و به منظور توسعه و ترویج کارآفرینی، به همت این انجمن و مشارکت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کرمان و

با حمایت مجتمع مس سرچشمه رفسنجان فعالیت خود را آغاز کرده است.



نرخ بیکاري اصفهان به 8.9 درصد کاهش یافت/ سهم ناچیز اشتغال تعاونی هاي

ایران در دنیا

منبع: قلمناشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/06/19

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با تاکید بر اینکه یکی از مشکلات کشور و استان کمبود و نبود نیروي ماهر
است، گفت: تنها سه درصد تعاونی هاي دنیا در ایران قرار دارد که سهم ایران از کل اشتغال تعاون در دنیا تنها شش دهم

درصد است.  کامران کلانی امروز (پنجشنبه-18 شهریور ماه) (...) نوشته نرخ ...

نرخ بیکاري اصفهان به 8.9 درصد کاهش یافت/ سهم ناچیز
اشتغال تعاونی هاي ایران در دنیا اصفهان_ مدیرکل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با تاکید بر اینکه یکی از
مشکلات کشور و استان کمبود و نبود نیروي ماهر است،
گفت: تنها سه درصد تعاونی هاي دنیا در ایران قرار دارد
که سهم ایران از کل اشتغال تعاون در دنیا تنها شش دهم

 
درصد است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با تاکید
بر اینکه یکی از مشکلات کشور و استان کمبود و نبود
نیروي ماهر است، گفت: تنها سه درصد تعاونی هاي دنیا در
ایران قرار دارد که سهم ایران از کل اشتغال تعاون در دنیا

 
تنها شش دهم درصد است.  

کامران کلانی امروز (پنجشنبه-18 شهریور ماه) به مناسبت هفته تعاون در جمع خبرنگاران، با اشاره به اینکه دو رویداد در بحث

 
تعاون در سطح ملی و بین المللی وجود دارد، اظهار کرد: هدف از نامگذاري هر دو رویداد ترویج و توسعه فرهنگ تعاون است. 

وي با تعریف تعاون، گفت: در دنیا یکی از اشکال کارآفرینی، تعاونی ها هستند و یکی از مشخصه هاي این است که در تعاونی ها به
طور یکجا تمام ظرفیت هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و … را با هم تعریف می کنیم که این مدل موجب توزیع ثروت می شود و

 
به نوعی این مدل اقتصادي در دنیا پذیرفته شده است. 

به گزارش ایسنا، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان تصریح کرد: کشورهایی که اقتصاد قوي در دنیا دارند، بخش تعاون

 
آنها قوي است همانند آمریکا، چین، ژاپن و فرانسه که تعاونی ها سهم بالایی در اقتصاد آنها دارند. 

وي با بیان اینکه در دنیا 3.2 میلیون تعاونی در دنیا با اشتغال 280 میلیون فعال هستند که معادل 10 درصد اشتغال دنیا است، افزود:

 
تنها سه درصد تعاونی هاي دنیا در ایران قرار دارد که سهم ایران از کل اشتغال تعاون در دنیا تنها شش دهم درصد است.  

کلانی تاکید کرد: اگرچه مطابق سیاست هاي اصل 44 قانون اساسی، تا پایان برنامه پنجم توسعه باید سهم تعاونی ها در اقتصاد کشور

 
به 25 درصد برسد، اما این سهم امروز کمتر از پنج درصد است. 



وي با بیان اینکه در شعار جمهوري اسلامی بحث توزیع عادلانه ثروت، حاکمیت مردم در سرنوشت و شریک کردن مردم در اقتصاد

 
همواره مطرح است درحالیکه این مهم هنوز محقق نشده است، گفت: دلایل این موضوع را باید در ساختار اقتصاد کشور جستجو کرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان توضیح داد: در حال حاضر 80 درصد اقتصاد کشور در انحصار دولت است و
نتوانسته ایم به سهم 25 درصدي تعاونی ها در اقتصاد برسیم و این سهم واگذاري اقتصاد به مردم هنوز محقق نشده، درحالیکه در

 
دنیا مشارکت اقتصاد به مردم داده شده و دولت ها تنها نقش ناظر دارند. 

وي ادامه داد: از سوي دیگر در این سال ها بر روي فرهنگ عمومی مردم در حوزه تعاون کار نکرده ایم، بنابراین اقتصاد را به مردم
واگذار نمی کنیم تنها در حرف به دنبال سرمایه اجتماعی و مشارکت اجتماعی هستیم، در حالیکه راه حل رسیدن تعاون به سهم خود

 
در اقتصاد در گرو رفع این دو مشکل است. 

کلانی با اشاره به بعد آموزش در بخش تعاون، تاکید کرد: براي تقویت بخش تعاون اندیشکده تعاون و همچنین مراکز نوآوري تعاون در

 
کشور ایجاد شده است، از سوي دیگر نهادهاي مالی در بخش تعاون تقویت شده است.   

وي توضیح داد: در سطح ملی سال 99 نسبت به سال 96 میزان پرداخت تسهیلات بانک تعاون سه برابر شده است، همچنین 7500

 
میلیارد تومان در سطح ملی براي تعاونی هاي مسکن خط اعتباري تخصیص داده شده است.  

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با تاکید بر اینکه براي توسعه حوزه تعاون در کشور، دولت به دنبال توسعه تعاونی

 
هاي منطقه اي است، گفت: به همین منظور در استان اصفهان 9 تعاونی توسعه و عمران شهرستانی ایجاد شده است  

وي همچنین با بیان اینکه در سال هاي گذشته بخش تعاون در سطح ملی و استان دچار مشکل عدم شفافییت و حاکمیت سلیقه اي
به جاي قانون شده است، تاکید کرد: در یک سال و نیم گذشته سامانه جامع و هوشمند بخش تعاون موجب شفافیت اطلاعات تعاونی

 
ها شده است. 

کلانی در ادامه با اشاره به اینکه در حال حاضر 3399 تعاونی فعال و یا داراي مجوز در استان اصفهان فعال هستند، گفت: در حال
حاضر 5 درصد تعاونی هاي کشور با داشتن 53 هزار و 429 نفر عضو در استان اصفهان قرار دارند، همچنین از نظر اشتغال سه درصد

 
تعاونی هاي کشور در استان قرار دارند. 

وي درباره دلایل سهم پایین اشتغال تعاونی هاي استان توضیح داد:  یکی از دلایل سهم پایین درصد اشتغال این تعاونی ها در

 
اصفهان، توسعه تعاونی هاي دانش بنیان در استان است که به طور معمول با تعداد شاغل کمتر، ارزش افزوده بالایی دارند.  

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان یادآور شد: در حال حاضر اصفهان جزو پنج استان برتر کشور در حوزه تعاون از نظر

 
تعداد و اشتغال است. 

وي با بیان اینکه از هفته تعاون سال گذشته تا هفته تعاون امسال 121 تعاونی در استان اصفهان با اشتغال 2172 نفر تشکیل شده
است، گفت: در هفته تعاون امسال نیز 268 طرح تعاونی با اشتغال 535 نفر و سرمایه 122 میلیارد تومان در استان اصفهان افتتاح
شد، همچنین در جشنواره تعاونی هاي برتر کشور، امسال یک تعاونی از استان اصفهان اصفهان در سطح برتر معرفی و یک تعاونی



 
شایسته تقدیر شد. 

 
بهبود شاخص هاي فضاي کسب و کار در استان اصفهان 

کلانی در ادامه به مهاجرپذیري استان اصفهان و وجود و حضور سرریز بیکاران چندین استان به اصفهان و همچنین شیوع کرونا و
تاثیر بر اشتغال و بیکاري استان اشاره کرد و گفت: در دو سال گذشته این مسائل و همچنین شیوع کرونا آسیب زیادي به اقتصاد

 
استان به خصوص حوزه خدمات زد. 

وي با اشاره به اینکه یکی از مسایل در حوزه اشتغال بخش شاخص هاي کسب وکار و بهبود شاخص هاي فضاي کسب و کار است،
اظهار کرد: رتبه استان اصفهان در بهار 1400 از چهارده در زمستان سال 99 به رتبه هشت رسیده است، همچنین در زمستان از رتبه

 
26 به چهاردهم رسیده ایم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با تاکید بر اینکه در این گزارش اعلام شده که در حوزه کرونا بهترین عملکرد
مربوط به استان هاي مرکزي، سمنان و اصفهان بوده است، گفت: البته برخی مشکلات در سطح ملی و استانی در شرایط تحریم و ...
وجود دارد، از سوي دیگر مقررات بانکی، قوانین سختگیرانه و ... از جمله مولفه هاي نامناسب فضاي کسب وکار استف البته جهش

 
کسب و کار اصفهان حاصل کار گروهی دستگاه ها در حوزه اشتغال است. 

وي با اشاره به چند اقدام خوب در استان به منظور بهبود شاخص هاي کسب و کار، توضیح داد: سازمان مدیریت برنامه ریزي با
همکاري دستگاه هاي مختلف، استان را به هفت بخش تقسیم کرده و ظرفیت هاي این بخش ها احصا و پیشروان هاي توسعه بر

 
اساس سند آمایش مشخص شده است. از سوي دیگر ظرفیت هاي اقتصادي بخش خصوصی و تعاونی ها احصا شده است. 

کلانی اضافه کرد: با توجه به معضل خشکسالی در استان نیز با همکاري سازمان جهاد کشاورزي، بحث تغییر الگوي کشت صورت

 
گرفته است و در حوزه اجراي الگوهاي نوین آبیاري کارهاي خوبی انجام شده است. 

وي همچنین ادامه داد: کشورهایی که در دنیا در حوزه اشتغال موفق هستند همواره به سمت کارهاي نوآوري و کارهاي اشتراکی و

 
فناور شدن اشتغال رفته اند که امروز اصفهان به این سمت در حال حرکت است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان با اشاره به فعالیت کانون کارآفرینی در استان اصفهان، گفت: روش سیاست ما

 
اصلاح ساختار در حوزه کارآفرینی است. 

 
نداشتن نیروي متخصص کارگر 

وي تاکید کرد: یکی از مشکلات کشور و استان مسئله کمبود و نبود نیروي ماهر است که بعضا تولیدکنندگان و صنایع عنوان می

 
کنند، کار هست، اما نیروي کارگر تخصصی نداریم و این نشان می دهد، ما در حوزه پرورش نیروهاي تخصصی خوب عمل نکرده ایم. 

کلانی افزود: به همین منظور و براي حل این مشکل چند اقدام در استان انجام شده که در وهله اول اداره کل فنی حرفه اي اصفهان با

 
تعریف سیستم آموزش دوگانه اي هم به صورت حضوري اقدام به تربیت نیروي تخصصی کرده است. 



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان ادامه داد: از سوي دیگر با همکاري اتاق بازرگانی و دانشگاه آزاد اسلامی در طرح
پویش، دانشگاه ها از طریق کنکور و بدون کنکور اقدام به جذب دانشجو می کنند، از سوي دیگر بنگاه هاي تولیدي و صنعتی اعلام
نیاز می کنند و دانشجو همزمان با تحصیل به سمت اشتغال می رود، در این طرح برخی سرفصل هاي درسی به صورت عملی در

 
فضاي عملی تعریف و دانشجویان آموزش داده می شود. 

وي البته تاکید کرد: یکی از اشکالات ما در استان نداشتن تابلوي مشخصی از وضعیت اشتغال مان است که چه بنگاهی چه نیازهایی

 
دارد و چه افرادي با چه تخصصی جویاي کار هستند. 

کلانی همچنین در پاسخ به سوال ایسنا، در خصوص نرخ بیکاري استان، توضیح داد: نرخ بیکاري استان در بهار سال 99، معادل 11.9
درصد بود که در بهار 1400 به 8.9 درصد کاهش یافته است، در حالیکه نرخ بیکاري کشور 8.8 درصد است. همچنین در سال 99

 
نرخ کل بیکاري استان 10.9 درصد است. 

وي افزود: اوج بیکاري استان در بهار سال 99 به دلیل شدت شیوع کرونا و از کار افتادن بخش خدمات بود که به مرور با رفع مشکل و

 
بازگشت نیروهاي آسیب دیده از کرونا، نرخ بیکاري استان دوباره روندي کاهشی یافت.  

انتهاي پیام



بیمه سامان عنوان برگزیده «رهبري دیجیتال» را از آن خود کرد

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/06/19

بیمه سامان عنوان برگزیده «رهبري دیجیتال» را از آن خود کرد
شرکت بیمه سامان توانست در بخش «رهبري دیجیتال» کنفرانس
بین المللی و پنجمین ارزیابی ملی تحول دیجیتال، عنوان برگزیده را

 
از آن خود کند. 

نوآوران آنلاین- به گزارش روابط عمومی شرکت بیمه سامان،
کنفرانس بین المللی تحول دیجیتال، بزرگترین رویداد و گردهمایی

نخبگان این حوزه در کشور است که این بار با محوریت دانشگاه تهران برگزار شد. در این کنفرانس که محل گردهمایی خبرگان
دانشگاهی و حرفه اي تحول دیجیتال بود، از برگزیدگان پنجمین ارزیابی ملی تحول دیجیتال تقدیر به عمل آمد. دکتر حمیدرضا
نورعلی زاده، جانشین مدیر عامل شرکت بیمه سامان در تحول دیجیتال که در این کنفرانس حضور داشت، تقدیرنامه تعهد به «رهبري
دیجیتال» را دریافت کرد. کنفرانس بین المللی و پنجمین ارزیابی ملی تحول دیجیتال با محورهاي پیاده سازي و راهبري تحول
دیجیتال، نوآوري و کارآفرینی دیجیتال، داده و تحول دیجیتال، منابع انسانی دیجیتال و کاربرد فناوري هاي تحول آفرین در صنعت
برگزار شد.همچنین زندگی دیجیتال، رهبري دیجیتال، نوآوري دیجیتال و مدیریت کار در عصر کرونا، عناوین محورهاي تخصصی بود
که شرکت کنندگان در این کنفرانس بر اساس آنها ارزیابی شدند. رویداد ارزیابی ملی تحول دیجیتال، مهمترین رویداد حرفه اي تحول
دیجیتال در کشور است که با هدف ممیزي، ارائه بازخورد و در نهایت معرفی سازمان هاي پیشرو در تحول دیجیتال طراحی شده
است. کنفرانس بین المللی تحول دیجیتال، 15 و 16 شهریور 1400 در سالن الغدیر دانشگاه تهران برگزار و در اختتامیه آن نیز از

سرآمدان تحول دیجیتال کشور تقدیر شد



سکه 100هزار تومان گران شد

منبع: ناطقانشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/06/19

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي
داخلی و تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به

ابتداي هفته به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم ...

ناطقان: ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در
حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته گذشته با
قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی
بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس
کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي
غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي

 
جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

 
قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و
تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به
12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50 هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650



هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته

 
است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/06/19

وزیر صمت با اشاره به دستورات ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران معادن زغال سنگ پرورده،
از پیش بینی طرح هاي توسعه اي این معادن در ...

وزیر صمت با اشاره به دستورات ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران معادن زغال سنگ پرورده، از پیش

 
بینی طرح هاي توسعه اي این معادن در راستاي افزایش ظرفیت هاي اشتغالزایی و همچنین کاهش واردات این محصول تأکید کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، سید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت که صبح امروز همراه با رئیس
جمهور به استان خراسان جنوبی سفر کرده است، در ارتباط زنده خبر سراسري ساعت 14، اظهار کرد: استان خراسان جنوبی از نظر

 
ذخایر معدنی وضعیت بسیار مناسبی دارد، به طوري که حدود 11 درصد از ذخایر قطعی معادن کشور در این استان است. 

او با اشاره به بازدید امروز سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان از معدن پروده در استان خراسان جنوبی ادامه داد: این معدن

 
بزرگترین معدن کشور در حوزه زغال سنگ است که 75 درصد از ذخایر این ماده را در خود جاي داده است. 

فاطمی امین افزود: با توجه به این که مباحث اقتصادي و اشتغال در اولویت دولت سیزدهم است، رئیس جمهور نیز امروز در بازدید از
این معدن، صحبت هاي کارگران را شنید. متاسفانه نکاتی درباره مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران وجود دارد که رئیس جمهور نیز

 
دستور ویژه براي رسیدگی به این مشکلات داد. 

وزیر صمت همچنین گفت: خوشبختانه بخش عمده اي از ذخایر در این معدن وجود دارد که می تواند نیاز کشور را تامین کند. طرح
هاي توسعه اي در آن جا پیش بینی شده که باید آن ها را تسریع کنیم، زیرا هم سبب توسعه اشتغال می شود و هم می تواند بخشی

از واردات زغال سنگ را پوشش دهد.



بعد از 13 ماه انتظار؛ کابینه جدید دولت لبنان تشکیل شد

منبع: روزنامه 19 ديشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/06/19

19 دي: بعد از 13 ماه انتظار، «میشل عون» رئیس جمهور لبنان لیست اعضاي معرفی شده براي کابینه این کشور از سوي

 
«نجیب میقاتی» نخست وزیر تعیین شده را امضا کرد و بدین ترتیب کابینه جدید دولت لبنان تشکیل شد. 

خبرگزاري ملی لبنان بعد از ظهر امروز (جمعه) در خبري فوري اعلام کرد که لیست اعضاي کابینه دولت لبنان با حضور «نبیه بري»
رئیس مجلس لبنان به امضاي «میشل عون» رئیس جمهوري و «نجیب میقاتی» نخست وزیر تعیین شده براي تشکیل کابینه در کاخ

 
بعبدا رسید. 

شبکه «اي ام» لبنان نیز با اعلام اشاره به اینکه پس از مدتها انتظار، دولت لبنان به ریاست «نجیب میقاتی» متشکل از 24 وزیر،

 
تشکیل شد اسامی کابینه را به شرح زیر اعلام کرد: 

«سعاده الشامی» معاون نخست وزیر، «بسام مولوي» وزیر کشور، «فراس الابیض» وزیر بهداشت، «ناصر یاسین» وزیر محیط زیست،
«امین سلام» وزیر اقتصاد، «یوسف خلیل» وزیر دارایی، «علی حمه» وزیر اشتغال، «عباس الحاج سحن» وزیر کشاورزي، «محمد
مرتضی» وزیر فرهنگ، «مصطفی بیرم» وزیر کار، « عباس حلبی» وزیر آموزش و پرورش، «عصام شرف الدین» وزیر مهاجرین،
«عبداالله ابو حبیب» وزیر امور خارجه، «جونی قرم» وزیر ارتباطات، «ولید نصار» وزیر گردشگري، «جورج قرداحی» وزیر اطلاع رسانی،
«هنري خوري» وزیر دادگستري، «ولید فیاض» وزیر انرژي، سرتیپ «موریس سلیم» وزیر دفاع، «هیکتور حجار» وزیر امور اجتماعی،

 
«جورج کلاس» وزیر ورزش و جوانان، «نجلا ریاشی» وزیر توسعه اداري، «جورج دباکیان» وزیر صنعت. 

-



سکه 150 هزار تومان گران تر شد

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/06/19

در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان و
سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته،

بدون تغییر مانده و ثبات داشته اند.

در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش
میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700
هزار تومان و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار
تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها

 
در ابتداي هفته، بدون تغییر مانده و ثبات داشته اند. 

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران،
طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت
افزایش اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو

شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند

 
صعودي قیمت سکه و طلا در بازارهاي داخلی ادامه دار باشد. 

ایوب اکبري پور در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما
در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته
گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز
بازگشایی بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر
ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي
غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي

 
جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا 1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا



به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي
معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید
با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50
هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650 هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه

 
سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

 
دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
رمزارزها را می توان پول به حساب آورد؟ 

 
اتحادیه طلاو جواهر: بازار سکه و طلا سیاسی نیست 

asriran.com/003Mit :لینک کوتاه



درخواست ائمه جمعه استان تهران از دولت / مدیران '' انقلابی'' براي حلال

مشکلات مردم انتخاب کنید

منبع: تسنیمشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/06/19

گروه استان ها - ائمه جمعه شهرستان هاي استان تهران از دولت انقلابی درخواست کردند که مدیران مردمی، انقلابی و
مستقر در شهرستان که تعیین کنند تا مانند رئیس جمهوري کنار مردم و حلال مشکلات مردم باشند.

گروه استان ها - ائمه جمعه شهرستان هاي استان تهران از
دولت انقلابی درخواست کردند که مدیران مردمی، انقلابی
و مستقر در شهرستان که تعیین کنند تا مانند رئیس
جمهوري کنار مردم و حلال مشکلات مردم باشند. - اخبار

 
استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از شهرستان هاي استان
تهران، حجت الاسلام والمسلمین جوکار امام جمعه
شهرستان قدس در خطبه هاي نماز عبادي سیاسی جمعه
این هفته ضمن سفارش خود و نمازگزاران به رعایت تقواي

الهی و خدامحوري در تمام امور زندگی اظهار داشت: انسان براي یاري امام زمان (عج) باید تلاش کند و فکر و نظر خود را در اختیار

 
امام زمان (عج) قرار دهد و تحت فرمان حضرت باشد. 

وي افزود: از فرصت هاي نیک در مراحل زندگی و کار باید استفاده کرد و تلاش دولت جدید نیز بر رفع مشکلات مردم و تداوم روند

 
واکسیناسیون و ریشه کنی ویروس کرونا و بسیج نیروها در این امر مهم است. 

امام جمعه شهرستان قدس گفت: درحال حاضر سه مرکز واکسیناسیون در شهرقدس وجود دارد و درخواست می شود که مرکز چهارم
نیز راه اندازي شود و مرکز واکسیناسیون فرهنگیان نیز به مراکز تجمیعی دائم اضافه شود و اینکه در شهري بیش از 420 هزار نفر

 
جمعیت، نبود هلال احمر زیبنده این شهر نیست درحالی که در شهرهاي 40 هزارنفري این مرکز مستقر است. 

جوکار بیان داشت: رکود مدیریتی در کشور وجود دارد و بسیاري از کارها انجام نشده مانده و از وزراي دولت تقاضا داریم هرچه سریع
تر استانداران و فرمانداران جدید را معرفی و منصوب کنند چراکه بسیاري از کارها در شهرستان هاي استان تهران انجام نشده، تعطیل

 
و بلاتکلیف است و باید به صورت ویژه به استان تهران نگریست. 

وي تصریح کرد: رئیس جمهور منتخب و جدید با وضعیت و مشکلات شهرستان قدس آشنا هستند و بازدیدي از مناطق حاشیه نشین،
محرومیت ها و فقر موجود نیز داشته اند و لازم است مسئولین دولتی و استانداري در حد وزیر براي تهران و فرمانداري در حد
استاندار براي شهرقدس منصوب کنند و بازسازي و انقلابی در عرصه مدیریت ایجاد شود و جایگاه ازدست رفته مدیریت به جایگاه

 
اصلی که خدمت به مردم است برگردد. 



وي خاطرنشان کرد: مردم باید به فرماندار و مسئولان شهري دسترسی داشته باشند و دوران مسئولان قرنطینه اي گذشته است و می

 
بایست مسئولان دولتی در شهرستان ها نیز در میان مردم بوده و مانند رئیس جمهوري کنار مردم و حلال مشکلات مردم باشند. 

خطیب نماز جمعه شهرقدس با تأکید بر اینکه استقرار مدیران در محل خدمت و جلوگیري از مدیران ترددي باید رسیدگی شود گفت:

 
مدیران باید در محل خدمت مستقر باشند و هنگام بروز مشکلات در صحنه بوده و به گرفتاري هاي مردم رسیدگی کنند. 

وي خاطرنشان کرد: ما از دولت انقلابی آیت االله رئیسی می خواهیم که مسئولان و مدیران مردمی، انقلابی، سالم، پاکدست و مستقر

 
در شهرستان که محل زندگی خود و خانواده شان در کنار مردم باشند را براي شهرقدس تعیین کند. 

حجت الاسلام جوکار به عدم توجه مسئولان شهري و جان باختن نوجوان 11 ساله براثر تصادف با قطار اشاره کرد و گفت: راه آهن

 
تهران و مسئولان شهرستان و استان به تعهدات خود عمل نکردند و این مسائل حوادث تلخی را به دنبال داشته است. 

وي در ارتباط با مذاکره دولت افزود: اصل مذاکره به عنوان ابزار دیپلماسی لازم و پسندیده است اما نوع مذاکره مهم است و باید
دیپلماسی عزتمندانه و مقتدرانه داشته و براي رفع تحریم و تأمین منافع ملی باشد و این مذاکرات براي رفع تحریم ها بوده و باید

 
مذاکرات در خط انقلاب اسلامی انجام شود. 

امام جمعه شهرقدس تصریح کرد: لازم است مجلس و دولت با هماهنگی آرایش آفندي و پدافندي هوشمند براي مذاکرات مبتنی بر

 
حکمت، عزت و مصلحت اتخاذ کنند و ریل مذاکره در دوره جدید مشخص شود. 

 
مسئولان جهادي، انقلابی و مردمی عمل کنند 

حجت الاسلام والمسلمین سید حسین حسینی در خطبه هاي نماز جمعه این هفته اظهار داشت: مسئولان اگر جهادي و انقلابی و
مردمی باشند در مدت خیلی کوتاهی کارهاي خیلی بزرگی را می توان انجام داد که در افتتاحیه هاي هفته دولت شاهد بودیم،
شهرداري پردیس برخی از پروژه ها را در مدت زمان 20 روز و برخی را در مدت زمان دو ماه و برخی هم در مدت زمان 5 ماه شروع و

 
به اتمام رسید. 

وي افزود: بیشتر پروژه هاي ضروري مردم و شهرستان سال ها به صورت نیمه تمام و در دست اقدام قرار گرفته همانند بیمارستان

 
الغدیر که چندساله توسط مردم ساخته شده اما دولت گذشته نتوانست راه اندازي کند. 

امام جمعه پردیس در ادامه گفت: از مدیران و مسئولان محترم شهرستان استدعا داریم که با قوت تمام براي خدمت به مردم تلاش
بکنند و خداي ناکرده مسئولی به ترك فعل گرفتار نشود لذا در همین جا از فرماندار محترم و قوه قضائیه درخواست داریم رصد و

 
مدیریت این قضیه را داشته باشند که ترك فعلی صورت نپذیرد که ترك فعل مسئولان کمر مردم را خم می کند. 

حجت الاسلام والمسلمین حسینی تصریح کرد: از دولت محترم هم استدعا داریم نسبت رفع مشکلات مردم بومهن و پردیس با اقدامی
انقلابی و جهادي در فازهاي 5, 8, 9, 11 ورود داشته باشد چون این مناطق شدیداً تحت فشار هستند از خدمات خیلی ابتدایی هم

 
محروم هستند. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: امیدوارم مسئولان وزیران محترم دولت سیزدهم پردیس بومهن را در اولویت برنامه هاي بازدید میدانی



 
خود قرار داده، تا کام مردم با طعم واقعی و اقدامات انقلابی و جهادي مسئولان شیرین شود. 

 
دولت، مجلس و مسئولین به جوانان کشور توجه بیشتري کنند 

حجت الاسلام محمود نورپور امام جمعه گلستان ضمن دعوت از نمازگزاران به رعایت تقواي الهی با استناد به خطبه 157 نهج البلاغه
در اهمیت تقوا گفت: تقوا دژ نفوذناپذیري است که هرکس به آن متحصن کند و پناهنده شود از خطرات سقوط و هلاکت در امان
است. تقوا دژي است عزیز که صاحبش را عزیز می گرداند و در مقابل، فسق و فجور قلعه ذلیل و نفوذپذیر است که صاحبان خویش را

 
از خطرات حفظ نمی کند و خوار و ذلیل می کند. تقوا پادزهر مهمی است که نیش زهرآلود معاصی را قطع می کند. 

وي در ادامه ضمن تسلیت سالروز شهادت امام حسن مجتبی (ع) و نیز سالروز شهادت حضرت رقیه (س) افزود: امام حسن مجتبی
(ع) کریم اهل بیت و پناهگاه فقراء بود و در طول عمر مبارك خویش بارها تمام اموال خویش را بین خود و فقراء تقسیم نمود، امام

 
حسن (ع) اسوه زهد، تقوا، صبر، حلم، اخلاق، شجاعت و ... بود. 

امام جمعه گلستان در ادامه ضمن تسلیت سالروز شهادت آیت االله سید محمود طالقانی و شهید آیت االله مدنی تصریح کرد: این دو
عالم بزرگوار از علماي بزرگ و پرچم داران جهاد و ایثار و انقلاب و از یاران امام راحل (ره) بودند که در بسیج مردم، پیروزي و شکل

 
گیري انقلاب اسلامی نقش مؤثري داشتند. 

نورپور با قدردانی از مسئولین شبکه بهداشت و بسیج، پرستاران و اطباء به خاطر فعالیت خوب در بحث تزریق واکسن کرونا یادآور شد:
شش مرکز بزرگ و تجمیعی تزریق واکسن کرونا در شهرستان دائر و فعال هستند که تا به امروز بیش از 95 هزار نفر واکسن دریافت

 
کرده اند و امیدواریم این روند همچنان ادامه داشته باشد. 

امام جمعه گلستان از دولت، مجلس و مسئولین محترم خواست که به جوانان کشور توجه بیشتري کنند و یادآور شد در این مورد
پیشنهاد ما این است که براي حل سریع مشکل ازدواج، مسکن، اشتغال و سایر امورات میلیون ها جوان عزیز در مراکز استان ها و

 
شهرستان ها ستادهایی تشکیل دهند و از نهادهاي مردمی هم کمک بگیرند تا امورات جوانان کشور سامان بگیرد. 

 
بازسازي انقلابی در مدیریت کشوري انجام شود 

حجت الاسلام والمسلمین قاسم خداپرست امام جمعه شریف آباد با تأکید بر اجراي تقواي الهی در زندگی روزمره و با اشاره به عمل
نمودن به فرامین رهبري در بخش هاي مختلف زندگی، آن را هم بر مردم و مسئولان براي رسیدن به پیشرفت لازم دانست و اظهار
داشت: مطالبات مقام معظم رهبري مطالبه ملت از مسئولان است، هفته گذشته به بخش اندکی از آن پرداختیم و این هفته به

 
بازسازي انقلابی در مدیریت کشور اشاره خواهیم کرد. 

وي افزود: بازسازي انقلابی در مدیریت کشور در همه حوزه ها چون سیاست خارجی، دیپلماسی و غیره در راستاي پایبندي به ارزش

 
هاي انقلابی اجرا شود حتی اگر جهانیان تمایلی به آن نداشته باشند و از آن خرسند نشوند. 

امام جمعه شریف آباد در ادامه گفت: پایبندي به ارزش ها و همت عالی براي رسیدن به آرمان هاي انقلاب باید از همان مرحله بالا و
نقش وزرا انجام شود و تا ادارات پایین دست ادامه یابد، به دلیل اشتباهات گذشته از خیلی ارزش هاي انقلاب و خواسته شهدا عقب

 
ماندیم. 



خداپرست افزود: اجراي مدیریت انقلابی شاخصه هاي بسیاري ازجمله چون انضباط اداري و صداقت دارد که براي رسیدن به بازسازي

 
انقلابی در مدیریت کشور براي تحقق خواسته شهدا و ملت و اجراي کامل فرامین رهبري انجام شود. 

امام جمعه شریف آباد در پایان خاطرنشان کرد: انتخاب مدیر سالم، پاك دست و انقلابی می تواند در این مسیر حرکت خوبی را براي

 
حفظ و اشاعه ارزش هاي انقلاب در راستاي مدیریت اسلامی شکل دهد. 

 
مذاکره براي رفع تحریم باشد نه مذاکره براي مذاکره 

حجت الاسلام والمسلمین حسن لزومی امام جمعه پاکدشت در خطبه هاي این هفته نماز جمعه با اشاره به درخواست هاي مکرر براي
آغاز مذاکرات هسته، اظهار داشت: اگر روحانی هنوز رئیس جمهور بود همچنان دم از مذاکره می زد، با این مذاکرات آقاي روحانی

 
صدمات بسیاري به ملت و کشور و مادیات و معنویت نظام زد. 

وي افزود: آیت االله رئیسی مسیر خوبی را شروع کرد و این مسیر درستی است، سیاست نظام جمهوري اسلامی براي پیشرفت است

 
مذاکره با هدف رفع تحریم ها باید باشد نه مذاکره براي آغاز مذاکره باشد. 

امام جمعه پاکدشت گفت: حتی یک ساعت هم براي نظام گران بهاست تلف کردن زمان انقلاب براي شکل گیري مذاکره نابخشودنی

 
است. 

لزومی با اشاره به تحولات افغانستان افزود: طالبان چگونه توانستند افغانستان را تصرف کنند، آن ها با اسلحه هاي آمریکایی به این

 
تصرفات رسیدند و آیا آمریکایی ها نمی توانستند سلاح هاي خود را ببرند، چرا می شد اما مسیر حرکتشان به گونه دیگري بود. 

خطیب نماز جمعه پاکدشت در پایان خاطرنشان کرد: جمهوري اسلامی ایران با مذاکره براي جلوگیري از خونریزي و تشکیل دولت

 
مردمی بدون دخالت آمریکا و اتحادیه اروپا موافق است، مردم افغانستان بدون دخالت خارجی ها باید بر کشور خود حکومت کنند. 

 
اقدامات دولت در بین مردم امیدوار کننده است 

حجت الاسلام والمسلمین اسماعیلی امام جمعه شهرستان قرچک در خطبه هاي نماز جمعه این هفته اظهار داشت: از اقدامات دولت
در زمینه واکسیناسیون در مناطق مختلف کشور به ویژه شهرستان قرچک تقدیر و تشکر می کنم، پیشرفت روند واکسیناسیون رضایت
بخش است، اقدامات امروز دولت و فعالیت هاي رئیس جمهور و کابینه به صراحت می توان گفت که چه خیانت هایی به این آب

 
وخاك با بر روي صندلی نشستن کردند که امروز عواقبش را در حوزه هاي مختلف می بینیم. 

وي افزود: بازدیدهاي سرزده رئیس دولت و وزیران در مسائل مختلف و پیگیري هاي مکرر پی درپی در مسائل مختلف علی الخصوص

 
اقتصادي، فرهنگی، بهداشت و درمان در سطح کشور باعث درگرمی و امیدواري مردم همچنین پیشبرد امور خواهد شد. 

امام جمعه شهرستان قرچک پیرامون مسائل افغانستان گفت: ما خواهان امنیت کلی براي همه اقوام و گروه ها هستیم، تشکیل دولت
مردمی و با مشارکت همگان عده اي از دوستان داخلی که تا دیروز حمایت و دفاع از حرم و جبهه مقاومت را ایراد می گرفتند، امروز
کاسه داغ تر از آش شدند که چرا در افغانستان دخالت نمی کنیم و به کمک عده اي نمی رویم، قضیه کاملاً متفاوت است، مشکلات



 
افغانستان در این شرایط داخلی است با مذاکره و صحبت حل می شود. 

اسماعیلی در ادامه تصریح کرد: فعلاً طالبان دارد مسائل را رعایت می کند، مطالبات هم داخلی است، مهم اینجاست که آمریکا یک

 
قرن است می خواهد خودش را مصلح و کدخدا جلوه دهد، که در همه جا برعکس شد. 

 
امام جمعه خرم آباد: پرچم آرمان خواهی، عدالت خواهی و مطالبه گري باید برافراشته شود 

 
امام جمعه قشم: مبارزه با فساد و اجراي عدالت دو خواست مهم مردم از دولت است 

 
امام جمعه زاهدان: امید مردم به تحول با روي کار آمدن دولت جدید افزایش پیدا کرده است 

امام جمعه شهرستان قرچک به مذاکرات بین المللی ایران گریزي زد و تشریح کرد: آژانس انرژي اتمی بار دیگر به اعتمادش ضربه زد
ما که همیشه بدبین به مذاکره با غرب بودیم و درست هم بود، چون آژانس سازمان بین الملل، نهادي جهانی است و همه و همه دست

نشانده و سرباز آمریکا و رژیم صهیونیستی هستند ما در حالی مذاکره و راه حل درست براي رفع تحریم ها هستیم.



انتقاد امام جمعه بندرعباس از وضعیت نامناسب محور مواصلاتی بشاگرد/باید

فکر اساسی براي جاده شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/06/19

گروه استان ها ـ امام جمعه بندرعباس گفت: من دو بار سعی کردم به بشاگرد بروم که یکبار پشت رودخانه این منطقه ماندم
و نتوانستم بروم و هفته پیش مجدد رفتم، صحنه هاي خوبی ندیدم به خاطر یک بارندگی مردم پشت رودخانه هاي فصلی می

مانند.

گروه استان ها ـ امام جمعه بندرعباس گفت: من دو بار
سعی کردم به بشاگرد بروم که یکبار پشت رودخانه این
منطقه ماندم و نتوانستم بروم و هفته پیش مجدد رفتم،
صحنه هاي خوبی ندیدم به خاطر یک بارندگی مردم پشت

 
رودخانه هاي فصلی می مانند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بندرعباس، حجت الاسلام
والمسلمین محمد عبادي زاده در پیام جمعه با اشاره به
دیپلماسی کشور در دوره دولت جدید اظهار داشت:
دیپلماسی و گفت وگو تنها با حرف زدن و نشست و

برخاست نیست و تاکتیکی در حال حاضر اتخاذ شده که طرف هاي دیگر برجام براي حضور مجدد ایران در نشست ها عجله دارند اما

 
موضع ایران تاکنون موضع اقتدار بوده است. 

وي افزود: تاکنون ایران در برابر درخواست هاي مکرر کشورهاي طرف مقابل سکوت کرده، این سکوت از موضع اقتدار است، این

 
کشورها الان دستپاچه شده اند و روزانه کشورهاي مختلف را براي دعوت ایران به گفتگو واسطه می کنند. 

امام جمعه بندرعباس گفت: این دیپلماسی دور جدید واقعا از موضع اقتدار است، در بحث مذاکره تکلیف دشمن را روشن کرده ایم ما
مذاکره براي مذاکره نمی خواهیم بلکه مذاکره اي می کنیم که در آن به فوریت منافع ایران اسلامی تامین شود و اگر مذاکره به تامین

 
منافع ایران رخ ندهد ادامه مذاکره بی فایده است و آن را ادامه نخواهیم داد. 

وي تصریح کرد: در این نوع از مذاکره ما کشور را معطل مذاکره نمی کنیم بلکه پیام می دهیم به جهان که مذاکره براي مذاکره نمی
خواهیم ما به دنبال گدایی مذاکره نیستیم بلکه کشورهاي مستکبر در حال حاضر این مذاکره را گدایی می کنند و امیدواریم این

 
دیپلماسی اقتدار نهایتا موجب تامین منعت ایران اسلامی شود. 

عبادي زاده با اشاره به حوادث و تحولات اخیر منطقه به خصوص تحولات افغانستان گفت: از آنان که دل در گرو غرب و آمریکا دارند
سئوال دارم و امیدوارم پاسخ دهند که ماحصل حضور 20 ساله آمریکا در افغانستان چه بود و وضعیت این کشور بعد از این مدت از

 
حضور بیگانگان چگونه است؟ 



وي ادامه داد: آمریکایی ها 20 سال در این کشور بودند و گفتند افغانستان را آباد می کنیم آیا آباد شد؟ غرب گرایان بگویند ما به
آمریکا چه میزان فرصت دهیم که ایران را آباد کنند؟ چرا عبرت نمی گیریم از جریانات افغانستان، این غرب گرایان باید از این حوادث

 
درس و عبرت بگیرند. 

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان گفت: موضع ما در قبال افغانستان این است که آینده کشور به دست مردم این کشور اتفاق بیفتد
و خودشان براي آینده کشورشان تصمیم سازي کنند ما به دنبال حفظ تمامیت ارضی افغانستان هستیم در حالی که آمریکا به دنبال
تجزیه این کشور است، سیاست جمهوري اسلامی ایران در کنار مردم افغانستان و جلوگیري از روي کار آمدن دوباره داعش و گروهک

 
هاي تروریستی هستیم. 

 
وي بیان کرد: امیدواریم ملت مظلوم افغانستان از چنگال تهدید اسلحه دور شوند و امنیت مردم و کشور آنها به زودي به ثبات برسد. 

عبادي زاده با اشاره به فرار 6 جوان فلسطینی از زندان رژیم صهیونیستی گفت: این فرار جوانان مجاهد فلسطینی نشان داد نه تنها
گنبد آهنین بلکه همه جاي این رژیم صهیونیستی ضربه پذیر است و این پیام را مخابره کرد که این رژیم از ابتکار جوانان فلسطینی

 
در امان نیست. 

وي با اشاره به سفر اخیر خود به شهرستان بشاگرد اظهار داشت: مشکلات مردم بشاگرد یک سه ضلعی است که باید این مشکلات رفع

 
شود، این سه ضلعی عبارت است مشکل جاده، آب و اشتغال که اگر این مشکلات حل شود بشاگرد مشکل اساسی نخواهد داشت. 

امام جمعه بندرعباس گفت: نبود شغل سبب شده جوانان بشاگرد به شهرهاي مختلف مهاجرت کرده اند که نکات منفی زیادي دارد
باید با کمک نهادهاي مختلف از جمله سپاه که تاکنون پاي کار بوده و یک کارخانه نیز احداث کرده اند سعی شود این مشکل رفع

 
شود. 

وي با اشاره به مشکل جاده در بشاگرد گفت: من دو بار سعی کردم به بشاگرد بروم که یکبار پشت رودخانه این منطقه ماندم و
نتوانستم بروم و هفته پیش مجدد رفتم، صحنه هاي خوبی ندیدم به خاطر یک بارندگی مردم پشت رودخانه هاي فصلی می مانند و
امکان تردد از آنها سلب می شود دیدم مردم متوفی داشتند مریض داشتند اما نمی توانستند خود را از رودخانه عبور دهند، باید به

 
سرعت فکري اساسی براي جاده، آب و شغل جوانان بشاگرد شود. 

 
امام جمعه زاهدان: امید مردم به تحول با روي کار آمدن دولت جدید افزایش پیدا کرده است 

 
امام جمعه زنجان: مشکلات فرهنگی کشور نیازمند بازسازي انقلابی است 

امام جمعه بندرعباس: معادله قدرت در خاورمیانه با حضور نیروي دریایی ارتش در آب هاي بین المللی اتفاق افتاده است



افزایش 150 هزار تومانی قیمت سکه

منبع: رویداد 24شماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد.

رویداد24 ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که
گذشت شاهد تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده
ایم اما در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی
طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد:
بازارهاي جهانی هفته گذشته با قیمت 1829 دلار براي هر
اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي
بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی بازارها در

 
ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. 

دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت
آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین
نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا

 
1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در
بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي
ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي

 
قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل

 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ



 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

 
بیشتربخوانید: طلا در معرض رشد شدید قیمت 

قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي
معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید
با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50
هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650 هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه

 
سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است.



سکه 100 هزار تومان گران شد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش
اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در

نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در ...

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران،
طی یک هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت
افزایش اونس جهانی طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو
شد. این درحالیست که تحولات سیاسی کشور همسایه
تاثیر خود را در نوسانات نرخ ارز در داخل داشت و سبب
شد که همچنان روند صعودي قیمت سکه و طلا در

 
بازارهاي داخلی ادامه دار باشد. 

ایوب اکبري پور با بیان اینکه در هفته اي که گذشت شاهد
تغییرات چندانی در قیمت هاي داخلی نبوده ایم اما در

حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس جهانی طلا با افت 29 دلاري روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهاي جهانی هفته گذشته با
قیمت 1829 دلار براي هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواري ها براي بالا رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی

 
بازارها در ابتداي هفته (دوشنبه) وجود داشت. 

دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندي رشد اقتصاي به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت
آماري که قرار بود سازمان NHD (سازمانی که میزان درآمد اشتغال هاي غیرکشاورزي را ارائه می دهد) منتشر کند و همچنین
نگرانی از بابت افزایش نرخ بیکاري در آمریکا پیش بینی ها براي بازارهاي جهانی را به این سمت و سو کشانده بود که هر اونس طلا تا

 
1850 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به این رقم نرسید. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با اعلام شاخص مثبت بیکاري آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در
آمریکا افت کرده و سبب شده سرمایه گذاري در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواري براي سرمایه گذاري در این حوزه شد؛

 
بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شود. 

ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در بانک مرکزي اروپا (از سوي سازمان ECB) اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش
اونس جهانی طلا محقق نشود. در مجموع براي ماه هاي آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه طلا بهترین

 
حوزه براي سرمایه گذاري است، پیش بینی ها براي قیمت اونس جهانی طلا با دیدي مثبت خواهد بود. 

وي تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها براي افزایش قیمت جهانی طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا
به 1800 دلار رسیده است که افت 29 دلاري داشته است. این هفته مسائل اقتصادي، تصمیم گیري هاي کلان اقتصادي و مسائل



 
سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهاي همسایه شاهد تحولات بوده ایم. 

اکبري پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهاي همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد بود، گفت: لذا با توجه به
تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ

 
ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها در بازارهاي داخلی شد. 

قیمت سکه 100 هزار تومان و طلا 12 هزار تومان بالا رفت عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام آخرین قیمت هاي
معاملاتی (روز پنجشنبه) در بازار سکه و طلاي داخلی و تغییرات آن نسبت به ابتداي هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید
با افزایش 100 هزار تومانی نسبت به ابتداي هفته به 12 میلیون و 100 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه تمام طرح قدیم نیز با 50
هزار تومان رشد، در پایان هفته 11 میلیون و 650 هزار تومان تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه

 
سکه بین 530 تا 550 هزار تومان حباب داشته است. 

وي افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه نیم سکه شش میلیون و 170 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان
و سکه هاي یک گرمی دو میلیون و 300 هزار تومان قیمت گذاري شده اند که همگی نسبت به قیمت ها در ابتداي هفته، بدون تغییر

 
مانده و ثبات داشته اند. 

عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته اي که گذشت هر مثقال طلاي 17 عیار با رشد 60 هزار تومانی
به پنج میلیون و 100 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار با افزایش حدود 12 هزار تومانی به یک میلیون و 177 هزار تومان رسیده

 
است. آخرین نرخ اونس جهانی نیز همانطور که اشاره شد 1800 دلار ثبت شده است. 

اکبري پور در پایان در رابطه با وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه هاي محرم و صفر، همچون
روال سابق سال هاي گذشته، حتی در شرایط ایده آل (به دور از کرونا یا مسائل سیاسی و اقتصادي) رکود در بازار سکه و طلا در این

 
دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات کمتر از ماه هاي پیش بوده است./ ایسنا 

سکه 12 میلیون و 50 هزار تومان شد



وعده خودرویی وزیر صمت محقق می شود؟

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/06/19

تولید سه میلیون خودرو در سال 1404. هرچند این وعده از سوي سید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت در
جلسه راي اعتماد بیان شد اما این موضوع در سند چشم انداز 1404 در دهه 80 تدوین شده است. موضوعی که از نظر کارشناسان

 
نیاز به زیرساخت هایی دارد که یکی از آنها تامین به موقع قطعات است. 

این وعده درست در زمانی داده شده که خودرو به میزان تقاضا در بازار عرضه نمی شود و خرید خودرو از کارخانه هاي
خودروسازي به صورت قرعه کشی است. شرایطی که براي خریداران و تولیدکنندگان اصلا مطلوب نیست. به این دلیل که عرضه کافی
وجود ندارد و خودرو به متقاضیان واقعی نمی رسد. از سوي دیگر خودروسازان می گویند قیمت گذاري دستوري خودرو ها توسط
دولت باعث زیان محصولات تولیدي شده و خودروساز رغبتی براي توسعه تولید خود ندارد. از این رو جام جم به این موضوع پرداخته

 
که براي تحقق هدفگذاري سه میلیون خودرو در سال 1404 چه زیرساخت هایی نیاز است و آیا این وعده قابل اجراست؟ 

وعده تولید سه میلیون خودرو در سال 1404 در شرایطی داده شده که اکنون عرضه با تقاضا برابر نیست. در نگاه اول به صنعت
خودروسازي ایران می توان دریافت اولین مشکلات آن در بخش تصمیم گیري است. به این صورت که از ابتداي فعالیت دولت
دوازدهم قرار بود خودرو افزایش قیمت داشته باشد، اما تغییر وزراي مختلف و همچنین زیر بار نرفتن گرانی خودرو و درنهایت افزایش
قیمت پس از زیان فراوان نوشدارو پس از مرگ سهراب را رقم زد. به گفته کارشناسان صنعت خودرو اکنون حدود 80 هزار میلیارد

 
تومان زیان و بدهی خودروسازان است. 

مشکل خودرو به حضور محمد شریعتمداري، وزیر صمت در سال اول دولت دوازدهم بر می گردد. زمانی که شوراي رقابت، مجوز
افزایش قیمت خودرو را تصویب کرده بود، اما وزارت صمت از ابلاغ آن امتناع کرد. بهار سال 97 بود که آمریکا از برجام خارج شد و
تولید خودرو با قطعات موجود کارخانه تا تابستان همان سال با رویه قبل ادامه داشت، اما گویی سرماي پاییز و زمستان بر تولید

 
خودرو تاثیر گذاشت و شرایط را به گونه اي رقم زد که قطعه کافی براي تولید خودرو در کشور وجود نداشت. 

به طوري که در برخی ثبت نام هاي پیش فروش، خودرویی براي تحویل نبود و به ازاي آن، خودروساز دو خودرو ارزان تر که امکان
تولید داشت را تحویل می داد. مهر ماه 97 شریعتمداري به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رفت و رضا رحمانی وزیر صمت شد.
برخی بر این باور بودند که وي به دلیل این که قائم مقام وزارت صمت بود از مشکلات صنعت خودرو باخبر است و در کوتاه مدت
برنامه اي براي حل این معضل خواهد داشت، اما رحمانی هم از ابلاغ قیمت ها خودداري کرد و این خودروسازان بودند که خودرو ها را
با زیان و با قیمت هاي دستوري تولید می کردند و به فروش می رساندند. ادامه این روند و تغییر وزرا و سرپرست هاي مختلف در
وزارت صمت شرایط را به گونه اي رقم زد که بخش صنعت کشور دچار مشکل شد. به طوري که اخیرا مهدي صادقی نیارکی، معاون
امور صنایع وزارت صمت خبر از تعطیلی 2300بنگاه صنعتی داده است. حالا پس از کش و قوس هاي فراوان سید رضا فاطمی امین

 
وارد ساختمان سمیه شده و وعده داده مشکلات این بخش خصوصا صنعت خودرو را حل می کند. 

 
اقلام پر مصرف در خودرو 



مس، فولاد، آلومینیوم، محصولات پتروشیمی و قطعات الکترونیکی بیشترین اقلامی است که در خودرو استفاده می شود. در همه
موارد به جز قطعات الکترونیکی ایران نیازي به واردات ندارد. البته زمانی که خودروسازان خارجی ایران را ترك کردند براي تهیه همان

 
اقلام هم مشکلاتی وجود داشت، اما قطعه سازان داخلی توانستند در این بخش، نیاز خودروسازان را پاسخ دهند. 

قطعاتی که زیرساخت تولید آن اصلا وجود نداشت، اما با سرمایه گذاري گسترده این کار انجام شد. برخی قطعه سازان می گویند با
کوتاه شدن دست دولت و اعطاي تسهیلات به قطعه سازان، امکان تولید خودرو براي چشم انداز 1404 وجود دارد، اما برخی دیگر
رسیدن به چشم انداز تولید را نیازمند توجه دولت و برداشتن موانع عنوان می کنند. فرهاد به نیا، عضو هیات رئیسه انجمن قطعه
سازي گفته قطعه سازان اثبات شده اند و در دهه 80 توانستند قطعه دو میلیون خودرو را تامین کنند، اما براي تولید قطعات سه

 
میلیون خودرو نیازمند سرمایه گذاري در این زمینه هستیم و اکنون بزرگترین مشکل این صنعت، نقدینگی است. 

از سوي دیگر محمد رضا نجفی منش، رئیس انجمن صنایع همگن معتقد است در تامین ماشین آلات می توانیم از اکنون به فکر

 
ساخت آن در داخل باشیم تا با فناوري بومی قطعات را به تولید برسانیم. 

 
مشتري، مهم است 

این که گفته می شود تا چهار سال آینده تولید خودرو به سه میلیون دستگاه برسد قابل تامل است به این دلیل که این تعداد خودرو
براي کدام مشتري ها باید تولید شود؟ این گفته بهرام شهریاري، عضو انجمن قطعه سازان ایران است. وي معتقد است بازار خودروي

 
ایران رقابتی نیست و تولید سه میلیون خودرو نمی تواند پاسخگوي سلایق مختلف باشد. 

شهریاري می گوید براي تحقق هدفگذاري تولید میلیونی خودرو باید صنایع فولاد، پتروشیمی، آلومینیوم، مس و قطعات مورد نیاز
دیگر در تصمیم گیري ها حضور داشته باشند، اما اکنون هر کدام از این صنایع، مدیریت جزیره اي دارند. از سوي دیگر اگر خودروساز
براي تامین قطعات خود به چندین قطعه ساز مراجعه کند با خلف وعده یکی از آن ها یک زنجیره تولید زیر سوال می رود از این رو

 
خودروسازان باید یک یا دو قطعه ساز بزرگ را براي قرارداد انتخاب کنند. 

وي صادرات خودرو را کمی رویایی دانسته و می گوید: کیفیت و قیمت تمام شده از جمله مواردي است که بر فروش خودرو در بازار
هاي خارجی تاثیر دارد. از سوي دیگر در برنامه هفتم توسعه باید در محوري جداگانه به این موضوع پرداخته شود. محمد رضا نجفی
منش رئیس انجمن صنایع همگن درباره بی مشتري ماندن خودرو توضیح داد در سند چشم انداز 1404 تاکید شده سالانه باید 500
هزار خودروي فرسوده از رده خارج و یک میلیون دستگاه هم صادر شود که در این صورت تولید سه میلیون دستگاه توجیه خواهد

 
داشت. 

 
واردات خودرو 

برخی کارشناسان بر این باورند که به دلیل ممنوعیت واردات خودرو، خودروساز هاي داخلی تمایلی به تولید بیشتر ندارند، اما برخی
دیگر می گویند شرایط ارزي کشور هنوز عادي نیست که بخواهیم بخشی از درآمد هاي ارزي را به واردات خودرو اختصاص دهیم. از
سوي دیگر باید توجه داشت که واردات خودرو با تعرفه زیادي همراه است و متقاضیان خودرو هاي داخلی با متقاضیان خودرو هاي

 
خارجی دو گروه متفاوت هستند. 



مجید باقري، قائم مقام شرکت خودروسازي سایپا درباره واردات خودرو گفته، برنامه واردات خودرو که این روز ها زمزمه آن به گوش
می رسد، هیچ چالشی براي سایپا نخواهد بود و هر سیاستی اتخاذ شود، خود را متناسب با آن تنظیم خواهیم کرد. امروز حتی صحبت
از واردات خودرو هاي دست دوم و کارکرده می شود که خریداران آن ها با مشکل خدمات پس از فروش مواجه خواهند شد، اما باید

 
گفت سایپا با دارا بودن شبکه قوي خدمات پس از فروش، آماده رقابت با این خودروهاست. 

 
همکاري با خودروسازان خارجی 

یکی از بخش هاي سند چشم انداز خودرو که وزیر صمت نیز تاکید دارد آن را اجرایی کند تحقق صادرات یک میلیون خودرو است.
آنطور که محمدرضا نجفی منش، رئیس انجمن صنایع همگن به خبرنگار ما گفته تا زمانی که با خودروساز هاي صاحب برند همکاري
نداشته باشیم این امکان فراهم نیست. صادرات در شرایطی انجام می شود که خودرو تحت نظر کارشناسان استاندارد آن شرکت ها
تولید شود و پس از آن به دنبال بازار صادراتی باشیم، در غیر این صورت بازاریابی براي خودرو هاي داخلی بسیار سخت خواهد بود.
مجید باقري، قائم مقام سایپا دراین باره نیز اعلام کرده براي همکاري مجدد با خودروسازان خارجی تابع سیاست هاي کلان کشور و

 
دستورالعمل هاي ابلاغی وزارت صنعت، معدن و تجارت هستیم. 

 
خودرو هاي ناقص در کنار وعده هاي میلیونی 

قائم مقام سایپا در مورد خودرو هاي ناقص این گروه خودروسازي می گوید: تعداد خودرو هاي ناقص و تجاري نشده به اندازه یک ماه
تولید این گروه رسیده که عمده نقص خودرو ها مربوط به قطعات الکترونیکی و هاي تک (با فناوري بالا) است. همچنین شهرام
صالحی، معاون گروه خودروسازي ایران خودرو نیز گفته 70 هزار خودرو تولید شده که اغلب آن ها فاقد قطعات الکترونیکی هستند.
باقري تصریح کرده همه خودروسازان دنیا با بحران جهانی میکروچیپ ها و پورت هاي الکترونیکی مواجه شده اند که ناشی از همه

 
گیري کروناست، اما با وجود این شرایط موفق شدیم قطعات مورد نیازمان را تامین کنیم. 

محمدرضا نجفی منش، فعال اقتصادي درباره تولید قطعات الکترونیکی می گوید: تا زمانی که زیرساخت تولید را براي هر محصولی در
کشور فراهم نکنیم تحریم ها بر اقتصاد اثر بیشتري خواهد داشت. در دوره قبلی تحریم ها علیه ایران، واردات بنزین به ایران ممنوع
شد، اما ساخت پالایشگاه ستاره خلیج فارس تحریم بنزین را بی اثر کرد، از این رو اگر در زمینه ساخت رایانه خودرو و قطعات
الکترونیکی دیگر وارد میدان شویم یا شرکت ها حاضر به همکاري و تامین قطعه خواهند شد یا به این فناوري دست پیدا خواهیم کرد.
حتی سه سال پیش که شرکت هاي لوازم خانگی ایران را ترك کردند در تصورشان نمی گنجید که ایران بتواند لوازم خانگی با کیفیت

 
بالا تولید کند و اکنون اعلام کرده اند قصد بازگشت یا صادرات محصولات خود یا قطعات مورد نیاز ایران را دارند. 

 
تامین فلزات 

ورق هاي فولادي یکی از مهمترین محصولاتی است که ایمنی و زیبایی خودرو را در بخش بیرونی تشکیل می دهد و پرسش اصلی
اینجاست که آیا در بخش تامین فولاد ظرفیت و توان تولید به میزان کافی وجود دارد؟ وحید یعقوبی معاون اجرایی انجمن
تولیدکنندگان فولاد ایران این پرسش را چنین پاسخ می دهد : مشکلی در زمینه تولید و تامین فولاد نداریم که ورق هاي فولادي

 
بیشترین نیاز خودروسازان است. 

به گفته یعقوبی، سه میلیون تن ظرفیت خالی تولید ورق گرم و دو میلیون تن ظرفیت تولید ورق سرد در کشور داریم که باید فعال
شود. ورق مورد نیاز صنعت خودرو ورق سرد است. به این صورت که اسلب فولادي تبدیل به ورق گرم می شود و پس از این مرحله



طی فرآیندي تبدیل به ورق سرد خواهد شد. آنطور که این فعال اقتصادي به خبرنگار ما گفته دو میلیون تن مازاد تولید در اسلب
وجود دارد که در کنار ظرفیت خالی سه میلیون تنی ورق گرم می توان این بخش را فعال کرد. در بخش بعدي هم دو میلیون ظرفیت
خالی در ورق سرد داریم که این ظرفیت ها می تواند فعال شود. یعقوبی گفته اردیبهشت امسال کمیته تخصصی فولاد مصوب کرد از

 
ظرفیت هاي خالی این بخش استفاده شود، اما در دولت دوازدهم مسکوت ماند و هنوز هم اجرایی نشده است. 

دلیل اصلی آن هم عرضه اختصاصی ورق گرم براي تولیدکنندگان ورق سرد در بورس کالاست. به بیان بهتر تولید کنندگان ورق سرد
بتوانند از بورس کالا ورق گرم را تهیه کنند که به مرحله اجرا نرسیده است. حدود 40 میلیون تن ظرفیت تولید فولاد در کشور است
که طبق سند چشم انداز 1404 باید به 55 میلیون تن برسد، اما مشکلات بی برقی و مواردي از این قبیل باعث شده از همه این

 
ظرفیت استفاده نشود و 30 میلیون تن فعال باشد. 

 
مشکلی در صنعت پتروشیمی نیست 

پتروشیمی طی سال هاي گذشته نشان داده مواد مورد نیاز کشور را می تواند تولید کند. در سال هاي گذشته بطري و در هاي آب
معدنی در سبد واردات قرار داشت، اما ایران اکنون یکی از کشور هاي داراي صنعت پتروشیمی است. موضوعی که در صنعت

 
پتروشیمی باید مورد توجه قرار گیرد تکمیل زنجیره آن است و اغلب محصولات پتروشیمی در فرآوري اولیه و ثانویه صادر می شود. 

احمد توکلی، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام چندي پیش مقاله اي منتشر کرد مبنی بر این که اگر زنجیره صنعت پتروشیمی در
کشور تکمیل شود علاوه بر این که حدود یک میلیون اشتغال مستقیم ایجاد می شود درآمد ارزي کشور را هم می افزاید. به این دلیل
که بخشی از محصولاتی که در مراحل اول فرآوري و صادر می شوند، کالاي آماده آن ها دوباره مورد نیاز کشور است. همچنین در
بخش تولید تایر نیز مشکلی وجود ندارد، اما فعالان این صنعت معتقدند اگر قیمت گذاري دستوري برداشته شود ظرفیت تولید در

 
برخی بخش ها وجود دارد. اکنون عرضه و تولید تایر به میزان تقاضا در بازار نیست. 

 
حذف قیمت گذاري دستوري 

کارشناسان معتقدند براي افزایش تولید خودرو ابتدا باید قیمت گذاري دستوري کنار گذاشته شود، اما براي آن، راهکار هم ارائه دادند.
به این صورت که اگر توانستند استاندارد هاي بین المللی براي صادرات را پاس کنند یا خودروي آن ها در سبد صادرات قرار گرفت
مجوز افزایش قیمت را خواهند داشت. از سوي دیگر اگر خودرو نتوانست استاندارد هاي اصلی داخلی و خارجی (کشور مقصد صادرات)
را پیاده سازي کند باید با قیمت دستوري به فروش برسد که در این صورت، خودروساز سعی بر افزایش کیفیت محصولات خود براي

 
کسب سود بیشتر دارد. همچنین خودرو ها باید تنوع داشته و سهم هر خودروساز براي افزایش تولید مشخص باشد. 

اگر سهم هر کارخانه از هر خودرو تعیین شود و خودروساز نتواند به آن میزان تولید کند باید قیمت دستوري را رعایت کند. همچنین
اگر تنوع خودرو ها نیز کم باشد اجازه افزایش قیمت را نخواهد داشت. در این صورت تنوع خودرو در بازار افزایش می یابد. به گفته
یکی از فعالان صنعت خودرو هر خودروي پژو 206 که در ایران تولید می شود حدود 70 میلیون زیان دارد و افزایش تولید به معناي

 
زیان بیشتر براي تولید کننده است. 

منبع: جام جم



دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال سنگ/ پیش

بینی طرح هاي توسعه اي معادن زغال سنگ براي افزایش اشتغال و کاهش

واردات

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/06/19

وزیر صمت در ارتباط زنده با خبر سراسري ساعت 14 دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن زغال
سنگ/ پیش بینی طرح هاي توسعه اي معادن زغال سنگ براي افزایش اشتغال و کاهش واردات

 
 

دستور ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات کارگران معادن
زغال سنگ/ پیش بینی طرح هاي توسعه اي معادن زغال سنگ

براي افزایش اشتغال و کاهش واردات

 عباس انصاري فرد مدیرعامل پرسپولیس درگذشت + عکس و
عباس انصاري فرد مدیرعامل پرسپولیس درگذشت + عکس و

علت مرگ  -

 
علت مرگ 

به گزارش شما و اقتصاد: وزیر صمت با اشاره به دستورات ویژه رییس جمهور براي حل مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران معادن
زغال سنگ پرورده، از پیش بینی طرح هاي توسعه اي این معادن در راستاي افزایش ظرفیت هاي اشتغالزایی و همچنین کاهش

 
واردات این محصول تأکید کرد. 

به گزارش شما و اقتصاد: سید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت که صبح امروز همراه با رئیس جمهور به استان خراسان
جنوبی سفر کرده است، در ارتباط زنده خبر سراسري ساعت 14، اظهار کرد: استان خراسان جنوبی از نظر ذخایر معدنی وضعیت

 
بسیار مناسبی دارد، به طوري که حدود 11 درصد از ذخایر قطعی معادن کشور در این استان است. 

او با اشاره به بازدید امروز سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور کشورمان از معدن پروده در استان خراسان جنوبی ادامه داد: این معدن

 
بزرگترین معدن کشور در حوزه زغال سنگ است که 75 درصد از ذخایر این ماده را در خود جاي داده است. 

فاطمی امین افزود: با توجه به این که مباحث اقتصادي و اشتغال در اولویت دولت سیزدهم است، رئیس جمهور نیز امروز در بازدید از
این معدن، صحبت هاي کارگران را شنید. متاسفانه نکاتی درباره مشکلات معیشتی و اقامتی کارگران وجود دارد که رئیس جمهور نیز

 
دستور ویژه براي رسیدگی به این مشکلات داد. 

وزیر صمت همچنین گفت: خوشبختانه بخش عمده اي از ذخایر در این معدن وجود دارد که می تواند نیاز کشور را تامین کند. طرح
هاي توسعه اي در آن جا پیش بینی شده که باید آن ها را تسریع کنیم، زیرا هم سبب توسعه اشتغال می شود و هم می تواند بخشی

 
از واردات زغال سنگ را پوشش دهد. 



شاتا نیوز



ارزش 45 میلیارد دلاري بازار اقتصاد دیجیتال ایران

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق بررسی ها، ارزش بازار اقتصاد دیجیتال کشور بین 25 تا 45 میلیارد دلار است و بیشتر استارتاپ ها ناظر به حوزه واسطه
اي و خدمات اند.

به گزارش بولتن نیوز، در جهان کنونی یکی از مولفه هاي که محور توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی درکشورها قرارگرفته،
فناوري اطلاعات وارتباطات است، که این روزها بعنوان موتور محرکه درامر کارآفرینی درفضاي دیجیتالی مطرح است، البته با توجه
توسعه و رشد انقلاب دیجیتالی دردنیاي امروز زمینه هاي بروز انقلاب صنعتی چهارم نمایان شده و تحولات گسترده تري نسبت به

 
گذشته را پیش روي خواهیم داشت. که دامنه گسترده آن دربخشهاي بزرگی از کسب وکارها درحال ظهور وبروز است. 

آنچه که دراین حوزه قابل توجه است، وجود لیستی از میلیون ها شغل که اگر خود را به فناوري نوین مجهز نکنند،از این گردونه
کارخارج، ویا کسب وکارشان با هزینه هاي گزافی مواجه خواهدگشت، ازسوي دیگر،میزان سرمایه گذاري درایجاد مشاغل درحوزهاي
صنعتی ومعدنی وساختماتی وغیره که به حدي فزونی یافته که طالبان واقعی خود را از دست داده، درمقابل ایجاد و راه اندازي مشاغل

 
وکسب وکارهاي حوزه ICT به دلیل صرفه اقتصادي و ارائه خدمات بهینه با اقبال فراوانی درمیان مردم مواجه شده است. 

موسسه اینتربرند به عنوان صاحب نظر دراستانداردسازي وارزش گذاري برند درجهان طی سال 2017 براي هیجدمین سال متوالی
لیست برند هاي برتر وارزشمند دنیا را اعلام کرده و که شرکت هاي اپل وگوگل درصدر این جدول با 3 تا 6 درصد رشد نسبت به قبل
در ارزش گذاري مواجه بوده وهمچنین ازجمله بخش هاي برتر، که بیشترین برند ها رادراین لیست 100 تایی پیشتاز کرده بخش

 
تکنولوژي اطلاعات وفناوري بوده است . 

با درنظر گرفتن جمعیت 80 میلیونی درکشورمان اینکه یک درصد جمعیت دنیا را داریم اگر با وجود بستر هاي زیرساختی دربخش
فناوري اطلاعات وارتباطات همین اندازه از اقتصاد حوزه ICT را برخوردار شویم، باید بازار آن درکشورمان بین 25 تا 45 میلیارد دلار
برسد، اما آمارها حکایت از این دارد که تا سال 1397 حجم بازار فعلی درحدود40هزار میلیارد تومان است و در طی این سال ها تا

 
100 هزار میلیارد تومان هم برآورد می شود،که با این احتساب، با وضعیت مطلوب با این بازار فعلی شکاف زیادي داریم . 

آنچه که ناخوشایند است، دربخش تولید محتوا درزبان، خط وگویش فارسی است، با کمبودهاي عدیده اي دراین فضا مواجه ایم
زیراتعداد محتواي وب فارسی حدود یک هزارم وب جهانی است با توجه با ظرفیت هاي نیروي انسانی پیش گفته، علیرغم ظرفیت ها،
اقدامات مطلوبی بدست نیامده است؟!! مطالعات وبررسی ها نشان می دهد که فقط 25% محتوي تولیدي وب فارسی مطالبی قابل

 
اعتناء، مفید وعلمی دارد، و75% مابقی فاقد توجه تکراري وکپی برداري شده است. 

آمارهاي دراین رابطه اشاره دارد به انواع فعالیت هاي ایجادشده استارت آپ ها تا سال 1397، استارت آپ هاي بخش خرید وفروش
کالاو ایجاد فروشگاه هاي اینترنتی20درصد، خدمات فناوري اطلاعات وارتباطات 12درصد، مشاوره هاي آموزشی وسرگرمی
ها10درصد،اطلاع رسانی ودرج آگهی ها 7درصد،حمل ونقل ولجیستک 5/5 درصد،تبلیغات، غذا،گردشگري 4/4 درصد راشامل شده
اند. لازم به ذکر است،که بیشترین محدوده فعالیت کاري این استارتآپ ها بیش از 50درصد درداخل کشور 40 درصد در بازارهاي
استانی ،7 درصد دربازارهاي محلی وتنها فقط یک درصد در بازارهاي منطقه و 6 دهم درصددربازارهاي جهانی حضوردارند.حال چرا



استارت آپ ها بیشتردرفضاي واسطه اي وتوزیعی گام برداشته اند وحوزه تولید محتوي بطور جدي جایش خالی است و ودراین رابطه
با شکاف زیادي در تولید محتوي علمی مواجه ایم!! جاي بحث دارد. که دراین مقال نمی گنجد، درپایان شایسته است با عنایت به
شرایط وامکانات ایجاد شده دربرنامه هاي استارتاپی، دانشگاهها،مراکزعلمی وپژوهشی وشتاب دهنده ها، توجهات بیشتري به تولید

محتوي بومی مفید،علمی براي کشور و توسعه کسب وکارها باشیم .



شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/06/19

شانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی همزمان با هفته جهانی کارآفرینی برگزار خواهد شد.

شانزدهمین جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی
شانزدهمین دوره جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی
همزمان با هفته جهانی کارآفرینی برگزار خواهد شد. به
گزارش خبرگزاري علم وفناوري استان مرکزي؛جشنواره
ملی فن آفرینی شیخ بهایی به عنوان اولین و برترین رویداد
فن آوري و فن آفرینانه کشور تلاش می کند تا با حمایت و
تشویق شرکت هاي تازه تأسیس و دانش بنیان در راستاي
حل مسائل و چالش هاي اساسی کشور گام بردارد.
شناسایی و معرفی واحد هاي فناور و فن آفرینان موفق به
سرمایه گذاران به عنوان یکی از اهدف اصلی جشنواره،

 
گامی بلند جهت توسعه فناوري و شکوفایی اقتصاد ملی با حمایت از ایده هاي دانش بنیان و توان نخبگان کشورمان ایران است. 

جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی به صورت سالیانه توسط شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و با حمایت معاونت علمی و فناوري

 
ریاست جمهوري و وزارت علوم، تحقیقات و فناوري برگزار می شود. 

 
این جشنواره در دو بخش مسابقه اي و غیر مسابقه اي برگزار می شود. 

بخش مسابقه اي با تغییري نسبت به دوره هاي قبلی در دو بخش فن آفرینی و تجاري سازي فناوري و طراحان کسب و کار برگزار

 
می شود. 

 
بخش هاي غیرمسابقه اي نیز شامل فرصت هاي سرمایه گذاري، نشست هاي انتقال تجربه و نمایشگاه است. 

 
فرصت هاي سرمایه گذاري با دو کارگروه طراحان کسب و کار و فن آفرینی و تجاري سازي فناوري ادغام شده است. 

هدف از این کار راهیابی تیم هاي آماده تجاري سازي به مراحل پایانی است و تیم هایی که قابلیت تجاري سازي داشته باشد و براي

 
جذب سرمایه گذار معرفی شوند. 

در بخش غیر مسابقه اي بخشی به عنوان کافه سرمایه ایجاد شده که در آن تیم ها و سرمایه گذار با هم مذاکره دوجانبه تحت مدیریت

 
جشنواره انجام می دهند، بنابراین از مراحل اولیه داوري داوران در کنار تیم ها هستند و نظر کارشناسی می دهند. 

قابل توجه علاقمندان، آخرین مهلت ثبت نام بخش هاي مسابقه اي 30 شهریور ماه 1400 می باشد. 



 
زمان برگزاري جشنواره26 و 27 آبان ماه 1400 خواهد بود. 

 
علاقمندان شرکت در این جشنواره می توانند جهت ثبت نام به سایت www.shtf.ir مراجعه نمایند. 

 
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 3-33869452-031 تماس حاصل فرمایند. 

انتهاي پیام/ج



توجه به اقتصاد گردشگري موجب ایجاد اشتغال و رونق وضع موجود می شود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/06/19

به گزارش میراث آریا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست
جمهوري، آیت االله دکتر سید ابراهیم رئیسی، ظهر امروز
جمعه 19 شهریور 1400 در جریان سفر به استان خراسان
جنوبی در سخنانی در اجتماع مردم طبس که در محل
امامزاده حسین ابن موسی الکاظم(ع) این شهرستان برگزار
شد، با بیان اینکه استان خراسان جنوبی و طبس از سرمایه
جوانان توانمند، فعال و اندیشمند برخوردار است، اظهار

کرد: «فعال شدن اقتصاد گردشگري در این شهرستان می تواند هم اشتغال ایجاد کند و هم وضع موجود را رونق دهد و اینکه مضجع

 
نورانی حضرت حسین ا بن موسی الکاظم (ع) میلیون ها زائر دارد می تواند اقتصاد گردشگري را در منطقه فعال کند.» 

آیت االله رئیسی خاطرنشان کرد: «توسعه و سازندگی کشور در بخش هاي مختلف با پیگیري دولت و همت مردم و دستان توانمند
جوانان کشور انجام می شود.»



خیز اشتغالزایی 80 درصدي زندانیان تا پایان سال

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/06/19

محسنی اژه اي صبح امروز با حضور در زندان دماوند به گفتگوي چهره به چهره با زندانیان پرداخت و مسائل و مشکلات آن
ها را از نزدیک جویا شد.

سرویس جامعه جوان آنلاین: حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي صبح امروز جمعه 19 شهریور، به مدت 3 ساعت از

 
بخش هاي مختلف ندامتگاه دماوند بازدید کرد. 

رئیس قوه قضاییه در جریان این بازدید، ضمن گفتگوي چهره به چهره با تعداد کثیري از زندانیان، سوالاتی را پیرامون دلیل محکومیت

 
و مدت زمان سپري شده از حبس آن ها و همچنین شرایط بهداشتی و غذایی زندان مطرح کرد. 

زندانیان ندامتگاه دماوند نیز از اینکه رئیس قوه قضاییه صبح روز جمعه خود را براي بازدید از این ندامتگاه اختصاص داده است، از وي

 
تشکر کردند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در دیدار با زندانیان ابراز امیدواري کرد که زندان بازگشت گاهی به جامعه باشد و کسی که

 
یک بار زندان را تجربه کرده دوباره این تجربه تلخ را تکرار نکند. 

 
رییس عدلیه گفت: زندان باید به معنی واقعی نه " بازداشتگاه" که محل باز اجتماعی شدن فرد و " بازگشتگاه" به جامعه باشد. 

رئیس دستگاه قضا پس از آنکه یکی از زندانیان اعلام کرد که براي چهاردهمین بار است به زندان می آید، گفت: من دلم می سوزد از
اینکه می بینم یک فرد در میانسالی و جوانی 14 بار به زندان آمده است؛ لازم است براي همه این افراد برنامه ریزي شود تا هم خود
آن ها اصلاح شوند و هم شرایطی فراهم شود که دیگر به زندان برنگردند. هم قوه قضاییه و هم سایر نهاد ها در این زمینه مسئولیت

 
دارند و باید انجام وظیفه کنند. خود زندانیان و خانواده آن ها نیز باید در این زمینه نقش ایفا کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان اینکه در پی ورود یک فرد به زندان، خانواده او بزرگترین صدمه را متحمل می شوند،

 
خطاب به زندانیان گفت: اجازه ندهید خانواده هایتان در این زمینه صدمه و آسیب ببینند. 

«واکسیناسیون زندانیان» دیگر موضوعی بود که رئیس قوه قضاییه در گفتگو با زندانیان در خصوص آن کسب اطلاع کرد که به گفته

 
زندانیان ندامتگاه دماوند هر 2 دُز واکسن کرونا به آن ها تزریق شده است. 

یکی از مسائل دیگري که رئیس قوه قضاییه در گفتگوي خود با زندانیان از آن ها پرسید این موضوع بود که آیا قضات به زندان سر می

 
زنند و با زندانیان گفتگو می کنند یا خیر. 

زندانیان همچنین در حضور رییس قوه قضائیه از برخی از زندان بانان ندامتگاه دماوند که به گفته زندانیان، شبانه روز و همراه با
خانواده خود براي جلب رضایت شاکیان تلاش می کنند و در این راه حتی هزینه هاي مالی هم متحمل شده اند تشکر و قدردانی



 
کردند. 

زندانیان به رییس عدلیه گفتند به دلیل این گونه ارتباطات برخی زندان بانان این ندامتگاه تمام زندانیان و خانواده هاي آن ها را به

 
چهره می شناسند. 

حضور در کارگاه اشتغالزایی زندان دماوند و مشاهده فعالیت هاي زندانیان در این کارگاه، بخش دیگر بازدید امروز حجت الاسلام

 
والمسلمین محسنی ا ژه اي بود. 

رئیس دستگاه قضا در جریان بازدید از این بخش، خواستار ارائه آماري از میزان اشتغال زندانیان شد که مسئولان سازمان زندان ها در
پاسخ گفتند: میزان اشتغالزایی زندانیان استان تهران در سال گذشته 54 درصد بود که این آمار در سال جاري به ویژه طی ماه هاي
اخیر رشد چشمگیري داشته و به 68 درصد رسیده و این در حالی است که هدف گذاري سازمان زندان ها براي اشتغالزایی زندانیان،

 
شاخص 80 درصدي است. 

مسئول کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند که خود نیز یک فرد زندانی بود، با بیان اینکه زندانیان فعال در این کارگاه به صورت روزانه
درآمد کسب می کنند، گفت: به غیر از حرفه اموزي به زندانیان، محصولات کارگاه اشتغالزایی ندامتگاه دماوند به نام برند هاي مشهور

 
الکترونیکی کشور تولید می شود و یکی از باکیفیت ترین و پرفروش ترین محصولات بازار است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در بخش دیگري از این بازدید، با بیان اینکه زندانیان هر مطلب و درخواستی را که دارند

 
بنویسند، تاکید کرد که تک تک این نامه ها به صورت دقیق مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت. 

رئیس قوه قضاییه در همین زمینه، حوزه ریاست قوه قضاییه و سازمان زندان ها را مامور کرد که به تک تک درخواست هاي زندانیان

 
رسیدگی کنند و به سرعت به آن ها پاسخ دهند. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان حضور امروز خود در زندان دماوند با تشکر از زندانبانان و تلاش سخت و شبانه
روزي ان ها که مورد نظر و تقدیر زندانیان هم قرار گرفته است توصیه کرد که پیوسته خدا را ناظر و حاضر بر اعمال خود ببینند و

 
مواظب باشند حق کسی ضایع نگردد. 

رئیس دستگاه قضا طی دو ماه و نیم گذشته، بار ها و بار ها در جریان بازدید هاي میدانی و نشست هاي مختلف با مسئولین قضایی
کشور، توصیه ها و دستورات متعددي را در خصوص ضرورت رسیدگی به وضعیت زندان ها و زندانیان مطرح و بر اجراي سیاست
حبس زدایی و کاهش جمعیت کیفري تاکید کرده است؛ «بازدید روساي کل دادگستري ها، دادستان ها و قضات از زندان هاي سراسر
کشور»، «گفتگوي چهره به چهره و بدون واسطه با زندانیان و رسیدگی به مسائل و مشکلات آنها» و همچنین «رسیدگی به وضعیت

 
خانواده هاي زندانیان نیازمند»، از جمله توصیه هاي مکرر حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در مدت اخیر بوده است. 

بازدید از زندان دماوند، چهارمین بازدید رئیس دستگاه قضا از زندان هاي کشور در هفتاد و یکمین روز خدمت در کسوت قاضی
القضاتی بود؛ پیش تر و طی 2 ماه گذشته حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در زندان هاي مرکزي ایلام و رجایی شهر کرج
نیز حضور یافته بود و در عصر روز جمعه 15 مرداد امسال نیز ضمن حضور در بخش هاي مختلف زندان اوین تهران، به گفتگوي چهره

به چهره با زندانیان بازداشت موقت پرداخته و مشکلات و مسائل آنان را از نزدیک جویا شده بود.



بیکاري 310 هزار آمریکایی در هفته اي که گذشت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/06/19

طبق گزارش جدید وزارت کار آمریکا تعداد آمریکایی هایی که در هفته گذشته براي اولین بار درخواست حمایت از بیکاري
خود را ثبت کرده اند به 310 هزار نفر رسیده است.

طبق گزارش جدید وزارت کار آمریکا تعداد آمریکایی هایی
که در هفته گذشته براي اولین بار درخواست حمایت از
بیکاري خود را ثبت کرده اند به 310 هزار نفر رسیده است.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از سی ان بی سی، طبق
گزارش جدید وزارت کار آمریکا تعداد آمریکایی هایی که
در هفته گذشته براي اولین بار درخواست حمایت از
بیکاري خود را ثبت کرده اند به 310 هزار نفر رسیده است.

هرچند همچنان سطح بیکاري هفتگی آمریکا فاصله زیادي
با سطح 200 هزار نفري بیکاري هفتگی در شرایط قبل از پاندمی کرونا دارد اما این کمترین میزان بیکاري هفتگی در دوران کرونا به

 
حساب می آید. 

یک هفته قبل تعداد بیکاران جدید تحت پوشش بیمه در آمریکا به 340 هزار نفر رسیده بود و اقتصاددان شرکت کننده در نظرسنجی

 
داوجونز پیش بینی کرده بودند تعداد بیکاران این هفته به 335 هزار نفر خواهد رسید. 

گزارش اشتغال ماهانه جدید آمریکا نشان می دهد اقتصاد آمریکا با مشکل جدیدي روبرو شده است. تعداد مشاغل ایجاد شده در ماه

 
جولاي 2 میلیون نفر بیشتر از تعداد بیکاران بوده است. 

این نشان می دهد برنامه هاي حمایتی دولت از بیماران در دوران کرونا باعث شده است افراد تمایلی براي جستجوي کار نداشته باشند

 
تا از مزایاي بیماري استفاده کنند. 

 
به این ترتیب شرکت هاي زیادي با کمبود نیروي کار روبرو شده اند. 

گزارش بیکاري هفتگی آمریکا باعث شد سود اوراق قرضه 10 ساله آمریکا 4 صدم درصد افت کند و به 1.295 درصد برسد.




